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Dames en Heren,

Uw commissie heeft Sectie 13 – FOD Binnenlandse 
Zaken (partim: Binnenlandse Zaken) en Sectie 17 – 
FOD Federale Politie en Geïntegreerde Politie van het 
ontwerp van algemene uitgavenbegroting voor het be-
grotingsjaar 2024, met inbegrip van de verantwoording 
en de beleidsnota (DOC 55 3647/001, 3648/6, 3648/9 
en 3649/13), besproken tijdens haar vergaderingen van 
21 en 28 november 2023.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING VAN DE 
MINISTER VAN BINNENLANDSE ZAKEN, 
INSTITUTIONELE HERVORMINGEN EN 

DEMOCRATISCHE VERNIEUWING

Mevrouw Annelies Verlinden, minister van 
Binnenlandse zaken, Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing zal in de presentatie van 
haar beleidsnota voor het laatste werkjaar van de le-
gislatuur een stand van zaken geven over een aantal 
belangrijke werven in het veiligheidsdomein en schetsen 
hoe ze daarop in het komende jaar wil voortbouwen. Ze 
belooft dat ze samen met de medewerkers van de politie, 
de brandweer, de Civiele Bescherming, de operatoren 
in de noodcentrales, het personeel van het Nationaal 
Crisiscentrum, de FOD Binnenlandse Zaken, ASTRID, het 
FANC, de private veiligheidsactoren, de gemeenschaps-
wachten en de vele tienduizenden mensen in het veld 
ook in het laatste werkjaar elke dag opnieuw het beste 
van zichzelf zal geven voor een veilige samenleving.

De minister wenst haar uiteenzetting echter te starten 
met een oprecht dankwoord aan alle hulp- en veiligheids-
diensten, die vaak hun eigen veiligheid riskeren voor de 
bescherming van onze samenleving, en ze wil hen een 
hart onder de riem steken. De recente gebeurtenissen 
in Brussel, maar ook in de Westhoek, tonen aan dat 
we als land maar sterk staan als onze pijlers van veilig-
heid en weerbaarheid standhouden in tijden van crisis 
en uitdagende veiligheidsomstandigheden. Daarom is 
het noodzakelijk om altijd waakzaam te blijven, vooruit 
te blikken en de nodige acties te ondernemen om die 
veiligheid in de toekomst te garanderen.

De minister maakt de leden erop attent dat haar 
presentatie niet exhaustief zal zijn. Ze zal daarin enkel 
de actuele zaken toelichten of de zaken die regelmatig 
terugkeren in parlementaire vragen.

Werk maken van een veilige samenleving is een 
bijzondere en complexe uitdaging. Men kan alleen 
maar vaststellen dat veiligheid raakt aan alle aspecten 

mesDames, messieurs,

Votre commission a examiné la Section 13 – 
SPF Intérieur (partim: Intérieur) et la Section 17 – Police 
fédérale et Fonctionnement intégré du projet de loi 
contenant le budget général des dépenses pour l’année 
budgétaire 2024, en ce compris la justification et la 
note de politique générale (DOC 55 3647/001, 3648/6, 
3648/9 et 3649/13) au cours de ses réunions des 21 
et 28 novembre 2023.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF DE LA 
MINISTRE DE L’INTÉRIEUR, DES RÉFORMES 

INSTITUTIONNELLES ET DU RENOUVEAU 
DÉMOCRATIQUE

Mme Annelies Verlinden, ministre de l’Intérieur, des 
Réformes institutionnelles et du Renouveau démo-
cratique, abordera dans la présentation de sa note de 
politique générale pour la dernière année de travail de 
la législature l’état d’avancement de plusieurs chantiers 
importants dans le domaine de la sécurité, ainsi que la 
façon dont elle entend poursuivre ceux-ci au cours de 
l’année à venir. La ministre s’engage à donner chaque 
jour, au cours de cette dernière année de travail, le 
meilleur d’elle-même pour garantir une société sûre, en 
concertation avec les membres de la police, des services 
d’incendie et de la protection civile, les opérateurs des 
centrales d’urgence, le personnel du Centre de crise 
national, du SPF Intérieur, d’ASTRID et de l’AFCN, les 
acteurs de la sécurité privée, les gardiens de la paix et 
les dizaines de milliers d’acteurs de terrain.

Mais la ministre tient tout d’abord à remercier sincère-
ment l’ensemble des services d’urgence et de sécurité, 
qui risquent souvent leur propre sécurité pour protéger 
notre société, et à leur exprimer son soutien. Les récents 
événements survenus à Bruxelles, mais aussi dans 
le Westhoek, montrent que pour que notre pays reste 
solide, il est indispensable que ses piliers de sécurité 
et de résilience résistent en temps de crise et dans 
des conditions de sécurité difficiles. Il faut donc rester 
vigilant, se tourner vers l’avenir et prendre les mesures 
nécessaires pour garantir cette sécurité dans le futur.

La ministre précise que sa présentation ne sera pas 
exhaustive. Elle se limitera aux dossiers actuels et à 
ceux qui sont régulièrement abordés dans les questions 
parlementaires.

Œuvrer à une société sûre est un défi particulier et 
complexe. Force est de constater que la sécurité est 
une question qui touche à tous les aspects du quotidien: 
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van ons dagelijks leven: burgers willen immers in alle 
veiligheid kunnen leven, werken, zich verplaatsen, 
feesten, zich ontspannen en surfen op het internet. De 
criminaliteitsfenomenen en veiligheidsuitdagingen die 
daarmee gepaard gaan, zijn zeer divers en gevarieerd. 
Bovendien is het veiligheidsbeleid versnipperd over 
verschillende bevoegdheidsniveaus. Vaak – en over het 
algemeen terecht – wendt men zich enkel tot de politie 
om antwoorden te vinden op veiligheidsproblemen. Vele 
sociale problemen, zowel in de grote steden als in onze 
andere gemeenten, vergen echter een ketenbenadering.

De minister wijst erop dat het veiligheidsbeleid door 
mensen wordt bepaald en ook door hen wordt uitgevoerd, 
op het terrein, dag in dag uit. Omdat mensen per definitie 
feilbaar zijn, moet de regering betrachten de structuren 
en werkprocessen zo te organiseren, te evalueren en bij 
te sturen dat ze die feilbaarheid overtreffen. Alleen zo 
kan men de complexiteit van de veiligheidsproblematiek 
overstijgen en een samenleving creëren die zo veilig 
mogelijk is voor iedereen in ons land.

— Gouverner, c’est prévoir

Voor de minister is politiek geen sprint, maar een ma-
rathon. De beslissingen die vandaag worden genomen, 
zijn bepalend voor de maatschappij. Daarom moeten 
politici werken op basis van een langetermijnvisie en dus 
niet aan de hand van snelle successen die misschien 
wel mooie soundbites opleveren op radio en televisie, 
maar die op langere termijn weinig impact hebben en 
ook weinig realistisch zijn.

Ook op het gebied van veiligheid is het een vaststaand 
gegeven dat de implementatie van beslissingen die 
vandaag worden genomen, niet betekent dat die mor-
gen onmiddellijk volledig zichtbaar zijn op het terrein. 
Doordachte en weloverwogen keuzes maken, de juiste 
mensen selecteren, rekruteren en opleiden, en ervoor 
zorgen dat zij in de best mogelijke omstandigheden 
vervolgens 24/7 voor iedereen kunnen klaarstaan: dat 
vraagt tijd. De minister onderstreept dat het beleid niet 
mag inboeten aan kwaliteit als het gaat om de veiligheid 
van de inwoners van ons land, én om de veiligheid van 
alle professionals die elke dag op het terrein de veilig-
heid van onze inwoners garanderen.

Veiligheid is en blijft een prioriteit voor de minister 
en de federale regering, met de lokale besturen als 
belangrijkste partners. De veiligheid van de inwoners 
van dit land waarborgen, is een essentiële taak van 
de overheid. Vanuit die overtuiging heeft de federale 
regering de voorbije jaren aanzienlijk geïnvesteerd in 
veiligheid en samenwerking, zowel op nationaal niveau 
– voor en met de verschillende bevoegdheidsniveaus 

tout le monde veut en effet vivre, travailler, se déplacer, 
faire la fête, se détendre et surfer en toute sécurité. 
Les phénomènes criminels et les défis de sécurité qui 
y sont liés sont donc particulièrement divers et variés. 
De plus, le thème de la sécurité est fragmenté entre 
différents niveaux de pouvoir et domaines de compé-
tences. Souvent – et c’est généralement à juste titre 
–, on se tourne uniquement vers la police pour trouver 
des réponses aux problématiques de sécurité. Mais de 
nombreux problèmes sociaux, tant dans nos grandes 
villes que dans nos communes, requièrent une approche 
en chaîne.

La ministre rappelle que la politique en matière de 
sécurité est définie et mise en œuvre sur le terrain jour 
après jour par des êtres humains. L’être humain n’étant 
pas infaillible, le gouvernement doit s’efforcer d’organiser, 
d’évaluer et d’adapter les structures et les processus 
de travail de façon à remédier à cette faillibilité. C’est le 
seul moyen de surmonter la complexité des questions de 
sécurité et de créer une société aussi sûre que possible 
pour tous les habitants de notre pays.

— Gouverner, c’est prévoir

Pour la ministre, la politique n’est pas un sprint, mais 
un marathon. Les décisions prises aujourd’hui auront un 
impact déterminant sur la société. Il est donc indispen-
sable que les responsables politiques développent une 
vision à long terme et ne se contentent pas d’engranger 
des succès rapides qui peuvent certes produire de belles 
phrases à la radio et à la télévision, mais qui ne sont 
guère réalistes et ont peu d’impact à plus long terme.

Il va de soi que dans le domaine de la sécurité égale-
ment, les décisions qui sont prises aujourd’hui ne seront 
pas pleinement visibles sur le terrain dès demain. Faire 
des choix réfléchis et raisonnés, sélectionner, recruter 
et former les bonnes personnes et veiller à ce qu’elles 
soient ensuite prêtes à servir la population 24 heures 
sur 24 et 7 jours sur 7 dans les meilleures conditions 
possibles: tout cela prend du temps. La ministre souligne 
que la politique ne doit pas faire de compromis sur la 
qualité lorsqu’il s’agit de la sécurité des habitants de 
notre pays et de celle de tous les professionnels qui leur 
garantissent cette sécurité chaque jour sur le terrain.

La sécurité est et reste une priorité pour la ministre et 
pour le gouvernement fédéral, avec les pouvoirs locaux 
comme principaux partenaires. Assurer la sécurité des 
habitants de ce pays est une mission essentielle des 
autorités. Fort de cette conviction, le gouvernement 
fédéral a dès lors considérablement investi dans la 
sécurité et la collaboration ces dernières années, tant à 
l’échelle nationale – pour et avec les différents niveaux 
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en diensten – als op Europees en internationaal niveau. 
Omdat misdaad niet stopt aan onze grenzen, vindt de 
minister het essentieel om de samenwerking en uitwis-
seling van informatie tussen landen en zelfs tussen 
continenten verder te blijven ontwikkelen. De federale 
regering is het voorbije jaar op die ingeslagen weg 
voortgegaan en zal ook tijdens het laatste jaar van de 
zittingsperiode belangrijke investeringen doen op het 
vlak van veiligheid. Met de bijkomende middelen die bij 
de begrotingsbesprekingen werden toegekend, zullen 
nog nieuwe investeringen kunnen worden toegezegd.

De vraag hoe de veiligheid en weerbaarheid van ons 
land en zijn inwoners duurzaam kunnen worden verhoogd, 
is de belangrijkste bekommernis van de minister. Dat 
kan volgens haar door te focussen op de vraag hoe het 
veiligheidsapparaat kan worden versterkt en verstevigd, 
en hoe een risicocultuur bij inwoners, bedrijven, het 
middenveld en de overheden kan worden bevorderd. 
De minister wil die vragen niet enkel stellen, maar ook 
beantwoorden of proberen te beantwoorden. Dat doet 
ze aan de hand van tien werven, die haar beleid in de 
voorbije jaren hebben bepaald en die ook voor 2024 en 
later bepalend zullen zijn.

— Politieorganisatie

De minister beoogt de politieorganisatie beter achter 
te laten dan ze die bij het begin van de legislatuur heeft 
aangetroffen. Het is ondertussen meer dan twintig jaar 
gelden dat de politie grondig en structureel werd her-
vormd, maar sindsdien is de samenleving ingrijpend 
veranderd. Omdat de politie niet achter kan blijven, nam 
de minister in 2021 het initiatief om de politiediensten 
en de vele partners die hen ondersteunen, samen te 
brengen om de actuele uitdagingen in beeld te brengen 
en aanbevelingen voor de politie van de toekomst te 
formuleren. Twee jaar lang hebben vertegenwoordigers 
van de lokale en federale politie en experten tijdens 
rondetafelgesprekken, seminaries, studiedagen en 
workshops gedebatteerd over de vraag hoe de politie 
voorbereid kan worden op de vele uitdagingen waarmee 
ze wordt geconfronteerd. In maart  2023 ontving de 
minister van deze Staten-Generaal van de politie een 
visiedocument dat de blauwdruk kan vormen voor de 
toekomst van de politie.

In 2023 heeft de minister zich ingezet voor een ver-
snelde uitvoering van het sectoraal akkoord voor een 
versterkte, zichtbare en nabije politie. De loonsverho-
ging wordt versneld gerealiseerd over een periode van 
twee jaar en zal bijgevolg in oktober 2024 volledig zijn 
doorgevoerd. Dankzij de gewijzigde selectieprocedure 
zal de politie sneller meer kandidaten kunnen aanwer-
ven en kunnen de structurele personeelstekorten bij de 

de compétences et les services – qu’au niveau européen 
et international. La criminalité ne s’arrête pas à nos fron-
tières; il est donc essentiel de continuer à développer la 
coopération et l’échange d’informations entre les pays 
et même entre les continents. Le gouvernement fédéral 
a poursuivi sur cette voie au cours de l’année écoulée. 
Lors de la dernière année de cette législature aussi, des 
investissements substantiels seront réalisés en matière 
de sécurité. Grâce aux moyens supplémentaires octroyés 
lors des dernières négociations budgétaires, de nouveaux 
investissements pourront encore être consentis dans le 
domaine de la sécurité.

La principale préoccupation de la ministre est de savoir 
comment accroître durablement la sécurité et la résilience 
de notre pays et de ses habitants. Selon elle, cela peut 
se faire en se focalisant sur les moyens de renforcer et 
de consolider l’appareil de sécurité et de promouvoir une 
culture du risque auprès des habitants, des entreprises, 
de la société civile et des pouvoirs publics. L’objectif de 
la ministre n’est pas seulement de poser ces questions, 
mais aussi d’y répondre ou d’essayer de le faire. Elle 
s’appuie pour ce faire sur dix chantiers qui ont façonné 
sa politique au cours des dernières années et qui seront 
également déterminants pour 2024 et au-delà.

— Organisation de la police

La ministre entend laisser l’organisation de la police 
dans un meilleur état que celui dans lequel elle l’a trou-
vée au début de la législature. Cela fait maintenant plus 
de 20 ans que la police a été réformée en profondeur 
et de manière structurelle, mais depuis lors, la société 
s’est profondément transformée. Comme la police ne 
peut pas rester à la traîne, la ministre a pris l’initiative, 
en 2021, de réunir les services de police et les nombreux 
partenaires qui les soutiennent afin d’identifier les défis 
actuels et de formuler des recommandations pour la police 
de demain. Pendant deux ans, des représentants de la 
police locale et fédérale et des experts ont débattu, lors 
de tables rondes, de séminaires, de journées d’étude et 
d’ateliers, de la manière de préparer la police aux nom-
breux défis auxquels elle est confrontée. En mars 2023, 
ces États généraux de la police ont remis à la ministre 
un document de vision qui pourra servir de schéma 
directeur pour la police de demain.

En 2023, la ministre a travaillé à la mise en œuvre 
accélérée de l’accord sectoriel pour une police renforcée, 
visible et de proximité. La revalorisation salariale s’étale 
de façon accélérée sur deux ans et sera donc finalisée 
en octobre 2024. Grâce à une procédure de sélection 
remaniée, la police sera en mesure de recruter plus de 
candidats, et ce, plus rapidement. Cette mesure permettra 
de réduire les pénuries structurelles de personnel au sein 
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federale en lokale politie worden verminderd. In 2024 zal 
het nieuwe rekruteringsconcept worden geëvalueerd.

Er werden ook bijkomende middelen vrijgemaakt om 
de federale gerechtelijke politie (FGP) in heel het land 
te versterken, waardoor meer personeel kan worden 
ingezet voor de strijd tegen de georganiseerde misdaad. 
Op 13 oktober waren er al 1.281 selectieproeven afge-
nomen, met de mogelijkheid om te solliciteren voor een 
functie bij de geïntegreerde politie. Met naar verwachting 
300 laureaten per maand behoudt de minister haar 
ambitie om de personeelsbezetting met 1.600 krachten 
te versterken.

Bij het begin van het academiejaar werden er ook 
proefprojecten opgestart om politie-aspiranten te laten 
opleiden door docenten van hogescholen. Daardoor kan 
de kwaliteit van de politieopleiding worden verbeterd en 
kunnen politieagenten nog beter worden voorbereid op 
de complexe situaties waarmee ze op het terrein zullen 
worden geconfronteerd.

Met de vrijgemaakte middelen wil de minister in 2024 
tevens impulsprojecten financieren voor de bevordering 
van een nabije, zichtbare en aanspreekbare lokale po-
litie. Ze is er immers van overtuigd dat de politie dicht 
bij de mensen moet staan, daar waar de burgers de 
veiligheidsdiensten het meeste nodig hebben. Ze moeten 
zichtbaar aanwezig zijn in het straatbeeld en mensen 
ontmoeten op de wekelijkse markt, in de shoppingcen-
tra, bij activiteiten van de gemeente of bij de aanvang 
en het einde van de schooltijd. Bovendien is een nabije 
politie ook een politie die alle digitale mogelijkheden en 
kanalen gebruikt om in voortdurend contact te staan met 
de inwoners van een gemeente.

Daarnaast zullen ook extra middelen worden vrijge-
maakt voor de federale politie. Naast de middelen voor 
bijkomende aanwervingen maakte de regering bij de 
recente begrotingsbesprekingen middelen vrij om de 
werkingskosten te dragen en om belangrijke investeringen 
te doen op vlak van IT en technologie. Bovendien wordt 
bijkomend geïnvesteerd in de FGP van Brussel en de 
spoorwegpolitie, met in totaal 75 extra personeelsleden.

Ook de vloot van het luchtsteundetachement wordt 
vernieuwd, een essentiële component om de uitvoering 
van politieoperaties te faciliteren. Vandaag worden de 
piloten en helikopters van de federale politie eveneens 
ingezet voor het blussen van branden vanuit de lucht 
of om grote overstromingen, zoals die in de Westhoek, 
correct in kaart te brengen.

de la police fédérale et de la police locale. En 2024, le 
nouveau concept de recrutement sera évalué.

Des moyens supplémentaires ont également été déblo-
qués en vue de renforcer la Police Judiciaire Fédérale 
(PJF) dans tout le pays, avec davantage d’effectifs chargés 
de lutter contre la criminalité organisée. Le 13 octobre, 
le nombre d’épreuves de sélection passées par des 
candidats souhaitant exercer une fonction au sein de la 
Police Intégrée s’élevait déjà à 1.281. La ministre table 
sur quelque trois cents lauréats par mois et maintient 
son ambition de renforcer les effectifs de 1.600 unités.

Des projets pilotes ont également été lancés au début 
de l’année académique, permettant à des aspirants 
policiers d’être formés par des professeurs issus de 
l’enseignement supérieur. Cela permettra d’améliorer 
la qualité de la formation des policiers et de mieux les 
préparer à gérer les situations complexes auxquelles ils 
seront confrontés sur le terrain.

Avec les moyens débloqués, la ministre a également 
l’intention de financer en 2024 des projets d’impulsion 
visant à promouvoir une police de proximité visible et 
accessible. Elle est en effet convaincue que la police 
doit être proche de la population, là où les citoyens 
ont le plus besoin des services de sécurité. La police 
doit être présente dans les rues, rencontrer les gens 
au marché hebdomadaire, dans les centres commer-
ciaux, lors d’activités organisées par les communes ou 
aux abords des écoles en début et fin de journée. Par 
ailleurs, une police de proximité est aussi une police 
qui exploite toutes les possibilités et tous les canaux 
numériques pour être en contact permanent avec les 
habitants d’une commune.

Des moyens supplémentaires seront également mis 
à la disposition de la police fédérale. Outre les moyens 
destinés au recrutement, le gouvernement a, lors des 
dernières discussions budgétaires, dégagé des marges 
pour financer les coûts de fonctionnement et pour réa-
liser des investissements importants dans le domaine 
de l’informatique et de la technologie. En outre, des 
investissements complémentaires seront réalisés dans la 
PJF de Bruxelles et la police ferroviaire, qui accueilleront 
au total 75 agents supplémentaires.

La flotte du détachement d’appui aérien sera égale-
ment renouvelée, ce qui est un élément essentiel pour 
faciliter l’exécution des opérations de police. Aujourd’hui, 
les pilotes et les hélicoptères de la police fédérale sont 
également déployés pour éteindre des incendies ou 
pour cartographier correctement les zones touchées par 
de grandes inondations, comme celles du Westhoek.
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In oktober worden de pilootprojecten waarbij de poli-
tiescholen samenwerkingen zijn aangegaan met hoge-
scholen, geëvalueerd en zal er verder worden gewerkt 
aan de blauwdruk voor een nieuw financieringsmodel 
van de lokale politiezones.

— Strijd tegen drugscriminaliteit en druggerelateerd 
geweld

Net zoals de voorbije jaren wil de minister ook in 2024 
haar volle aandacht schenken aan de strijd tegen de 
drugscriminaliteit en het druggerelateerd geweld. In 2023 
werd onder haar impuls een nationale drugscommissaris 
aangesteld, een belangrijke stap. De drugscommissaris 
kan alle mogelijke initiatieven coördineren en mogelijke 
lacunes in het huidige beleid identificeren, zodat de 
overheden daarop zo snel mogelijk een antwoord kun-
nen bieden.

Uiteraard is ook de politie een belangrijke schakel in de 
strijd tegen de drugscriminaliteit en het druggerelateerd 
geweld. Tijdens de huidige legislatuur werd ongeveer 
een half miljard euro extra in de geïntegreerde politie 
geïnvesteerd. De regering maakt ook werk van een 
uitbreiding van het personeelskader van de federale 
gerechtelijke politie, waardoor die aan het einde van 
de legislatuur nationaal een recordaantal medewerkers 
zal tellen.

Daarnaast zette de federale regering in februari het 
licht op groen voor het voorstel van de minister om 
de zichtbare aanwezigheid van de politie in de haven 
van Antwerpen te vergroten. Met een totale doorvoer 
van naar schatting 287 miljoen ton per jaar vormt Port 
of Antwerp-Bruges een belangrijk knooppunt in de 
wereldwijde handel en industrie. Langs deze haven 
vinden drugs jammer genoeg ook hun weg naar onze 
straten, pleinen, onze buurlanden en bij uitbreiding het 
Europese vasteland en wellicht ook het Verre Oosten. 
Het beleid moet ervoor zorgen dat drugscriminelen 
onze havens liever links laten liggen en dat kan volgens 
de minister met meer boots on the ground. Dankzij de 
inzet van Defensie bij de kerncentrale van Doel heeft de 
federale politie al beveiligingsagenten kunnen inzetten 
in de haven van Antwerpen. Concreet betekent dit dat 
50 beveiligingsagenten van de federale politie vandaag 
al de scheepvaarpolitie versterken. De minister stelt 
vast dat deze inzet loont, want er werden dit jaar al 138 
uithalers gearresteerd.

In mei van dit jaar gaf de minister het startschot voor 
een grootschalige rekruteringscampagne voor het 
Havenbeveiligingskorps. Vorige week bracht de minister 
nog een bezoek aan de politiemensen die in opleiding zijn 
voor dit korps, waarbij ze constateerde dat ze allemaal 

En octobre, les projets pilotes dans le cadre desquels 
les écoles de police ont noué des collaborations avec 
des écoles supérieures seront évalués et le travail d’éla-
boration d’un nouveau modèle de financement pour les 
zones de police locale sera poursuivi.

— Lutte contre la criminalité et la violence liées à la 
drogue

Comme les années précédentes, la ministre entend 
en 2024 prêter à nouveau toute son attention à la lutte 
contre la criminalité et à la violence liées à la drogue. 
En 2023, sous son impulsion, une commissaire natio-
nale aux drogues a été désignée, ce qui constitue une 
étape importante. La commissaire aux drogues peut 
coordonner toutes les initiatives possibles et identifier 
les lacunes éventuelles dans les politiques actuelles 
afin que les autorités puissent les combler le plus rapi-
dement possible.

La police est évidemment aussi un maillon important 
dans la lutte contre la criminalité et la violence liées à la 
drogue. Au cours de la législature actuelle, environ un 
demi-milliard d’euros supplémentaires ont été investis 
dans la police intégrée. Le gouvernement s’efforce 
également d’élargir le cadre du personnel de la police 
judiciaire fédérale, ce qui lui permettra de disposer, à 
l’échelle nationale, d’un nombre record de collaborateurs 
d’ici la fin de la législature.

Par ailleurs, en février, le gouvernement fédéral a donné 
son feu vert à la proposition de la ministre d’augmenter 
la présence visible de la police dans le port d’Anvers. 
Avec un transit total estimé à 287 millions de tonnes par 
an, le port d’Anvers-Bruges est une plaque tournante 
majeure du commerce et de l’industrie au niveau mondial. 
Malheureusement, de la drogue y transite également et 
se fraye un chemin jusque dans nos rues et nos places, 
mais aussi vers les pays voisins et, par extension, toute 
l’Europe continentale et sans doute l’Extrême-Orient. 
La politique doit faire en sorte que les trafiquants pré-
fèrent éviter nos ports et, selon la ministre, cela peut 
se faire en renforçant les effectifs sur le terrain. Grâce 
au déploiement de militaires à la centrale nucléaire de 
Doel, la police fédérale a déjà pu déployer des agents 
de sécurité dans le port d’Anvers. Concrètement, à ce 
jour, 50 agents de sécurité de la police fédérale prêtent 
déjà main forte à la police maritime. La ministre constate 
que ce déploiement porte ses fruits, puisque 138 “récu-
pérateurs” ont déjà été arrêtés cette année.

En mai dernier, la ministre a donné le coup d’envoi 
d’une vaste campagne de recrutement pour le Corps 
de sécurisation portuaire. Pas plus tard que la semaine 
dernière, la ministre a rendu visite aux fonctionnaires de 
police qui suivent une formation pour faire partie de ce 
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zeer enthousiast zijn om zo snel mogelijk van start te 
gaan. In 2024 zal dat korps volledig operationeel zijn en 
de spil vormen in de aanpak van de drugscriminaliteit in 
de haven van Antwerpen. Ook zal de scheepvaartpolitie 
versterkt worden met een eigen recherchecapaciteit 
om de federale gerechtelijke politie te ontlasten in de 
dossiers van de zogenaamde uithalers.

De regering versterkt de haven van Antwerpen niet 
enkel van binnenuit, maar ook van buitenaf tegen drugs-
criminelen. Zo maakt België samen met Nederland, 
Frankrijk, Spanje, Duitsland en Italië deel uit van een 
anti-narcocoalitie die als doel heeft om de weerbaar-
heid van de havens en andere logistieke knooppunten 
te vergroten, de criminele geldstromen aan te pakken 
en de samenwerking met de bron- en transitlanden te 
versterken. Deze samenwerking werpt vruchten af: in 
het verleden werden in de Zuid-Amerikaanse havens 
bijna geen drugsvangsten verricht. Nu worden in dat 
continent jaarlijks een paar honderdtal ton cocaïne met 
bestemming Europa in beslag genomen. In juni 2023 
kwamen de landen van deze coalitie op uitnodiging van de 
minister samen in Antwerpen. In het Havenhuis maakten 
ze een stand van zaken op van deze samenwerking en 
ondertekenden ze een statement met concrete acties 
voor onder meer een nog betere informatiedoorstroming 
tussen de zes landen en het effectief operationeel maken 
van samenwerkingsverbanden tussen de verschillende 
veiligheids- en controlediensten van Binnenlandse Zaken 
en Justitie. Uiteraard is ook een samenwerking met de 
private partners daarin essentieel.

Op het vlak van de internationale politiesamenwer-
king werden reeds 12 verbindingsofficieren benoemd. 
Op  1 februari werd een verbindingsofficier benoemd 
voor Colombia en Ecuador, twee belangrijke exportlan-
den van cocaïne. De minister heeft in maart ook een 
bezoek gebracht aan die landen, samen met Europees 
commissaris Johansson en de commissaris-generaal 
van de federale politie, om die politiesamenwerking 
verder te concretiseren. Op basis van de verdragen 
die met de betrokken landen werden gesloten, kunnen 
goede praktijken worden uitgewisseld en kunnen er 
ook studiebezoeken en opleidingsprogramma’s worden 
georganiseerd.

De georganiseerde misdaad heeft vertakkingen die 
zich uitstrekken van het criminele milieu tot in het hart van 
onze samenleving, waar ze ook het sociaal-economische 
weefsel aantasten. Dankzij een nieuw wettelijk kader, dat 
aansluit bij de ketenbenadering, krijgen lokale besturen 
bijkomende middelen om te strijden tegen vormen van 
ondermijnende criminaliteit. Het oorspronkelijk wettelijk 

corps et a constaté qu’ils étaient tous très enthousiastes 
et souhaitaient commencer dès que possible. En 2024, 
ce corps deviendra pleinement opérationnel et consti-
tuera l’axe central de la lutte contre la criminalité liée 
à la drogue dans le port d’Anvers. La police maritime 
sera également renforcée et disposera de son propre 
service d’enquête afin de soulager la police judiciaire 
fédérale dans les dossiers relatifs aux récupérateurs.

Le gouvernement renforce le port d’Anvers, non 
seulement de l’intérieur mais également de l’extérieur, 
dans la lutte contre les narcotrafiquants. La Belgique 
fait ainsi partie, conjointement avec les Pays-Bas, la 
France, l’Espagne, l’Allemagne et l’Italie, d’une coalition 
antidrogue visant à accroître la résilience des ports et 
d’autres nœuds logistiques, à s’attaquer aux flux finan-
ciers criminels et à renforcer la coopération avec les pays 
d’origine et de transit. Cette coopération porte ses fruits. 
Alors que par le passé, les saisies de drogue dans les 
ports sud-américains étaient quasiment inexistantes, 
quelques centaines de tonnes de cocaïne en partance 
pour l’Europe sont à présent saisies chaque année 
sur ce continent. En juin 2023, les pays membres de 
cette coalition se sont réunis à Anvers à l’invitation de 
la ministre. À la Maison du Port (het Havenhuis), ils ont 
fait le point sur de cette coopération et ont signé une 
déclaration prévoyant des actions concrètes, notamment 
en vue de renforcer l’efficacité de la circulation des 
informations entre les six pays et de rendre opération-
nels dans les faits des partenariats entre les différents 
services de sécurité et de contrôle des départements 
de l’Intérieur et de la Justice. Il va sans dire qu’il est 
également essentiel de coopérer avec les partenaires 
privés dans ce domaine.

Dans le domaine de la coopération policière interna-
tionale, douze officiers de liaison ont déjà été nommés. 
Le 1er février, la ministre a nommé un officier de liaison en 
Colombie et en Équateur, deux pays sources importants 
de la cocaïne. Elle s’est rendue dans ces pays au mois 
de mars, avec la commissaire européenne Johansson 
et le commissaire général de la Police fédérale, afin de 
concrétiser notre coopération policière. Les accords 
conclus avec ces pays permettront d’échanger de bonnes 
pratiques et d’organiser des visites d’étude ainsi que 
des programmes de formation.

La criminalité organisée a des ramifications qui 
s’étendent des milieux criminels jusqu’au plus profond 
de notre société et qui perturbent donc nos tissus éco-
nomique et social. Grâce à un nouveau cadre légal, 
qui s’inscrit dans une approche en chaîne, les pouvoirs 
locaux reçoivent de moyens supplémentaires pour lutter 
contre la criminalité déstabilisante. Le cadre légal initial 
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kader, zoals dat tot vorige week van kracht was, volstond 
immers niet om die problematiek op een preventieve 
en adequate manier aan te pakken. De nieuwe wet 
betreffende de gemeentelijke bestuurlijke handhaving, 
die vorige week werd goedgekeurd en waarvan de ope-
rationalisering als onderdeel van de ketenbenadering 
wordt voorbereid, moet de krachtsverhoudingen wijzigen.

Vanaf 2024 worden in de strijd tegen drugs recurrente 
middelen vrijgemaakt, goed voor jaarlijks 5 miljoen euro. 
Voor 2024 wordt bijkomend nog een eenmalig investe-
ringsbedrag vrijgemaakt ten belope van 5 miljoen euro 
extra. Het drugscommissariaat zal op basis van criteria 
deze fondsen toekennen, controleren en verder coördi-
neren met politie, justitie, douane en Volksgezondheid 
om zo de criminele organisaties te snel af te zijn.

Specifiek voor de politie maakt de minister werk van 
doelgerichte investeringen die verder inzetten op het 
follow the money-principe. Ze bedoelt daarmee dat de 
georganiseerde criminele netwerken moeten worden 
geraakt waar dat het meeste pijn doet, namelijk in hun 
portemonnee. Een hoog tempo is noodzakelijk om de 
georganiseerde drugscriminaliteit te snel af te zijn. 
Investeren in technologie, rechercheurs en dataverza-
meling is cruciaal in de strijd tegen de georganiseerde 
misdaad. In beslag genomen gelden, goederen en 
andere vermogensvoordelen die voortvloeien uit cri-
minele activiteiten en die worden verbeurdverklaard, 
moeten zich vertalen in investeringen in de politie en 
het veiligheidsapparaat.

In het kader van de wet betreffende de ge-
meentelijke bestuurlijke handhaving zal de Directie 
Integriteitsbeoordeling voor Openbare Besturen (DIOB) 
worden opgericht bij de FOD Binnenlandse Zaken, 
waarvoor tijdens het afgelopen begrotingsconclaaf 
middelen werden vrijgemaakt. De DIOB zal de federale 
overheid adviseren in de strijd tegen de ondermijnende 
criminaliteit, en dat aan de hand van een advies voor het 
opmaken van een KB met daarin de sectoren waarvoor 
het instrument zal kunnen worden toegepast. Daarnaast 
zal de DIOB ook instaan voor het geven van een advies 
over integriteitsonderzoeken die door de lokale besturen 
worden gevoerd naar malafide handelszaken.

— Seksueel en intrafamiliaal geweld

De minister focust zich echter niet alleen op de strijd 
tegen de georganiseerde criminaliteit. Omdat ze het 
belangrijk vindt dat iedereen zich veilig kan voelen, ook 
thuis, heeft ze van bij haar aantreden gewerkt aan het 
aanpakken van seksueel en intrafamiliaal geweld. Dat 
is een vorm van geweld die voorkomt in vele facetten, 
op vele plaatsen in het land. Stalking is een van die 

tel qu’il existait jusqu’à la semaine dernière n’était en effet 
pas suffisant pour traiter cette problématique au niveau 
local de manière préventive et adéquate. La nouvelle loi 
relative à l’approche administrative communale, votée 
la semaine dernière et dont l’opérationnalisation est en 
cours de préparation en tant que partie de l’approche 
en chaîne, doit changer la donne.

À partir de 2024, des moyens récurrents d’un montant 
de 5 millions d’euros par an seront affectés à la lutte 
contre la drogue. Un montant unique d’investissement 
de 5 millions supplémentaires est en outre encore prévu 
pour 2024. Le commissariat aux drogues s’appuiera sur 
des critères pour attribuer et contrôler ces fonds ainsi que 
pour en assurer la coordination en aval avec la police, 
la justice, les douanes et la santé publique de manière 
à éradiquer rapidement les organisations criminelles.

La ministre réalise, spécifiquement à l’intention de la 
police, des investissements ciblés visant à continuer à 
miser sur le principe du “follow-the-money”. Elle signale 
ainsi qu’il faut viser le point le plus sensible des réseaux 
criminels organisés, à savoir leur portefeuille. Un rythme 
soutenu est nécessaire pour se débarrasser rapidement 
de la criminalité organisée liée à la drogue. Dans la lutte 
contre le crime organisé, il est crucial d’investir dans la 
technologie, les enquêteurs et la collecte de données. 
Les fonds, biens et autres avantages patrimoniaux saisis 
provenant d’activités criminelles doivent se traduire en 
investissements dans la police et l’appareil sécuritaire.

Dans le cadre de la loi relative à l’approche admi-
nistrative communale, la Direction chargée de l’Éva-
luation de l’Intégrité pour les Pouvoirs publics (DEIPP) 
sera créée au sein du SPF Intérieur, pour laquelle des 
moyens ont été prévus au cours du conclave budgétaire 
précédent. La DEIPP conseillera les autorités fédérales 
dans la lutte contre la criminalité déstabilisante, et ce, 
au travers d’un avis en vue de l’élaboration d’un arrêté 
royal définissant les secteurs auxquels l’instrument 
pourra être appliqué. En outre, la DEIPP sera également 
chargée de formuler un avis sur les enquêtes d’intégrité 
menées par les administrations locales concernant des 
entreprises malhonnêtes.

— Violences sexuelles et intrafamiliales

La ministre ne se focalise toutefois pas uniquement sur 
la lutte contre la criminalité organisée. Dès lors qu’elle 
considère qu’il importe que tout le monde puisse se sentir 
en sécurité, et ce, également chez soi, elle a œuvré à 
lutter contre les violences sexuelles et intrafamiliales dès 
son entrée en fonction. Dans notre pays, il s’agit d’une 
forme de violences à facettes multiples qui survient 
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verschijningsvormen. Al te vaak wordt fysiek geweld 
daarbij niet geschuwd. De minister brengt in herinnering 
dat ons land op 10 november werd opgeschrikt door een 
vreselijk drama, waarbij een vrouw en haar zoon om 
het leven werden gebracht in een context van stalking 
en intrafamiliaal geweld. Dit toont opnieuw aan dat de 
regering blijvend aandacht moet schenken aan dit fe-
nomeen, zoals dat ook in het voorbije jaar is gebeurd.

De minister werkt samen met de regeringsleden be-
voegd voor Justitie en Gelijke Kansen aan de uitrol van 
een mobiel stalkingalarm. Het gaat meer bepaald om een 
fysieke knop die wordt verbonden met de smartphone van 
het slachtoffer. Wanneer de knop wordt ingedrukt, wordt 
de noodcentrale onmiddellijk gealarmeerd en wordt de 
locatie van het slachtoffer doorgegeven. Daarop wordt 
een interventieploeg ter plaatse gestuurd om het slacht-
offer te hulp te komen. Op die manier kan de politie zo 
snel mogelijk ingrijpen en een mogelijk drama vermijden.

De minister heeft het voorbije jaar ook aandacht 
geschonken aan de strijd tegen seksueel geweld. Ze 
vindt het belangrijk dat slachtoffers van seksueel geweld 
worden gehoord. Politionele hulp moet voor de slacht-
offers zo toegankelijk mogelijk zijn. De politie moet de 
slachtoffers een luisterend oor bieden en erover waken dat 
hun meldingen ook worden opgevolgd. In verschillende 
steden kunnen slachtoffers reeds terecht bij zorgcentra 
na seksueel geweld voor een globale en gemakkelijk 
toegankelijke behandeling. De minister kan zich echter 
voorstellen dat zelfs die stap voor sommige slachtoffers 
te moeilijk blijft. Daarom wil ze laten onderzoeken hoe 
slachtoffers seksueel misbruik online zouden kunnen 
melden via police-on-web.

De minister blijft de strijd tegen intrafamiliaal geweld 
ook in 2024 voortzetten. Dat betekent concreet dat ze 
verder wil investeren in het onderhoud en de ontwikkeling 
van nieuwe technologie voor het mobiele stalkingalarm. 
Ze wil de toekenning van een mobiel alarm mogelijk 
maken voor het hele grondgebied.

Vandaag bestaan in België reeds tien centra waar 
slachtoffers van seksueel geweld kunnen spreken met 
zorgpersoneel, politie en justitie. Of het nu gaat om 
medische of psychologische zorg, forensisch onderzoek 
of het indienen van een klacht: slachtoffers kunnen de 
klok rond terecht in een van de tien zorgcentra na sek-
sueel geweld (ZSG). In deze zorgcentra staan ook de 
speciaal daarvoor opgeleide zedeninspecteurs klaar om 
slachtoffers mee op te vangen. Afgelopen jaar vonden 

dans une multitude d’endroits. Le harcèlement est l’une 
de ces facettes. Celui-ci va trop souvent pair avec des 
violences physiques. La ministre rappelle que le drame 
atroce qui a vu une femme et son fils être tués dans un 
contexte de harcèlement et de violences intrafamiliales a 
semé l’effroi dans notre pays le 10 novembre. Ce drame 
montre de nouveau que le gouvernement doit accorder 
une attention permanente à ce phénomène, comme 
cela a d’ailleurs été le cas au cours de l’année écoulée.

La ministre s’attèle, conjointement avec les ministres 
de la Justice et de l’Égalité des chances, au déploie-
ment de l’alarme mobile contre le harcèlement. Il s’agit 
plus précisément d’un bouton physique connecté au 
smartphone de la victime. Lorsque la victime presse ce 
bouton, la centrale d’urgence est immédiatement alertée 
et la localisation de la victime est communiquée. Une 
équipe d’intervention est ensuite directement dépêchée 
sur place pour lui venir en aide. La police peut ainsi 
intervenir dans les meilleurs délais et empêcher un 
drame potentiel.

Au cours de l’année écoulée, la ministre a également 
prêté attention à la lutte contre les violences sexuelles. Il 
importe selon elle que les victimes de violences sexuelles 
soient entendues. Les victimes doivent bénéficier d’un 
accès le plus aisé possible à l’aide policière. La police doit 
leur prêter une oreille attentive et veiller à ce que les suites 
nécessaires soient données à leurs signalements. Dans 
les Centres de prise en charge des violences sexuelles 
établis dans différentes villes, les victimes de violences 
sexuelles peuvent déjà bénéficier d’une prise en charge 
globale facilement accessible. La ministre peut toutefois 
concevoir que même cette démarche reste trop pénible 
pour certaines victimes. C’est pourquoi elle souhaite 
faire examiner selon quelles modalités les victimes d’un 
abus sexuel peuvent effectuer un signalement en ligne 
via police-on-web.

La ministre poursuivra également la lutte contre les 
violences intrafamiliales en 2024. Cela signifie concrè-
tement qu’elle entend investir dans la maintenance et le 
développement de la nouvelle technologie de l’alarme 
mobile contre le harcèlement. Elle souhaite permettre 
l’attribution d’une alarme mobile sur l’ensemble du 
territoire.

La Belgique compte déjà actuellement dix centres où 
les victimes de violences sexuelles peuvent s’entretenir 
avec des membres du personnel soignant, de la police 
et de la justice. Les victimes de ces violences peuvent 
se rendre 24 heures sur 24 dans l’un des dix centres de 
prise en charge des violences sexuelles (CPVS), que 
ce soit pour recevoir des soins médicaux ou psycholo-
giques, pour passer un examen médico-légal ou encore 
pour porter plainte. Dans ces centres, des inspecteurs 
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3.287 slachtoffers hun weg naar een van de centra. 
Dat zijn zo’n 11 slachtoffers per dag die zich melden. 
Volgens het Instituut voor de gelijkheid van vrouwen 
en mannen zullen die cijfers dit jaar nog hoger liggen, 
want tot oktober hebben al meer dan 3.500 mensen 
zich aangemeld.

Daarom wil deze regering de krachten bundelen om in 
2024 nog drie nieuwe zorgcentra te openen in Bergen, 
Waals-Brabant en Halle-Vilvoorde. Zo kan elk slachtof-
fer een ZSG vinden op minder dan een uur rijden van 
de eigen woning.

— Brandweer en civiele bescherming

De minister vervolgt dat een goed functionerend veilig-
heidsapparaat ook een goed functionerende brandweer 
en civiele bescherming behelst. Ook daaraan werd het 
afgelopen jaar gewerkt. Zo werd dit jaar een nationaal 
brandweerorgaan opgericht, waarin de samenwerking 
tussen de Algemene Directie Civiele Veiligheid en de 
actoren op het terrein werd verankerd. Door dit uniek 
en structureel partnerschap zullen de beschikbare 
middelen en mensen beter worden gecoördineerd en 
kan het beheer van de verschillende projecten van de 
brandweer worden geoptimaliseerd. Het orgaan zal 
enerzijds een aantal uitvoerende taken op zich nemen, 
anderzijds zullen de verschillende hulpverleningszones 
in dit orgaan met een eenduidige stem adviezen kun-
nen formuleren over het beleid. Dat is alvast een van 
de lessen die de regering heeft geleerd na de vreselijke 
overstromingen in 2021.

Tevens wil de minister de hulpverleningszones en 
de Brusselse brandweer versterken. Een onmisbare 
schakel daarin zijn de vrijwilligers. Vandaag zijn twee 
op de drie brandweerlieden vrijwilligers. Daarom werden 
het afgelopen jaar initiatieven genomen om hun rol en 
positie binnen de zones te verbeteren en te versterken. 
Ook wordt werk gemaakt van enkele aanpassingen aan 
het federale geschiktheidsattest en aan de opleiding van 
de vrijwilligers, zodat een evenwicht worden gevonden 
tussen de haalbaarheid voor de kandidaat-vrijwilliger 
aan de ene kant en de veiligheid voor de inwoners en 
de brandweerlieden zelf aan de andere kant.

Nog voordat de mensen kunnen rekenen op de pro-
fessionele hulp en bijstand van politie en brandweer, 
hebben zij heel vaak contact met de noodcentrales 101 
of 112. De medewerkers bij de noodcentrales kunnen 
levens redden. De laatste jaren werd de druk op de 
noodcentrales en de medewerkers groot door structurele 

spécialement formés pour les faits de mœurs se tiennent 
également à la disposition des victimes. L’année der-
nière, 3.287 victimes se sont rendues dans l’un de ces 
centres, soit environ 11 victimes par jour. L’Institut pour 
l’égalité des femmes et des hommes indique que ces 
chiffres seront encore plus élevés cette année, puisque 
plus de 3.500 personnes ont déjà consulté l’un de ces 
centres entre janvier et octobre.

Ce gouvernement tient dès lors à unir ses forces pour 
ouvrir trois nouveaux centres de prise en charge dans 
le courant de 2024: un à Mons, un deuxième dans le 
Brabant wallon et un dernier à Hal-Vilvorde. Grâce à ces 
nouveaux centres, les victimes pourront accéder à un 
CPVS à moins d’une heure de route de leur domicile.

— Pompiers et protection civile

La ministre poursuit en indiquant que le bon fonc-
tionnement des services de sécurité passe également 
par un corps de pompiers et une protection civile per-
formants. Ce volet a également été examiné au cours 
de l’année écoulée. Un organe national des pompiers 
a par exemple été créé cette année afin de consolider 
la collaboration entre la Direction générale Sécurité 
civile et les acteurs de terrain. Ce partenariat unique et 
structurel permettra de mieux coordonner les moyens 
et le personnel disponibles et d’optimiser la gestion des 
différents projets au sein des services d’incendie. D’une 
part, cet organe exercera certaines fonctions exécutives 
et, d’autre part, les différentes zones de secours pourront 
formuler à l’unisson des avis sur la politique à mener 
au sein de cet organe. Telle est d’ores et déjà l’une 
des leçons que le gouvernement a tirées des terribles 
inondations de 2021.

La ministre entend également renforcer les zones 
de secours et les pompiers de Bruxelles. Les pompiers 
volontaires en sont un maillon essentiel. Deux pompiers 
sur trois sont en effet des volontaires à l’heure actuelle. 
C’est la raison pour laquelle des initiatives ont été prises 
l’année dernière pour améliorer et renforcer leur rôle et 
leur statut au sein des zones concernées. Certaines 
modifications sont également apportées au certificat 
d’aptitude fédéral et à la formation des pompiers volon-
taires, afin de trouver un équilibre entre, d’une part, la 
faisabilité de la formation pour les candidats pompiers 
volontaires et, d’autre part, la sécurité des citoyens et 
des pompiers eux-mêmes.

Avant de pouvoir compter sur l’aide et l’assistance 
professionnelles de la police et des pompiers, les citoyens 
contactent très souvent les centrales d’urgence 101 
ou 112. Les collaborateurs de ces centrales d’urgence 
peuvent ainsi sauver des vies. Ces dernières an-
nées, la pression sur les centrales d’urgence et leurs 
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personeelstekorten die door de jaren heen tot stand zijn 
gekomen. Daarom werden extra middelen vrijgemaakt 
om het personeelstekort aan te pakken. Het actieplan 
dat hand in hand gaat met deze extra middelen, moet 
toelaten om tekorten weg te werken en de werkdruk voor 
de medewerkers te verbeteren.

Voor 2024 heeft de minister in de nodige middelen 
voorzien om deze inspanningen verder te zetten om bij-
komende personeelsleden voor de noodcentrales aan te 
werven. Om de situatie in de noodcentrales van dichtbij 
op te volgen, zal een multidisciplinaire taskforce en een 
stuurgroep worden opgericht. Zo kunnen de verschillende 
lopende acties nauwgezet worden opgevolgd en dit zo-
wel voor de rekruteringen, het retentiebeleid en andere 
maatregelen om de situatie in de centrales te verbeteren. 
De minister verwacht binnenkort ook de resultaten van 
de audit die werd uitgevoerd bij de noodcentrales 112. 
De inzichten van dit onderzoek kunnen helpen om de 
vooropgestelde prioriteiten te verfijnen of uit te breiden.

Tijdens het jongste begrotingsconclaaf heeft de fede-
rale regering ook middelen vrijgemaakt voor de Civiele 
Bescherming. Zo waarborgt ze het huidige functioneren 
van die essentiële schakel in de veiligheidsketen, waarop 
een beroep kan worden gedaan bij crises en rampen.

Daarnaast wordt in bijkomend personeel voorzien voor 
de nationale logistieke hub, die gespecialiseerd materieel 
aankoopt en ondersteuning biedt bij noodgevallen die 
buiten de voorziene opdrachten vallen van de Civiele 
Bescherming en de hulpverleningszones. Zoals nog 
bleek bij de recente overstromingen in de Westhoek, is 
het noodzakelijk om de nodige middelen en vaak zeer 
gespecialiseerde uitrustingen, zoals pompen, snel ter 
plaatse te brengen om de noodsituatie onder controle te 
krijgen. Een nationale inventaris van al het beschikbare 
materieel dat kan worden ingezet door de verschillende 
diensten die het in beheer hebben, kan een groot verschil 
uitmaken voor de dienstverlening aan de bevolking bij 
rampen en crises.

Moderne beveiligde communicatie tussen onze hulp- 
en veiligheidsdiensten komt niet alleen de bevolking ten 
goede, maar ook de hulp- en veiligheidsprofessionals zelf. 
ASTRID, de gespecialiseerde telecomoperator voor de 
hulp- en veiligheidsdiensten, zal in 2024 een belangrijke 
technologische stap voorwaarts zetten met de overstap 
van het huidige spraaknetwerk naar een toekomstge-
richt datanetwerk via 5G. Ook zal in samenwerking 
met ASTRID gestart worden met de modernisering van 

collaborateurs s’est toutefois intensifiée en raison des 
pénuries de personnel qui sont devenues structurelles 
au fil des ans. Des moyens supplémentaires ont donc 
été débloqués pour remédier à ces pénuries. Le plan 
d’action qui va de pair avec ces moyens supplémentaires 
doit permettre de combler définitivement ces pénuries 
et d’améliorer la charge de travail des collaborateurs.

Pour 2024, la ministre a prévu les moyens nécessaires 
pour poursuivre ces efforts de recrutement de personnel 
supplémentaire au sein des centrales d’urgence. Une 
task force multidisciplinaire et un groupe de pilotage 
seront mis en place pour suivre de près la situation dans 
les centrales d’urgence, ce qui permettra de garder un 
œil attentif sur les différentes actions en cours, et ce, 
tant au niveau des recrutements que de la politique de 
rétention du personnel ou encore des autres mesures 
visant à améliorer la situation dans ces centrales. La 
ministre attend aussi prochainement les résultats de 
l’audit mené dans les centrales d’urgence 112. Les 
conclusions de cet audit pourraient permettre d’affiner 
ou d’élargir les priorités fixées.

Lors du dernier conclave budgétaire, le gouverne-
ment fédéral a également débloqué des moyens pour 
la Protection civile. Le gouvernement garantit ainsi le 
fonctionnement actuel de ce maillon essentiel de notre 
chaîne de sécurité, qui peut être sollicité en cas de crises 
et de catastrophes.

De plus, du personnel supplémentaire est également 
prévu pour le Hub logistique national, qui s’occupe de 
l’achat d’équipements spécialisés et de la mise à dis-
position de soutien pour les situations d’urgence qui ne 
relèvent pas des missions prévues de la Protection civile 
et des zones de secours. Comme on l’a vu lors des ré-
centes inondations dans le Westhoek, il est indispensable 
d’acheminer rapidement sur le terrain les ressources et 
les équipements adéquats, souvent hautement spéciali-
sés, tels que des pompes, afin de maîtriser rapidement 
les situations d’urgence. Un inventaire national de toutes 
les ressources disponibles, qui peuvent être déployées 
à partir des différents services qui les gèrent, permet-
tra de faire une grande différence dans le service à la 
population lors de catastrophes et de crises.

Une communication moderne et sécurisée entre nos 
services de secours et de sécurité profite à la fois à la 
population mais aussi aux professionnels des secours et 
de la sécurité eux-mêmes. En 2024, ASTRID, l’opérateur 
télécom spécialisé des services de secours et de sécu-
rité, va pouvoir faire un grand pas en avant sur le plan 
technologique. Le passage du réseau vocal actuel à un 
réseau de données orienté vers l’avenir se fera en effet 
par le biais de la 5G. L’infrastructure informatique et les 
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de IT-infrastructuur en de werkingsprocessen van de 
noodcentrales 101 en 112.

Dat al deze inspanningen voor de hulpdiensten be-
langrijk zijn, wordt mede gemotiveerd door de vaststelling 
dat de voorbije legislatuur werd getekend door een snelle 
opeenvolging van crisissen, die op veel inwoners van 
ons land een ontzettend grote impact hebben gehad. 
De minister denkt daarbij aan de covidpandemie, de 
overstromingen van juli 2021 in Wallonië en Vlaanderen, 
de repatriëringen uit Afghanistan, de oorlog in Oekraïne, 
de cyberaanvallen op gevoelige infrastructuur, de ter-
reurdreiging, een terroristische aanslag, de oorlog in 
het Midden-Oosten en de voelbare impact van de kli-
maatverandering vandaag opnieuw in West- en Oost-
Vlaanderen, en deels ook in Antwerpen. De minister is 
er altijd van overtuigd geweest dat we uit deze crisissen 
moeten leren, zodat we beter voorbereid zijn op wat er 
in de toekomst op ons afkomt.

De overstromingen die de voorbije weken de Westhoek 
hebben geteisterd en waarvan de gevolgen tot vandaag 
zichtbaar zijn, tonen aan dat er in ons land een grote 
solidariteit en een wil tot samenwerking is, over de ver-
schillende bevoegdheidsdomeinen en beleidsniveaus 
heen. De minister roept op om deze samenwerkings-
verbanden nog te versterken. Als mensen in nood zijn, 
moeten ze immers op de best mogelijke manier worden 
geholpen, vanwaar die hulp ook komt.

De minister brengt de overstromingen in herinnering 
die twee jaar geleden Wallonië en Vlaanderen hebben 
getroffen, waarbij de provincie Luik het zwaarst werd 
geraakt. De beelden van die ramp blijven voor altijd in 
het geheugen gegrift. Die gebeurtenissen hebben de 
minister ertoe aangezet om het crisisbeheer in ons land 
te laten onderzoeken door een commissie van experts. 
Zij hebben in mei 2023 een witboek voorgesteld, met tal 
van concrete aanbevelingen op het vlak van preventie, 
voorbereiding, interventie, evaluatie en herstel.

Een nieuwe benadering van het concept “herstel” is 
daarbij van wezenlijk belang. Herstel mag niet langer 
als een terugkeer naar de normale situatie worden 
opgevat, maar als een opportuniteit om beter herop te 
bouwen en burgers weerbaarder te maken met het oog 
op toekomstige noodsituaties. Zo kan ervoor worden 
gezorgd dat de schade en de impact van toekomstige 
noodsituaties minder groot is. Ook na de overstromingen 
in de Westhoek hebben de media de vraag geopperd 
hoe de bestaande infrastructuur kan worden aangepast. 
De minister dringt erop aan dat debat op een gestruc-
tureerde en gecoördineerde manier te voeren, met alle 
bevoegde overheden, opdat de herstelwerkzaamheden 

processus opérationnels des centrales d’urgence 101 
et 112 seront également modernisés en collaboration 
avec ASTRID.

L’importance de tous ces efforts pour les services de 
secours découle en partie du constat que la législature 
écoulée a été marquée par une succession rapide de 
crises qui ont eu un impact considérable sur de nom-
breux habitants de notre pays. La ministre songe, à cet 
égard, à la pandémie de coronavirus, aux inondations 
de juillet 2021 en Wallonie et en Flandre, aux rapa-
triements d’Afghanistan, à la guerre en Ukraine, aux 
cyberattaques contre des infrastructures sensibles, à 
la menace terroriste, à un attentat terroriste, à la guerre 
au Moyen-Orient et à l’impact tangible du changement 
climatique, aujourd’hui encore en Flandre occidentale 
et orientale, et en partie aussi à Anvers. La ministre 
a toujours été convaincue que nous devions tirer les 
leçons de ces crises pour être mieux préparés à ce qui 
nous attend à l’avenir.

Les inondations qui ont ravagé le Westhoek ces 
dernières semaines, dont les effets sont encore visibles 
aujourd’hui, indiquent qu’il existe une grande solidarité et 
une volonté de coopération entre les différents domaines 
de compétence et niveaux de pouvoir dans notre pays. 
La ministre demande que ces partenariats soient encore 
renforcés. En effet, lorsque des personnes sont dans le 
besoin, elles doivent être aidées aussi bien que possible, 
d’où que vienne cette aide.

La ministre rappelle les inondations qui ont touché 
la Wallonie et la Flandre il y a deux ans, la province de 
Liège ayant été la plus durement touchée. Les images 
de cette catastrophe resteront à jamais gravées dans 
nos mémoires. Ces événements ont incité la ministre à 
soumettre la gestion de crise dans notre pays à l’examen 
d’une commission d’experts. Leur travail a abouti à la 
rédaction d’un Livre blanc, présenté en mai 2023, qui 
comprend de nombreuses recommandations concrètes 
en matière de prévention, de préparation, d’intervention, 
d’évaluation et de rétablissement.

Une nouvelle approche du concept de “rétablissement” 
en est un élément essentiel. Il ne faut plus considérer 
le rétablissement comme un retour à la normale, mais 
l’envisager comme une opportunité de mieux recons-
truire, et donc de rendre tout le monde plus résilient 
face aux crises futures afin que les dégâts et l’impact 
de futures situations d’urgence soient bien moindres. 
Après les inondations dans le Westhoek, les médias ont 
également posé la question des adaptations possibles 
de l’infrastructure existante. Selon la ministre, il est 
essentiel que ce débat soit mené de manière structurée 
et coordonnée, avec toutes les autorités compétentes, 
afin d’œuvrer en faveur du rétablissement de la façon la 
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zeer bedachtzaam worden aangepakt, zoveel mogelijk 
afgestemd op de noden van de bevolking en het milieu. 
De minister zal dat standpunt ook verdedigen bij het 
rondetafelgesprek dat de premier met de bevoegde dien-
sten wil houden om de aanpak van de overstromingen 
in de Westhoek te evalueren. Ze zal daarbij ook de rol 
van de Civiele Bescherming in de verf zetten evenals 
de noodzaak om in de volgende legislatuur extra te 
investeren in die dienst.

Op basis van de lessen die kunnen worden geleerd uit 
de voorbije crisissituaties, zal de minister verder werken 
aan een codificatie van het nationale risicobeheer, de 
noodplanning en het crisisbeheer. Zo zal ze de verschil-
lende aanbevelingen van de parlementaire commissies en 
van de expertencommissie onder leiding van gouverneur 
Schmitz omzetten in concrete regelgeving. De minister 
somt vervolgens een aantal belangrijke aspecten van 
de codificatie op:

— het principe van “eenheid van commando” tijdens 
een nationale fase wordt in de codificatie versterkt;

— de codificatie zal een aantal bepalingen over de 
noodplanning in specifieke sectoren bevatten;

— het nationale noodplan wordt geactualiseerd en in 
lijn gebracht met de goede praktijken uit voorbije crisissen;

— de bepalingen rond de evaluatie van het crisisbe-
heer worden bijgewerkt, zodat ze in lijn liggen met de 
aanbevelingen van de expertencommissie.

Zo wil de minister het land en zijn inwoners weer-
baarder maken.

— Grootstedelijke problemen

De minister stipt aan dat de grootstedelijke problemen 
in en rond het Brusselse Zuidstation al enige tijd bekend 
zijn. Stationsbuurten, en dus niet enkel Brussel-Zuid, 
zijn gevoelig voor verschillende vormen van overlast en 
criminaliteit: druggebruik en -geweld, geluidsoverlast, 
gauwdiefstal enz. Het verhogen van de veiligheid en 
de leefbaarheid in en rond deze stationsbuurten is een 
prioriteit voor deze regering en niet enkel een opdracht 
voor de politie.

Het Brussels Hoofdstedelijk Gewest heeft bijstand 
gevraagd aan de federale overheid. Daarop heeft de 
minister het Nationaal Crisiscentrum opgedragen alle 
bevoegde partners van de verschillende beleidsniveaus 

plus réfléchie et la plus adaptée qui soit aux besoins de 
la population et à l’environnement. La ministre défendra 
aussi cette position lorsque le premier ministre réunira 
les services compétents autour de la table pour procéder 
à une évaluation des inondations dans le Westhoek. La 
ministre saisira également cette occasion pour souligner 
le rôle de la Protection civile et la nécessité de réaliser 
des investissements supplémentaires dans ce service 
sous la prochaine législature.

Sur la base des leçons que l’on peut tirer des crises 
passées, la ministre continuera à travailler à la codifi-
cation de la gestion nationale des risques, des plans 
d’urgence et de la gestion des crises. Elle traduira ainsi 
les différentes recommandations des commissions par-
lementaires et de la commission d’experts dirigée par 
le gouverneur Schmitz en une réglementation concrète. 
La ministre énumère ensuite quelques points importants 
de cette codification:

— le principe de “l’unité de commandement” durant 
la phase nationale sera renforcé dans la codification;

— la codification comprendra plusieurs dispositions 
relatives aux plans d’urgence dans certains secteurs 
spécifiques;

— le plan d’urgence national sera actualisé et aligné 
sur les bonnes pratiques déduites des crises passées;

— les dispositions relatives à l’évaluation de la ges-
tion des crises ont été actualisées pour qu’elles soient 
conformes aux recommandations de la commission 
d’experts.

La ministre souhaite ainsi améliorer la résilience de 
la Belgique et de ses habitants.

— Problèmes spécifiques aux grandes villes

La ministre rappelle que les problèmes spécifiques aux 
grandes villes qui se posent à l’intérieur et aux abords de 
la gare de Bruxelles-Midi sont connus depuis un certain 
temps. Les abords des gares, et pas seulement ceux 
de la gare de Bruxelles-Midi, sont des lieux sensibles 
pour plusieurs formes de nuisances et de criminalité: 
consommation de drogue et violences liées aux drogues, 
nuisances sonores, vols à la tire, etc. L’amélioration de la 
sécurité et de la qualité de vie à l’intérieur et aux abords 
des gares est une priorité pour ce gouvernement et pas 
seulement une tâche dévolue à la police.

La Région de Bruxelles-Capitale a indiqué qu’elle avait 
besoin du soutien de l’autorité fédérale. La ministre a 
donc chargé le Centre de crise national de réunir tous 
les partenaires compétents des différents niveaux de 
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en de betrokken diensten samen te brengen. De bedoe-
ling daarvan was om een gecoördineerde en duurzame 
oplossing te vinden voor de complexe problemen in de 
vorm van actieplannen die zijn opgebouwd rond drie 
assen.

— De eerste as betreft de strijd tegen fenomenen van 
criminaliteit en illegaliteit in en rond het stationsgebouw, 
gecoördineerd door de Dirco en de lokale politie;

— De tweede as betreft het beleid inzake dakloosheid 
en armoede, gezondheids- en verslavingsproblemen 
evenals de openbare netheid in en rond het station 
Brussel-Zuid, gecoördineerd door de Hoge Ambtenaar.

— De derde as betreft de infrastructuurwerken die 
de veiligheidssituatie in en rond het station Brussel-
Zuid aanzienlijk zullen verbeteren. Die werken worden 
gecoördineerd door de NMBS.

De minister trekt ook bijkomende middelen uit om de 
veiligheid en leefbaarheid in en rond alle stationsbuurten 
in het hele land te verbeteren. Zo heeft ze tijdens de 
begrotingsbesprekingen middelen kunnen vrijmaken 
om een nationaal cameranetwerk uit te bouwen. Dit 
netwerk zal het mogelijk maken om alle beelden van de 
camera’s van de NMBS in en rond de stations realtime te 
delen met de federale politie en de lokale politiezones. 
Hierdoor zullen de politiediensten digitale patrouilles 
kunnen uitvoeren, en ter plaatse kunnen zijn daar waar 
de politieploegen het meeste nodig zijn. Zo worden niet 
alleen de stationsbuurten, maar ook de stads- en dorps-
kernen veiliger voor inwoners, pendelaars en toeristen.

Specifiek voor het internationale treinstation Brussel-
Zuid worden in 2024 de nodige middelen vrijgemaakt 
om in het station zelf een politiepost op te richten, in 
samenwerking met de lokale politie en Securail. Hiermee 
worden de nabijheid, aanspreekbaarheid en zichtbaar-
heid van de politiediensten in het station aanzienlijk 
verhoogd. Na de terreuraanslag in Brussel zijn ook extra 
middelen vrijgemaakt om de spoorwegpolitie bijkomend 
te versterken met 25 extra medewerkers, onder meer 
om inkomende reizigers in België te controleren.

— Voetbal

De minister hoopt dat België nog heel lang een voet-
balland kan blijven. Juist om ervoor te zorgen dat ieder-
een in alle veiligheid en onbezorgd kan genieten van 
elk voetbalfeest, wil Binnenlandse Zaken hardleerse 

pouvoir et les services concernés. L’objectif de cette 
démarche est de trouver une solution coordonnée et 
durable aux problématiques complexes, sous la forme 
de plans d’action articulés autour de trois axes:

— le premier axe concerne la lutte contre les phéno-
mènes criminels et l’illégalité dans et autour du bâtiment 
de la gare, sous la coordination du Dirco et de la Police 
Locale;

— le deuxième axe concerne la gestion de la situation 
des sans-abris et des personnes les plus démunies, des 
problèmes de toxicomanie et de santé ainsi de propreté 
publique dans la gare de Bruxelles-Midi et ses environs 
immédiats, sous la coordination du Haut fonctionnaire;

— Le troisième axe concerne les travaux d’aménage-
ment de l’infrastructure qui auront un impact significatif 
sur l’amélioration de la sécurité à l’intérieur et aux abords 
de la gare de Bruxelles-Midi, sous la coordination de 
la SNCB.

La ministre prévoit également des moyens supplé-
mentaires pour améliorer la sécurité et la qualité de vie 
à l’intérieur et aux abords de toutes les gares du pays. 
Lors des discussions budgétaires, elle a par exemple 
pu obtenir des fonds pour la mise en place d’un réseau 
national de caméras. Ce réseau permettra de partager 
en temps réel toutes les images des caméras de la 
SNCB à l’intérieur et aux abords des gares avec la police 
fédérale et les zones de police locale. Cela permettra aux 
forces de police d’effectuer des patrouilles numériques 
et d’être présentes là où les équipes de police sont le 
plus nécessaires. Les abords des gares, mais aussi les 
centres-villes et les centres des villages seront ainsi plus 
sûrs pour les habitants, les navetteurs et les touristes.

En ce qui concerne la question spécifique de la gare 
internationale de Bruxelles-Midi, les fonds nécessaires 
seront prévus en 2024 pour installer un poste de police 
au sein de cette gare en coopération avec la police 
locale et Securail. Cela augmentera considérablement 
la proximité, l’accessibilité et la visibilité des forces de 
police à Bruxelles-Midi. Après l’attentat terroriste commis 
à Bruxelles, des moyens supplémentaires ont également 
été prévus pour renforcer la police ferroviaire grâce au 
recrutement de 25 personnes supplémentaires, notam-
ment pour contrôler les voyageurs entrant en Belgique.

— Football

La ministre espère que la Belgique pourra rester encore 
très longtemps un pays de football. Et c’est précisément 
pour permettre à chacun de profiter en toute sécurité et 
en toute sérénité de chaque événement footballistique 
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hooligans streng aanpakken. In juni van dit jaar werd de 
vernieuwde voetbalwet goedgekeurd. Deze vernieuwde 
en verstrengde voetbalwet voorziet in strengere straffen 
voor geweld en vandalisme en vergroot de verantwoorde-
lijkheid van de clubs zelf om hooligans en pyrotechnisch 
materiaal uit de stadions te weren. Met deze vernieuwde 
wet geeft de overheid het duidelijke signaal dat geweld 
en vandalisme niet thuishoren in het voetbal. De mi-
nister reikt haar partners in de voetbalwereld de hand 
om op basis van dit regelgevend kader hooliganisme 
strenger aan te pakken en de veiligheid in en rond de 
voetbalstadions te verhogen.

Voor een veilig voetbal moet de overheid ook blijven 
inzetten op preventie. Daarom ondersteunt de minister 
dit jaar nog een preventieproject waarmee de Stichting 
Brandwonden, samen met de overheid, voetbalsuppor-
ters sensibiliseert voor het gevaar van het gebruik van 
pyrotechnische middelen. Ook werden dit jaar preven-
tieprojecten rond de aanpak van racisme en discrimi-
natie in het voetbal opgestart. Deze projecten zullen in 
het komende jaar worden geëvalueerd en kunnen, bij 
een positieve evaluatie, dienen als goede praktijk voor 
voetbalclubs of ter inspiratie voor het beleid.

— Verkeersveiligheid

Verkeersveiligheid is voor de minister een blijvend 
aandachtspunt. Volgens de cijfers van Vias hebben vo-
rig jaar 540 personen het leven verloren op de Belgische 
wegen. Het blijft dus noodzakelijk om de verkeersveilig-
heid in ons land te verbeteren.

In 2023 werd het meerjarige macroplan inzake het 
AMS-project afgewerkt, waarbij ook in een volledig nieuwe 
architectuur wordt voorzien om de enorme opschaling 
qua cameracapaciteit te kunnen verwezenlijken. Zo 
werd er actief gewerkt om de opslagcapaciteit en de 
stabilisering van het systeem te versterken.

In 2024 zal ook worden geïnvesteerd in het onderhoud 
en de uitbreiding van het ANPR-cameranetwerk. Met die 
maatregelen waakt de regering over de verkeersveiligheid. 
Het ANPR-netwerk is eveneens een belangrijk instrument 
voor opsporings- en gerechtelijke onderzoeken.

Het wetsontwerp betreffende het Verkeersveilig-
heidsfonds beoogt de bijkomende middelen uit dat 

que le département de l’Intérieur entend réprimer sévè-
rement les hooligans entêtés. Une version actualisée et 
durcie de la loi football a été approuvée en juin dernier. 
Celle-ci prévoit de punir plus sévèrement la violence 
et le vandalisme, et de responsabiliser davantage les 
clubs dans la lutte contre les actes de hooliganisme et 
l’utilisation d’engins pyrotechniques dans les stades. 
En adoptant cette loi actualisée, les autorités publiques 
ont clairement indiqué que la violence et le vandalisme 
n’ont pas leur place dans le football. La ministre invite 
ses partenaires du monde du football à s’emparer de ce 
cadre réglementaire pour durcir la lutte contre le hooli-
ganisme et renforcer la sécurité au sein et aux abords 
des stades de football.

Pour garantir la sécurité des matchs de football, les 
autorités publiques doivent aussi continuer à investir 
dans la prévention. C’est pourquoi la ministre soutient 
également cette année un projet de prévention dans 
le cadre duquel la Fondation des Brûlés sensibilise 
les supporters de football aux risques liés à l’utilisa-
tion d’engins pyrotechniques en collaboration avec 
les autorités publiques. D’autres projets de prévention 
ont également été lancés cette année en matière de 
lutte contre le racisme et les discriminations dans le 
football. Ces projets seront évalués l’année prochaine 
et pourront, si leur évaluation est positive, faire office 
de bonnes pratiques pour les clubs de football ou de 
source d’inspiration pour le législateur.

— Sécurité routière

La sécurité routière demeure une priorité pour la 
ministre. Selon les chiffres de l’Institut VIAS, cinq cent 
quarante personnes ont perdu la vie sur nos routes 
l’année dernière. Il faut donc continuer à œuvrer à 
l’amélioration de la sécurité routière dans notre pays.

En 2023, le plan macro pluriannuel du projet AMS 
a été finalisé. Ce plan prévoit aussi une architecture 
totalement nouvelle pour pouvoir concrétiser le renforce-
ment substantiel de la capacité en caméras. On a ainsi 
activement investi dans le renforcement de la capacité 
de stockage et de la stabilisation du système.

En 2024, on investira aussi dans l’entretien et l’exten-
sion du réseau de caméras ANPR. Ces mesures permet-
tront au gouvernement d’œuvrer en faveur de la sécurité 
routière. Le réseau de caméras ANPR joue également 
un rôle important dans le cadre des instructions et des 
informations judiciaires.

Le projet de loi sur le Fonds de sécurité routière vise 
à allouer à la police les moyens supplémentaires de ce 
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fonds aan de politie toe te kennen. De minister wenst 
de bespreking van dat thema in het Parlement spoedig 
aan te vatten.

— Geweld tegen hulpverleners

De minister betreurt dat het aantal gevallen van agres-
sie en geweld tegen hulpverleners toeneemt. Ze is 
van mening dat onze maatschappij niet kan en mag 
aanvaarden dat de mensen die elke dag op het terrein 
instaan voor de veiligheid van de burgers, zelf voor hun 
veiligheid moeten vrezen bij het uitoefenen van hun job.

Tijdens het afgelopen jaar heeft de regering heel 
wat maatregelen genomen om hulpverleners beter te 
beschermen en het respect tussen de inwoners van 
dit land en hun veiligheidsprofessionals te vergroten. 
Naast preventie zet het beleid ook in op repressie. Zo 
wordt geweld tegen veiligheidsprofessionals in het kader 
van de voetbalwet al strenger bestraft. Agressie tegen 
brandweerlieden en ambulanciers zal strenger worden 
bestraft, net zoals dat ook het geval is voor geweld 
tegen politiemensen. Deze maatregel is opgenomen in 
het ontwerp van het nieuwe Strafwetboek.

Naast betere bescherming en strengere straffen 
werd aan de hulpverleningszones en aan de Brusselse 
brandweer een kader ter beschikking gesteld over hoe 
om te gaan met geweld en andere moeilijke situaties. 
Met een ambitieus plan van aanpak wordt zo gezorgd 
voor een betere preventie, de begeleiding van de me-
dewerkers, opvang na gewelddaden en ondersteuning 
bij het doorlopen van de strafrechtelijke en burgerrech-
telijke procedures.

Om politiemensen beter te beschermen tijdens hun 
werk, werd het wettelijk kader dat het gebruik van bo-
dycams door politiemensen regelt, versterkt. Met de 
omzendbrief professioneel profileren krijgen onze po-
litiemensen een handelingskader om controles uit te 
voeren, een maatregel die ook zal bijdragen aan het 
wederzijdse respect en begrip tussen politie en de burger. 
Ook in 2024 blijft dit een absolute prioriteit, waarbij de 
genomen maatregelen verder zullen worden bestendigd, 
geïntegreerd en ook permanent worden geëvalueerd.

— Kleine criminaliteit

Ook kleine inbreuken kunnen aanzienlijke lasten ver-
oorzaken voor de burgers. Het volstaat te denken aan 
sluikstorten of geluidshinder. Daarom wil de minister de 
lokale overheden en politiezones adequate instrumenten 
bezorgen om zulke vormen van hinder te bestrijden.

fonds. La ministre aimerait que l’examen de ce dossier 
au Parlement soit entamé rapidement.

— Violences à l’encontre des services de secours

La ministre déplore la hausse du nombre d’agres-
sions et d’actes de violence à l’encontre des services 
de secours. Elle estime que notre société ne peut pas 
accepter que les personnes qui assurent la sécurité des 
citoyens sur le terrain au quotidien doivent craindre pour 
leur propre sécurité dans l’exercice de leurs fonctions.

Le gouvernement a pris de très nombreuses mesures 
au cours de l’année écoulée pour mieux protéger les 
services de secours et renforcer le sentiment de respect 
entre les citoyens de notre pays et les professionnels de 
la sécurité qui sont à leur service. La politique menée vise 
non seulement la prévention mais aussi la répression. 
Par exemple, la loi football punit déjà plus sévèrement 
les auteurs de violences à l’encontre de professionnels 
de la sécurité. Les agressions visant les pompiers et 
les ambulanciers seront punies plus sévèrement, tout 
comme les violences visant les policiers. Ces mesures 
figurent dans le projet de nouveau Code pénal.

Outre une meilleure protection et des sanctions plus 
sévères, un cadre sur la gestion de la violence et d’autres 
situations difficiles a été mis à la disposition des zones de 
secours et des pompiers de Bruxelles. Un plan d’action 
ambitieux permettra ainsi d’améliorer la prévention, 
l’accompagnement des collaborateurs, leur prise en 
charge après avoir subi des actes de violence et le sou-
tien qui leur est apporté dans le cadre des procédures 
pénales et civiles.

Pour mieux protéger les policiers dans l’exercice de 
leur travail, le cadre légal réglant l’utilisation de caméras 
piétons par les policiers a été renforcé. La circulaire sur le 
profilage professionnel permet aux policiers de disposer 
d’un cadre de référence pour effectuer les contrôles. 
Cette mesure contribuera également au respect et à 
la compréhension mutuels entre la police et le citoyen. 
Cette thématique demeurera également une priorité 
absolue en 2024 et les mesures prises continueront 
à être mises en œuvre et intégrées, mais elles seront 
aussi évaluées en permanence.

— Petite criminalité

Les infractions mineures pouvant également causer 
énormément de désagréments aux citoyens (par exemple 
les dépôts de déchets clandestins ou à la pollution 
sonore), la ministre continuera à fournir aux autorités 
locales et aux zones de police des instruments adéquats 
pour lutter contre ces nuisances.
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Om de strijd tegen bepaalde vormen van overlast 
nog doeltreffender aan te pakken, werd werk gemaakt 
van enkele belangrijke aanpassingen aan de GAS-wet. 
Deze vernieuwde GAS-wet werd onlangs in de com-
missie goedgekeurd en zal deze week ter stemming 
aan de plenaire vergadering worden voorgelegd. Als 
de vernieuwde GAS-wet wordt goedgekeurd, zullen de 
procedures worden gemoderniseerd en de boetebedragen 
worden verhoogd. Daarmee krijgen de lokale besturen 
meer slagkracht om een eigen lokaal veiligheidsbeleid, 
op basis van de lokale noden en problematieken, uit te 
bouwen.

Ook bepaalde recreatiedomeinen werden afgelopen 
zomer geconfronteerd met problemen van overlast. Een 
actualisering van de omzendbrief met een toolbox om 
deze vorm van overlast aan te pakken, moet bijdragen 
aan een constructieve aanpak van de problematiek. De 
minister kijkt in dat verband ook uit naar de wetgevende 
initiatieven die het Parlement zal nemen.

De implementatie van de vernieuwde GAS-wet zal in 
2024 het voorwerp uitmaken van een grondige evaluatie.

— Belgische voorzitterschap van de Raad van de EU

Ten slotte waarschuwt de minister dat ook het Belgische 
voorzitterschap van de Raad van de Europese Unie 
in de eerste helft van 2024 heel wat inspanningen zal 
vergen van Binnenlandse Zaken, niet het minst om de 
veiligheid van de verschillende Europese toppen en 
evenementen in goede banen te leiden. Daarvoor zal 
de regering een bijkomend beroep moeten doen op de 
politiediensten, die zich daarvoor extra zullen inzetten.

Ook inhoudelijk staan voor Binnenlandse Zaken enkele 
belangrijke thema’s op de agenda. De grensoverschrij-
dende en Europese samenwerking in de strijd tegen 
de georganiseerde criminaliteit is hiervan een krachtig 
voorbeeld.

De bedoeling is om een beter beeld te krijgen van 
de georganiseerde misdaad. Op 18 oktober heeft de 
Europese Commissie een nieuw stappenplan gepu-
bliceerd voor de bestrijding van drugshandel en ge-
organiseerde criminaliteit. Een van de voornaamste 
doelstellingen van dat kader is de creatie van een 
Europese havenalliantie (European Ports Alliance) om 
de samenwerking tussen ordediensten, douaniers en 
private ondernemingen te versterken.

Andere doelstellingen zijn het sluiten van een akkoord 
over een nieuwe Schengengrenscode en de toekomst 
van het crisisbeheer en het Uniemechanisme voor civiele 
bescherming.

Plusieurs modifications majeures ont été apportées 
à la loi SAC pour lutter encore plus efficacement contre 
certaines formes de nuisances. La révision de la loi SAC 
a été approuvée récemment en commission et sera mise 
aux voix cette semaine en séance plénière. L’approbation 
de cette révision permettra de moderniser les procédures 
et de majorer le montant des amendes. Les autorités 
locales auront ainsi une plus grande capacité d’action 
pour élaborer une politique de sécurité locale en fonction 
de leurs besoins et problématiques propres.

Certains domaines récréatifs ont également été 
confrontés à des nuisances au cours de l’été dernier. 
Une actualisation de la circulaire assortie d’une boîte 
à outils pour lutter contre cette forme de nuisances doit 
contribuer à une gestion constructive de cette problé-
matique. À cet égard, la ministre attend avec intérêt les 
initiatives législatives que le Parlement prendra.

La mise en œuvre de la loi SAC actualisée fera l’objet 
d’une évaluation approfondie en 2024.

— Présidence belge du Conseil de l’Union européenne

Enfin, la ministre souligne que la présidence belge 
du Conseil de l’Union européenne durant le premier 
semestre de 2024 nécessitera des efforts considérables 
du département de l’Intérieur, en particulier pour assurer 
la sécurité lors des sommets et des évènement euro-
péens. Le gouvernement devra recourir davantage à 
la police à cette fin, et celle-ci devra fournir des efforts 
supplémentaires.

Sur le fond, plusieurs questions importantes sont 
également à l’ordre du jour pour de département de 
l’Intérieur. La coopération transfrontalière et européenne 
dans la lutte contre la criminalité organisée en est un 
exemple majeur.

L’objectif est de parvenir à une meilleure représen-
tation de la criminalité organisée. Le 18 octobre, la 
Commission européenne a publié une nouvelle feuille de 
route en matière de lutte contre la criminalité organisée 
et le trafic de drogue. L’un des principaux objectifs, dans 
ce cadre, est la création d’une Alliance portuaire euro-
péenne (European Ports Alliance) afin de renforcer la 
coopération entre le maintien de l’ordre, les douanes 
et le secteur privé.

On peut citer, parmi les autres objectifs, la conclusion 
d’un accord sur le nouveau Code frontières Schengen 
et l’avenir de la gestion de crise et du Mécanisme de 
protection civile de l’Union européenne.
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Terrorisme blijft een ander prominent thema. Een 
verbeterde en versterkte samenwerking tussen antiter-
rorisme- en migratieautoriteiten staat voor de minister 
hoog op de agenda. Ook de strijd tegen kindermisbruik 
via de zogeheten CSA-verordening is een absolute 
prioriteit voor het Belgische voorzitterschap.

De minister wenst ter afsluiting van haar inleidende 
uiteenzetting haar grote dankbaarheid uit te spreken ten 
aanzien van iedereen die de afgelopen jaren de schou-
ders heeft gezet onder de vele uitdagingen, en die dat 
ook in het laatste jaar van deze legislatuur én nadien 
zal blijven doen. Haar dank gaat uit naar de helden op 
het terrein die 24/7 klaarstaan, maar ook naar iedereen 
die bij de administraties en diensten mee inhoud heeft 
gegeven aan nieuwe projecten, de bestaande structuren 
en procedures heeft verbeterd, en mee de krijtlijnen voor 
de toekomst heeft uitgetekend.

De minister heeft een grote bewondering voor de ge-
leverde inspanningen van alle deelnemers en ze is hen 
daarvoor oprecht erkentelijk en dankbaar. Het was en 
blijft voor haar een voorrecht om aan hun zijde te heb-
ben gestaan en zo goed mogelijk te kunnen bijdragen 
aan de vele facetten en verantwoordelijkheden op het 
gebied van Binnenlandse Zaken.

Ten slotte wil ze de parlementsleden, de ondersteu-
nende diensten en de tolken bedanken voor het parlemen-
taire werk dat het afgelopen politieke jaar werd verricht. 
Met hun vele pertinente vragen over het binnenlandse 
veiligheidsbeleid houden de parlementsleden iedereen 
scherp om beleidsbeslissingen en de uitvoering van 
het beleid op een zo transparant en duidelijk mogelijke 
manier naar het Parlement en de burger te vertalen. 
De minister rekent erop dat zij hun vragen ook in het 
laatste jaar van deze legislatuur uitvoerig zullen stellen.

II. — BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

De heer Koen Metsu (N-VA) heeft de indruk dat de 
minister al afscheid neemt, terwijl er toch nog best veel 
werk op de plank ligt. De spreker sluit zich wel graag 
aan bij het huldebetoon van de minister ten aanzien 
van de hulpdiensten. Enkele weken geleden kreeg hij 
zelf de kans om de politiezone Brussel-Zuid te volgen 
bij de interventies. Dat zij zichzelf telkens opnieuw kun-
nen motiveren, ongeacht de omstandigheden waarin zij 
moeten werken en het gebouw waarin ze gehuisvest 
zijn, verdient hulde.

Le terrorisme demeure une autre question importante. 
Améliorer et renforcer la coopération entre les autorités 
chargées de la lutte contre le terrorisme et de la migration 
est l’une des priorités de la ministre. La lutte contre la 
maltraitance des enfants au moyen du règlement relatif 
aux abus sexuels sur les enfants (Child Sexual Abuse, 
CSA) sera également une priorité de la présidence belge.

La ministre conclut son exposé introductif en expri-
mant sa gratitude à l’égard de toutes les personnes qui 
ont contribué, ces dernières années, à relever les nom-
breux défis qui se sont présentés, et qui continueront à 
le faire durant la dernière année de cette législature et 
au-delà. Elle remercie les héros présents sur le terrain 
qui sont prêts 24 heures sur 24 et 7 jours sur 7, mais 
aussi l’ensemble des administrations et des services 
qui ont contribué à l’élaboration de nouveaux projets, 
à l’amélioration des structures et des procédures exis-
tantes et à la définition des lignes de force pour l’avenir.

La ministre a une grande admiration pour les efforts 
réalisés par tous ces intervenants, et sa reconnaissance 
et sa gratitude sont sincères. Cela a été et cela reste 
un privilège pour elle de travailler à leurs côtés et de 
contribuer aussi bien qu’elle le peut aux nombreuses 
activités et responsabilités du vaste domaine politique 
qu’est l’Intérieur.

Enfin, elle remercie les députés, les services d’appui 
et les interprètes pour le travail parlementaire réalisé 
au cours de l’année politique écoulée. Grâce à leurs 
nombreuses questions pertinentes sur la politique de 
sécurité intérieure, les députés aiguisent la vigilance de 
chacun pour que les décisions politiques et leur mise en 
œuvre soient exposées au Parlement et aux citoyens de 
la façon la plus transparente et la plus claire possible. 
La ministre s’attend à ce que les députés continuent à 
poser des questions détaillées durant la dernière année 
de la législature.

II. — DISCUSSION

A. Questions et observations des membres

M. Koen Metsu (N-VA) a l’impression que la ministre 
prend déjà congé alors que beaucoup de choses restent 
à faire. L’intervenant se rallie toutefois à l’hommage 
rendu par la ministre aux services de secours. Il y a 
quelques semaines, il a également eu l’occasion de 
suivre la zone de police de Bruxelles-Midi lors de ses 
interventions. La capacité de ses membres à garder leur 
motivation en dépit des circonstances dans lesquelles 
ils doivent travailler et du bâtiment où ils sont hébergés 
mérite d’être saluée.
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Het lid wil zijn betoog beginnen met een politieke op-
merking. Dat de minister telkens verwijst naar de situatie 
waarin ze de politie bij haar aantreden aantrof, getuigt van 
weinig respect ten aanzien van haar voorgangers. Het lid 
heeft destijds als parlementslid zelf kunnen vaststellen 
dat de veiligheidscultus onder de Zweedse regering net 
wél een extra boost heeft gekregen. Een partijgenoot 
van de minister, Koen Geens, verklaarde zelfs dat de 
Zweedse regering een indrukwekkende cultuuromslag 
had gemaakt op het vlak van veiligheid. Tijdens deze 
legislatuur werd er daarentegen lineair bespaard op de 
politie. Kan de minister die cultuuromslag, maar ook de 
investeringen in mensen en middelen tijdens de Zweedse 
regering erkennen?

— Politie

Over het algemeen stelt de heer Metsu vast dat de 
minister nog heel veel te doen heeft op een bijzonder 
korte periode. Zo houdt ze vast aan haar ambitie om de 
federale politie te versterken met 1.000 personeelsleden 
tegen het einde van deze legislatuur. Het lid leest in het 
meerjarenplan dat het korps tegen eind 2024 13.109 
medewerkers moet tellen. Eind september 2023 stond de 
teller op 427 ten opzichte van het begin van de legislatuur. 
Op welke manier denkt de minister in minder dan 6 maan-
den die extra 573 personeelsleden te rekruteren? Hoe 
zullen die worden verdeeld over de gerechtelijke politie, 
de bestuurlijke politie en het commissariaat-generaal?

Minister Verlinden merkt volgens de spreker terecht op 
dat de extra budgettaire investeringen die deze regering 
in de politie investeert niet oneindig zijn. Daarom kreeg de 
federale politie de opdracht om een rationaliseringsoefe-
ning uit te voeren. Die kreeg in de loop van 2023 concreet 
vorm en wordt door de huidige commissaris-generaal 
ad interim verder uitgewerkt in concrete acties. Hoe ziet 
die rationaliseringsoefening eruit? Welke concrete acties 
gaat de commissaris-generaal ad interim uitwerken? 
Binnen welke termijn zal dat gebeuren?

Er worden ook verschillende processen en procedures 
geëvalueerd om inefficiëntie en verspilling van middelen 
te identificeren. Welke inefficiënties en verspillingen van 
middelen werden er al geïdentificeerd? Om hoeveel 
middelen gaat het?

De spreker stelt vast dat de rationalisatieoefening tot 
op heden is gericht op het verbeteren van de efficiëntie 
van de organisatie. Het zal volgens minister Verlinden 
terecht nodig zijn om na te denken over een zuiniger 
gebruik van de middelen. Deze oefening zal daarom 
worden herzien en geïntensiveerd. Tegen eind 2023 wordt 
gewerkt aan structurele voorstellen voor een efficiëntere 

Le membre entame son intervention en formulant 
une observation politique. Le renvoi systématique de la 
ministre à l’état de la police lors de sa prise de fonction 
témoigne de peu de respect à l’égard de ses prédéces-
seurs. Or, en sa qualité de député, l’intervenant a pu 
constater par ses propres moyens que la culture de la 
sécurité avait bien été renforcée sous la coalition sué-
doise. M. Koen Geens, membre du parti de la ministre, 
a même déclaré que la coalition suédoise avait pris un 
virage culturel impressionnant dans le domaine de la 
sécurité. À l’inverse, des économies linéaires ont été 
réalisées en matière de police sous l’actuelle législature. 
La ministre peut-elle reconnaître le virage culturel opéré 
sous la coalition suédoise ainsi que les investissements 
en personnel et en moyens réalisés à l’époque?

— Police

M. Metsu fait observer, à titre général, que la ministre 
a encore beaucoup de travail à faire en très peu de 
temps. Elle maintient par exemple son ambition de ren-
forcer la police fédérale de 1.000 agents avant la fin de 
la législature. Le membre a lu dans le plan pluriannuel 
que la police devait compter 13.109 agents à la fin de 
l’année 2024. Fin septembre 2023 la police comptait 427 
agents supplémentaires par rapport au début de la légis-
lature. Comment la ministre compte-t-elle recruter 573 
membres du personnel supplémentaires en moins de 
six mois? Comment ces nouvelles recrues seront-elles 
réparties entre la police judiciaire, la police administrative 
et le commissariat général?

La ministre Verlinden fait observer à juste titre, se-
lon l’intervenant, que les investissements budgétaires 
supplémentaires consentis dans la police par l’actuel 
gouvernement ne sont pas infinis. C’est pourquoi la 
police fédérale a été chargée de réaliser un exercice de 
rationalisation. Cet exercice a été concrétisé en 2023 
et l’actuel commissaire général a.i. le traduit en actions 
concrètes. En quoi cet exercice de rationalisation consiste-
t-il? Quelles actions concrètes le commissaire général 
a.i. mettra-t-il en œuvre? Selon quel calendrier?

Par ailleurs, divers processus et procédures sont 
évalués afin de détecter les inefficacités et tout gaspil-
lage de ressources. Quelles inefficacités et gaspillages 
de ressources a-t-on déjà identifiés? De quel montant 
s’agit-il?

L’intervenant constate que l’exercice de rationalisation 
mis en œuvre à ce jour s’est focalisé sur l’amélioration 
de l’efficience de l’organisation. La ministre Verlinden 
estime, à juste titre, qu’il sera également nécessaire 
d’envisager des mesures liées à un usage plus éco-
nomique de nos moyens. Dès lors, cet exercice sera 
réenvisagé et intensifié. Des propositions structurelles en 
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organisatie. Op welke manier zal de rationalisatieoefening 
worden herzien en geïntensiveerd? Welke structurele 
voorstellen voor een efficiëntere organisatie mag het lid 
verwachten? Hoe zullen de middelen zuiniger worden 
gebruikt?

Een visietekst inzake Intelligence Led Policing (ILP) 
werd gevalideerd en tegen eind 2023 zullen aanbevelingen 
worden ontwikkeld over de toekomstige organisatiestruc-
tuur. De spreker vraagt de minister om die visietekst toe 
te lichten. Wat houden de aanbevelingen in? Hoeveel en 
welke capaciteit kan worden geheroriënteerd?

De heer Metsu heeft vernomen dat het subsidiebe-
leid in overleg met de lokale stakeholders zal worden 
hervormd. Hoe zal dat beleid worden hervormd?

Op het slotevent van de Staten-Generaal van de 
politie (SEGPOL) werden een aantal van de meer dan 
200 geformuleerde aanbevelingen voorgesteld. Op basis 
van deze aanbevelingen zal de wet op de geïntegreerde 
politie worden geëvalueerd. Bij haar openingsspeech zei 
minister Verlinden dat er 20 jaar geleden al kinderziektes 
opdoken. Er kwamen snel een aantal uitdagingen in 
beeld, maar die werden nooit grondig aangepakt. Die 
uitdagingen werden later evergreens genoemd. Het lid 
vraagt in dat verband wanneer de evaluatie van de wet 
op de geïntegreerde politie zal worden afgerond. Welke 
wijzigingen zullen worden doorgevoerd?

Een aantal van die evergreens waren volgens de 
minister de financiering van de lokale en de federale 
politie, de bepaling van de optimale schaalgrootte van 
de lokale politie en een daadwerkelijk geïntegreerde 
werking met een bijbehorende gedegen informatie-
uitwisseling. In het kader van de financiering van de 
lokale politie wordt gewerkt aan een blauwdruk voor een 
nieuw duurzaam financieringsmodel en een hervorming 
van de KUL-norm. De heer Metsu merkt op dat er al heel 
lang over die KUL-norm wordt gesproken en hij is dan 
ook erg benieuwd te vernemen hoe die blauwdruk van 
de minister eruit zal zien.

Vervolgens haalt de spreker het thema van de fusies 
aan. Volgens de minister moet worden gestreefd naar 
politiezones met minstens 500 operationele medewer-
kers. De politiezones die wensen te fuseren werden ook 
in kaart gebracht. Over welke politiezones gaat het? 
Hoe is de minister tot het criterium van 500 operatio-
nele medewerkers per zone gekomen? Hoe wil ze die 
schaalvergroting realiseren?

vue d’optimiser l’organisation seront élaborées d’ici la fin 
de l’année 2023. Comment l’exercice de rationalisation 
sera-t-il réenvisagé et intensifié? À quelles propositions 
structurelles en vue d’une organisation plus efficiente 
l’intervenant peut-il s’attendre? Comment les moyens 
seront-ils utilisés de manière plus économique?

Le texte de vision sur l’Intelligence Led Policing (ILP) 
a été validé et des recommandations sur la future struc-
ture organisationnelle seront formulées d’ici fin 2023. 
L’intervenant demande à la ministre de commenter ce 
texte de vision. Quelle sera la teneur des recomman-
dations? Quelle capacité pourra-t-elle être réorientée? 
Quels effectifs représente-t-elle?

M. Metsu a appris que la politique de subvention serait 
réformée, en concertation avec les acteurs locaux. En 
quoi consistera cette réforme?

Quelques-unes des plus de 200 recommandations 
formulées ont été présentées lors de l’événement de 
clôture des États généraux de la police (SEGPOL). La 
loi sur la Police Intégrée sera évaluée sur la base de 
ces recommandations. Dans son discours d’ouverture, 
la ministre Verlinden a déclaré que des maladies de 
jeunesse étaient déjà apparues il y a 20 ans. Plusieurs 
défis se sont rapidement posés, mais ils n’ont jamais été 
pris à bras-le-corps. Par la suite, on a déclaré que ces 
problèmes existaient depuis toujours. Dans ce contexte, 
l’intervenant demande quand la révision de la loi sur la 
police intégrée sera terminée. Quelles modifications 
seront-elles apportées?

Au rang de ces défis perpétuels figuraient, selon la 
ministre, le financement de la police locale et fédérale, 
la détermination de l’échelle optimale de la police locale 
et un fonctionnement réellement intégré assorti d’un 
échange d’informations adéquat. Dans le cadre du 
financement de la police Locale, un projet de nouveau 
modèle de financement durable et de réforme de la 
norme KUL est à l’étude. M. Metsu fait observer que 
cette norme KUL fait depuis longtemps l’objet de dis-
cussions et qu’il attend le projet de la ministre avec une 
grande impatience.

L’intervenant évoque ensuite le thème des fusions. 
Selon la ministre, l’objectif doit être de créer des zones 
de police comptant au moins 500 collaborateurs opéra-
tionnels. Les zones de police qui souhaitent fusionner 
ont également été identifiées. De quelles zones de police 
s’agit-il? Comment la ministre est-elle parvenue au critère 
de 500 collaborateurs opérationnels par zone? Comment 
compte-t-elle réaliser cet agrandissement d’échelle?
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Het lid meent dat het nieuwe rekruteringsconcept 
momenteel wordt geëvalueerd. In 2024 zal op basis van 
die evaluatie worden nagegaan of aanpassingen aan 
het rekruteringsconcept nodig en wenselijk zijn. Naar 
verluidt zou het nog altijd de bedoeling zijn de doorlooptijd 
terug te brengen tot 18 weken. Welke aanpassingen aan 
het rekruteringsconcept zijn nodig? Wat is de huidige 
doorlooptijd? Is een doorlooptijd van 18 weken haalbaar 
volgens de minister?

Een begeleidingscomité werd aangesteld voor een 
vernieuwde visie op het politieonderwijs. Dat comité staat 
in voor de evaluatie van de pilootprojecten gedurende 
het academiejaar 2023-2024, met samenwerkingen 
tussen politiescholen en onderwijsinstellingen van het 
regulier hoger onderwijs. Hoe worden de pilootprojecten 
geëvalueerd? Welk advies geeft het begeleidingscomité? 
Hoe ziet de blauwdruk eruit?

Vervolgens zou de spreker graag vernemen met 
hoeveel personeelsleden de Directie van de Beveiliging 
(DAB) wordt uitgebreid in 2024. Wanneer zal het mooie 
getal van 1.600 medewerkers kunnen worden bereikt?

Het lid herinnert eraan dat in samenwerking met 
Defensie twee helikopters ten bate van de federale politie 
werden besteld. Daarnaast worden er afspraken gemaakt 
voor de bestelling van drie bijkomende helikopters voor 
de federale politie, met een geplande levering in 2026. 
Voor hoeveel van die vijf helikopters is er al een budget 
opzijgezet?

— Private veiligheid

Het komende jaar zal specifieke aandacht uitgaan 
naar de herziening van de regelgeving inzake private 
opsporing en de voorbereiding van de uitvoeringsbeslui-
ten die met de wet zullen gepaard gaan. Dit ontwerp zal 
de wet van 19 juli 1991 tot regeling van het beroep van 
privédetective vervangen. De minister heeft de ambitie 
om daartoe snel een wetsontwerp in te dienen in het 
Parlement. Het lid vraagt de minister om de geplande 
wijzigingen toe te lichten. Wanneer zal ze met haar 
wetsontwerp naar de Kamer komen?

De spreker onderstreept dat er in een integraal vei-
ligheidsbeleid een rol is weggelegd voor de publieke én 
private sector. Binnen de Adviesraad Private Veiligheid 
wordt nog in 2023 een wetenschappelijk onderzoek 
opgestart over de uitdagingen op het vlak van private 
veiligheid. Welke concrete beleidsvoorstellen heeft de 
minister? Hoe gaat ze die in de komende zes maanden 
nog realiseren?

L’intervenant note que le nouveau concept de recrute-
ment est en cours d’évaluation. En 2024, il sera déterminé, 
sur la base de l’évaluation, si des ajustements audit 
concept sont nécessaires et souhaitables. Il semblerait 
que l’objectif poursuivi consiste toujours à ramener la 
durée de la procédure de sélection à 18 semaines. 
Quelles modifications convient-il d’apporter au concept 
de recrutement? Quelle est la durée actuelle? Selon la 
ministre, une durée de 18 semaines est-elle réaliste?

Un comité d’accompagnement a été désigné en vue 
de développer une vision nouvelle de l’enseignement 
policier. Ce comité est chargé d’évaluer les projets pilotes 
au cours de l’année académique 2023-2024, avec des 
collaborations entre les écoles de police et les établis-
sements de l’enseignement supérieur régulier. Comment 
ces projets pilotes sont-ils évalués? Quel est l’avis du 
comité d’accompagnement? À quoi ressemblera le projet?

L’intervenant souhaiterait connaître le nombre d’agents 
qui renforceront la Direction de la sécurisation (DAB) 
en 2024. Quand le chiffre ambitieux de 1.600 collabo-
rateurs pourra-t-il être atteint?

L’intervenant rappelle qu’en coopération avec la 
Défense, deux hélicoptères destinés à la police fédé-
rale ont été commandés. En outre, des accords sont 
conclus en vue de la commande de trois hélicoptères 
supplémentaires pour la police fédérale, la livraison étant 
prévue en 2026. Combien de ces cinq hélicoptères ont 
déjà été budgétisés?

— Sécurité privée

L’année prochaine, une attention particulière sera 
accordée à la révision de la réglementation en matière 
de recherche privée et à la préparation des arrêtés 
d’exécution qui accompagneront la loi. Ce projet rem-
placera la loi du 19 juillet 1991 organisant la profession 
de détective privé. La ministre compte soumettre pro-
chainement un projet de loi au Parlement. L’intervenant 
lui demande de commenter les modifications prévues. 
Quand déposera-t-elle son projet de loi à la Chambre?

L’intervenant relève que, dans le cadre d’une poli-
tique de sécurité intégrale, tant le secteur public que le 
secteur privé ont un rôle à jouer. Le Conseil consultatif 
de la sécurité privée lancera encore en 2023 une étude 
scientifique sur les défis dans le domaine de la sécurité 
privée. Quelles sont les propositions politiques concrètes 
de la ministre? Comment entend-elle encore les mettre 
en œuvre au cours des six prochains mois?
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— Voetbalveiligheid

Ook voor de heer Metsu is voetbalveiligheid een be-
langrijk thema. Voor het jaareinde zal SENN-FOOT, de 
Benelux-werkgroep die de internationale samenwerking 
inzake voetbalveiligheid wil verbeteren, zijn aanbevelin-
gen voorleggen. Heeft de minister die aanbevelingen 
al ingezien?

— Technologie en innovatie

Het lid verwijst naar de ethische toets met betrekking 
tot het gebruik van technologie, die de minister nood-
zakelijk acht, in het bijzonder – maar niet alleen – voor 
de politiediensten. Daarom wil ze een ethische raad 
oprichten. De samenstelling en de werkingsmodaliteiten 
ervan worden voorbereid, zodat de raad in 2024 van 
start kan gaan. Hoe wordt die raad samengesteld? Wat 
zijn de werkingsmodaliteiten?

De innovatieagenda werd ontwikkeld door de dienst 
Innovatie en in juni 2023 door het directiecomité goed-
gekeurd. In 2024 zal de dienst Innovatie de kennisdata-
bank over innovatie in stand houden en ontwikkelen. De 
doelstellingen en activiteiten op het gebied van innovatie 
zullen worden afgestemd op de doelstellingen en activi-
teiten van de federale politie. Het lid vraagt de minister 
om de innovatieagenda toe te lichten. Wat zal er precies 
in de kennisdatabank zitten? Wat zijn de doelstellingen 
en activiteiten op het gebied van innovatie?

De te ontwikkelen transformatiestrategie zal uitgaan 
van de conclusies van de audit van de Directie van 
de politionele informatie en de ICT-middelen (DRi), de 
analyses en het verslag van het Controleorgaan, de vi-
siedocumenten inzake intelligence- en datamanagement 
van de geïntegreerde politie en de intern al ontdekte 
lacunes. Het lid wenst te vernemen welke lacunes intern 
al ontdekt werden en wat de prioriteiten zijn voor 2024 
en 2025. Wat houdt de digitale strategie in? Wat zijn de 
doelstellingen van de transformatiestrategie?

Vervolgens vestigt de spreker de aandacht op de 
eerste pilootprojecten van i-Police (de quickwins), die in 
2022 van start zijn gegaan en in 2023 verder zijn ontwik-
keld. De testfase voor het pilootproject van een records 
and case management system voor de internationale 
politiesamenwerking is gepland voor eind 2023. Het 
pilootproject Intelligence Led Policing (ILP) wordt uitge-
rold in Luik, Oost-Vlaanderen en het Brussels Gewest. 
Om het proefproject te laten slagen, moeten de huidige 
data van de Algemene Nationale Gegevensbank (ANG) 

— Sécurité lors des matches de football

M. Metsu estime lui aussi que la sécurité lors des 
matches de football est un thème important. Avant la fin 
de l’année, SENNFOOT, le groupe de travail du Benelux 
qui vise à améliorer la coopération internationale en 
matière de sécurité lors des matches de football, pré-
sentera ses recommandations. La ministre a-t-elle déjà 
pu consulter ces recommandations?

— Technologie et innovation

En ce qui concerne l’utilisation de la technologie, 
le membre aborde la question du test éthique, que la 
ministre considère comme nécessaire, en particulier 
– mais pas seulement – pour les forces de police. Elle 
souhaite pour cette raison la mise en place d’un conseil 
d’éthique. La composition et les modalités de fonction-
nement de ce conseil sont en cours de préparation afin 
qu’il puisse entamer ses activités en 2024. Quelle sera 
la composition de ce conseil? Quelles en seront les 
modalités de fonctionnement?

L’agenda innovation a été développé par le service 
Innovation puis approuvé par le comité de direction en 
juin 2023. En 2024, le service Innovation maintiendra et 
développera la base de données des connaissances en 
matière d’innovation. Il alignera les objectifs et activités 
dans le domaine de l’innovation sur les objectifs et acti-
vités de la police fédérale. Le membre demande à la 
ministre des précisions au sujet de l’agenda innovation. 
Que contiendra exactement la base de données des 
connaissances? Quels sont les objectifs et les activités 
en matière d’innovation?

La stratégie de transformation sera développée sur la 
base des conclusions de l’audit de la Direction de l’infor-
mation policière et des moyens ICT (DRI), des analyses 
et du rapport de l’Organe de contrôle, des documents 
de vision en matière de gestion d’intelligence et des 
données de la Police Intégrée, ainsi que des lacunes 
déjà détectées en interne. Le membre s’enquiert de ces 
dernières et des priorités pour 2024 et 2025. En quoi 
consiste la stratégie numérique? Quels sont les objectifs 
poursuivis par la stratégie de transformation?

L’intervenant attire ensuite l’attention sur le lancement 
en 2022 et le développement en 2023 des premiers 
projets pilotes en lien avec i-Police (les quickwins). 
La phase d’essai du projet pilote relatif au développe-
ment du record and case management system dans le 
domaine de la coopération policière internationale est 
prévue pour la fin 2023. Le projet pilote Intelligence Led 
Policing (ILP) sera mis en œuvre à Liège, en Flandre 
orientale et en Région de Bruxelles-Capitale. La réussite 
du projet pilote passera par une migration en temps et 
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tijdig worden gemigreerd. Volgens de minister zullen de 
eerste resultaten van i-Police in 2024 zichtbaar worden 
op het terrein. FOCUS en i-Police worden maximaal op 
elkaar afgestemd.

De heer Metsu kan zich niet van de indruk ontdoen 
dat de werking van i-Police in de soep draait. Daarom 
vraagt hij zich af of het nog wel zin heeft om daarmee 
verder te gaan. Het lid hoopt alleszins van wel. Wat kan 
er worden gered en waarmee stopt men beter? Hoe wor-
den FOCUS en i-Police maximaal op elkaar afgestemd? 
Zal de ANG in 2025 blijven bestaan? De spreker meent 
begrepen te hebben dat het contract eind 2024 afloopt.

De doelstellingen voor het wettelijk kader inzake nieuwe 
technologieën komen overeen met de doelstellingen 
inzake privacy. De wettelijkheid van de verwerking van 
gegevens is immers niet afhankelijk van het gebruik van 
een bepaald technologisch middel maar van het doel 
van de beoogde gegevensverwerking. Welke nieuwe 
technologieën krijgen een wettelijk kader voor welke 
doeleinden?

Het lid heeft ook vragen over de Kruispuntbank 
Veiligheid, die de minister samen met de minister van 
Justitie wil uitbouwen. Dat zou een efficiënt systeem 
moeten zijn voor een veiligere interconnectiviteit tussen 
de verschillende bestaande databanken van de veilig-
heidsdiensten. Op  18 mei 2019 kwam het overlegcomité 
betreffende het inrichten van een Kruispuntbank Veiligheid 
tot een besluit. De oprichting van een Kruispuntbank 
Veiligheid kon niet worden beperkt tot de fenomenen 
aangehaald in het verslag van de parlementaire on-
derzoekscommissie over de aanslagen van 22 maart. 
Er moest worden gekozen tussen twee belangrijke 
opties: een restrictief project volgens een beperkt hit/
no-hitsysteem of een evolutief project, dat op korte 
termijn resulteert in een uitgebreide hit/no-hittoegang 
en op langere termijn in andere functionaliteiten. Het 
comité was er niet van overtuigd dat de eerste optie 
zinvol was. De meerwaarde ervan ten opzichte van de 
kosten was twijfelachtig. Het zou eveneens een gemiste 
kans betekenen om een grotere hervorming aan te gaan. 
Daarom was het comité van oordeel dat de tweede optie 
de voorkeur genoot. Het comité was verder van oordeel 
dat een Kruispuntbank Veiligheid nauwelijks zin heeft 
indien die niet eveneens een aanzienlijk deel van de 
toegang tot de informatie en de informatiestromen van 
de strafketen omvat.

Het lid wenst te vernemen of er nog specifieke budget-
ten worden vrijgemaakt voor dit project. Op het terrein 
heeft hij ook de vraag opgevangen wanneer het beperkte 
hit/no-hitsysteem er zal komen. Wanneer zal dat systeem 

en heure des données actuelles de la Banque de don-
nées nationale générale (BNG). Selon la ministre, les 
premiers résultats d’i-Police seront perceptibles sur le 
terrain en 2024. FOCUS et i-Police seront harmonisés 
autant que faire se peut.

M. Metsu ne peut se défaire de l’impression que le 
fonctionnement d’i-Police n’est pas du tout au point. Il 
se demande dès lors s’il est opportun de maintenir ce 
projet, ce qu’il espère en tout cas. Quels éléments de ce 
projet peut-on sauver et quels autres vaudrait-il mieux 
abandonner? Comment s’y prendra-t-on pour harmoniser 
au maximum FOCUS et i-Police? La BNG existera-t-elle 
encore en 2025? L’intervenant a cru comprendre que le 
contrat expirerait à la fin de l’année 2024.

Les objectifs du cadre légal relatif aux nouvelles 
technologies correspondent aux objectifs en lien avec 
la protection de la vie privée. En effet, la légalité du trai-
tement de données ne réside pas dans l’utilisation d’un 
moyen technologique déterminé, mais dans la finalité 
poursuivie à travers les traitements visés. Quelles sont 
les nouvelles technologies qui seront ainsi dotées d’un 
cadre légal, et à quelles fins?

Le membre s’interroge également sur la Banque-
Carrefour Sécurité, que la ministre entend développer 
conjointement avec le ministre de la Justice. Elle devrait 
constituer un système efficace d’interconnexion plus 
sécurisée entre les différentes banques de données 
dont disposent actuellement les services de sécurité. 
Le 18 mai 2019, le comité de concertation sur la créa-
tion d’une Banque-Carrefour Sécurité est parvenu à 
une conclusion. La création d’une Banque-Carrefour 
Sécurité ne saurait se limiter aux phénomènes cités dans 
le rapport de la commission d’enquête parlementaire 
sur les attentats du 22 mars. Il revenait à ce comité de 
choisir entre eux options importantes: un projet restrictif 
basé sur un système hit/no hit limité ou un projet évolutif, 
permettant un accès hit/no-hit élargi à court terme et 
d’autres fonctionnalités à plus long terme. Le comité 
n’était pas convaincu du bien-fondé de la première 
option, dont le rapport coût/bénéfices était discutable. 
Elle constituerait par ailleurs une occasion manquée de 
s’engager dans une plus grande réforme. Le comité a 
donc estimé que la seconde option était préférable. Il a 
en outre considéré qu’une Banque-Carrefour Sécurité 
n’aurait guère de sens si elle ne couvrait pas également 
une part importante de l’accès à l’information et des flux 
d’information au sein de la chaîne pénale.

Le membre souhaite savoir si d’autres budgets spé-
cifiques seront débloqués pour ce projet. Selon lui, les 
acteurs de terrain se demandent quand aura lieu le 
lancement du système hit/no-hit restreint. Quand ce 
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worden uitgebreid met welke governancestructuur? Op 
welke manier worden de gerechtelijke autoriteiten erbij 
betrokken?

— Veiligheid in Brussel

Voor een globaal en geïntegreerd veiligheidsbeleid in 
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest wordt conform het 
regeerakkoord het voorontwerp van wet, zoals in eerste 
lezing door de Ministerraad goedgekeurd, verder aan-
gepast aan de adviezen van de geraadpleegde instan-
ties. De minister wil de parlementaire werkzaamheden 
spoedig kunnen aanvatten. Het lid verzoekt de minister 
om de inhoud van het wetsontwerp toe te lichten en te 
verduidelijken wanneer ze ermee naar het Parlement 
zal komen.

Om de problemen in het Zuidstation aan te pakken 
zullen de geïntegreerde politie, Brussel Preventie- en 
Veiligheid en de NMBS elk binnen de eigen bevoegd-
heden een actieplan uitwerken. Het doel is om een 
gecoördineerd leefbaarheids- en veiligheidsplan voor 
het treinstation Brussel-Zuid en zijn onmiddellijke omge-
ving op te maken. Dat plan is in volle voorbereiding. De 
heer Metsu vertelt dat hij onlangs zelf mee op interventie 
is gegaan en dat hij toevallig aanwezig was ter plaatse 
op het moment dat er een schoonmaakactie plaatsvond. 
Hij was daarbij danig onder de indruk van de resultaten 
en hoopt dat men die inspanningen zal volhouden.

Wat is de stand van zaken met de drie afzonderlijke 
plannen en het globale plan? Hoever staat men met de 
uitrol van de 22 maatregelen die deze zomer werden 
aangekondigd?

Het lid heeft in de beleidsnota gelezen dat de poli-
tiepost in Brussel-Zuid er in 2024 effectief zal komen, 
in samenwerking met Securail en de lokale politie. Hij 
vraagt zich af hoe een en ander precies zal worden 
georganiseerd, aangezien het station zelf voor de lo-
kale politie momenteel toch een blinde vlek is. Securail 
speelt daar haar rol. Wie zal verantwoordelijk zijn voor 
die politiepost? Hoe wordt dat wettelijk geregeld?

De geïntegreerde politie moet in het kader van haar 
opdrachten van bestuurlijke en gerechtelijke politie 
realtime toegang krijgen tot de beelden van de camera’s 
die zijn geïnstalleerd op het net van de openbaarver-
voersmaatschappijen. Om dit mogelijk te maken, wordt 
op basis van een technische en budgettaire analyse, 
waaraan werd meegewerkt vanuit de federale politie, 
een flexibele technische oplossing voorgesteld om de 
beelden van de NMBS ter beschikking te stellen van de 
politiezones. Het lid vraagt om die flexibele technische 
oplossing toe te lichten. Hoeveel zal die kosten? Zullen 

système sera-t-il étendu et par quelle structure de gou-
vernance? De quelle manière les autorités judiciaires y 
seront-elles associées?

— Sécurité à Bruxelles

En ce qui concerne une politique de sécurité plus 
globale et intégrée en Région de Bruxelles-Capitale, telle 
qu’envisagée dans l’accord de gouvernement, l’avant-
projet de loi, approuvé par le Conseil des ministres en 
première lecture, est adapté sur la base des avis des 
instances consultées. La ministre souhaite que les travaux 
parlementaires soient rapidement entamés. Le membre 
demande à la ministre d’expliquer le contenu du projet 
de loi et de préciser quand il sera déposé au Parlement.

Pour faire face aux problèmes qui se posent à la gare 
du Midi, les trois coordinateurs que sont la police intégrée, 
Bruxelles Prévention & Sécurité et la SNCB développeront 
un plan d’action, chacun dans sa sphère de compétence. 
L’objectif est d’élaborer un plan coordonné d’habitabi-
lité et de sécurité pour la gare de Bruxelles-Midi et ses 
environs immédiats. Ce plan est en pleine préparation. 
M. Metsu déclare qu’il a récemment participé lui-même 
à une intervention et qu’il était, par hasard, présent sur 
place au moment où une “action de nettoyage” était 
menée. Les résultats obtenus l’ont impressionné et il 
espère que les efforts déployés se poursuivront.

Quel est l’état d’avancement des trois projets sé-
parés et du plan global? Qu’en est-il du déploiement 
des 22 mesures annoncées cet été?

Dans la note de politique générale, le membre a lu 
qu’un poste de police serait effectivement créé à la gare 
du Midi en 2024, en collaboration avec Securail et la 
police locale. Il s’interroge sur l’organisation concrète de 
cette initiative, dès lors que la gare reste actuellement 
un angle mort pour la police locale elle-même. Securail 
joue son rôle en la matière. Qui sera responsable de 
ce poste de police? Comment cette question sera-t-elle 
réglée sur le plan légal?

Dans le cadre de ses missions de police administra-
tive et judiciaire, la police intégrée doit avoir accès en 
temps réel aux images des caméras installées sur le 
réseau des sociétés de transport public. Pour ce faire, 
une solution technique flexible consistant à mettre les 
images de la SNCB à la disposition des zones de police 
est proposée sur la base d’une analyse technique et 
budgétaire, à laquelle la police fédérale a collaboré. 
Le membre demande des précisions concernant cette 
solution technique flexible. Quel en sera le coût? Les 
zones de police seront-elles les seules à pouvoir consulter 
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enkel de politiezones toegang krijgen tot die beelden of 
ook de federale politie? Op welke manier?

— Veiligheidsberoepen

De heer Metsu is het eens met de minister dat vei-
ligheidszorg een zaak van iedereen is. Naast de politie 
kunnen diverse andere actoren een bijdrage leveren aan 
de veiligheidszorg. De taken, bevoegdheden, rechten 
en plichten van de nieuwe veiligheidsfuncties worden 
momenteel in kaart gebracht en geanalyseerd. Deze 
analyse wordt meegenomen in een globale evaluatie. 
Hoeveel veiligheidsfuncties bestaan er vandaag? Wat 
zijn hun taken en bevoegdheden? Wat is de doelstelling 
van de evaluatie van het wettelijk kader van de veilig-
heidsberoepen? Het lid hoopt alleszins dat het kader 
vereenvoudigd zal worden.

— Drugs

Het lid heeft begrepen dat momenteel de laatste hand 
wordt gelegd aan het nationaal politioneel drugsplan. De 
federale scheepvaartpolitie wordt versterkt van 186 naar 
312 personeelsleden. Er komt een Havenbeveiligingskorps 
met 70 nieuwe beveiligingsagenten en in 2024 worden 
initiatieven genomen om het Havenbeveiligingskorps te 
versterken en operationeel uit te rollen. Verder heeft de 
spreker gelezen dat alle vacatures bij de ARIEC’s in het 
najaar van 2023 zullen worden ingevuld. De federale 
politie zal bijdragen aan een voorafgaande wetenschap-
pelijke studie. Kan de minister het nationaal politioneel 
drugsplan reeds toelichten en bepaalde maatregelen 
opsommen? Met hoeveel personeelsleden werd de fe-
derale scheepvaartpolitie al versterkt? Wanneer worden 
het er 312? Hoeveel van die personeelsleden zullen 
in Antwerpen worden ingezet? Hoeveel leden telt het 
Havenbeveiligingskorps al? Wanneer worden dat er 70? 
Hoeveel vacatures zijn er bij de ARIEC’s en hoeveel zijn 
er al ingevuld? Wat is de stand van zaken betreffende de 
wetenschappelijke studie over de risicogevoelige econo-
mische sectoren? Wanneer wordt het KB gepubliceerd?

— Verkeersveiligheid

Het lid verwijst naar het plan van de minister om het 
verwerkingsproces voor verkeersinbreuken meer te 
automatiseren en de verwerkingssnelheid te verhogen. 
Met welke maatregelen wil ze dat doen? Ook vraagt 
de spreker zich af of het ANPR Management System 
(AMS) de geplande opschaling wel zal aankunnen. Kan 
de minister de stabiliteit verzekeren?

ces images, ou la police fédérale y sera-t-elle aussi 
autorisée? De quelle façon?

— Métiers de la sécurité

M. Metsu rejoint la ministre sur le fait que la sécurité est 
l’affaire de tous. Outre la police, plusieurs autres acteurs 
peuvent y contribuer. Les tâches, compétences, droits 
et obligations de ces nouvelles fonctions de sécurité 
sont actuellement répertoriés et analysés, après avoir 
interrogé les acteurs locaux à ce sujet. Cette analyse 
sera intégrée dans une évaluation globale. Combien de 
fonctions de sécurité existe-t-il à ce jour? Quelles sont 
leurs tâches et leurs compétences? Que vise l’évaluation 
du cadre légal des métiers de la sécurité? Le membre 
souhaite, quoi qu’il en soit, une simplification de ce cadre.

— Drogues

Le membre note que la rédaction du “Plan poli-
cier national drogues” est en cours de finalisation. La 
Police fédérale de la Navigation est renforcée et passe 
de 186 à 312 membres du personnel. Un Corps de 
sécurisation portuaire doté de 70 nouveaux agents de 
sécurisation sera créé et plusieurs initiatives seront prises 
en 2024 afin de le renforcer et de le rendre opérationnel. 
L’intervenant a par ailleurs lu que tous les postes vacants 
des CIEAR seront pourvus à l’automne 2023. La police 
fédérale apportera sa contribution à une étude scien-
tifique préliminaire. La ministre peut-elle déjà apporter 
des précisions concernant le Plan policier national dro-
gues et énumérer certaines de ses mesures? Combien 
de membres du personnel ont déjà été recrutés pour 
renforcer la Police fédérale de la Navigation? Quand 
seront recrutés les 312 collaborateurs prévus? Parmi 
ceux-ci, combien seront déployés à Anvers? Combien 
de membres compte déjà le Corps de sécurisation por-
tuaire? Quand seront-ils 70? Combien de postes vacants 
comptent les CIEAR et combien ont déjà été pourvus? 
Où en est l’étude scientifique préliminaire relative aux 
secteurs économiques présentant un risque? Quand 
l’arrêté royal sera-t-il publié?

— Sécurité routière

Le membre renvoie au projet de la ministre visant 
à automatiser davantage le processus de traitement 
des infractions routières et à augmenter la vitesse de 
traitement de celles-ci. Quelles mesures la ministre 
compte-t-elle mettre en place à cette fin? L’intervenant 
se demande par ailleurs si le système de gestion ANPR 
(ANPR Management System, ou AMS) pourra effecti-
vement supporter l’accroissement prévu. La ministre 
peut-elle garantir la stabilité de ce système?
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— Coördinatieorgaan voor de dreigingsanalyse 
(OCAD)

In 2022 werd de OCAD-wet aangenomen, waarbij de 
aanwervingsvoorwaarden voor de directeur en de adjunct-
directeur van het OCAD werden aangepast. De minister 
wil het KB op korte termijn publiceren en de procedure 
voor de nieuwe directeur en adjunct-directeur afronden. 
Wanneer wordt het KB gepubliceerd? Wanneer wordt de 
procedure voor de nieuwe (adjunct-)directeur afgerond?

Het lid refereert tevens aan het nieuwe wettelijk kader 
voor de gemeenschappelijke gegevensbank (GGB), dat 
bijna voltooid zou zijn. Wanneer komt de minister met dat 
wetsontwerp naar de Kamer? Wat staat daar precies in?

De spreker heeft begrepen dat het OCAD een interne 
reorganisatie aan het doorvoeren is. Hij zou van de 
minister dan ook graag vernemen hoe die aanpassing 
zal zorgen voor een betere intervisie en een betere 
coherentie van de dreigingsevaluaties.

Het OCAD heeft in 2023 hard ingezet op het weg-
werken van de achterstand van de dreigingsanalyses 
met betrekking tot kritieke infrastructuren. Toekomstige 
analyses zullen worden gemaakt op basis van een 
nieuwe methodologie die in 2024 op punt zal worden 
gesteld. Is die achterstand ondertussen weggewerkt? 
Hoe groot is of was die achterstand? Kan de minister 
tevens de nieuw methodologie toelichten?

Het lid stelt vast dat het OCAD in het kader van de 
oorlog in Oekraïne er ad-hoceen  nieuwe taak bij heeft 
gekregen: een regelmatige analyse van de dreiging 
“all threats” die voortvloeit uit de oorlog. Het OCAD zal 
analyseren hoe deze bevoegdheden tot een coherent 
geheel van interstatelijke dreigingsanalyses kunnen 
worden samengevoegd. Hoever staat die analyse? Op 
welke manier zullen de bevoegdheden worden samen-
gevoegd tot een coherent geheel?

Onlangs heeft de heer Metsu nog eens het vreselijke 
voorval in herinnering moeten brengen waarbij politie-
inspecteur Thomas Monjoie om het leven kwam. Dat was 
in Schaarbeek in november 2022. Op  16 oktober 2023 
was er de aanslag waarbij twee Zweedse burgers om het 
leven kwamen. Daaruit blijkt volgens de spreker dat het 
delen van informatie tussen de Europese lidstaten moet 
worden versterkt en dat alle initiatieven inzake het delen 
van databanken en het uitwisselen van informatie tussen 
veiligheids- en inlichtingendiensten prioritair behandeld 
moeten worden. Dit zal resulteren in een actieplan met 
concrete acties voor de geïntegreerde politie. Welke 
aanbevelingen worden er geformuleerd voor een betere 

— Organe de coordination pour l’analyse de la menace 
(OCAM)

En 2022, la loi OCAM a été adoptée, modifiant les 
conditions de recrutement du directeur et du directeur 
adjoint de l’OCAM. La ministre entend publier l’arrêté 
royal à court terme et finaliser la procédure relative au 
recrutement du nouveau directeur et du nouveau directeur 
adjoint. Quand la publication de cet arrêté royal est-elle 
prévue? Quand la procédure pour le nouveau directeur 
(adjoint) sera-t-elle finalisée?

Le membre fait par ailleurs référence au nouveau cadre 
légal pour la Banque de données commune (BDC), qui 
serait en voie de finalisation. Quand la ministre présen-
tera-t-elle ce projet de loi à la Chambre? Que prévoit-il 
exactement?

L’intervenant a bien noté que l’OCAM procédait à une 
réorganisation interne. Il aimerait que la ministre explique 
comment cette adaptation permettra une meilleure 
intervision et une meilleure cohérence des évaluations 
de la menace.

En 2023,l’OCAM a travaillé d’arrache-pied pour résor-
ber le retard accumulé dans les analyses de la menace 
pesant sur les infrastructures critiques. Les analyses à 
venir s’appuieront sur une nouvelle méthodologie, qui 
sera mise au point en 2024. Ce retard a-t-il été rattrapé? 
Quelle en est ou était l’ampleur? La ministre peut-elle 
commenter cette nouvelle méthodologie?

Le membre constate que, dans le cadre de la guerre 
en Ukraine, l’OCAM s’est vu confier une nouvelle tâche 
ad hoc: une analyse régulière de la menace “all threats” 
qui découle de la guerre. L’OCAM analysera comment 
ces compétences peuvent être fusionnées dans un 
ensemble cohérent d’analyses de menaces interétatiques. 
Où en est cette analyse? Comment les compétences 
pourront-elles être fusionnées de manière à aboutir à 
un ensemble cohérent?

Récemment, M. Metsu a encore dû rappeler la 
tragédie au cours de laquelle l’inspecteur de police 
Thomas Monjoie a été tué. Elle a eu lieu à Schaerbeek 
en novembre 2022. Lors de l’attentat commis le 16 oc-
tobre 2023, deux citoyens suédois ont été tués. Selon 
l’intervenant, cela montre que le partage d’informations 
entre les États membres européens doit être renforcé 
et que toutes les initiatives relatives au partage de 
banques de données et à l’échange d’informations entre 
les services de sécurité et de renseignement doivent 
être traitées en priorité. Cela débouchera sur un plan 
d’action qui prévoira des actions concrètes pour la 
police intégrée. Quelles sont les recommandations en 
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forensische opvolging van de personen opgenomen in 
de GGB? Welke initiatieven worden er genomen om de 
informatiedeling tussen de Europese lidstaten te ver-
sterken? Welke initiatieven worden genomen rond het 
delen van databanken en het uitwisselen van informatie 
tussen de veiligheids- en inlichtingendiensten? Wanneer 
komt het actieplan er? Met welke concrete acties voor 
de geïntegreerde politie? Wanneer ronden het Comité P 
en het Comité I hun doorlichting af?

Conform het regeerakkoord komt er in uitvoering van 
de aanbeveling van de parlementaire onderzoekscom-
missie een eengemaakt basisstatuut voor het personeel 
van de Veiligheid van de Staat, het burgerpersoneel 
van de Algemene Dienst Inlichting en Veiligheid (ADIV) 
en het personeel van het OCAD. Dat kan volgens de 
minister volledig worden verantwoord door het feit dat 
de diensten al verschillende jaren werken aan meer 
synergie, samenwerking en gezamenlijke operaties. Het 
KB bevindt zich in een finaal stadium en zal weldra in 
het regelgevingsproces worden opgenomen. Wanneer 
wordt het KB afgerond en gepubliceerd? Hoe zal het 
basisstatuut eruitzien? Aan welke synergieën, samen-
werkingen en gezamenlijke operaties wordt al jaren 
gewerkt? Welke stappen kunnen er nog worden gezet?

— Civiele veiligheid

Vervolgens heeft de heer Metsu nog enkele vragen met 
betrekking tot de civiele veiligheid. Om beter voorbereid 
te zijn op de nieuwe brandrisico’s door de elektrificatie 
van het wagenpark, belooft de minister een aangepast 
reglementair kader op te stellen voor de beoordeling 
van de brandrisico’s verbonden aan het parkeren en 
laden van elektrische personenvoertuigen in parkings, 
zodat deze op een eenvormige wijze kunnen worden 
aangepakt. Het lid vraagt om de nieuwe brandrisico’s te 
specificeren. Hoe kunnen die worden ingedijkt?

Aangaande het gebruik van camera’s door de hulpver-
leningszones en operationele diensten vraagt de spreker 
zich af welke camera’s voor welke doeleinden zullen 
kunnen worden ingezet. Wanneer zal het wetsontwerp 
ter zake aan de Kamer worden voorgelegd?

Het lid verneemt dat het Nationaal Crisiscentrum 
voortwerkt aan een codificatie van het nationale risico-
beheer, de noodplanning en het crisisbeheer. De goed-
keuring van die regelgevende teksten zal ertoe leiden 
dat de aanbevelingen van verschillende parlementaire 
(onderzoeks)commissies en van de expertencommissie 
worden vertaald in concrete regelgeving. Het lid heeft 
begrepen dat de gesprekken hierover binnen de federale 
regering worden voortgezet. Wat mag hij hiervan nog 

vue de l’amélioration du suivi forensique des personnes 
figurant dans la BDC? Quelles initiatives a-t-on prises 
pour renforcer le partage d’informations entre les États 
membres de l’Union européenne? Quelles initiatives a-
t-on prises en vue du partage de banques de données 
et de l’échange d’informations entre les services de 
sécurité et de renseignement? Quand le plan d’action 
sera-t-il prêt? Quelles actions concrètes prévoira-t-il pour 
la police intégrée? Quand le Comité P et le Comité R 
achèveront-ils leur examen?

Conformément à l’accord de gouvernement et en 
exécution de la recommandation de la Commission 
d’enquête parlementaire, un statut de base unique sera 
créé pour le personnel de la Sûreté de l’État, le person-
nel civil du Service général du renseignement et de la 
sécurité (SGRS) et le personnel de l’OCAM. Selon la 
ministre, ce statut unique se justifie pleinement du fait 
que les services travaillent depuis plusieurs années à 
renforcer les synergies, la collaboration et les opérations 
conjointes. L’arrêté royal en est au stade de sa finalisation 
et il entamera bientôt son parcours réglementaire. Quand 
cet arrêté royal sera-t-il finalisé et publié? Comment 
le statut de base se présentera-t-il? Quelles sont les 
synergies, la collaboration et les opérations conjointes 
sur lesquelles on travaille depuis plusieurs années? 
Quelles mesures pourra-t-on encore prendre?

— Sécurité civile

M. Metsu pose ensuite quelques questions à propos 
de la sécurité civile. Pour mieux se préparer aux nou-
veaux risques d’incendie liés à l’électrification du parc 
automobile, la ministre promet d’élaborer un cadre régle-
mentaire adapté à l’évaluation des risques d’incendie 
lors du stationnement et de la recharge des véhicules 
électriques dans les parkings, afin que ces risques 
puissent être traités de manière uniforme. Le membre 
demande de préciser ces nouveaux risques d’incendie. 
Comment ces risques pourront-ils être maîtrisés?

En ce qui concerne l’utilisation de caméras par les 
zones de secours et les services opérationnels, l’inter-
venant se demande quelles caméras pourront être 
utilisées et à quelles fins. Quand le projet de loi à ce 
sujet sera-t-il déposé à la Chambre?

Le membre prend acte du fait que le Centre de crise 
national poursuit ses travaux sur la codification de la 
gestion nationale des risques, des plans d’urgence 
et de la gestion des crises. L’adoption de ces textes 
réglementaires aura pour conséquence que les recom-
mandations des différentes commissions (d’enquête) 
parlementaires et de la commission d’experts se traduiront 
par des réglementations concrètes. Le membre a appris 
que les discussions menées au sein du gouvernement 
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verwachten in deze legislatuur? Komt er een integratie 
van het terro- en het CBNRe-terro-noodplan, het nationaal 
cybernoodplan, het noodplan gas en het automatisch 
afschakelplan elektriciteit, het veiligheidsportaal Paragon 
en de Belgian national resilience implementation plans?

— Identiteit en burgerzaken

Ten slotte vestigt de spreker de aandacht op identiteit 
en burgerzaken. In 2024 zal de taskforce Identiteitsfraude 
aandacht besteden aan de invoering van een eenvormige, 
geautomatiseerde en beveiligde kennisgevingsprocedure, 
waardoor de betrokken actoren identiteitsgerelateerde 
incidenten kunnen meedelen aan de parketten. De 
ad-hoctoepassing  zal worden veralgemeend. Een aan-
passing van de wetgeving betreffende het Rijksregister, 
de bevolkingsregisters en de identiteitskaarten zal 
worden aangebracht. Welke wijzingen moeten worden 
aangebracht aan de wetgeving? Wanneer worden die 
doorgevoerd?

Net zoals de minister sluit de heer Metsu zijn betoog 
af met een dankwoord ten aanzien van de hulpdiensten.

Mevrouw Julie Chanson (Ecolo-Groen) merkt op dat 
de minister een tiental punten onder de aandacht heeft 
gebracht die echt prioritair zijn en dat ze heeft gepoogd 
om de legislatuur samen te vatten. De spreekster herinnert 
eraan dat de minister voor een moeilijke situatie stond, 
omdat de diensten door desinvesteringen en bepaalde 
maatregelen van haar voorgangers in een slechte staat 
waren achtergelaten. Er moest dus opnieuw worden 
geïnvesteerd en nagedacht over mogelijke oplossingen. 
Er is inderdaad nog werk aan de winkel, maar vergeten 
we niet dat deze regering een reeks ongeziene crisis-
sen het hoofd heeft moeten bieden. Heel wat actoren 
in het veld erkennen dit – óók de burgemeesters, van 
wie sommigen al hebben aangegeven dat ze zich niet 
opnieuw verkiesbaar zullen stellen omdat de opeenvol-
gende crisissen hen hebben uitgeput.

In haar beleidsnota heeft de minister lang uitge-
weid over de maatregelen om de politiecapaciteit te 
versterken. Er is sprake van 1.300 extra agenten in de 
komende maanden. De spreekster is verheugd over die 
mededeling en wil weten hoe die aanwervingen zullen 
worden gespreid over de diensten.

De minister pleit voor een schaalvergroting bij de poli-
tiezones, zodat zones worden gecreëerd met ten minste 
500 operationele medewerkers. Mevrouw Chanson stipt 
aan dat dit cijfer sommige actoren beangstigt. Kan de 

fédéral à ce sujet se poursuivraient. Que peut-on encore 
attendre sous l’actuelle législature? Y intégrera-t-on les 
plans d’urgence terro et CBNRe terro, le plan national 
d’urgence cybernétique, le plan d’urgence gaz et le 
plan de coupure automatique d’électricité, le portail 
de sécurité Paragon et les Belgian national resilience 
implementation plans?

— Identité et Affaires citoyennes

Enfin, l’intervenant attire l’attention sur les questions 
de l’identité et des affaires citoyennes. En 2024, la 
Taskforce fraude à l’identité veillera à la mise en place 
d’une procédure de notification uniforme, automatisée 
et sécurisée qui permettra aux acteurs concernés de 
communiquer aux parquets les incidents liés à l’identité. 
L’application ad-hocsera  généralisée. La législation 
relative au Registre national, aux registres de la popu-
lation et aux cartes d’identité y sera adaptée. Quelles 
modifications faudra-t-il apporter à la législation? Quand 
ces modifications auront-elles lieu?

Tout comme la ministre, M. Metsu conclut son inter-
vention en adressant ses remerciements aux services 
de secours.

Mme Julie Chanson (Ecolo-Groen) constate que la 
ministre a mis en avant une dizaine de points qui sont 
de réelles priorités et qu’elle s’est efforcée de faire une 
synthèse de la législature. L’intervenante rappelle que 
la ministre a été confrontée à une situation difficile vu 
l’état dans lequel certains services ont été laissés suite 
au désinvestissement et à certaines mesures prises par 
ses prédécesseurs. Il a donc fallu réinvestir et réfléchir 
à des pistes de solutions. Certes, il reste du pain sur la 
planche mais il ne faut pas oublier que ce gouvernement 
a été confronté à une série de crises sans précédent. De 
nombreux acteurs de terrain le reconnaissent et, parmi 
eux, les bourgmestres dont certains ont déjà annoncé 
qu’ils ne se représenteraient plus tant ces crises suc-
cessives les ont épuisés.

Dans sa note de politique générale, la ministre s’est 
longuement étendue sur les mesures prises pour ren-
forcer l’effectif policier. Il est question de recruter 1.300 
agents supplémentaires dans les mois qui viennent. 
L’intervenante qui se réjouit de cette annonce, souhaite 
connaître la répartition de ces recrutements selon les 
services.

La ministre préconise l’agrandissement d’échelle des 
zones de police, l’objectif devant être de créer des zones 
comptant au moins 500 collaborateurs opérationnels. 
Mme Chanson constate que ce chiffre effraie certains 
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minister meer inlichtingen verschaffen over de manier 
waarop ze die zones wil samenvoegen? Beschikt ze over 
een lijst met betrokken zones? Wat zijn de stappen die 
aan die fusies voorafgaan?

Hoe zit het met het nieuwe financieringsmodel van 
de lokale politie? Hoewel er sinds het begin van de zit-
tingsperiode unanimiteit heerste over de noodzaak om 
daar werk van te maken, was het duidelijk dat de uitrol 
niet tijdens deze zittingsperiode zou plaatsvinden. Is de 
minister echter van plan om voortgang te boeken in dit 
dossier en met een concreet voorstel van sneuveltekst 
voor de dag te komen?

Mevrouw Chanson denkt voorts dat de politieopleiding 
moet worden herbekeken en verbeterd. Er is sprake van 
een lopend proefproject, maar de minister is daar niet 
dieper op ingegaan. Kan ze hier wat meer over vertel-
len? Welke criteria zijn hiervoor ingesteld? Hoe zal dit 
worden georganiseerd? Binnen welke termijn? Wat zijn 
de doelstellingen ervan?

De manier waarop recente rampen werden aangepakt 
heeft bepaalde tekortkomingen bij de hulpdiensten aan 
het licht gebracht, maar heeft eveneens de vitale rol van 
vrijwillige brandweerlieden aangetoond. Hoewel voor 
hen al een aantal maatregelen zijn genomen, moet nog 
een belangrijk dossier worden behandeld, met name 
de herziening van de voorwaarden voor het verkrijgen 
van het federaal geschiktheidsattest (FGA). Mevrouw 
Chanson ontkent niet dat er maatregelen zijn genomen 
om de organisatie van de testen beter af te stemmen op 
het privé en beroepsleven van kandidaten, maar toch 
blijven die testen zeer zwaar en zetten ze een echte rem 
op het engagement van sommige kandidaten. Wat zijn 
ter zake de intenties van de minister?

Wat de mogelijke synergieën voor de aankoop van 
nieuwe helikopters betreft, heeft mevrouw Chanson in 
het verleden al bij de minister gepolst naar de mogelijk-
heid om een partnerschap tussen de federale politie 
en de civiele-veiligheidsdiensten te overwegen en zo 
schaalvoordelen te verwezenlijken. De civiele veiligheid 
is voorstander van een dergelijk partnerschap. Wanneer 
ze er nodig heeft zou ze over helikopters kunnen beschik-
ken die ze zelf niet kan kopen. Kan de minister vertellen 
wat de stand van zaken in dit dossier is?

Hoever staat het overigens met de inventaris van 
het materiaal van de Civiele Bescherming, waarvan de 
noodzaak duidelijk is geworden na de overstromingen 
in 2021?

De druk op de noodcentrales is groot door de struc-
turele personeelstekorten die door de jaren heen zijn 

des acteurs concernés. La ministre peut-elle donner 
plus d’informations sur la manière dont elle envisage 
ces fusions des zones? Dispose-t-elle d’une liste des 
zones intéressées? Quelles sont les étapes préalables 
à ces fusions?

Qu’en est-il du nouveau modèle de financement des 
polices locales? Si tous s’accordent depuis le début de 
la législature sur la nécessité d’entamer ce chantier, 
on savait que ça n’allait pas aboutir au cours de cette 
législature. La ministre entend-elle toutefois avancer 
dans ce dossier et formuler une proposition concrète 
de texte martyr?

Mme Chanson pense par ailleurs que l’enseignement 
policier doit être revu et amélioré. Il est question d’un 
projet pilote en cours à ce sujet, mais la ministre n’est pas 
rentrée dans les détails. Peut-elle dès donner quelques 
informations supplémentaires à ce sujet? Quels sont 
les critères mis en place? Comment va-t-il s’organiser? 
Dans quel délai? Quels en sont les objectifs?

La gestion des catastrophes récentes a mis en lumière 
certaines défaillances au niveau des services secours 
mais a également démontré à quel point les pompiers 
volontaires jouent un rôle primordial. Si plusieurs mesures 
en leur faveur ont déjà été prises, il reste un chantier 
important, à savoir la révision des conditions d’obtention 
du Certificat d’aptitude fédéral (CAF). Mme Chanson 
n’ignore pas que des mesures ont été prises pour mieux 
concilier l’organisation des examens avec la vie privée 
et professionnelle des candidats, mais il n’en reste pas 
moins que ces examens sont très lourds et constituent un 
réel frein à l’engagement de certains candidats. Quelles 
sont les intentions de la ministre à ce sujet?

Concernant les synergies possibles pour l’acquisition 
de nouveaux hélicoptères, Mme Chanson a déjà interrogé 
la ministre par le passé sur la possibilité d’envisager un 
partenariat entre la police fédérale et la sécurité civile 
et de réaliser de la sorte des économies d’échelle. La 
sécurité civile est en faveur d’un tel partenariat qui lui 
permettrait, en cas de nécessité, de disposer de ces 
hélicoptères qu’elle ne peut pas acheter elle-même. La 
ministre peut-elle dire où en est la réflexion à ce sujet?

Où en est par ailleurs l’inventaire du matériel de la 
sécurité civile, dont la nécessité est apparue suite aux 
inondations de 2021?

Le manque structurel de personnel qui s’est installé au 
fil des ans a mis les centrales d’urgence sous pression. 
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ontstaan. Er werden extra middelen vrijgemaakt om 
het personeelstekort aan te pakken. Die middelen gaan 
gepaard met een actieplan. Welke begrotingsmiddelen 
zijn hiervoor uitgetrokken?

Mevrouw Chanson verwijst naar de resolutie 
over de hervorming van de Civiele Bescherming  
(DOC 55 0947/001) die door de Kamer werd aangeno-
men; ze vraagt in welke middelen is voorzien voor de 
Civiele Bescherming en de nationale hub. Hoe worden 
de middelen verdeeld? Welke structurele maatregelen 
zullen worden genomen om de Civiele Bescherming te 
herwaarderen?

Mevrouw Chanson gaat in op de politiepost die speci-
fiek zal worden opgericht voor het internationaal treinsta-
tion van Brussel-Zuid. Ze weet dat er meerdere actoren 
zijn betrokken bij de tenuitvoerlegging van die beslissing 
en dat dit tijd vergt. Beschikt de minister echter al over 
preciezere gegevens over het beheer, de organisatie 
en de locatie?

De spreekster wil eveneens meer weten over de 
oprichting van de Europese havenalliantie (doel, timing 
en personeel).

Hoe zit het tot slot met de finalisering van het koninklijk 
besluit over de Veiligheid van de Staat?

De heer Eric Thiébaut (PS) herinnert eraan dat de 
minister aan het hoofd staat van een federale over-
heidsdienst die uit talrijke onderdelen bestaat en die 
essentiële regale taken uitvoert. De ambtenaren van 
die FOD zetten zich dagelijks in voor de burgers, hun 
veiligheid en de nationale weerbaarheid. Voorts heeft 
iedere inwoner van ons land in geval van nood recht op 
snelle en adequate hulp.

Het departement verkeerde in een zeer slechte staat na 
de talrijke lineaire begrotingsbesparingen en chronische 
desinvesteringen die kenmerkend waren voor de vorige 
legislatuur. Sinds het begin van de huidige zittingsperiode 
hebben de door het Parlement gehoorde actoren in het 
veld dit betreurd en hebben de burgemeesters voortdu-
rend alarmkreten geslaakt. Overal in het land luidt de 
vaststelling dat er een zonale politie moet komen die kan 
steunen op de transversale visie, de deskundigheid en 
de personeelssterkte van de federale politie en die in 
staat is om haar opdrachten uit te voeren. Sommige van 
die opdrachten kunnen echter niet worden uitgevoerd 
of worden uitgesteld door een gebrek aan middelen, 
terwijl andere voortaan worden overgenomen door de 
lokale politiezones, waardoor het risico bestaat dat de 
georganiseerde criminaliteit zich verplaatst naar minder 
welvarende regio’s.

Des moyens supplémentaires ont été dégagés pour 
remédier à cette pénurie et sont accompagnés d’un 
plan d’action. Quels sont les moyens budgétaires qui 
sont prévus à cette fin?

Se référant à la résolution relative à la réforme de 
la Protection civile (DOC 55 0947/001) adoptée par la 
Chambre, Mme Chanson demande quels moyens sont 
prévus pour la protection civile et HUB national? Quelle en 
est la répartition? Quelles sont les mesures structurelles 
qui seront prises pour revaloriser la Protection civile.

Mme Chanson évoque le poste de police qui sera 
créé spécifiquement pour la gare internationale de 
Bruxelles-Midi. Elle sait que la mise en œuvre de cette 
décision implique plusieurs acteurs et prend donc du 
temps, mais la ministre dispose-t-elle déjà d’informations 
plus précises concernant sa gestion, son organisation 
et sa localisation?

L’intervenante souhaite également des informations 
concernant la création de l’alliance portuaire européenne 
(objectif, timing, et personnel).

Qu’en est-il enfin de la finalisation de l’arrêté royal 
concernant la Sûreté de l’État?

M. Eric Thiébaut (PS) rappelle que la ministre est 
à la tête d’un service public fédéral qui comprend de 
nombreuses composantes et qui exerce des tâches 
régaliennes essentielles. Ses agents sont quotidien-
nement au service des citoyens, de leur sécurité et de 
la résilience nationale. Par ailleurs, chaque habitant 
de notre pays a droit à une aide rapide et adéquate en 
cas d’urgence.

L’état dans lequel ce département se trouvait était très 
mauvais suite aux nombreuses économies budgétaires 
linéaires et au désinvestissement chronique qui ont 
marqué la précédente législature. Depuis le début de 
la présente législature, les acteurs de terrain entendus 
par le Parlement le déplorent et les bourgmestres n’ont 
pas cessé de lancer des cris d’alarme. Partout dans le 
pays, le constat est le même: il faut une police zonale qui 
puisse s’appuyer sur la vision transversale, l’expertise et 
les effectifs d’une police fédérale à même de remplir ses 
missions. Or, certaines de ces missions ne peuvent être 
exécutées ou sont reportées faute de moyens, d’autres 
sont désormais assumées par les zones de police locale 
avec le risque de voir la criminalité organisée se déplacer 
vers les zones moins bien nanties.
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De minister heeft zich ertoe verbonden om het depar-
tement in een betere staat achter te laten dan die waarin 
het zich bevond toen ze aantrad. Het regeerakkoord van 
de vivaldiregering had bovendien grootse ambities voor 
het departement Binnenlandse Zaken: dit akkoord werpt 
duidelijk vruchten af, zelf al zijn er nog werkpunten.

De spreker merkt eveneens op dat de minister in de 
loop van de tijd meer luisterbereidheid aan de dag heeft 
gelegd voor de opmerkingen van de actoren in het veld. 
Sinds het begin van de zittingsperiode heeft ze heel wat 
werk- en denkgroepen opgericht die zich over de inhoud 
buigen. De tijd is aangebroken om hun aanbevelingen 
in concrete daden om te zetten.

De heer Thiébaut beklemtoont dat veiligheid een 
prioritair aandachtspunt voor de PS-fractie is. Zij acht 
het van primordiaal belang dat de preventie wordt ver-
sterkt, dat de eerstelijnspolitie wordt gewaarborgd, dat 
de Staat is voorbereid op noodsituaties en rampen en 
dat iedereen kan leven in een veilige maatschappij. Al 
te vaak zijn echter de mensen in de meest kwetsbare 
buurten de eerste slachtoffers van criminaliteit en van 
maffiabendes die zich te buiten gaan aan zwendel en 
misdrijven.

Even cruciaal is het om de veiligheid van de politie-
agenten, de hulpverleners en de brandweerlieden te 
waarborgen en te strijden tegen het geweld dat al te 
vaak tegen hen is gericht. Zij kunnen rekenen op de 
volle steun van de PS-fractie. Geen enkele gewelddaad 
of daad van agressie tegen hulp- of veiligheidsprofessi-
onals kan worden gerechtvaardigd of ongestraft blijven. 
Betere communicatie tussen politie en justitie is hierbij 
cruciaal, zoals de minister beklemtoont.

In de begroting voor 2024 neemt de Staat opnieuw 
een investering op voor veiligheid. Hiermee schroeft de 
Staat de bezuinigingen op de federale politie en Civiele 
Bescherming terug die tijdens de vorige zittingstijd wa-
ren doorgevoerd. De personele middelen worden ook 
uitgebreid dankzij de aanwerving van minstens 1.600 
extra inspecteurs per jaar.

Voorts worden bijkomende middelen vrijgemaakt 
voor de strijd tegen de drugshandel, die een nationale 
noodsituatie is (10 miljoen euro extra in 2024, daarna  
5 miljoen euro vanaf 2025).

Na de verschrikkelijke aanslag van 16 oktober laatstle-
den heeft de regering ook bijkomende structurele maat-
regelen aangekondigd ter versterking van de diensten: 
de aanwerving van 50 extra voltijdse equivalenten voor 
de federale gerechtelijke politie (FGP) van Brussel, de in-
dienstneming van 5 extra magistraten voor het parket van 
Brussel (boven op de invulling van de personeelsformatie 

La ministre s’était engagée à laisser ce département 
en meilleur état que celui dans lequel elle l’avait trouvé 
lors de sa prise de fonction. L’accord de gouvernement 
Vivaldi avait en outre de grandes ambitions pour le 
département de l’Intérieur: cet accord porte visiblement 
ses fruits même si tout n’est pas encore parfait.

L’intervenant remarque également qu’au fil du temps, 
la ministre s’est montrée plus à l’écoute des remarques 
formulées par les acteurs de terrain. Depuis le début 
de la législature, elle a lancé de nombreux groupes de 
travail et de réflexion pour mener un travail de fond. Le 
temps est venu de mettre en œuvre concrètement leurs 
recommandations.

M. Thiébaut souligne que la sécurité est un enjeu 
central pour le groupe PS. Celui-ci juge essentiel de ren-
forcer la prévention, de garantir une police de proximité, 
d’assurer que l’État soit prêt à faire face aux urgences 
et aux catastrophes et de permettre à chacun de vivre 
en sécurité. Or, trop souvent, ce sont les quartiers les 
plus fragiles qui sont les premières victimes de la délin-
quance, des mafias, de leurs trafics et méfaits.

Il est tout aussi essentiel de garantir la sécurité des 
policiers, des secouristes et des pompiers et de lutter 
contre la violence qui les vise trop souvent. Ceux-ci 
peuvent compter sur le soutien plein et entier du groupe 
PS. Aucun acte de violence ou d’agression contre ces 
professionnels de la sécurité et des secours ne peut être 
justifié ou rester impuni. Une meilleure communication 
entre la police et la justice dans ce cadre est essentielle, 
comme le souligne la ministre.

Via le budget 2024, l’État réinvestit une nouvelle fois 
dans la sécurité et se démarque des coupes budgétaires 
qui ont touché la Police fédérale et la Protection civile au 
cours de la précédente législature. Les moyens humains 
sont également augmentés grâce au recrutement d’au 
moins 1.600 inspecteurs supplémentaires chaque année.

Des moyens additionnels sont par ailleurs dégagés 
dans le cadre de la lutte contre la drogue qui constitue 
une urgence nationale (10 millions d’euros supplémen-
taires en 2024, puis 5 millions d’euros à partir de 2025).

Suites au terrible attentat du 16 octobre dernier, le 
gouvernement a également annoncé des mesures 
structurelles additionnelles pour renforcer les services: 
recrutement de cinquante équivalents temps plein sup-
plémentaires pour la PJF de Bruxelles, engagement 
de cinq magistrats de plus au parquet de Bruxelles (en 
plus du remplissage du cadre à 100 %) et de vingt-cinq 
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tot 100 %) en de aanwerving van 25 extra agenten voor 
de spoorwegpolitie van de hoofdstad.

De heer Thiébaut is blij met die versterkingen, die 
boven op de reeds doorgevoerde versterkingen komen. 
Hij waardeert ook de geleverde inspanningen om het 
wederzijds respect te versterken en een “sociaal contract” 
tot stand te brengen tussen de politie en de burgers, in 
het bijzonder de jongsten onder hen. Dit is essentieel 
om het vertrouwen te herstellen en het geweld een halt 
toe te roepen. De wijk- en buurtwerking moet dus een 
speerpunt blijven.

In dit verband moedigt de spreker zijn collega’s aan om 
snel mee te stappen in die dynamiek en die middelen te 
versterken via de aanneming van het wetsvoorstel van 
zijn fractie tot oprichting van een begrotingsfonds ten 
bate van de federale gerechtelijke politie, in het raam 
van de bestrijding van de georganiseerde misdaad  
(DOC 55 3024/001). Concreet zou dit fonds het mogelijk 
maken om nieuwe en bijkomende middelen te injecteren. 
Dat idee heeft al veel bijval gekregen in de pers en ook 
de minister staat er gunstig tegenover.

Voor het overige verwacht de PS-fractie veel van de 
hoorzittingen die de commissies voor Binnenlandse 
Zaken en Justitie zullen organiseren om de balans op te 
maken van het Kanaalplan, de middelen om terrorisme 
te bestrijden en de tenuitvoerlegging van alle aanbe-
velingen van de parlementaire onderzoekscommissie 
Terroristische Aanslagen.

Voorts heeft de spreker nog een aantal specifieke 
vragen over de volgende thema’s:

— Follow-up van de resolutie over de versterking van 
de Spoorwegpolitie (DOC 55 2843/007)

De heer Thiébaut merkt op dat er bijkomende per-
sonele middelen zijn vrijgemaakt, in het bijzonder voor 
Brussel, waar de nood zeer hoog was. De regering is 
tegemoetgekomen aan de vraag van de indieners van 
de resolutie en heeft hiervoor tijdens het begrotings-
conclaaf 3,3 miljoen extra uitgetrokken. De veiligheid 
van de gebruikers van het openbaar vervoer en de 
stations moet op het hele netwerk zijn gewaarborgd. 
Boven op de sociale en preventieve maatregelen en 
als antwoord op de veiligheidsproblemen in en rond 
het station van Brussel-Zuid zal een politiepost worden 
opgericht in het station en zal worden gepoogd om de 
veiligheid te verbeteren in de andere stations van de 
Noord-Zuidverbinding. De resolutie op initiatief van de 
PS-fractie ging echter verder, met name door de rege-
ring op te roepen om een schatting te maken van de 
ontbrekende personele en budgettaire middelen bij de 
SPC en van de infrastructuurnoden. De regering werd 

agents supplémentaires à la police des chemins de fer 
de la capitale.

M. Thiébaut salue ces renforts qui viennent s’ajouter 
à ceux déjà mis en œuvre. Il apprécie aussi les efforts 
déployés pour renforcer le respect mutuel et créer un 
“contrat social” entre la police et les citoyens, en parti-
culier les plus jeunes. C’est essentiel si on veut renouer 
la confiance et lutter contre les violences. Le travail de 
quartier et de proximité doit donc rester une priorité.

À ce propos, l’intervenant encourage ses collègues 
à s’inscrire rapidement dans cette dynamique et à 
renforcer ces moyens par l’adoption de la proposition 
de loi déposée par son groupe visant à instaurer un 
fonds budgétaire au profit de la police judiciaire fédé-
rale dans le cadre de la lutte contre le crime organisé  
(DOC 55 3024/001). Concrètement, ce fonds permettrait 
d’y injecter des moyens neufs et additionnels. Il s’agit 
d’une idée qui a déjà reçu de nombreux soutiens – dont 
celui de la ministre – dans la presse.

Pour le reste, le groupe PS attend beaucoup des 
auditions qui seront organisées par les commissions de 
l’Intérieur et de la Justice pour faire le point sur le Plan 
canal, sur les moyens de lutter contre le terrorisme et sur 
la mise en œuvre de l’ensemble des recommandations 
de la commission d’enquête parlementaire “Attentats 
terroristes”.

L’intervenant énonce ensuite quelques questions 
spécifiques sur les thèmes suivants.

— Suivi de la résolution visant à renforcer la police 
des chemins de fer (DOC 55 2843/007)

M. Thiébaut constate que des moyens humains addi-
tionnels ont été dégagés en particulier pour Bruxelles 
où le besoin était criant. Le gouvernement a entendu le 
souhait des auteurs de la résolution et a prévu 3,3 mil-
lions d’euros de plus lors du conclave budgétaire. La 
sécurité des usagers des transports en commun et des 
gares doit être garantie sur tout le réseau. En plus des 
mesures sociales et de prévention et pour répondre 
aux problèmes de sécurité dans et autour de la gare du 
Midi, un poste de police sera créé à la gare du Midi et 
l’on tentera d’améliorer la sécurité dans les autres gares 
de la Jonction Nord-Midi. Mais la résolution initiée par 
le groupe PS allait plus loin notamment en demandant 
au gouvernement de mener une évaluation précise 
des moyens humains et budgétaires faisant défaut à 
la SPC et des besoins en termes d’infrastructure. Le 
gouvernement était invité à en présenter les résultats 
à la Chambre des représentants et à mettre en place, 
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verzocht om de resultaten voor te leggen aan de Kamer 
van volksvertegenwoordigers en om, op basis daarvan 
en naar aanleiding van de lopende herziening van de 
ministeriële rondzendbrief van 15 april 2002, een coherent 
herinvesteringsplan voor de SPC uit te werken. Kan de 
minister een stand van zaken geven over de situatie?

Voor het overige betreurt de heer Thiébaut de op-
doeking van de SPC-post in het station van Bergen. 
Gelet op de geografische afstand van het station van 
Charleroi tot sommige gebieden van Henegouwen kan 
dit kan een negatieve weerslag hebben op de doeltref-
fendheid van de interventies.

— Wederzijds respect

De beleidsnota besteedt veel aandacht aan het we-
derzijds respect tussen de ordediensten en de burgers, 
en in het bijzonder de jongsten onder hen. Geweld tegen 
de orde- en hulpdiensten is onaanvaardbaar: de feiten 
en de cijfers tonen jammer genoeg aan dat de “corona-
jaren” hebben bijgedragen tot een vertrouwensbreuk. 
Welke middelen zullen in 2024 worden besteed aan de 
aangekondigde initiatieven om de dialoog te hervatten?

— Preventie en veiligheid

Omdat de kerntaken van de politiediensten voorop-
staan en de personeelsformaties vaak ontoereikend zijn, 
worden sommige preventie- en bemiddelingsopdrachten 
naar de achtergrond geschoven. Die opdrachten, die 
met name beogen om de relatie met de jongeren te 
verbeteren, vorming te geven in scholen of voor aan-
wezigheid bij bepaalde evenementen te zorgen, zijn 
nochtans cruciaal. In het regeerakkoord staat trouwens 
dat een goed veiligheidsbeleid niet enkel repressief 
is. Wat zijn de cijferdoelstellingen inzake preventie en 
veiligheid voor 2024?

— Behandeling van klachten tegen de politie

De heer Thiébaut merkt op dat het thans om ver-
schillende redenen niet altijd gemakkelijk is voor een 
slachtoffer om een klacht in te dienen. Hij verwijst naar 
wetsvoorstel tot invoering van een uniek portaal en uni-
form klachtenreglement voor het indienen van klachten 
en aangiften over de politie (DOC 55 2517/001), dat werd 
ingediend door de fracties van de PS en Vooruit. Gelet op 
de complexiteit van het huidige systeem lijkt dit portaal 
van cruciaal belang te zijn en is het een onontbeerlijke 
schakel in het herstellen van de vertrouwensband tussen 
de bevolking en haar politiediensten. Kan de minister 
details geven over haar plannen om de zichtbaarheid 

sur cette base et à l’occasion de la révision en cours 
de la circulaire ministérielle du 15 avril 2002, un plan 
de réinvestissement cohérent en faveur de la SPC. La 
ministre peut-elle faire le point sur la situation?

M. Thiébaut déplore pour le reste la disparition du poste 
de la SPC de Mons qui risque de nuire à l’efficacité des 
interventions vu l’éloignement géographique du poste 
de Charleroi par rapport à certaines zones hennuyères.

— Respect mutuel

La note de politique générale insiste sur le respect 
mutuel nécessaire entre les forces de l’ordre et les 
citoyens, et plus particulièrement les plus jeunes. La 
violence à l’égard des forces de l’ordre et des services 
de secours est inacceptable: les faits et les chiffres 
montre malheureusement que les années “corona” ont 
contribué à abîmer ce lien. Quels sont les moyens qui 
seront consacrés en 2024 aux initiatives annoncées 
pour renouer le dialogue?

— Prévention et sécurité

Compte tenu des missions essentielles des forces 
de police et des cadres de personnel souvent incom-
plets, certaines missions de prévention et de médiation 
sont reléguées au second plan. Ces missions visant 
notamment à améliorer les relations avec les jeunes, à 
donner des formations dans les écoles ou à assurer une 
présence à certains évènements, sont pourtant essen-
tielles. L’accord de gouvernement rappelait d’ailleurs 
qu’une bonne politique de sécurité n’est pas seulement 
répressive. Quels sont, pour 2024, les objectifs chiffrés 
en la matière?

— Traitement des plaintes à l’égard de la police

M. Thiébaut constate qu’à l’heure actuelle, pour 
diverses raisons, il n’est pas toujours aisé pour une 
victime de porter plainte. Il se réfère à ce sujet à la propo-
sition de loi instaurant un portail unique et un règlement 
des plaintes uniforme pour le dépôt de plaintes et de 
dénonciations concernant la police (DOC 55 2517/001) 
déposée par le groupe PS et le groupe Vooruit. Ce portail 
parait essentiel vu la complexité du système actuel et 
est un maillon essentiel dans la reconstruction du lien de 
confiance entre la population et ses services de police. La 
ministre peut-elle détailler ses intentions afin d’améliorer 
la visibilité des différents points de contact permettant 
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te verbeteren van de verschillende meldpunten voor het 
indienen van een klacht? De spreker is nu al verheugd 
over de bijkomende middelen (500.000 euro) voor de 
Algemene Inspectie van de Federale en Lokale Politie 
(AIG).

— Lokale politie

Hoe zal de in de beleidsnota aangekondigde hervor-
ming van het subsidiebeleid eruitzien?

De minister herhaalt in haar nota dat de oplossing 
voor de problemen bij de lokale politie in een schaalver-
groting ligt. De heer Thiébaut herhaalt dat het belangrijk 
is om rekening te houden met de afstanden, vooral op 
het platteland, om nabijheidsdiensten te garanderen.

Hoe staat het met het nieuwe financieringsproject en 
de hervorming van de KUL-norm die momenteel wordt 
onderzocht?

Voorziet het plan in meer flexibiliteit bij de uitbetaling 
van de dotatie aan de zones, om rekening te houden 
met de inflatie? In dit verband juicht de heer Thiébaut het 
initiatief van de minister toe dat de lokale politiezones 
toestaat rekening te houden met de indexering bij het 
opstellen van hun begroting voor volgend jaar.

— Strategische veiligheids- en preventieplannen 
(SVPP)

De heer Thiébaut is van oordeel dat deze plannen 
een essentieel instrument zijn voor het veiligheidsbe-
leid op lokaal niveau. Hoewel het beter kan, moet het 
principe van het mechanisme behouden blijven. Welke 
wijzigingen worden overwogen voor de hervorming 
waarover overlegd wordt met de organisaties die de 
lokale overheden vertegenwoordigen?

— Omzendbrief overlast in recreatiegebieden en -zones

Voor de PS-fractie is het onaanvaardbaar dat enke-
lingen die openbare ontspanningszones verstoren. Ze is 
het echter niet eens met de manier waarop de minister 
het voorstel van de cd&v hierover analyseert, want die 
regeling lijkt volstrekt disproportioneel. De PS-fractie is 
van oordeel dat het huidige arsenaal volstaat.

— Geïntegreerde politie

De minister kondigt aan dat de wet op de geïntegreerde 
politie binnenkort geëvalueerd wordt op basis van 200 
aanbevelingen van de Staten-Generaal van de politie. 
Wat zijn het tijdschema en de prioriteiten?

de déposer plainte? L’intervenant salue d’ores et déjà 
les moyens additionnels pour l’AIG (500.000 euros).

— Police locale

Dans quel sens ira la réforme de la politique de sub-
vention annoncée dans la note de politique générale?

Dans sa note, la ministre répète que la solution pour 
résoudre les problèmes au niveau de la police locale 
passe par l’agrandissement d’échelle. M. Thiébaut rap-
pelle l’importance de tenir compte, dans cette réflexion, 
des distances notamment dans les zones rurales afin 
de garantir un service de proximité.

Qu’en est-il du projet de nouveau financement et de 
la réforme de la norme KUL à l’étude?

La réflexion intègre-t-elle une plus grande sou-
plesse dans le versement de la dotation aux zones pour 
tenir compte de l’inflation? M. Thiébaut salue dans ce 
cadre l’initiative de la ministre de permettre aux zones 
de police locale de tenir compte de l’indexation lors de 
la confection de leur budget pour l’année prochaine.

— Plans stratégiques de sécurité et de prévention 
(PSSP)

M. Thiébaut est d’avis que ces plans constituent un 
outil essentiel pour la politique de sécurité au niveau 
local. Si des améliorations sont possibles, le principe du 
mécanisme doit être maintenu. Quelles sont les évolutions 
envisagées dans le cadre de la réforme discutée avec 
les organisations représentatives des pouvoirs locaux?

— Circulaire relative aux nuisances dans les zones 
et domaines récréatifs

Pour le groupe PS, il est inacceptable que quelques-
uns perturbent ces lieux publics de détente. Il ne partage 
toutefois pas l’analyse de la ministre à l’égard de la pro-
position déposée par le cd&v à ce sujet, dont le dispositif 
semble totalement disproportionné. Le groupe PS est 
d’avis que l’arsenal actuel semble tout à fait suffisant.

— Police intégrée

La ministre annonce une évaluation prochaine de la 
loi sur la police intégrée sue la base des 200 recom-
mandations émanant des États généraux de la police. 
Quels sont le calendrier et les priorités?



3647/019DOC 5536

C H A M B R E   6 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2023 2024 K A M E R • 6 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

— Oprichting van een ethische raad

Gezien de ontwikkeling van technologieën en de legi-
tieme vragen die deze soms oproepen, is de heer Thiébaut 
van mening dat de oprichting van een ethische raad een 
goed initiatief is. Wat zullen de taken van deze raad zijn 
en over hoeveel personeel zal hij beschikken? Volgens 
de beleidsnota wordt deze instantie ook bevoegd voor 
de gegevensverwerking door de politie. Is dit een reactie 
op het recente verslag van het COC, dat zeer kritisch 
is over dit onderwerp? Het is essentieel om hierover 
na te denken op het niveau van de FOD, maar ook wat 
de privésector betreft. We moeten voorkomen dat door 
een gebrek aan middelen de privésector mag doen 
wat de overheid niet kan doen, met het risico dat er 
ongelijkheden ontstaan. De rechten van de mens en de 
individuele vrijheden moeten op dezelfde wijze worden 
geëerbiedigd.

— Civiele veiligheid en Civiele bescherming

Voor de heer Thiébaut moet de Civiele Bescherming 
een essentiële pijler van de civiele veiligheid blijven, 
gezien haar missies en vooral haar expertise. Dit is 
essentieel voor de PS. De Civiele Bescherming heeft 
het hele jaar door in België maar ook in het buitenland 
in het kader van B-Fast meermaals haar toegevoegde 
waarde bewezen. De veerkracht van ons land garan-
deren, met name bij crisissen en rampen, moet een 
absolute prioriteit zijn. Om dit te bereiken hebben de 
hulpverleningszones de steun nodig van een goed 
functionerende en geografisch beter gespreide Civiele 
Bescherming. Deze analyse werd bevestigd tijdens de 
door de commissie georganiseerde hoorzittingen en in 
de aan haar voorgelegde verslagen en studies. In de 
conclusies van deze verslagen worden verschillende 
hervormingspistes geformuleerd. De PS-fractie heeft 
trouwens een wetsvoorstel ingediend (DOC 55 2272/001) 
om de rampzalige hervorming van de vorige minister 
van Binnenlandse Zaken, de heer Jan Jambon, terug 
te draaien via de ontplooiing van vooruitgeschoven 
posten, een omvattende denkoefening en vooral het 
zoeken naar synergie.

Welke initiatieven zal de minister tegen het einde 
van de zittingsperiode nemen om de rekrutering van 
vrijwilligers te stimuleren en tegemoet te komen aan de 
aanbevelingen van de onderzoekscommissie van het 
Waals Parlement? De minister heeft het over codificatie 
en de goedkeuring van wetten om de aanbevelingen van 
de verschillende parlementaire (onderzoeks)commissies 
en de expertencommissie om te zetten in concrete re-
gelgeving. Wanneer zullen deze wetgevingsinitiatieven 
de Kamer van volksvertegenwoordigers bereiken?

— Création d’un conseil éthique

Vu l’évolution des technologies et les questions légi-
times qu’elles soulèvent parfois, M. Thiébaut est d’avis 
que la création d’un conseil éthique est une bonne initia-
tive. Quelles seront ses missions et à combien s’élèvera 
le nombre d’effectifs? Selon la NPG, cet organe sera 
également compétent pour le traitement des données 
par les services de police. S’agit-il d’une réponse au 
récent rapport du COC très critique à ce sujet? Une telle 
réflexion est essentielle au niveau de votre SPF mais 
aussi en ce qui concerne le secteur privé. Il faut éviter 
que, faute de moyens, ce dernier soit autorisé à faire 
ce que l’autorité publique ne peut pas faire au risque 
de voir des inégalités apparaitre. Le respect des droits 
humains et des libertés individuelles doit y être identique.

— Sécurité civile et Protection civile

Pour M. Thiébaut, la Protection civile doit rester un 
pilier essentiel de la sécurité civile compte tenu de 
ses missions et surtout de son expertise. Il s’agit d’un 
sujet essentiel pour le PS. La Protection civile a, à de 
nombreuses reprises, montré sa plus-value tout au long 
de l’année en Belgique mais aussi à l’étranger dans le 
cadre de B-Fast. Garantir la résilience de notre pays 
notamment face aux crises et catastrophes doit être 
une priorité absolue. Pour ce faire, les zones de secours 
ont besoin de l’appui d’une protection civile en ordre de 
marche et tenant compte d’une meilleure répartition géo-
graphique. Cette analyse a été confirmée au cours des 
auditions organisées par la commission ainsi que dans 
les rapports et études qui lui ont été présentés. Plusieurs 
pistes de réformes ont été évoquées en conclusion de 
ces rapports. Le groupe PS a d’ailleurs déposé une 
proposition de loi (DOC 55 2272/001) visant à revenir 
sur la réforme catastrophique du précédent ministre de 
l’Intérieur, M. Jan Jambon, via le déploiement de postes 
avancés, une réflexion globale et surtout la recherche 
de synergies.

Quelles initiatives la ministre compte-t-elle prendre d’ici 
la fin de la législature pour relancer les vocations chez les 
volontaires et pour répondre aux recommandations de 
la commission d’enquête du Parlement de Wallonie? La 
ministre évoque une codification et l’adoption de textes 
législatifs qui permettront de traduire les recommandations 
des différentes commissions (d’enquête) parlementaires 
et du comité d’experts en réglementations concrètes. 
Quand ces initiatives législatives arriveront-elles sur les 
bancs de la Chambre des représentants?
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Welke middelen worden uitgetrokken in het kader 
van het investeringsplan 2024-2028? Wat zijn de am-
bities van de Staten-Generaal van de civiele veiligheid, 
aangezien we het einde van de zittingstijd naderen en 
gezien de dringende noodzaak om de gevolgen van de 
klimaatontregeling aan te pakken?

Hoe zal de samenstelling van de Raad van 
Burgemeesters worden herzien?

De heer Thiébaut heeft het vervolgens over de aan-
werving van brandweerlieden en meer bepaald vrijwil-
lige brandweerlieden. Hoe is het door de PS-fractie 
gelanceerde voorstel van resolutie (DOC 55 2417/005) 
ten uitvoer gelegd? Wat is het resultaat van de nieuwe 
optie in het secundair onderwijs? Wat zijn het doel en 
de meerwaarde van de oprichting van de permanente 
leercommissie waarvan sprake in de beleidsnota?

Hoe gaat de minister beter rekening houden met de 
zwaarte van het werk van de brandweerlieden, zowel 
met betrekking tot het loopbaaneinde als op het vlak 
van de beroepsziekten?

Kan de minister met betrekking tot de maatregelen 
voor het loopbaaneinde uitleggen wat ze van de zones 
verwacht wanneer ze hen vraagt om extra middelen 
toe te wijzen voor 2024? Wat zijn de kwalitatieve en 
kwantitatieve doelstellingen op dit gebied en wat is het 
tijdschema?

De heer Thiébaut verheugt zich over de aangekondigde 
stijging van de financiering voor hulpverleningszones. De 
minister kondigt aan dat het er, na de tenuitvoerlegging 
van artikel 67 van de wet van 15 mei 2007, op aankomt 
om de verschillende berekeningen uit te voeren om de 
kosten van de brandweerzones en het aandeel van de 
Federale Staat in deze kosten te bepalen. Volgens welk 
tijdpad zal dat gebeuren?

— Het crisiscentrum (NCCN) en het OCAD

De minister benadrukt dat de coördinerende rol van 
het NCCN een blijvend karakter heeft gekregen en werd 
bevestigd is in 2023. Toch blijven de wettelijke en ope-
rationele contouren van de opdrachten van het centrum 
voor veel actoren onduidelijk. Zijn er plannen om via 
wetgeving de precieze bevoegdheden van het NCCN te 
verduidelijken, met name in het kader van een federale 
crisisfase (beslissingsbevoegdheid, commandolijnen)?

Het OCAD zal samen met het NCCN een nieuw 
gebouw bezetten. De spreker vraagt welke synergieën 

Quels seront les moyens dégagés dans le cadre du 
plan d’investissement 2024-2028? Quelles sont les 
ambitions des “États généraux de la Sécurité civile” vu 
le timing de fin de législature et les urgences pour faire 
face aux conséquences du dérèglement climatique?

Comment sera revue la composition du Conseil des 
Bourgmestres?

M.Thiébaut aborde ensuite la question du recrutement 
des pompiers et plus particulièrement des pompiers 
volontaires. De quelle manière la proposition de résolution 
(DOC 55 2417/005), initiée par le groupe PS a-t-elle été 
mise en œuvre? Quel est le bilan de la nouvelle option 
proposée dans l’enseignement secondaire? Quels seraient 
le but et la plus-value de la création de la commission 
d’apprentissage permanente évoquée dans la note de 
politique générale?

Comment la ministre tiendra-t-elle mieux compte la pé-
nibilité du travail des pompiers que ce soit pour leur fin de 
carrière ou dans le cadre des maladies professionnelles?

Concernant les mesures de fins de carrière, la ministre 
peut-elle expliquer ce qu’elle attend des zones lorsqu’elle 
leur demande d’y consacrer des fonds supplémentaires 
pour 2024? Quels sont les objectifs qualitatifs et quan-
titatifs en la matière et le calendrier?

M. Thiébaut salue l’augmentation annoncée du finance-
ment des zones de secours. La ministre annonce qu’après 
l’exécution de l’article 67 de la loi du 15 mai 2007, il s’agit 
désormais de procéder aux différents calculs permettant 
de déterminer les coûts des zones d’incendie et la part 
de ces coûts pris en charge par l’État fédéral. Quel est 
le timing qui sera suivi?

— Le Centre de crise (NCCN) et l’OCAM

La ministre souligne que le rôle de coordination du 
NCCN a été pérennisé et confirmé en 2023. Il n’en reste 
pas moins que les contours légaux et opérationnels de 
ses missions restent parfois flous pour de nombreux 
acteurs. Est-il prévu d’éclaircir, dans la législation, les 
compétences précises du NCCN notamment dans le 
cadre d’une phase fédérale de crise (compétences 
décisionnelles, lignes de commandement)?

L’OCAM occupera avec le NCCN une nouvelle infras-
tructure commune. L’intervenant s’enquiert des synergies 
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mogelijk worden door deze fysieke toenadering, evenals 
welke andere synergieën de minister voor ogen heeft.

Volgens de beleidsnota werkt het OCAD voortdurend 
aan de verbetering en actualisering van de methodologie 
voor de ad-hocanalyse van extremistische en terroris-
tische dreigingen (DOC 55 3649/013, blz. 114). Welke 
lessen werden getrokken uit de recente terroristische 
aanslag om de procedures en de samenwerking tussen 
de verschillende diensten te verbeteren?

— Nationale strategie voor de aanpak van hybride 
dreigingen

De heer Thiébaut is van oordeel dat een dergelijke 
strategie een nationale prioriteit is, gezien de cyberdrei-
gingen gericht op instellingen, ziekenhuizen, burgers en 
bedrijven. Politiezones kunnen vaak het grote aantal 
aanvragen van burgers die gehackt werden niet meer 
aan. De verkiezingen van 2024 zullen ook een vruchtbare 
bodem vormen voor bedreigingen en desinformatie. 
Welke middelen zullen worden geïnvesteerd om dit 
aan te pakken? Hoe zal samengewerkt worden met de 
inlichtingendiensten?

Ook de bescherming van kritische infrastructuur 
en het filteren van buitenlandse investeringen moeten 
voorrang krijgen en vereisen samenwerking tussen de 
verschillende overheidsdiensten.

De heer Daniel Senesael (PS) overloopt de volgende 
thema’s.

— Ontwikkeling van een veilige mobiele identiteit

Wat is de reikwijdte van dit project en welke veilig-
heidsgaranties moeten worden geboden?

— Verkiezingen

In de aanloop naar de verkiezingen zijn een aantal 
initiatieven gepland. Waaruit zal de communicatiecam-
pagne bestaan, in het bijzonder voor jongere kiezers?

De spreker juicht ook de initiatieven toe die zijn ge-
nomen om de verkiezingen toegankelijker te maken, 
met name voor personen met een handicap. Hoever 
staan deze initiatieven? Welk budget zal ervoor worden 
uitgetrokken? Hoe zullen de gemeenten er gebruik van 
kunnen maken?

Daarentegen uit de heer Senesael de bedenkingen 
van zijn fractie over het onlinestemmen, dat volgens de 
beleidsnota grondig zal worden onderzocht. Terwijl ons 

qui seront rendues possibles grâce à ce rapprochement 
physique ainsi que des autres synergies envisagées 
par la ministre.

Selon la note de politique générale, l’OCAM s’attache 
en permanence à perfectionner et à mettre à jour la 
méthodologie de l’analyse ponctuelle des menaces extré-
mistes et terroristes (DOC 55 3649/013, p. 114). Quelles 
sont les leçons tirées du récent attentat terroriste pour 
améliorer les procédures et les collaborations entre les 
différents services?

— Stratégie nationale en réponse aux menaces 
hybrides

M. Thiébaut juge qu’une telle stratégie constitue une 
priorité nationale, vu les menaces cyber qui menacent 
les institutions, les hôpitaux, les citoyens et les entre-
prises. Les zones de police sont souvent dépassées 
pour répondre aux demandes des citoyens piratés. Les 
élections de 2024 constitueront également un terreau 
fertile en termes de menaces et de désinformation. Quels 
moyens seront investis pour y faire face? Quelles seront 
les synergies avec les services de renseignement?

De même la protection des infrastructures critiques 
et le filtrage des investissements étrangers doivent être 
des priorités et nécessitent une collaboration entre les 
différents services de l’État.

M. Daniel Senesael (PS) passe en revue les thèmes 
suivants.

— Développement d’une identité mobile sûre

Quel sont les contours de ce projet et les garanties 
de sécurité qui doivent être prévues?

— Élections

Dans le cadre de la préparation des élections, plusieurs 
initiatives sont prévues. En quoi consistera la campagne 
de communication prévue notamment à l’attention des 
plus jeunes électeurs?

L’intervenant salue par ailleurs les initiatives prises 
afin d’améliorer l’accessibilité des élections notamment 
pour les personnes en situation de handicap. Où en 
sont ces initiatives? Quel budget sera le budget qui y 
sera consacré? Comment les communes pourront-elles 
y recourir?

M. Senesael exprime par contre les réserves du groupe 
vis-à-vis du vote en ligne qui selon la NPG, fera l’objet 
d’un examen approfondi. Alors que notre pays fait face 
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land wordt geconfronteerd met een zeer grote toename 
van het aantal cyberaanvallen en dreigingen, moeten 
de risico’s voor onze democratie van een dergelijk pro-
ject – zelfs in het stadium van proefproject – niet licht 
worden opgevat.

— Politie-infrastructuur

De politie staat ook voor belangrijke infrastructuuruitda-
gingen. Het emblematische geval van de FGP-gebouwen 
in Luik heeft al talrijke vragen doen rijzen bij de PS-fractie.

Politieagenten moeten in goede omstandigheden 
kunnen werken, de politiekantoren moeten toegankelijk 
zijn voor alle burgers en de politie moet aansluiten bij 
de duurzaamheidsdoelstellingen van de regering. Welke 
werken plant de Regie der Gebouwen voor 2023, naast 
die in de beleidsnota?

Het Masterplan Infrastructuur beoogt onder meer de 
energiezeven te bestrijden: welke werken zijn gepland 
en waar zullen ze worden uitgevoerd?

Hoe zit het met de uitvoering van het federaal actieplan 
Handicap in de politiekantoren?

Betreffende het beheer van lokalen en voorzienin-
gen maakt de minister gewag van het uitbesteden van 
sommige taken. Om welke taken gaat het? Is er een 
kosten-batenanalyse gepland om ervoor te zorgen dat 
dit beleid efficiënt is? De heer Senesael herinnert eraan 
dat de socialistische fractie ernstige bedenkingen heeft 
bij outsourcing.

— Geïntegreerde politie

De heer Senesael ziet een verdere kentering ten op-
zichte van de structurele onderinvestering in de federale 
politie. Eind september 2023 bedroeg het totale aantal 
politiemedewerkers 12.616 – 427 meer dan bij het begin 
van de zittingsperiode. We liggen dus op koers om de 
doelstelling van het meerjarenplan te halen, te weten een 
totale toename met 1.000 medewerkers tegen het einde 
van de zittingsperiode. Naast de personeelsuitbreiding 
valt ook de stijging toe te juichen van het budget voor de 
federale politie, waarvan de moeilijkheden bekend zijn: 
het gaat om een stijging met respectievelijk 70 en 90 
miljoen euro voor 2022 en 2023, en een stijging met 100 
miljoen euro voor 2024, met behoud van de doelstelling 
om 1.600 aspiranten extra aan te werven per jaar. De 
belofte is dus nagekomen, hoewel er duidelijk nog heel 
wat uitdagingen in het verschiet liggen.

à une augmentation très importante des cyberattaques 
et menaces, il convient de ne pas prendre à la légère 
les risques qu’un tel projet – même au stade du projet 
pilote – font peser sur notre démocratie.

— Infrastructures policières

D’importants défis concernant la police portent éga-
lement sur les infrastructures. Le cas emblématique 
des locaux de la PJF de Liège a déjà fait l’objet de 
nombreuses questions du groupe PS.

Les policiers doivent avoir de bonnes conditions de 
travail, on doit s’assurer de l’accessibilité des bureaux 
de police à tous les citoyens et la police doit s’inscrire 
dans les objectifs de durabilité du gouvernement. Outre 
la liste des interventions figurant dans la NPG, quelles 
sont les interventions prévues en 2023 par la Régie 
des bâtiments?

Le Masterplan Infrastructures vise notamment à lut-
ter contre les passoires énergétiques: quelles sont les 
travaux prévus et leur localisation?

Qu’en est-il de l’implémentation du plan national 
handicap au sein des postes de police?

Dans le cadre de la gestion des locaux et des aspects 
facilitaires, la ministre évoque l’externalisation d’une 
série de tâches. De quelle tâches s’agit-il? Une période 
d’évaluation coûts/bénéfices est-elle prévue pour s’assu-
rer qu’il s’agit d’une politique efficiente? M. Senesael 
rappelle que le groupe socialiste a de sérieuses réserves 
à l’égard de l’externalisation.

— Police intégrée

M. Senesael constate que le redressement par rap-
port au sous-investissement dans la police fédérale se 
poursuit. Fin septembre 2023, les effectifs totaux de 
la police s’élevaient à 12.616 collaborateurs soit 427 
personnes de plus qu’au début de la législature. On est 
donc sur la bonne voie, à savoir atteindre l’objectif du 
plan pluriannuel qui prévoit un renfort total de 1.000 col-
laborateurs en plus à la fin de la législature. Au-delà des 
effectifs, on peut se réjouir de l’augmentation du budget 
de la police fédérale dont on connait les difficultés: on 
parle pour 2022 et 2023 d’une augmentation respective 
de 70 et de 90 millions d’euros et, pour le budget 2024, 
d’une augmentation de 100 millions d’euros tout en 
maintenant le cap des 1.600 aspirants supplémentaire 
engagés par an. La promesse est donc tenue même s’il 
reste évidemment de nombreux défis.



3647/019DOC 5540

C H A M B R E   6 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2023 2024 K A M E R • 6 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

In dit verband herinnert de spreker eraan dat hij de 
minister al vragen had gesteld over de stroomlijning 
die zij binnen de federale politie wil doorvoeren. Wat 
is de stand van zaken en welke doelstellingen worden 
nagestreefd? Kan de minister meer zeggen over de 
structurele voorstellen voor een efficiëntere organisatie 
die de federale politie momenteel aan het uitwerken is 
(DOC 3649/013, blz. 63)?

De spreker betreurt dat de beleidsnota met geen 
woord rept over het LPA, terwijl uit de besprekingen in 
de commissie is gebleken dat er dringend actie moet 
worden ondernomen.

De heer Senesael onderstreept ook het belang van 
sociaal overleg en dialoog met de vakbonden bij alle 
hervormingen die worden doorgevoerd. Het is verheu-
gend dat het akkoord over de weddeverhoging in fine 
integraal zal zijn uitgevoerd in oktober 2024, dus sneller 
dan oorspronkelijk was gepland (2025). Toch moet nog 
enorm veel werk worden verzet om het vertrouwen te 
herstellen.

Welke vooruitgang is er omtrent de loopbaaneindere-
geling geboekt in de onderhandelingen om de nieuwe 
NAVAP-regeling ten uitvoer te leggen en rekening te 
houden met de zwaarte van het politiewerk?

Wil men ambitieuze aanwervingscijfers halen, dan 
dienen er nieuwe initiatieven te worden genomen op 
zowel het vlak van aanwerving en vorming als op dat 
van personeelsbehoud. Komen er ter zake innoverende 
initiatieven, zoals bij Defensie?

Welke lading dekt de functie van politieassistent, waar 
de beleidsnota het over heeft (DOC 55 3649/013, blz. 83)?

De spreker beklemtoont eens te meer de nood aan een 
proactief beleid op het vlak van de basisopleiding en de 
voortgezette opleiding. De structuren dienen eveneens 
te worden aangepast teneinde snel de huidige tekorten 
te kunnen verhelpen. Politieagenten moeten hoe dan ook 
de opleiding kunnen krijgen die ze verdienen en waar-
mee ze beter opgewassen zijn tegen de veranderende 
verschijnselen die ze moeten bestrijden.

Kan de minister details verstrekken over haar pro-
ject ter hervorming van die opleiding, het tijdpad en de 
financiering ervan en inzonderheid de weerslag op de 
(provinciale) politiescholen?

Een voorbeeldig werkgever strijdt eveneens tegen alle 
vormen van discriminatie, pesten, seksisme en racisme. 
De politie moet zowel intern als bij de uitvoering van haar 
taken een afspiegeling van de maatschappij vormen. 

Dans ce cadre, l’intervenant rappelle avoir déjà inter-
rogé la ministre sur l’exercice de rationalisation qu’elle 
entend poursuivre au sein de la police fédérale. Quel 
est l’état des lieux et quels sont les objectifs poursuivis? 
La ministre peut-elle en dire plus sur les propositions 
structurelles visant une organisation plus efficiente que 
la police fédérale est en train d’élaborer (DOC 3649/013, 
p. 63)?

L’intervenant regrette le mutisme de la note de poli-
tique générale concernant la LPA alors que les débats 
en commission ont illustré l’urgence d’agir.

M. Senesael insiste par ailleurs sur l’importance de la 
concertation sociale et du dialogue avec les organisa-
tions syndicales dans l’ensemble des réformes menées. 
On peut se réjouir qu’in fine, l’accord de revalorisation 
salariale sera totalement effectué en octobre 2024, et 
donc plus rapidement que ce qui avait été initialement 
décidé (2025) mais il reste un travail énorme pour recréer 
de la confiance.

Concernant le régime de fin de carrière, où en sont 
les négociations dans la mise en œuvre du nouveau 
système NAPAP et en vue de la prise en compte de la 
pénibilité du travail policier?

Pour arriver à des chiffres ambitieux de recrutements, 
des initiatives nouvelles doivent être mises en œuvre 
tant pour recruter, former que garder ces effectifs. Des 
initiatives innovantes, à l’image de celles prise par la 
Défense, seront-elle prises en la matière?

Que recouvre la fonction d’“assistant de police” mise à 
jour dont il est question dans la note (DOC 55 3649/013, 
p. 83)?

L’intervenant insiste une nouvelle fois sur la nécessité 
de politiques proactives en matière de formation de base 
et de formation continue. Les structures doivent égale-
ment suivre afin de remédier rapidement aux carences 
actuelles. Il est essentiel que les policiers disposent de 
la formation qu’ils méritent et puissent ainsi mieux faire 
face aux évolutions des phénomènes contre lesquelles 
ils doivent lutter.

La ministre peut-elle détailler son projet de refonte de 
cet enseignement, son calendrier et son financement 
notamment via les académies (provinciales) de police?

Être un employeur exemplaire, c’est aussi lutter contre 
toutes les formes de discriminations, d’harcèlement, de 
sexisme et de racisme. La police doit être à l’image de 
notre société en interne comme dans l’exécution de ses 
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Welke concrete initiatieven zullen ter zake in 2024 worden 
genomen? Hoever staat men de binnen de politie met 
de tenuitvoerlegging van de klokkenluidersprocedures?

De politiemensen hebben een voorbeeldfunctie. De 
heer Senesael wil dan ook meer informatie over het 
project waarbij politieagenten tijdens de volledige duur 
van hun loopbaan worden gescreend en wijst er in dat 
verband op dat extreemrechtse neigingen fors moeten 
worden aangepakt.

Beschikt de minister over een dashboard of zal ze er 
een gaan gebruiken om na te gaan hoe de aanbevelingen 
van het Comité P en het Comité I in de interne en externe 
werking van de diensten ten uitvoer worden gelegd?

Wat de nieuwe visuele identiteit van de Geïntegreerde 
Politie betreft, beklemtoont de heer Senesael hoe belang-
rijk het is dat de politie echt landsbreed door eenieder 
herkenbaar is via uniformen die zowel aan de noden van 
de job als aan strikte maatschappelijke en milieunormen 
beantwoorden. Er dient tevens over te worden gewaakt 
dat de politiezones daartoe over voldoende middelen 
beschikken. Hetzelfde geldt voor de politievoertuigen.

Aangaande de digitale evolutie bij de Geïntegreerde 
Politie vraagt het lid hoever men staat met de tenuit-
voerlegging van i-Police en met de afstemming van de 
Geïntegreerde Politie op de aanbevelingen van het COC.

De PS-fractie wil niets liever dan dat de Geïntegreerde 
Politie op het vlak van de digitalisering wordt hervormd 
en dat daarbij de interne en federale expertise daad-
werkelijk ten dienste worden gesteld van de federale 
politie en van de lokale politiezones. Bij die hervorming 
moet worden gewaarborgd dat het gegevensbeheer 
strikt AVG-conform is. De politie moet op dat vlak een 
voorbeeld zijn en daartoe de nodige bakens uitzetten 
en de vereiste opleidingen organiseren om die doelstel-
ling zo snel mogelijk te bereiken. Het gaat daarbij eens 
te meer om het vertrouwen van de burger in de politie.

De uitrol van het langverwachte i-Policeproject moet 
op die stevige fundamenten gesteund zijn. Dit wakkert 
het debat over de middelen van de federale politie 
opnieuw aan.

Binnen welke termijn zal op structurele wijze werk 
worden gemaakt van de tenuitvoerlegging van de aan-
bevelingen van het COC?

tâches. Quelles initiatives concrètes seront prises en 
la matière en 2024? Qu’en est-il de la mise en œuvre 
des procédures relatives aux lanceurs d’alerte au sein 
de la police?

Les policiers ont une fonction d’exemple. M. Senesael 
demande par conséquent des informations concernant 
le projet de screening des agents tout au long de leur 
carrière et rappelle que dans ce cadre, la question de 
l’extrême droite doit être prise à bras le corps.

La ministre dispose-t-elle ou compte-t-elle mettre en 
place un tableau de pilotage permettant de voir comment 
les recommandations des Comités P et R tant dans le 
fonctionnement interne qu’externe des services sont 
implémentées?

Concernant la nouvelle identité visuelle de la Police 
intégrée, M. Senesael insiste sur l’importance d’avoir 
une véritable identité nationale, reconnaissable par tous, 
avec des uniformes répondant aux besoins du terrain 
ainsi qu’à des normes sociales et environnementales 
strictes. Il faudra également veiller à la soutenabilité pour 
les finances des zones de police. Il en va de même en 
ce qui concerne les véhicules.

Concernant l’évolution numérique de la Police inté-
grée, où en est la mise en œuvre de i-Police et la mise 
en conformité de la Police intégrée avec les recomman-
dations du COC?

Le groupe PS appelle de ses vœux la refondation nu-
mérique de la Police intégrée avec une véritable expertise 
interne et fédérale au profit de la police fédérale et des 
zones de police locale. Cette réforme doit garantir une 
gestion des données répondant strictement au RGPD. 
La police doit se montrer exemplaire en la matière et 
prévoir les garde-fous et les formations nécessaires 
pour atteindre cet objectif le plus rapidement possible. 
La confiance du citoyen en ses forces de police est une 
nouvelle fois en jeu.

Ces fondations solides sont indispensables au déploie-
ment du projet I-Police tant attendu. Ceci relance une 
nouvelle fois la question des moyens de la Police fédérale.

Dans quel délai sera mise en œuvre une approche 
structurée des recommandations du COC?
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— De bestrijding van intrafamiliaal geweld

De heer Senesael wijst in dat verband op het belang 
van het Nationaal Actieplan ter bestrijding van genderge-
relateerd geweld 2021-2025. De beleidsnota legt terecht 
bijzondere nadruk op aandacht voor het slachtoffer. Welke 
budgetten zullen in 2024 concreet worden vrijgemaakt 
voor inzonderheid de opvang van slachtoffers en de 
opvolging van hun klachten?

De spreker is blij te lezen dat in 2023 1.000 extra 
alarmknoppen en 400 smartphones werden gefinancierd 
en dat het beleid ter zake in 2024 zal worden voortgezet. 
Worden die instrumenten door de politie gefinancierd? 
Hij juicht eveneens toe dat er vanaf 2024 extra middelen 
naar de Zorgcentra na Seksueel Geweld zullen gaan 
en dat er drie nieuwe centra zullen worden geopend.

— De bestrijding van geweld jegens LGBTQIA+- 
mensen

Kan de minister een stand van zaken geven over 
het in 2023 opnieuw toegenomen geweld jegens 
LGBTQIA+-mensen?

— Drugs

Welke middelen zullen in 2024 aan het Drugs-
commissariaat worden toegekend? Hoe vervult het 
Drugscommissariaat sinds zijn oprichting zijn hoofd-
opdracht, te weten de coördinatie van de strijd tegen 
drugstrafieken, die op verscheidene pijlers rust (preventie, 
nationaal plan ter bestrijding van drugsverslaving)?

De spreker had graag meer informatie gekregen over 
het beleidsplan dat intern binnen de politie ten uitvoer 
wordt gelegd (middelen enzovoort) en over het natio-
naal politioneel drugsplan. Hij verwijst in dat verband 
naar de vraag van de douanediensten om hun daartoe 
meer middelen ter beschikking te stellen. Welke speci-
fieke middelen zullen aan de FGP worden toegekend, 
inzonderheid met het oog op de tenuitvoerlegging van 
het DGJ 3.0-plan?

— Het Kanaalplan

De heer Senesael vindt het zorgelijk dat hij in de be-
leidsnota geen enkele verwijzing naar het Kanaalplan 
vindt, ondanks de alarmkreet van de betrokken burge-
meesters. Wat komt uit de evaluatie van dat plan naar 
voren en welke doelstellingen bevat het voor 2024?

— Lutte contre les violences intrafamiliales

M. Senesael rappelle l’importance du Plan d’action 
national de lutte contre la violence de genre 2021-2025. 
L’attention portée à la victime fait à raison l’objet d’un 
focus particulier dans la NPG. Concrètement, quels bud-
gets seront dégagés en 2024 notamment pour l’accueil 
et le suivi des plaintes des victimes?

L’intervenant se dit satisfait de lire qu’en 2023, 
1.000 boutons d’alarme supplémentaires et 400 smart-
phones ont été financés et qu’en 2024 cette politique 
sera poursuivie. Ces dispositifs sont-ils financés par la 
police? Il salue également les moyens supplémentaires 
pour les Centres de prise en charge des violences 
sexuelles à partir de 2024 et l’ouverture de trois centres 
supplémentaires.

— Lutte contre les violences vis-à-vis des personnes 
LGBTQIA+

La ministre peut-elle faire le point sur la lutte contre 
les violences vis-à-vis des personnes LGBTQIA+ en 
recrudescence en 2023?

— Drogues

En 2024, quels seront les moyens mis à la disposition 
du commissariat “drogues”? Depuis sa création, com-
ment s’organise sa mission essentielle de coordination 
dans la lutte contre les trafics de drogues qui repose 
sur différents piliers (prévention, plan national de lutte 
contre les assuétudes)?

L’intervenant demande des informations concernant le 
plan stratégique mis en œuvre en interne (moyens, …) et 
le Plan policier national drogues. Il se réfère à cet égard 
à la demande des services de la douane de renforcer les 
moyens à leur disposition? Quels moyens spécifiques 
seront attribués à la PJF notamment en vue de la mise 
en œuvre du plan DGJ 3.0?

— Plan canal

M. Senesael s’inquiète de ne voir aucune référence 
dans la note de politique générale en ce qui concerne 
le Plan canal alors que les bourgmestres concernés ont 
lancé un cri d’alarme. Quelle en est l’évaluation et quels 
sont les objectifs pour en 2024?
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— Spoorwegpolitie

De heer Senesael verwijst naar de reeds door de 
heer Thiébaut aangehaalde resolutie over de versterking 
van de Spoorwegpolitie (DOC 55 2843/007) en vraagt 
in hoeveel extra middelen wordt voorzien voor niet al-
leen Brussel, maar tevens voor het volledige nationale 
grondgebied.

— Bescherming van strategische instellingen en 
plaatsen (ambassades enzovoort)

Wat is de stand van zaken inzake de aanwervingen 
binnen de DAB, die met die bescherming belast is en 
die een cruciale rol speelt bij met name de verhoging 
van het dreigingsniveau? Welke ondersteuning heeft de 
federale politie aan de betrokken politiezones geboden?

— Aankoopbeleid

De PS-fractie is tevreden met de recente beslissing van 
de federale politie om via een aanbesteding van Defensie 
meerdere helikopters te bestellen. Die demarche levert 
inderdaad schaalvoordelen op. Is de minister van plan 
om geregelder op dat soort procedures een beroep te 
doen voor de politie of de Civiele Bescherming?

— Mobiliteit en verkeersveiligheid

De heer Senesael heeft lof voor de verschillende 
inspanningen ter versterking van de verkeersveiligheid 
in ons land en voor de wil van de minister om in 2024 
haar schouders te zetten onder een snellere afhandeling 
van de overtredingen.

Voorts maakt de modal shift ten gunste van duur-
zamere vervoersmodi overal in het land opgang, wat 
echter gepaard gaat met een sterke stijging van het 
aantal fietsdiefstallen. Welke maatregelen worden er 
genomen in de strijd tegen die diefstallen, maar tevens 
ter vrijwaring van de verkeersveiligheid?

— Hervorming van de Raad van State

De Raad van State heeft in 2023 meer personeel 
gekregen en de procedure werd grondig herzien. Kan 
de minister reeds een eerste balans van die maatregelen 
opmaken?

— ASTRID en noodcentrales

Er waren de afgelopen maanden veel technische 
problemen met het ASTRID-telecomsysteem. Welke 
oplossingen liggen ter tafel om die concrete problemen 
te verhelpen in afwachting van de operationalisering 
van het nieuwe netwerk, die voor 2027 staat gepland?

— SPC

Se référant à la résolution visant à renforcer la police 
des chemins de fer (DOC 55 2843/007), déjà évoquée 
par M. Thiébaut, M. Senesael demande à combien 
s’élèvent les moyens additionnels qui seront prévus non 
seulement pour Bruxelles mais aussi pour l’ensemble 
du territoire national.

— Protection des institutions et des lieux stratégiques 
(ambassades, …)

Où en sont les recrutements au sein de la DAB qui est 
chargée de cette protection et qui joue un rôle essen-
tiel notamment lors de l’augmentation du niveau de la 
menace? Quel soutien la police fédérale a-t-elle apporté 
aux zones de police concernées?

— Politique d’achats

Le groupe PS salue la décision récente de la Police 
fédérale de commander plusieurs hélicoptères via un 
marché de la Défense. Il s’agit en effet d’une démarche 
qui permet des économies d’échelle. La ministre compte-
t-elle recourir à ce type de procédures plus régulièrement, 
que ce soit pour la police ou la Protection civile?

— Mobilité et sécurité routière

M. Senesael salue les différents efforts déployés 
pour renforcer la sécurité routière dans notre pays et 
la volonté de la ministre de les poursuivre en 2024 afin 
d’augmenter la vitesse de traitement des infractions.

Par ailleurs, le transfert modal vers des modes de 
déplacement plus durables est en nette augmentation 
partout dans le pays et, dans le même temps, le nombre 
de vol de vélos explose. Quelles sont les mesures prises 
pour lutter contre ces vols mais aussi pour garantir la 
sécurité routière?

— Réforme du Conseil d’État

En 2023, le Conseil d’État a obtenu un renforcement 
en personnel et des réformes importantes ont été appor-
tées à la procédure. La ministre peut-elle déjà tirer un 
premier bilan de ces mesures?

— ASTRID et centrales d’urgence

Ces derniers mois, le système ASTRID a rencontré 
de nombreuses difficultés techniques. Dans l’attente du 
nouveau réseau qui sera opérationnel à partir de 2027, 
quelles solutions sont étudiées pour remédier aux diffi-
cultés concrètes qui ont été rencontrées?
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De heer Senesael vraagt voorts meer informatie over 
de vervanging en update van het noodcentralesysteem, 
die voor 2024 staan gepland.

— Europese en internationale samenwerking en het 
Belgische voorzitterschap van de Europese Unie

In de beleidsnota wordt verwezen naar een aantal 
voorbeelden van Europese en internationale samenwer-
king, die uiteraard essentieel zijn. In juli 2021 nam de 
Kamer een door de PS-fractie ingediende resolutie aan 
die ertoe strekt de politiesamenwerking tussen België 
en Frankrijk structureel te verbeteren. Hoever staat men 
met de tenuitvoerlegging van die resolutie?

Wat de aangekondigde prioriteiten voor het Belgische 
voorzitterschap van de EU-Raad betreft, deelt de PS-
fractie het streven van de minister naar een proactieve 
aanpak. De strijd tegen de criminaliteit valt of staat im-
mers met de mate waarin binnen de Europese Unie wordt 
samengewerkt en die samenwerking is ook cruciaal bij 
de aanpak van rampen. Europese solidariteit dient dan 
ook de rots te zijn waarop het Europese gebouw steunt. 
De aangekondigde prioriteiten zijn uiteraard door de ac-
tualiteit ingegeven: de strijd tegen de druggerelateerde 
criminaliteit, de versterking van de Europese aanpak bij 
crises, enzovoort.

De heer Senesael is eveneens tevreden met het 
initiatief om samen met de Europese Commissie de 36 
directeurs-generaal belast met civiele bescherming ter 
gelegenheid van hun 25e vergadering voor een strate-
gische discussie samen te brengen (DOC 55 3649/013, 
blz. 109).

Tot slot dient eraan te worden herinnerd dat België 
tezelfdertijd ook het voorzitterschap van de Benelux zal 
waarnemen. Hoe zullen die twee voorzitterschappen zich 
volgens de minister tot elkaar verhouden, aangezien 
de samenwerking binnen de Benelux altijd al een vorm 
van kleinschalige Europese structurele samenwerking 
is geweest?

De heer Ortwin Depoortere (VB) sluit zich aan bij 
de dankbetuigingen van de minister aan de hulp- en 
veiligheidsdiensten. Ook onderschrijft hij haar stelling 
dat de weerbaarheid van ons land en zijn inwoners 
moet worden versterkt. Dat is een nobele doelstelling, 
die wellicht door alle partijen wordt gedeeld. De weg 
ernaartoe is een andere kwestie. Daarop heeft ieder-
een zijn eigen visie en legt elke partij eigen klemtonen. 
Vanuit dat gezichtspunt wil het lid de lijvige beleidsnota 
van de minister overlopen. Vooreerst merkt hij daarbij 
op dat een lijvige beleidsnota enkele maanden voor 
de parlementsverkiezingen alvast getuigt van een zeer 

M. Senesael demande par ailleurs davantage d’infor-
mations concernant le remplacement et la mise à jour 
du système des centrales d’urgence en 2024?

— Coopération européenne et internationale et 
Présidence belge de l’Union européenne

La note de politique générale évoque une série de 
collaborations européennes et internationales qui sont 
évidemment essentielles. En juillet 2021, la Chambre 
adoptait une résolution – initiée par le groupe PS – visant 
une amélioration structurelle de la coopération policière 
entre la Belgique et la France. Où en est la mise en 
œuvre de cette résolution?

Concernant les priorités annoncées pour la présidence 
belge du Conseil de l’UE, le groupe PS partage la volonté 
de la ministre de privilégier une approche proactive 
car la coopération au sein de l’Union européenne a 
un impact significatif dans la lutte contre la criminalité 
et est essentielle pour faire face aux catastrophes: la 
solidarité européenne doit être un roc de la construc-
tion européenne. Les priorités affichées sont évidemment 
d’actualité: lutte contre la criminalité organisée liée à la 
drogue, renforcement de la gestion européenne des 
crises, etc.

M. Senesael salue également l’initiative visant, en 
collaboration avec la Commission européenne, à convo-
quer les trente-six directeurs généraux de la Protection 
civile pour leur vingt-cinquième réunion en vue d’une 
discussion stratégique (DOC 55 3649/013, p. 109).

Enfin, il faut également rappeler qu’au même moment, 
la Belgique assumera également la présidence du 
Benelux. Comment la ministre envisage-telle l’articulation 
de ces deux présidences, vu que le Benelux a toujours été 
un embryon des collaborations structurelles européennes?

M. Ortwin Depoortere (VB) s’associe aux remer-
ciements de la ministre aux services de secours et de 
sécurité. Il souscrit également à son point de vue selon 
lequel la résilience de notre pays et de ses habitants doit 
être renforcée. Il s’agit d’un noble objectif qui est sans 
doute partagé par l’ensemble des partis. La voie à suivre 
afin de le réaliser est une autre question. Chacun a sa 
propre vision à cet égard et chaque parti met l’accent 
sur ses propres priorités. C’est sous cet angle que le 
membre souhaite passer en revue la volumineuse note 
de politique générale de la ministre. Tout d’abord, il fait 
observer qu’une volumineuse note de politique générale 



453647/019DOC 55

C H A M B R E   6 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2023 2024 K A M E R • 6 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

grote ambitie, maar hij betwijfelt of de minister al haar 
plannen nog wel zal kunnen verwezenlijken.

De heer Depoortere leest vooraan in de beleidsnota 
dat de carrièremogelijkheden voor de politie op scherp 
worden gesteld, en dat een gefaseerde weddeverhoging 
over twee jaar zal worden gespreid en dus volledig zal 
zijn in oktober 2024. Het lid wil in dat verband nogmaals 
de puntjes op de i zetten. De minister van Binnenlandse 
Zaken tekende samen met de minister van Justitie en 
de vakbonden VSOA Politie en NSPV na bijna één jaar 
onderhandelen een protocolakkoord dat ze een “historisch 
akkoord” noemde. Het ging om een weliswaar beperkte 
loonsverhoging na 20 jaar stilstand en het vrijwaren 
van de regeling van de non-activiteit voorafgaand aan 
het pensioen (NAVAP). Het geluk was echter van korte 
duur, want in oktober 2022 verbrak de regering het 
protocolakkoord eenzijdig. Een loonsverhoging werd 
gespreid over drie jaar, met een uitdoofscenario voor 
de NAVAP-regeling. Het lid erkent dat de minister nu de 
laatste fase van 10 % heeft vervroegd, maar hij verwacht 
niet dat de politiemensen daarvoor veel dankbaarheid 
zullen betonen. Het is ook niet te verwonderen dat de 
politievakbonden op 22 juni 2023 een procedure hebben 
ingeleid voor de burgerlijke rechtbank.

Samen met de voormalige minister van Justitie is de 
minister volgens de spreker een minister van “verbroken 
beloftes” geworden. Daarnaast zet de grote onzekerheid 
over de NAVAP-regeling de politiemensen aan om sneller 
te vertrekken om het zekere voor het onzekere te nemen.

De heer Depoortere citeert een volgende passage 
uit de beleidsnota (DOC 55 3649/013, blz. 6): “De extra 
middelen die voor politie, de aanpak van georganiseerde 
criminaliteit en civiele veiligheid zijn vrijgemaakt, maken 
dat, naast nog vele andere inspanningen en lopende 
werven, zoals bijvoorbeeld de blauwdruk van een nieuwe 
financieringswet voor de lokale politiezones, een tienpun-
tenplan zal worden uitgerold waarmee we de veiligheid 
van ons land verbeteren en de weerbaarheid van haar 
inwoners versterken.”

In de beleidsnota van 2022 las de spreker (DOC 55 
2934/028, blz. 11): “Een van de speerpunten van de 
SEGPOL betreft de herziening van de financiering van de 
politie en de optimale schaalgrootte van de politiezones. In 
dat opzicht werd vorig jaar de Multidisciplinaire Commissie 
voor de Financiering en de optimale Schaalgrootte van 
de Lokale Politie (MCFS) in het leven geroepen. Binnen 
de werking van deze commissie zijn er twee werkgroepen 

élaborée quelques mois avant les élections législatives 
témoigne en tout cas d’un niveau d’ambition très élevé, 
mais il doute que la ministre soit encore en mesure de 
réaliser tous ses projets.

M. Depoortere lit au début de la note de politique géné-
rale que l’accent est mis sur les perspectives de carrière 
au sein de la police et qu’une augmentation progressive 
des salaires s’étalera sur deux ans et se terminera ainsi 
en octobre 2024. Le membre souhaite mettre une fois 
de plus les points sur les i à cet égard. La ministre de 
l’Intérieur a signé avec le ministre de la Justice et les 
syndicats SLFP Police et SNSP un protocole d’accord, 
après près d’un an de négociations, qu’elle a qualifié 
d’”accord historique”. Il s’agissait d’une augmentation 
salariale certes limitée après 20 ans d’immobilisme et 
de la préservation du régime de non-activité préalable 
à la pension (NAPAP). Le désenchantement ne tarda 
toutefois pas dès lors que le gouvernement a rompu uni-
latéralement le protocole d’accord en octobre 2022. Une 
augmentation salariale a été étalée sur trois ans, avec 
un scénario d’extinction du régime NAPAP. Le membre 
reconnaît que la ministre a, à présent, avancé la dernière 
phase de 10 %, mais il ne s’attend pas à ce que cela 
induise de grandes manifestations de reconnaissance 
chez les policiers. Il n’est pas étonnant non plus que les 
syndicats policiers aient entamé une procédure devant 
le tribunal civil le 22 juin 2023.

L’intervenant estime que la ministre, conjointement 
avec l’ancien ministre de la Justice, est devenue une 
ministre des promesses non tenues. En outre, la grande 
incertitude qui règne au sujet du régime NAPAP pousse 
les policiers à anticiper leur départ à la retraite afin de 
ne pas lâcher la proie pour l’ombre.

M. Depoortere cite le passage suivant de la note de 
politique générale: “Les moyens supplémentaires affec-
tés à la police, à la lutte contre la criminalité organisée 
et à la sécurité civile signifient qu’en plus de nombreux 
autres efforts et chantiers en cours, comme par exemple 
l’ébauche d’une nouvelle loi de financement pour les 
zones de police locale, un plan en dix points sera mis 
en œuvre, grâce auquel nous améliorerons la sécurité 
de notre pays et renforcerons la résilience de ses habi-
tants.” (DOC 55 3649/013, page 6).

Dans la note de politique générale de 2022, l’interve-
nant a lu ce qui suit: “L’un des fers de lance de SEGPOL 
concerne la révision du financement de la police et 
l’optimisation d’échelle des zones de police. Dans cette 
optique, la Commission multidisciplinaire sur le finance-
ment et l’échelle optimale de la Police Locale (CMFE) a 
été créée l’an passé. Au sein de cette Commission, deux 
groupes de travail ont été mis en place: le groupe de 
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opgericht: de werkgroep “basisfunctionaliteiten” en de 
werkgroep “alternatieve financiering”.”

Ondertussen is die blauwdruk voor de herfinanciering er 
nog steeds niet en betwijfelt de spreker of die er nog wel 
zal komen in deze legislatuur. Hoe staat het vandaag met 
het werk van die multidisciplinaire commissie? De minis-
ter spreekt over extra middelen, maar intussen staat de 
federale politie bekend als wanbetaler met openstaande 
facturen van tientallen miljoenen euro’s. De minister 
heeft het over “lopende werven”, de heer Depoortere 
verkiest de term “onafgewerkte werven”.

Het parlementslid leest verder dat de minister met 
de financiering van impulsprojecten voor de lokale 
politiezones wil inzetten op een nabije, zichtbare en 
aanspreekbare politie. Hij meent dat het om een nogal 
vrijblijvende bewering gaat en vraagt zich af wat die 
impulsprojecten dan concreet inhouden.

Ook de digitale ontmoetingsmogelijkheden waarvan 
sprake in de beleidsnota, blijven uit. Er zou op zijn minst 
een uitbreiding moeten komen van de mogelijkheid om 
24/24 online een aangifte te doen bij de politie en om 
via sociale media te communiceren met (eerstelijns)
politiediensten. Is de minister het daarmee eens? Hoe 
wil ze dat realiseren?

— Mobiel stalkingalarm voor slachtoffers van stalking 
of intrafamiliaal

De spreker vreest dat het alarm niet zal volstaan. 
Het gaat om een reactief middel. Vaak is het op dat 
moment al te laat. Waarom komt men niet met een 
gps-enkelband die als voorwaarde gekoppeld aan de 
voorlopige hechtenis kan worden gebruikt om verdachten 
van geweld, onder meer tegen vrouwen, uit de buurt van 
hun slachtoffers te houden en die de slachtoffers ook 
proactief kan waarschuwen?

— Cameranetwerk

De minister doet ook de belofte te investeren in leef-
bare en veilige stationsbuurten in het hele land, met 
de uitbouw van een nationaal cameranetwerk. Het lid 
merkt op dat de voorbije jaren duidelijk is gebleken dat 
de stationsbuurten steeds minder leefbaar en veilig zijn 
geworden. Brussel-Zuid is daarvan het trieste diepte-
punt, maar ook in andere stationsomgevingen, zelfs in 
landelijke gemeenten, is de toestand vaak erger dan 
men zou vermoeden. Wat Brussel-Zuid betreft, vraagt 

travail “Fonctionnalités de base” et le groupe de travail 
“Financement alternatif”.” (DOC 55 2934/028, p. 11).

Dans l’intervalle, ce projet de refinancement n’est 
toujours pas disponible et l’intervenant doute qu’il le 
sera encore au cours de cette législature. Qu’en est-il 
aujourd’hui du travail de cette commission multidiscipli-
naire? La ministre évoque des moyens supplémentaires, 
mais entre-temps, la police fédérale est connue pour être 
en défaut de paiement, avec des factures impayées de 
plusieurs dizaines de millions d’euros. La ministre parle 
de “chantiers en cours”, M. Depoortere préfère le terme 
“chantiers inachevés ”.

Le député lit en outre que la ministre souhaite s’engager 
en faveur d’une police de proximité, visible et accessible 
grâce au financement de projets d’impulsion pour les 
zones de police locale. Il estime qu’il s’agit d’une affir-
mation qui n’engage guère la ministre et se demande 
quel est le contenu concret de ces projets d’impulsion.

De même les possibilités de rencontres numériques 
dont il est question dans la note de politique générale 
restent lettre morte. Il faudrait au moins élargir la possi-
bilité de faire une déclaration en ligne 24 heures sur 24 à 
la police et de communiquer avec les services de police 
(de première ligne) par le biais des réseaux sociaux. 
La ministre y souscrit-elle? Selon quelles modalités 
souhaite-t-elle concrétiser cette possibilité?

— Alerte mobile au harcèlement pour les victimes de 
harcèlement ou de violences intrafamiliales

L’intervenant craint que l’alerte ne suffise pas. Il s’agit 
d’un outil réactif. Il est souvent déjà trop tard à ce moment-
là. Pourquoi ne pas prévoir un bracelet GPS qui pourrait 
être utilisé comme modalité de détention préventive 
afin d’éloigner les personnes suspectées de violences, 
y compris à l’égard des femmes, de leurs victimes et 
qui serait en mesure d’alerter ces victimes de manière 
proactive également?

— Réseau de caméras

La ministre s’engage également à investir dans des 
quartiers à proximité des gares vivables et sécurisés 
dans tout le pays, grâce au développement d’un réseau 
national de caméras. Le membre fait observer qu’il est 
clairement apparu au cours des dernières années que 
les quartiers à proximité des gares sont devenus toujours 
moins vivables et sécurisés. La gare de Bruxelles-Midi 
a la triste réputation d’être la moins bien classée, mais 
la situation s’est souvent aussi dégradée aux alentours 
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de spreker naar een concrete timing: wanneer komt het 
beloofde commissariaat er?

Het cameranetwerk waarover de minister spreekt, is 
vandaag zeer gefragmenteerd. De lokale en federale 
politie kunnen vaak zelfs niet op één netwerk volgen. 
Het lid besluit dat er nog een zeer lange weg is af te 
leggen naar een volledig geconnecteerd systeem.

— Extra manschappen en werkingsmiddelen

De minister belooft tevens dat, na de middelen die 
werden vrijgemaakt voor extra manschappen bij de fede-
rale politie, in het bijzonder bij de federale gerechtelijke 
politie, er nu zal worden geïnvesteerd in werkingsmid-
delen voor de federale politie. De heer Depoortere citeert 
(DOC 55 3549/013, blz. 7): “Moderne technologie is ook 
de criminele organisaties niet vreemd. Om slagkracht te 
blijven behouden in de toekomst moet de politie vandaag 
al kunnen terugvallen op de technologie van morgen. Ook 
wordt de vloot van het luchtsteundetachement vernieuwd. 
Dit is belangrijk om de uitvoering van politieoperaties te 
faciliteren, maar het zijn ook de piloten en de helikopters 
van de federale politie die worden ingezet om branden 
te blussen vanuit de lucht.”

Het lid erkent dat er middelen zijn vrijgemaakt, maar 
zelfs bij de bestuurlijke politie (DGA) slaagt de minister er 
niet in om iedereen die er vertrekt te vervangen. Tussen 
januari 2022 en januari 2023 verlieten 252 personeels-
leden de dienst en kwamen er slechts 236 voor in de 
plaats. Dat is een nettoverlies van 16.

Het lid is verheugd dat er eindelijk helikopters ko-
men, maar het luchtsteundetachement kampt met een 
personeelstekort van 21 %. Iemand moet toch met die 
helikopters vliegen? Bovendien leest het lid in de be-
grotingsnotificaties dat het niet om vier maar om twee 
toestellen zou gaan, met een geplande levering vanaf 
2026. Welke afspraken zijn er gemaakt over die andere 
twee helikopters?

De minister belooft de federale gerechtelijke politie 
over het hele land te versterken. Welke FGP’s werden 
daadwerkelijk versterkt en voor welke fenomenen? Er 
is enkel de aankondiging bij de FGP Brussel, terwijl de 
malaise in Vlaanderen volgens het lid veel groter is.

d’autres gares, et ce, même dans des communes rurales. 
L’intervenant demande un calendrier concret en ce qui 
concerne Bruxelles-Midi. Quand le commissariat promis 
y sera-t-il installé?

Le réseau de caméras évoqué par la ministre est très 
fragmenté actuellement. Les polices locale et fédérale 
ne parviennent souvent même pas à assurer un suivi 
sur un seul réseau. Le membre conclut en indiquant 
qu’il reste encore fort à faire avant de mettre en place 
un système entièrement connecté.

— Effectifs et moyens de fonctionnement sup- 
plémentaires

La ministre promet également qu’après les budgets 
qui ont été débloqués pour renforcer les effectifs de la 
police fédérale, en particulier ceux de la police judiciaire 
fédérale, des investissements seront à présent réalisés 
dans les moyens de fonctionnement de la police fédérale. 
M. Depoortere cite la note de politique générale: “Les 
technologies modernes ne sont pas étrangères aux 
organisations criminelles. Pour conserver son efficacité 
à l’avenir, la police doit pouvoir compter dès aujourd’hui 
sur les technologies de demain. La flotte du détachement 
d’appui aérien est également renouvelée. Celle-ci est 
essentielle pour faciliter l’exécution des opérations de 
police, mais ce sont aussi les pilotes et les hélicoptères 
de la Police Fédérale qui sont utilisés pour éteindre les 
incendies depuis les airs.” (DOC 55 3549/013, page 7).

Le membre reconnaît que des moyens ont été déblo-
qués mais, même à la police administrative (DGA), la 
ministre ne réussit pas à remplacer chaque départ. 
Entre janvier 2022 et janvier 2023, 252 membres du 
personnel ont quitté le service et seulement 236 les 
ont remplacés. Cela représente une perte nette de 16 
personnes.

Le député se réjouit que des hélicoptères soient fina-
lement prévus, mais le détachement d’appui aérien est 
confronté à une pénurie de personnel de 21 %. Il faut 
tout de même bien que quelqu’un pilote ces hélicoptères. 
De plus, le député lit dans les notifications budgétaires 
qu’il ne s’agirait pas de quatre mais de deux appareils, 
dont la livraison est prévue à partir de 2026. Quelle 
modalités ont-elles été prévues pour ces deux autres 
hélicoptères?

Le ministre promet de renforcer la police judiciaire 
fédérale dans tout le pays. Quelles PJF ont-elles été 
effectivement renforcées et pour quels phénomènes? 
Il y a uniquement l’annonce pour la PJF de Bruxelles, 
alors que le membre estime que le malaise en Flandre 
est bien plus grand.
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De speciale eenheden (DSU), die behoren tot de fede-
rale gerechtelijke politie, werden ook versterkt, maar er 
blijft een tekort van 12 % of 65 vte’s. Voldoet de huidige 
getalsterkte om aan alle opdrachten het hoofd te bieden?

In het licht van alles wat er de voorbije maanden en ja-
ren in ons land is gebeurd, vindt de heer Depoortere het 
onbegrijpelijk dat ook de federale politie moest besparen.

De spreker kan de bijkomende versterking van de 
federale gerechtelijke politie en de spoorwegpolitie in 
Brussel steunen, maar hij maakt daarbij wel de kant-
tekening dat de personeelsachterstand bij de FGP in 
Vlaanderen het grootst is. Er is een tekort van 21 % 
of 271 posten die nog moeten worden ingevuld. Bij de 
scheepvaartpolitie is er zelfs een tekort van 27 % of 118 
vte’s. Bovendien zijn de 50 extra politiemensen voor de 
FGP Brussel slechts een druppel op een hete plaat, want 
men kampt met een tekort van 21 % of 154 operationele 
krachten. Welke profielen zal men aantrekken voor die 
50 plaatsen? Worden ze toegekend aan ICT, worden ze 
ingezet om de financiële stromen in kaart te brengen of 
gaat het om operationele krachten op het terrein? De 
spreker is van mening dat er vooral op dat vlak meer 
moet worden geïnvesteerd: ook de gerechtelijke politie 
moet zichtbaar zijn op het terrein.

Het lid vraagt zich tevens af op welke manier de 
minister die mensen wil bezoldigen. Is zij zich ervan 
bewust dat door de afschaffing van vergoedingen voor 
deze onderzoekers slechts weinig kandidaten echt 
gemotiveerd kunnen worden?

Het Havenbeveiligingskorps van 70 mensen werd ver-
kocht als extra capaciteit, maar in realiteit compenseert 
dat het huidige tekort zelfs niet. Er starten trouwens maar 
61 van de 70 mensen aan de opleiding.

Les unités spéciales (DSU), qui font partie de la police 
judiciaire fédérale, ont également été renforcées, mais il 
manque encore 12 % de l’effectif, soit 65 ETP. L’effectif 
actuel est-il suffisant pour faire face à toutes les missions?

M. Depoortere considère qu’il est incompréhensible 
que la police fédérale ait dû également réaliser des 
économies au regard de tous les événements des der-
niers mois et des dernières années dans notre pays.

L’intervenant peut soutenir le renforcement supplé-
mentaire de la police judiciaire fédérale et de la police 
des chemins de fer à Bruxelles, tout en faisant remar-
quer à cet égard que c’est en Flandre que le manque 
de personnel est le plus important au sein de la PJF. Il 
manque 21 % de l’effectif, soit 271 postes à pourvoir. 
À la police de la navigation, il manque même 27 % de 
l’effectif, soit 118 ETP. En outre, les 50 policiers supplé-
mentaires pour la PJF de Bruxelles ne sont qu’une goutte 
d’eau dans l’océan, car le manque de personnel y est 
de 21 %, soit 154 membres opérationnels du person-
nel. Quels sont les profils qui seront attirés pour ces 50 
postes? Seront-ils affectés aux TIC, seront-ils utilisés 
pour cartographier les flux financiers ou s’agira-t-il de 
forces opérationnelles sur le terrain? L’intervenant estime 
que c’est surtout dans ce domaine qu’il faut investir 
davantage. En effet, la police judiciaire doit également 
être visible sur le terrain.

Le membre demande également comment la ministre 
entend rémunérer ces personnes. Est-elle consciente 
que suite à la suppression des indemnités pour ces 
enquêteurs, très peu de candidats seront réellement 
motivés?

Le Corps de sécurisation portuaire de 70 personnes 
est présenté comme une capacité supplémentaire, 
alors qu’en réalité, il ne compense même pas le déficit 
actuel. D’ailleurs, seules 61 des 70 recrues entament 
la formation.
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De heer Depoortere citeert een volgende passage uit 
de beleidsnota over de verhoging van de werkingsmid-
delen van het nationaal drugscommissariaat. Het lid 
twijfelt niet aan de goede intenties van het drugscom-
missariaat, dat nog niet zo lang bestaat. Het valt hem 
wel op dat het commissariaat nu al vraagt om de wer-
kingsmiddelen te verhogen. Hoeveel middelen komen 
erbij en wat is nu het totaal geplande jaarbudget? Wat 
zal die dienst kosten?

— Strategische veiligheids- en preventieplannen

Iets verder in de beleidsnota leest het lid dat de federale 
regering de strategische veiligheids- en preventieplan-
nen 2014-2017 heeft verlengd tot eind 2024. Hij begrijpt 
dat niet. Die plannen zijn opgesteld in 2014 en zullen 
dus pas na 2024 worden geactualiseerd? Nochtans 
zijn de criminaliteitsfenomenen op tien jaar tijd enorm 
geëvolueerd. De spreker verwijst onder meer naar de 
stijging van de cybercriminaliteit en de georganiseerde 
drugscriminaliteit, maar ook naar de afname van be-
paalde andere misdaadfenomenen. Waarom zal men 
die plannen pas volgend jaar actualiseren, wetende dat 
er in die periode zoveel is veranderd?

— Gemeentelijke bestuurlijke handhaving

Vervolgens vestigt de spreker de aandacht op de 
gemeentelijke bestuurlijke handhaving. Na een gron-
dig debat in de commissie en de plenaire vergadering 
is het wetsontwerp ter zake goedgekeurd. Het lid blijft 
erbij dat heel wat actoren op het terrein, niet het minst 
de burgemeesters van grootsteden en randsteden, het 
wetsontwerp veeleer als een achteruitgang dan een 
vooruitgang beschouwen. Men zal moet afwachten wat 
de wet in de praktijk qua nettoresultaat zal opleveren.

Aangaande de gemeentelijke administratieve sanc-
ties (GAS) wil de spreker niet vooruitlopen op het debat 
dat daarover in de plenaire vergadering zal worden 
gevoerd. Hij erkent dat er enkele verbeteringen zijn 
aangebracht, maar desondanks blijft de wet hoofdza-
kelijk een doekje voor het bloeden. De GAS-wetgeving 
moet eigenlijk camoufleren dat Justitie op vele vlakken 
tekortschiet. De evolutie naar een parallel administratief 
bestraffingssysteem naast Justitie is geen goede zaak 
en bewijst wat het VB al vele jaren zegt, namelijk dat 
Justitie achterophinkt.

Wat de overlast in recreatiegebieden en recreatiezones 
betreft, tracht de minister het probleem te omzeilen door 
te verwijzen naar het parlementaire debat dat daarover 
zou moeten worden gevoerd. Daarmee ontwijkt ze de 
juridische en politieke angels rond het invoeren van een 

M. Depoortere cite un nouveau passage de la note 
de politique générale concernant le relèvement des 
moyens de fonctionnement du commissariat national 
aux drogues. Le membre ne remet pas en question les 
bonnes intentions de ce commissariat, qui n’existe pas 
depuis si longtemps. Il s’étonne toutefois qu’il demande 
déjà une augmentation de ses moyens de fonctionne-
ment. À combien s’élèvent ces moyens supplémentaires 
et quel est le budget annuel total prévu? Que coûtera 
ce service?

— Plans stratégiques de sécurité et de prévention

Un peu plus loin dans la note de politique générale, 
le membre lit que le gouvernement fédéral a prolongé 
les plans stratégiques de sécurité et de prévention 2014-
2017 jusqu’à la fin 2024. Il ne comprend pas. Ces plans, 
qui ont été élaborés en 2014, ne seront donc actualisés 
qu’après 2024? Pourtant, les phénomènes de crimi-
nalité ont énormément évolué sur cette période de dix 
ans. L’intervenant renvoie notamment à la hausse de 
la cybercriminalité et de la criminalité organisée liée à 
la drogue, mais aussi à la baisse de certains autres 
phénomènes criminels. Pourquoi ces plans seront-ils 
seulement actualisés l’année prochaine, sachant que 
beaucoup de choses ont évolué dans l’intervalle?

— Approche administrative communale

L’intervenant revient ensuite sur l’approche adminis-
trative communale. Le projet de loi en la matière a été 
adopté après un débat approfondi en commission et en 
séance plénière. Le membre reste d’avis que de nombreux 
acteurs de terrain, en particulier les bourgmestres des 
grandes villes et des banlieues, considèrent ce projet 
de loi comme une régression plutôt qu’une avancée. Il 
convient d’attendre les résultats nets que la loi fournira 
en pratique.

En ce qui concerne les sanctions administratives 
communales (SAC), l’intervenant ne veut pas anticiper 
le débat qui aura lieu à ce sujet en séance plénière. Il 
reconnaît que certaines améliorations ont été appor-
tées, mais la loi reste malgré tout un emplâtre sur une 
jambe de bois. La législation SAC doit en fait camoufler 
les nombreux manquements de la Justice. Le membre 
déplore cette évolution vers un système de sanction 
administrative parallèle à la Justice qui prouve ce que 
le VB affirme depuis des années, à savoir que la Justice 
se porte mal.

S’agissant des nuisances dans les domaines récréatifs 
et les zones récréatives, la ministre s’efforce de contour-
ner le problème en renvoyant au débat parlementaire 
qu’il conviendrait d’organiser à ce sujet. Elle évite ainsi 
les questions juridiques et politiques qu’entraînerait une 
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nationaal toegangsverbod. De minister beseft immers 
goed dat ook het parlementaire debat niet zo vlot zal 
verlopen. Het lid meent wel begrepen te hebben dat de 
minister persoonlijk niet gekant is tegen zo’n nationaal 
toegangsverbod. Daarom herhaalt hij zijn vraag aan de 
minister om zelf een initiatief te nemen.

— Diverse uitdagingen voor de politie als organisatie

De minister verwijst in haar beleidsnota naar de Staten-
Generaal van de politie (SEGPOL), die in maart werd 
afgerond. Het lid stelt perplex te staan dat de minister 
nu pas een evaluatie van de wet op de geïntegreerde 
politie aankondigt. De SEGPOL heeft immers al een 
evaluatie van ruim 700 pagina’s dik afgeleverd. De 
conclusies liggen er al sinds 27 maart  2023! Waarom 
heeft de minister de voorbije acht maanden niet de tijd 
genomen om aan die evaluatie en de vele aanbevelin-
gen te beginnen?

— Schaalvergroting

De SEGPOL bevestigde ook dat de druk op kleine lo-
kale politiezones blijft toenemen. Ook hier heeft de spreker 
een déjà-vu. De minister kondigde reeds op 16 februari 
2022 in de pers aan dat men zou moeten evolueren van 
184 naar 40 politiezones. Anderhalf jaar later blijft het 
nog altijd bij vage intenties en beloftes.

Een eerste fusie van een politiezone in Wallonië is 
intussen geslaagd, maar heeft de minister ook de andere 
politiezones die wensen te fuseren in kaart gebracht? Hoe 
kan zij die aansporen en overtuigen om te fuseren? Of 
spelen er andere politieke motieven mee in dit verhaal? 
Het lid merkt immers op dat de Waalse politiezones 
nauwelijks interesse tonen voor een fusie, terwijl die 
bereidheid wel bestaat aan Vlaamse kant. Hetzelfde 
verhaal kan verteld worden over de Brusselse politie-
zones, waar het dossier wellicht ook wegens politieke 
tegenkanting in het slop zit. Moet er geen tandje worden 
bijgezet, zoals men ook bij de fusies van gemeenten in 
Vlaanderen heeft gedaan? Moet men niet denken aan 
bepaalde financiële compensaties?

— KUL-norm

De heer Depoortere meent dat iedereen het erover 
eens is dat de KUL-norm volledig is voorbijgestreefd 
en steeds meer op een fetisj begint te lijken. Ze voldoet 
niet meer aan de eisen van een moderne samenleving. 
Hoelang denkt de minister dat het debat over de KUL-norm 
nog zal duren? Is er een perspectief naar horizon 2024?

De minister betoogt in haar beleidsnota dat er de ko-
mende maanden zal worden gewerkt aan een blauwdruk 

interdiction nationale d’accès. La ministre est en effet 
consciente que le débat parlementaire ne sera pas aisé. 
Le membre pense toutefois avoir compris que la ministre 
n’est personnellement pas contre cette interdiction natio-
nale d’accès. C’est pourquoi il réitère sa demande à la 
ministre de prendre elle-même une initiative.

— Divers défis pour la police en tant qu’organisation

La ministre renvoie, dans sa note de politique générale, 
aux États généraux de la police (SEGPOL) qui se sont 
clôturés en mars. Le membre s’étonne que la ministre 
annonce seulement maintenant une évaluation de la loi 
sur la police intégrée. Les États généraux ont en effet 
déjà fourni une évaluation de près de 700 pages, dont 
les conclusions sont connues depuis le 27 mars 2023. 
Pourquoi la ministre n’a-t-elle pas pris le temps, au cours 
des huit derniers mois, de prendre connaissance de 
cette évaluation et des nombreuses recommandations?

— Agrandissement d’échelle

Les États généraux ont également confirmé que la 
pression sur les zones de police locale ne cesse de 
croître. L’intervenant a une nouvelle fois une impres-
sion de déjà-vu. La ministre a annoncé dans la presse 
le 16 février 2022 qu’il convenait de passer de 184 à 40 
zones de police. Un an et demi plus tard, on en est tou-
jours au stade des intentions vagues et des promesses.

Dans l’intervalle, une première fusion de zones de 
police a eu lieu en Wallonie, mais la ministre a-t-elle 
également cartographié les autres zones de police qui 
souhaitent fusionner? Comment peut-elle les inciter à 
fusionner et les convaincre? À moins que d’autres motifs 
politiques ne jouent un rôle en la matière? Le membre 
observe en effet que les zones de police wallonnes mani-
festent peu d’intérêt pour une fusion, contrairement aux 
zones flamandes. Il en va de même pour les zones de 
police bruxelloises, où le dossier est bloqué, probablement 
également pour des raisons politiques. Ne conviendrait-il 
pas d’accélérer les choses, comme on l’a fait pour les 
fusions de communes en Flandre? N’envisagerait-on 
pas certaines compensations financières?

— Norme KUL

M. Depoortere estime que tout le monde est d’accord 
sur le fait que la norme KUL est dépassée et commence 
à ressembler de plus en plis à un fétiche. Elle ne répond 
plus aux exigences de la société moderne. Combien de 
temps le débat sur la norme KUL durera-t-il encore, selon 
la ministre? Y a-t-il une perspective à l’horizon 2024?

La ministre indique dans sa note de politique générale 
qu’elle œuvrera dans les prochains mois à un projet de 
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over de financiering van de lokale politie. Het lid vraagt 
om enige toelichting. Zal de minister een einde maken 
aan de onevenredige financiering, die nadelig is voor 
Vlaanderen, of zal het bij loze beloftes blijven, zoals met 
de schaalvergroting?

— Personeelssterkte federale politie

De minister verklaart in haar beleidsnota dat de ken-
tering inzake de structurele onderinvesteringen in de 
federale politie in 2023 werd voortgezet. Begin 2020 
werkten er 12.189 personeelsleden bij de federale politie, 
eind september 2023 waren er dat al 12.616, of 427 men-
sen extra ten opzichte van het begin van de legislatuur. 
In het meerjarenplan maakt de minister zich sterk dat 
de federale politie eind 2024 13.109 medewerkers zal 
tellen, of ongeveer 1.000 meer dan bij het begin van de 
legislatuur.

De heer Depoortere heeft twee opmerkingen bij die 
cijfers. De vermelde groeicijfers betreffen de evolutie van 
het aantal medewerkers in dienst, maar ze maken geen 
onderscheid tussen CALog-personeel en operationele 
personeelsleden. Bovendien betekent een versterking 
met 1.000 personeelsleden gespreid over 5 jaar een jaar-
lijkse aangroei met nauwelijks 200 personeelsleden, 
CALog-personeel en operationeel personeel samen. 
Dat camoufleert de gigantische personeelstekorten in 
het operationele kader en illustreert dat aan dit tempo 
de organieke kaders amper ingevuld worden.

Omdat de extra budgettaire investeringen die deze 
regering in de politie investeert niet oneindig zijn, gaf de 
minister de opdracht om een rationaliseringsoefening uit 
te voeren bij de federale politie. De minister somt ook 
enkele dringende maatregelen op die tegen eind 2023 
moeten worden uitgevoerd: de PLIF-governanceprincipes 
binnen de organisatie bijwerken; een audit uitvoeren van 
de inzet van consultants binnen de organisatie; ervoor 
zorgen dat bij projecten meer rekening wordt gehouden 
met alternatieve financiering; een beeld vormen van de 
situatie “as is” van de dronevloot binnen de federale 
politie; de energiekosten actief monitoren en de ener-
gienota van 2023 evalueren.

De spreker kan weinig inbrengen tegen het streven 
naar meer efficiëntie bij het gebruik van middelen, maar 
hij heeft daarbij wel enkele vragen.

Zo baart de inzet van consultants het lid toch zor-
gen. Hij begrijpt dat de energiekosten moeten worden 
gemonitord, maar vraagt dat daarbij rekening wordt 
gehouden met de specifieke situatie van sommige een-
heden van de federale politie. Wat is de impact ervan 

financement de la police locale. Le membre demande 
quelques précisions. La ministre mettra-t-elle fin au 
financement disproportionné, qui est défavorable à la 
Flandre, ou en restera-t-on au stade des promesses 
comme pour l’agrandissement d’échelle?

— Effectif de la Police fédérale

En ce qui concerne le sous-investissement structurel 
dans la Police fédérale, la ministre explique dans sa note 
de politique générale que le redressement s’est poursuivi 
en 2023. Début 2020, 12.189 personnes travaillaient à 
la Police fédérale. Fin septembre 2023, l’effectif était 
de 12.616 agents, ce qui représente une augmentation 
de 427 unités par rapport au début de la législature. 
Dans le plan pluriannuel, la ministre affirme que la Police 
fédérale comptera 13.109 collaborateurs fin 2024, soit 
près de 1.000 personnes supplémentaires par rapport 
au début de la législature.

M. Depoortere a deux observations à propos de 
ces chiffres. Les chiffres de croissance mentionnés 
concernent l’évolution du nombre de collaborateurs en 
service, mais ils n’opèrent aucune distinction entre le 
personnel CALog et les membres du personnel opéra-
tionnel. En outre, un renforcement avec 1.000 membres 
du personnel étalé sur cinq ans représente une crois-
sance annuelle de seulement 200 personnes, personnel 
CALog et personnel opérationnel confondus. Ces chiffres 
camouflent l’énorme déficit en personnel dans le cadre 
opérationnel et, à ce rythme-là, les cadres organiques 
pourront à peine être remplis.

Étant donné que les investissements budgétaires 
consentis dans la police par l’actuel gouvernement ne 
sont pas infinis, la ministre a chargé la Police fédérale 
de réaliser un exercice de rationalisation. La ministre 
énumère également une série de mesures urgentes à 
mettre en œuvre avant la fin 2023: mettre à jour les prin-
cipes de gouvernance du PLIF au sein de l’organisation; 
réaliser un audit relatif à l’emploi des consultants au sein 
de l’organisation; veiller à une meilleure prise en compte 
des financements alternatifs dans les projets; dresser 
une image de la situation actuelle du parc de drones au 
sein de la Police fédérale; réaliser un monitoring actif des 
coûts énergétiques et évaluer la note “énergie” de 2023.

L’intervenant ne voit rien à redire à la recherche d’une 
utilisation plus efficace des moyens, mais il a néanmoins 
quelques questions à ce propos.

Il est ainsi quand même préoccupé par le recours à 
des consultants. Il comprend que les coûts énergétiques 
doivent faire l’objet d’un suivi, mais il demande que la 
situation spécifique de certaines unités de la Police 
fédérale soit prise en considération. Quel est l’impact 
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op de operationaliteit van sommige eenheden? Doelt 
men opnieuw op het winterplan, waarbij men agenten 
vraagt om op autosnelwegen nog maximaal 100 km/uur 
te rijden en men een verbod wil invoeren op het opla-
den van persoonlijke elektrische vervoersmiddelen op 
het werk? Moet de verwarming lager worden gezet tot 
maximaal 19 graden tijdens de werkuren en 14 graden 
buiten de openingsuren? De spreker vreest dat al die 
maatregelen niet zullen helpen om van de politie een 
aantrekkelijke werkgever te maken.

Wat zal er gebeuren met de infrastructuur? Wordt 
in het meerjarenplan in een budget voorzien voor de 
optimalisering van de schietstanden? Dat plan bestaat 
wel degelijk, maar valt of staat met de nodige financiële 
middelen, die vandaag nog niet toegekend zijn. De spre-
ker verwijst ook naar het beëindigen van het contract 
met het circuit van Berg, waardoor federale agenten niet 
meer op een gesloten circuit kunnen trainen.

— Een versterkte organisatie

In de meerjarenbegroting werd een structurele en 
progressieve verhoging van de budgettaire middelen 
voor de politie opgenomen om de ambities te kunnen 
waarmaken. Het gaat om respectievelijk 70 en 90 mil-
joen euro in 2022 en 2023, en 100 miljoen euro in 2024. 
Met die bijkomende middelen zouden onder meer 1.600 
aspiranten per jaar moeten kunnen worden aangeworven.

De heer Depoortere stipt echter aan dat dat cijfer 
wordt betwist door de verschillende politievakbonden. 
Zij maken gewag van 1.200 effectief inzetbare aspiran-
ten. Ook wenst hij te vernemen over welke aspiranten 
het precies gaat. Wie wordt in die cijfers opgenomen? 
Hoe groot is de uitstroom afgewogen tegen de aange-
kondigde aanwerving van 1.600 aspiranten? Gaat het 
daadwerkelijk over 1.600 nieuwe en frisse inspecteurs 
van politie?

— Verhoging van de operationele capaciteit

De minister stelt dat het nieuwe rekruteringsconcept 
in het najaar van 2023 wordt geëvalueerd op basis van 
een bevraging van de stakeholders, de kandidaten en 
laureaten. Op basis daarvan zal dan worden nagegaan 
of aanpassingen aan het rekruteringsconcept nodig en 
wenselijk zijn. De minister behoudt de doelstelling van 
een doorlooptijd van 18 weken.

Wat is de huidige gemiddelde doorlooptijd van een 
selectieprocedure? Volgens de contacten die het lid op 
het terrein heeft, neemt die procedure vandaag veel 
meer tijd in beslag.

sur l’opérationnalité de certaines unités? Mise-t-on 
de nouveau sur le plan d’hiver, dans le cadre duquel 
on demande aux agents de limiter leur vitesse sur les 
autoroutes à 100 km/heure maximum et on envisage 
d’instaurer une interdiction de recharger les véhicules 
électriques personnels au travail? Faut-il diminuer le 
chauffage à une température maximale de 19 degrés 
pendant les heures de travail et de 14 degrés en dehors 
des heures d’ouverture? L’intervenant craint que toutes 
ces mesures ne permettront pas de faire de la police 
un employeur attractif.

Qu’adviendra-t-il de l’infrastructure? Le plan plurian-
nuel prévoit-il un budget pour l’optimisation des stands 
de tir? Ce plan existe effectivement, mais nécessite des 
moyens financiers, qui n’ont pas encore été octroyés 
actuellement. L’intervenant évoque aussi la résiliation 
du contrat conclu avec le circuit de Berg, à la suite de 
laquelle les agents fédéraux ne peuvent plus s’entraîner 
sur un circuit fermé.

— Une organisation renforcée

Une augmentation structurelle et progressive des 
moyens budgétaires de la police a été intégrée dans le 
budget pluriannuel afin de réaliser les ambitions. Il s’agit 
d’une hausse de 70 millions d’euros en 2022, de 90 mil-
lions d’euros en 2023 et de 100 millions d’euros en 2024. 
Ces moyens supplémentaires devraient permettre entre 
autres de recruter 1.600 aspirants par an.

M. Depoortere souligne cependant que ce chiffre est 
contesté par les différents syndicats de police. Ils font 
état du recrutement de 1.200 aspirants mobilisables. 
L’intervenant aimerait aussi savoir de quels aspirants 
il s’agit précisément. Qui est repris dans ces chiffres? 
Quelle est l’ampleur des départs par rapport au recru-
tement annoncé de 1.600 aspirants? S’agit-il réellement 
de 1.600 nouveaux inspecteurs de police?

— Augmentation de la capacité opérationnelle

La ministre indique que le nouveau concept de recru-
tement sera évalué à l’automne 2023 sur la base d’une 
enquête réalisée auprès des parties prenantes, des can-
didats et des lauréats. Celle-ci permettra de déterminer 
s’il est nécessaire et souhaitable de revoir ce concept 
ou non. La ministre maintient l’objectif d’une procédure 
qui s’étale sur 18 semaines.

Quelle est actuellement la durée moyenne d’une 
procédure de sélection? D’après les contacts que le 
membre a sur le terrain, cette procédure nécessite 
actuellement beaucoup plus de temps.
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Welke stappen heeft de minister reeds genomen met 
de vakorganisaties in het kader van de onderhandelingen 
over de kwalitatieve aspecten van het beroep? Het is de 
spreker alvast ter ore gekomen dat de lijst ter zake nog 
niet is voorgelegd aan de politievakbonden. Nochtans 
werd dat reeds meer dan een jaar geleden beloofd.

De spreker erkent dat het quotum voor de gespeciali-
seerde hoofdinspecteurs werd verhoogd, maar hij vraagt 
zich af hoeveel er jaarlijks slagen voor de opleiding. 
Overigens blijken die opleidingen vooral door interne 
kandidaten te worden gevolgd en minder door externen.

— Politie als aantrekkelijke en moderne werkgever

De minister belooft dat ambassadeurs zullen worden 
ingezet en dat de communicatieaanpak zal worden ver-
fijnd, ook via de sociale media. Die initiatieven zullen 
worden opgenomen in het actieplan “Aantrekkelijkheid” 
om de coherentie te waarborgen. Bovendien wordt de 
communicatiestrategie van de federale politie momenteel 
met alle componenten herzien. Vandaar de oprichting 
van een cel Communicatie, wat volgens de minister ook 
een positief effect zal hebben op de employer branding.

Als de heer Depoortere zoiets leest, is hij vooral 
verbaasd dat de federale politie in deze tijden nog altijd 
geen communicatiecel heeft. En wordt de communica-
tiestrategie herzien of is er momenteel nog helemaal 
geen strategie? Het lid verwijst in dat verband naar het 
boek van ex-politieagent Steven De Smet, die reeds in 
2012 een pleidooi hield voor een aangepaste en inter-
actieve communicatiestrategie via de sociale media.

— Personeelsmanagement

Het lid mist concrete punten in het actieplan absen-
teïsme. In 2022 werd bij de personeelsdienst vastge-
steld dat er sprake is van 5,23 % absenteïsme. Bij de 
DGJ is dat 7,68 % en bij de DGA zelfs 8,89 %, terwijl 
het gemiddelde ziekteverzuim in 2022 6,6 % bedroeg. 
Het absenteïsme wegens ziekte bij de luchtvaartpolitie 
bedroeg 10,16 % voor het jaar 2022 en 12,36 % voor 
de eerste 4 maanden van het jaar 2023. Het lid is van 
mening dat het om onrustwekkende cijfers gaat.

Daarnaast stelt de spreker vast dat heel wat poli-
tiezones vandaag heel creatief omgaan met de regels 
inzake flexwerken. Tijdens de covidperiode heeft tele-
werk zijn intrede gedaan, en dat blijkt ook te werken. Na 
de recente communicatie over telewerk door de Vaste 

Quelles démarches la ministre a-t-elle déjà entreprises 
auprès des organisations syndicales dans le cadre des 
négociations sur les aspects qualitatifs du métier? Il a 
déjà été porté à la connaissance de l’intervenant que 
la liste des propositions en la matière n’a pas encore 
été présentée aux syndicats de police. Pourtant, cela 
fait déjà plus d’un an que celle-ci leur a été promise.

L’intervenant reconnaît que le quota d’inspecteurs prin-
cipaux spécialisés a été augmenté, mais il se demande 
combien parmi ceux-ci réussissent annuellement la 
formation. Il s’avère d’ailleurs que ces formations sont 
principalement suivies par des candidats internes et 
moins par des externes.

— La police en tant qu’employeur attractif et moderne

La ministre promet de mettre en place des ambas-
sadeurs et d’affiner l’approche communicationnelle, 
notamment sur les réseaux sociaux. Ces initiatives seront 
intégrées dans le plan d’action “attractivité” afin de veiller 
à la cohérence. En outre, une révision de la stratégie de 
communication de la Police fédérale est en cours avec 
toutes les composantes, d’où la mise en place d’une 
cellule “communication”. Cela aura, selon le ministre, 
également un effet positif sur l’employer branding.

À la lecture de ce qui précède, M. Depoortere est 
surtout surpris que de nos jours, la Police fédérale ne 
dispose toujours pas d’une cellule de communication. 
La stratégie de communication fait-elle par ailleurs 
l’objet d’une révision ou cette stratégie n’existe-t-elle tout 
bonnement pas encore à l’heure actuelle? Le membre 
renvoie à cet égard au livre publié par Steven De Smet, 
ancien agent de police, qui avait déjà appelé en 2012 à 
l’élaboration d’une stratégie de communication adaptée 
et interactive sur les réseaux sociaux.

— Gestion du personnel

Le membre déplore l’absence de points concrets dans 
le plan d’action en matière d’absentéisme. En 2022, le 
service du personnel a constaté que le taux d’absentéisme 
s’élevait à 5,23 %. Il s’ de 7,68 % à la DGJ et même 
de 8,89 % à la DGA, alors que le taux moyen d’absen-
téisme était de 6,6 % en 2022. À la Police Aéronautique, 
le taux d’absentéisme pour cause de maladie était 
respectivement de 10,16 % en 2022 et de 12,36 % pour 
les quatre premiers mois de 2023. Le membre estime 
qu’il s’agit de chiffres inquiétants.

L’intervenant constate ensuite qu’aujourd’hui, de 
nombreuses zones de police font preuve de beaucoup 
de créativité en termes de règles en matière de travail 
flexible. Pendant la période de la COVID-19. le télétravail 
a fait son entrée et il s’est avéré un succès. À la suite de 
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Commissie van de Lokale Politie (VCLP) hebben heel 
wat zones echter laten weten dat ze het telewerk gaan 
afschaffen of beperken, of dat ze het personeel zelfs 
onder morele druk gaan zetten om te telewerken zonder 
vergoeding. Het lid zou bijgevolg van de minister willen 
vernemen hoe zij de toekomstige nota over flexwerk ziet. 
Uit het koninklijk besluit blijkt immers dat ze de nadere 
regels nog moet vastleggen. De vakorganisaties hebben 
aangedrongen op een ministerieel besluit als logisch 
gevolg van dat KB, maar de overheid zou niet verder 
willen gaan dan een GPI, een geheel vrijblijvende en 
niet-afdwingbare beleidsnota. Het blijft volgens het lid 
bij een nobel intentieproces, zonder enige verplichting. 
Hij besluit dat er een grote discrepantie is tussen de 
aankondigingspolitiek en de werkelijkheid.

— Politieonderwijs

Volgens de heer Depoortere kan men met 11 piloo-
tprojecten bezwaarlijk van een eenvormig beleid spreken. 
Alle scholen konden verschillende vakken aanduiden die 
gevolgd zouden worden aan de hogescholen. Vandaag 
vragen de hogescholen geen vergoeding, maar zal dat 
wel zo blijven? Wat zal er gebeuren als die werkwijze 
wordt uitgebreid? Worden daarvoor reeds budgetten 
vrijgemaakt?

Het Rekenhof voerde in mei 2022 een uitgebreide 
audit uit over de werking van het politieonderwijs, met 
een aantal aanbevelingen. Zo stelt het hof dat het op-
leidingsproces beter aangestuurd moet worden en dat 
het opleidingsprogramma moet worden herzien op basis 
van de behoeften op het terrein. Tevens moet een homo-
gene uitvoering gegarandeerd worden. Daarnaast wordt 
aanbevolen om een strategische visie voor de opleiding 
te definiëren en werk te maken van een gecentraliseerd 
kwaliteitsbeheer. Ook moeten meer middelen worden 
toegekend aan het beheer, dat moet worden afgestemd 
op de noodzakelijke verbeteringen. De minister kondigt 
een blauwdruk aan tegen 2024. Het lid vraagt zich af of 
een en ander niet veel sneller zou kunnen gaan door die 
aanbevelingen van het Rekenhof gewoon uit te voeren.

Het enige wat momenteel gebeurt, zijn de pilootpro-
jecten inzake de samenwerking tussen politiescholen en 
het regulier onderwijs. De spreker vindt dat op zich een 
goede zaak, maar de noodzaak aan een strategie is voor 
hem primordiaal en die wordt niet ingevuld. De manier 
van werken is misschien juridisch correct, maar omzeilt 
het probleem. In het kader van zogenaamde proeftuinen, 
onderzoeksprojecten en werkgroepen worden er allerlei 

la récente communication de la Commission permanente 
de la police locale (CPPL) concernant le télétravail, de 
nombreuses zones ont cependant fait savoir qu’elles 
allaient supprimer ou limiter le télétravail, voire exercer 
une pression morale sur leur personnel pour qu’il télé-
travaille sans percevoir d’indemnité. Le membre aimerait 
par conséquent que la ministre explique comment elle 
envisage la future note concernant le travail flexible. 
L’arrêté royal indique effectivement que les modalités 
doivent encore être déterminées. Les organisations 
syndicales ont demandé la publication d’un arrêté minis-
tériel comme conséquence logique de cet arrêté royal, 
mais les autorités publiques ne voudraient pas aller 
plus loin qu’une circulaire GPI, sans engagement et 
non contraignante. Pour le membre, cela n’est qu’un 
noble procès d’intention, sans la moindre obligation. Il 
en conclut qu’il existe un décalage important entre la 
politique d’annonce et la réalité.

— L’enseignement policier

Selon M. Depoortere, l’on peut difficilement parler 
d’une politique uniforme avec le lancement de onze 
projets pilotes. Toutes les écoles pouvaient sélectionner 
différentes matières pouvant être suivies dans les écoles 
supérieures. Actuellement, les écoles supérieures ne 
demandent aucune rétribution, mais en ira-t-il toujours 
ainsi? Que se passera-t-il si la méthode est étendue? 
Des budgets supplémentaires sont-ils déjà libérés à 
cette fin?

En mai 2022, la Cour des comptes a réalisé un audit 
approfondi du fonctionnement de l’enseignement poli-
cier et a formulé plusieurs recommandations. La Cour 
a indiqué qu’il convenait d’améliorer le processus de 
formation et de revoir le programme d’enseignement 
en fonction des besoins sur le terrain ainsi que d’en 
garantir une exécution homogène. La Cour recommande 
en outre de définir une vision stratégique en matière de 
formation et de gérer la qualité de celle-ci de manière 
centralisée. Il convient également de libérer davantage 
de moyens pour la gestion, qu’il faut adapter en fonction 
des améliorations nécessaires. La ministre annonce une 
ébauche d’ici 2024. Le membre se demande si certaines 
améliorations ne pourraient pas être apportées plus 
rapidement en suivant simplement les recommandations 
formulées par la Cour des comptes.

Les projets pilotes en matière de collaboration entre 
les écoles de police et l’enseignement régulier sont 
actuellement les seuls à être en cours. Selon l’interve-
nant, c’est une bonne chose en soi, mais il est primordial 
d’élaborer une stratégie; un point qui fait défaut. La 
méthode de travail est peut-être correcte sur le plan 
juridique, mais elle élude le problème. Dans le cadre de 
projets pilotes, de projets de recherche et de groupes 
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projecten uitgewerkt, maar zonder daadwerkelijke on-
derhandelingen met de sociale partners die vanop de 
zijlijn geïnformeerd worden.

— Masterplan infrastructuur

De minister somt in haar beleidsnota een aantal 
dringende infrastructuurprojecten op, waaronder de 
Stoeterij van Wisbecq en het complex Saint-Léonard 
in Luik. Het lid vraagt zich af wat de huidige staat is 
van de diverse gebouwen van de afdelingen van de 
FGP Luik, zoals onlangs beschreven in de pers. Ook 
op vele andere locaties bevinden de gebouwen zich 
in een bedenkelijke toestand. Werd de derde fase van 
de investeringen voor de site van Wisbecq reeds in 
werking gesteld? Welke werken zijn reeds uitgevoerd? 
Wat is de exacte financiële projectie voor de nog uit te 
voeren projecten?

— Sectoraal akkoord

In het sectoraal akkoord dat de minister met de twee 
grootste politiebonden heeft gesloten, staat expliciet 
vermeld dat er gewerkt wordt aan een attractieve politie, 
onder meer door tussen 1 januari en 30 april de onderhan-
delingen over de tweede fase van het loonakkoord op te 
starten. Het lid verneemt graag of die onderhandelingen 
daadwerkelijk zullen worden opgestart. Hij stipt ook aan 
dat heel wat personeelsleden zich inmiddels bekocht 
voelen. Welke budgetten zijn er opzijgezet voor deze 
onderhandelingen en zullen de steden en gemeenten 
nu wel een bijdrage leveren om ze tot een goed einde 
te brengen?

Links en rechts worden er al initiatieven genomen om 
nieuwe kwalitatieve onderhandelingen met de vakbon-
den op te starten, maar het is de spreker niet duidelijk 
in welke fase die dossiers zich bevinden. Mochten 
er geen loononderhandelingen plaatsvinden vanaf  
1 januari 2024, dan zou dat de zoveelste miskenning 
van het sociaal overleg met de politiebonden beteke-
nen. De regeringspartijen zouden volgens het lid uit de 
voorgaande protesten van de politiebonden toch moeten 
onthouden dat er best gehoor wordt gegeven aan de 
wettelijke vertegenwoordigers van het personeel, zeker 
als er akkoorden worden gesloten.

De spreker betoogt vervolgens dat over het NAVAP-
verhaal intussen al een hele boekenreeks kan worden 
geschreven. De bottomline is dat deze regering een 
einde heeft gemaakt aan dit stelstel, ondanks gesloten 
akkoorden en ondanks een bestaand KB. De NAVAP is 
de zoveelste gebroken belofte. Waarom heeft regering 
enkel de regeling van de politie geviseerd en wordt er 
niet naar andere categorieën gekeken? Er is immers altijd 
gezegd dat bij een hervorming ook naar al het andere 

de travail, toutes sortes de projets sont mis en place, 
mais sans négociation concrète avec les partenaires 
sociaux, qui ne sont que vaguement tenus informés.

— Plan directeur des infrastructures

Dans sa note de politique générale, la ministre men-
tionne plusieurs projets d’infrastructure urgents, notam-
ment le haras de Wisbecq et le complexe Saint-Léonard 
à Liège. Le membre s’interroge sur l’état actuel des 
différents bâtiments des services de la PJF de Liège, 
dont il a récemment été question dans la presse. Les 
bâtiments de nombreux autres sites sont également dans 
un état douteux. La troisième phase d’investissement 
pour le site de Wisbecq a-t-elle déjà été entamée? Quels 
travaux y a-t-on déjà réalisés? Quelle est la projection 
financière exacte des projets à réaliser?

— Accord sectoriel

L’accord sectoriel conclu par la ministre avec les deux 
principaux syndicats de police mentionne explicitement 
l’intention de rendre la police attractive, notamment 
en entamant les négociations sur la deuxième phase 
de l’accord salarial entre le 1er janvier et le 30 avril. 
Le membre aimerait savoir si ces négociations seront 
effectivement entamées. Il constate en outre que de 
nombreux membres du personnel se sentent aujourd’hui 
floués. Quels budgets a-t-on prévus pour ces négocia-
tions et les villes et communes vont-elles contribuer à 
les mener à bien?

Des initiatives ont déjà été prises à gauche et à droite 
pour entamer de nouvelles négociations qualitatives 
avec les syndicats, mais l’intervenant souhaite connaître 
l’état d’avancement de ces dossiers. S’il n’y a pas de 
négociations salariales à partir du 1er janvier 2024, il 
s’agira d’un énième exemple de mépris à l’égard de 
la concertation sociale avec les syndicats de la police. 
Selon le membre, les partis de la majorité devraient 
pourtant avoir retenu des protestations précédentes 
des syndicats de police qu’il convient d’écouter les 
représentants légaux du personnel, surtout lorsque des 
accords sont conclus.

L’intervenant poursuit en indiquant que l’histoire du 
régime NAPAP est déjà très longue. En résumé, le gou-
vernement y a mis fin en dépit des accords conclus et 
de l’existence d’un arrêté royal. Il s’agit d’une énième 
promesse non tenue. Pourquoi le gouvernement n’a-t-il 
ciblé que le régime de la police et pourquoi n’a-t-il pas 
visé d’autres catégories? En effet, il a toujours été dit que 
toute réforme porterait également sur tous les membres 
du personnel des services publics. L’intervenant craint 
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overheidspersoneel zou worden gekeken. De spreker 
vreest dat door de geleidelijke uitdoving er nu een opstoot 
van agenten zal zijn die nog snel van de regeling willen 
genieten, waardoor de uitstroom piekt. Is de minister al 
dan niet nog bereid om de genomen beslissing om te 
draaien of wordt alles op zijn beloop gelaten?

— Wederzijds respect voor en door politiemensen

De heer Depoortere is het er vanzelfsprekend mee 
eens dat geweld tegen politiemensen altijd en overal 
onaanvaardbaar is. Er is ook een omzendbrief GPI 100 
betreffende het gebruik van geweld tegen leden van de 
geïntegreerde politie.

Een korpschef, waarvan de spreker de anonimiteit wil 
waarborgen, heeft echter getuigd dat hij geen evolutie 
ziet in de effectieve vervolging en veroordeling van ge-
weld tegen politiemensen. En dat kan trouwens worden 
uitgebreid naar ambulanciers en brandweerlieden. De 
spreker concludeert daaruit dat de bewuste omzendbrief, 
die is opgesteld in overleg met de politievakbonden, 
beter moet worden nageleefd.

Onlangs heeft het Comité P in een analyse de doel-
stelling en de structuur van de omzendbrief gehekeld. 
Zal deze omzendbrief opnieuw worden voorgelegd aan 
de vertegenwoordigers van het personeel om verbeterd, 
aangepast en uitgebreid te worden?

Terzijde stipt het lid aan dat er al vele beloftes zijn ge-
maakt over een betere bescherming van gezagsdragers 
in het aangepaste Strafwetboek, maar wanneer zal dat 
eindelijk verschijnen? Er werd meermaals beloofd dat de 
artikelen ten voordele van politiemensen nu al zouden 
kunnen verschijnen, maar de spreker heeft daarvan in 
de praktijk nog niets gezien. Het gaat weliswaar om een 
bevoegdheid van Justitie, maar desalniettemin moet 
men gemaakte beloftes ook waarmaken. Die eisen zijn 
na de recente terreuraanslag in Brussel trouwens nog 
eens herhaald.

— Nieuwe visuele identiteit van de geïntegreerde 
politie

De heer Depoortere leest in de beleidsnota geen 
enkele concrete deadline voor de oplevering van het 
uniform en de uitrusting. De eerste fase wordt volgens 
de tekst in het najaar van 2023 afgerond. Veel tijd rest 
er dus niet meer.

Aangaande de markering van de voertuigen haalt de 
spreker aan dat de battenburgmarkering in 2021 in België 
werd geïntroduceerd door de politie van Antwerpen. In 
september 2021 startte de FOD Binnenlandse Zaken met 
een proefproject om een battenburgpatroon uit te testen 

que le régime d’extinction graduel entraîne une hausse 
du nombre de policiers souhaitant encore bénéficier 
rapidement de ce régime, ce qui entraînerait un pic des 
départs. La ministre est-elle, oui ou non, toujours dis-
posée à revenir sur la décision prise ou va-t-elle laisser 
les choses suivre leur cours?

— Respect mutuel pour et par les policiers

M. Depoortere est évidemment d’avis que la violence 
à l’encontre des policiers est toujours et partout inac-
ceptable. Il existe d’ailleurs une circulaire GPI 100 sur 
l’usage de la violence à l’encontre des membres de la 
police intégrée.

Cependant, selon un chef de corps dont l’intervenant 
souhaite garantir l’anonymat, on n’observe pas d’évolution 
à l’égard de la poursuite et de la condamnation effectives 
des violences visant les policiers, et ce constat peut 
d’ailleurs être étendu aux ambulanciers et aux pompiers. 
L’intervenant en conclut que la circulaire visée, rédigée 
en concertation avec les syndicats de police, devrait 
être mieux appliquée.

Dans une analyse récente, le Comité P a dénoncé 
l’objectif et la structure de cette circulaire. Cette circulaire 
sera-t-elle à nouveau soumise aux représentants du 
personnel pour être améliorée, modifiée et complétée?

Au passage, le membre fait observer que de nom-
breuses promesses ont été faites à propos de l’améliora-
tion de la protection des figures d’autorité dans le Code 
pénal modifié, et demande quand cette amélioration sera 
enfin réalité. Il a été promis à plusieurs reprises que les 
articles concernant les officiers de police pourraient être 
adoptés dès à présent mais l’intervenant n’a encore rien 
vu de tel en pratique. Il est vrai qu’il s’agit d’une compé-
tence de la justice, mais les promesses faites doivent 
néanmoins être tenues. Ces demandes ont d’ailleurs été 
réitérées après la récente attaque terroriste à Bruxelles.

— Nouvelle identité visuelle de la police intégrée

M. Depoortere n’a pas lu dans le note de politique 
générale de délai concret pour la livraison de l’uniforme 
et de l’équipement. Selon cette note, la première phase 
s’achèvera à l’automne 2023. Il ne reste donc plus 
beaucoup de temps.

En ce qui concerne le marquage des véhicules, l’in-
tervenant indique que le marquage Battenberg a été 
introduit en Belgique par la police d’Anvers en 2021. 
En septembre 2021, le SPF Intérieur a lancé un projet 
pilote visant à tester un motif de type “Battenberg” pour 
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voor interventievoertuigen van de politie. We zijn intussen 
eind 2023 of twee jaar later. Nu kondigt de minister aan 
dat zij in de loop van 2024 “in functie van de budgettaire 
context” een voorstel van nieuwe visuele identiteit wil 
formuleren. Het lid leidt daaruit af dat het dus minstens 
drie en mogelijk zelfs vier jaar geduurd zal hebben om 
de knoop door te hakken. Bovendien blijkt dat er in de 
proefprojecten zeer sterk uiteenlopende versies van de 
battenburgmarkering zijn gebruikt. Daarom vraagt het lid 
om hierin duidelijkheid te scheppen.

— Netwerk van verbindingsofficieren

De versterking van het netwerk van verbindingsof-
ficieren past in de strijd tegen drugs, die geïntensifieerd 
wordt. De spreker kan daar alleen maar achter staan, 
maar hij suggereert om dan ook aparte verbindingsof-
ficieren in Ecuador in te zetten. Gelet op het toenemende 
belang van dat land als doorvoerland, lijkt hem dat geen 
overbodige luxe. Ecuador is immers hét exportland van 
de coke die uiteindelijk in Antwerpen terechtkomt. Het 
land zit in de klem van extreem drugsgeweld, met lijken 
aan bruggen, bomauto’s en moordcijfers die records 
breken. De lokale bendes zijn er microkartels geworden. 
Daarom doet het VB het voorstel om binnen de federale 
politie een nationaal drugsbestrijdingsagentschap op te 
richten, naar Amerikaans voorbeeld, dat kan inspelen 
op de internationalisering van de drugsbestrijding.

— i-Police

Vervolgens stelt de spreker vast dat het project i-Police 
handenvol geld kost, terwijl momenteel niet duidelijk is 
dat er nog voldoende middelen beschikbaar zijn om het 
project af te werken. Politiebronnen omschrijven het als 
“megalomaan, met toeters en bellen aangekondigd, 
maar met welk resultaat?” De spreker heeft vanop het 
terrein vernomen dat er in proefprojecten te weinig wordt 
gefocust op de eerste basisbehoeften van politieagenten, 
namelijk een gemeenschappelijke module voor de lokale 
en federale politie om processen-verbaal op te maken.

Eind 2021 gunde de federale regering, op initiatief 
van de minister, het raamcontract voor i-Police aan het 
consortium Sopra Steria. Samen met de geïntegreerde 
politie ontwikkelt Sopra Steria het informatieplatform, 
zodat i-Police stapsgewijs in alle politiezones en federale 
politiediensten kan worden uitgerold. De federale rege-
ring maakte circa 299 miljoen euro vrij om het platform 
te bouwen en te implementeren. Het lid stelt vast dat er 
twee jaar later nog altijd geen enkele concrete zichtbare 
impact van i-Police op de werkvloer is. Waar heeft dat 
geld voor gediend? Waarom is er nog niks zichtbaar op 

les véhicules d’intervention de la police. Nous sommes 
aujourd’hui arrivés à la fin de l’année 2023, soit deux 
ans plus tard. La ministre indique à présent qu’elle 
entend formuler une proposition de nouvelle identité 
visuelle dans le courant de l’année 2024 “en fonction 
du contexte budgétaire”. Le membre en déduit qu’il aura 
donc fallu au moins trois, voire quatre ans pour trancher 
cette question. En outre, il apparaît que des versions très 
différentes du marquage “Battenberg” ont été utilisées 
dans les projets pilotes. Le membre demande dès lors 
des précisions à ce sujet.

— Réseau des officiers de liaison

Le renforcement du réseau des officiers de liaison 
s’inscrit dans le cadre l’intensification de la lutte contre 
la drogue. L’intervenant ne peut qu’y souscrire, mais 
suggère que des officiers de liaison distincts soient dès 
lors déployés en Équateur. Compte tenu de l’importance 
croissante de ce pays en tant que pays de transit, cela 
ne lui semble pas être un luxe inutile. En effet, l’Équateur 
est le pays d’exportation de la cocaïne qui arrive fina-
lement à Anvers. Ce pays est en proie à une violence 
extrême liée à la drogue: cadavres suspendus à des 
ponts, voitures piégées et nombreux assassinats. Les 
gangs locaux sont devenus des micro-cartels. C’est 
pourquoi le VB propose de créer, au sein de la police 
fédérale, une agence nationale de lutte contre la drogue 
semblable à celle qui existe aux États-Unis et qui puisse 
réagir à l’internationalisation de la lutte contre la drogue.

— i-Police

L’intervenant constate ensuite que le projet i-Police 
coûte cher mais qu’il n’est pas certain, à l’heure actuelle, 
que l’on disposera de suffisamment de moyens pour le 
mener à bien. Selon certaines sources policières, il s’agit 
d’un projet mégalomaniaque qui a été annoncé à grand 
bruit mais dont les résultat sont douteux. L’intervenant 
a entendu dire sur le terrain que les projets pilotes ne 
se concentraient pas assez sur les premiers besoins 
fondamentaux des policiers, c’est-à-dire sur un module 
commun à la police locale et à la police fédérale pour 
la rédaction des procès-verbaux.

Fin 2021, à l’initiative de la ministre, le gouvernement 
fédéral a attribué le contrat-cadre pour la i-Police au 
consortium Sopra Steria, qui élabore la plateforme 
d’information en collaboration avec la police intégrée 
afin que la i-Police puisse être déployée progressi-
vement dans l’ensemble des zones de police et des 
services de police fédéraux. Le gouvernement fédéral a 
prévu environ 299 millions d’euros pour la construction 
et la mise en œuvre de cette plate-forme. Le député 
constate que deux ans plus tard, il n’y a toujours pas 
d’impact concret et visible de la i-Police sur le terrain. 
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het terrein? De minister spreekt alleen over enkele quick 
wins, die vorig jaar zijn gestart en dit jaar verder zouden 
worden ontwikkeld. Voor het lid is dat toch een mager 
resultaat in verhouding tot het budget dat er tegenaan 
werd gegooid. Ook betwijfelt hij of de eerste resultaten 
wel in 2024 zichtbaar zullen zijn, aangezien het budget 
van 300 miljoen euro bijna op is en er structureel weinig 
is veranderd. Wanneer zal het project volledig uitgerold 
zijn? Kan de minister daarop een termijn plakken?

— Drugs

De federale onderzoekscapaciteit die wordt ingezet 
voor drugsdossiers, evolueerde van 15,9 % in 2019 naar 
26 % in 2022. De spreker wil in dat verband de woorden 
van de hoofdcommissaris van de FGP Antwerpen in Pano 
aanhalen: “We worden dagelijks overstelpt met nieuwe 
feiten. Er liggen honderden dossiers die we niet kunnen 
behandelen, omdat we de mensen en de middelen niet 
beschikbaar hebben. Als er informaties bij komen, is dat 
om op het schap te leggen. Nochtans zijn dat dossiers 
die ons de kans zouden geven om hoger in die criminele 
organisatie te geraken. Als je met alle dossiers en alle 
hapklare informaties zou willen aan de slag gaan, dan 
kan je inderdaad makkelijk het dubbele van de capaciteit 
die we vandaag hebben, belasten.” Die uitspraak doet 
bij de heer Depoortere toch de wenkbrauwen fronsen. 
Zijn de geleverde inspanningen wel voldoende om al die 
dossiers adequaat te kunnen behandelen?

— Luchtvaartpolitie

Om de capaciteit aan de grenscontroles te verhogen, 
werd er voor de zomer van 2023 gestart met een proef-
project voor de inzet van Franstalige grenscontroleurs op 
de luchthaven van Zaventem. Dit project werd volgens 
de minister goed geëvalueerd en zal verder worden 
uitgerold in 2024 om de capaciteit van de grenscontroles 
aanzienlijk te versterken.

Het moet de spreker van het hart dat hij vanwege de 
taalevenwichten in ons land niet akkoord kan gaan met 
die maatregel. De verfransing van de luchtvaartpolitie 
op Zaventem is voor zijn partij onaanvaardbaar en wel-
licht is het ook onwettelijk om op de manier te werken.

— Veiligheid op het openbaar vervoer

De minister verklaart in haar beleidsnota dat ze samen 
met de Vlaamse overheid, de minister van Justitie en de 
Vlaamse minister van Verkeer een tienpuntenactieplan 

À quoi cet argent a-t-il servi? Pourquoi n’y a-t-il encore 
rien de visible sur le terrain? La ministre ne parle que 
de quelques gains rapides. Ces projets ont été lancés 
l’année dernière et ils seront développées plus avant 
cette année. Selon le député, ce résultat est maigre par 
rapport au budget investi. Il doute également que les 
premiers résultats puissent être visibles en 2024. En effet, 
le budget de 300 millions d’euros est presque épuisé et 
peu de choses ont changé sur le plan structurel. Quand 
ce projet sera-t-il pleinement mis en œuvre? La ministre 
peut-elle donner une date?

— Stupéfiants

La capacité de recherche fédérale affectée aux dossiers 
de stupéfiants est passée de 15,9 % en 2019 à 26 % 
en 2022. À cet égard, l’intervenant cite les termes dans 
lesquels le commissaire divisionnaire de la PJF d’Anvers 
s’est exprimé dans Pano: “Nous sommes inondés de 
nouveaux faits chaque jour. Il y a des centaines de dos-
siers que nous ne pouvons pas traiter parce que nous ne 
disposons ni du personnel ni des moyens nécessaires. 
Les informations supplémentaires qui viennent s’y ajou-
ter ne servent qu’à remplir les étagères. Or ce sont des 
dossiers qui nous permettraient de mieux connaître la 
hiérarchie de ces organisations criminelles. En effet, 
donner suite à l’ensemble des dossiers et informations 
immédiatement exploitables nécessiterait d’au moins 
doubler la capacité dont nous disposons aujourd’hui” 
(traduction). Selon M. Depoortere, ces propos ont de 
quoi interpeller. Les efforts déployés sont-ils vraiment 
suffisants pour permettre un traitement adéquat de tous 
ces dossiers?

— Police aéronautique

Afin d’augmenter la capacité au niveau des contrôles 
frontaliers, un projet pilote visant à déployer des contrô-
leurs frontaliers francophones à l’aéroport de Zaventem a 
été lancé avant l’été 2023. Selon la ministre, l’évaluation 
de ce projet était positive et il se poursuivra en 2024 
afin de renforcer de manière significative la capacité au 
niveau des contrôles frontaliers.

L’intervenant ne peut s’empêcher de souligner qu’il 
ne peut pas accepter cette mesure compte tenu des 
équilibres linguistiques en vigueur dans notre pays. La 
francisation de la police aéronautique à Zaventem est 
inacceptable pour son parti et il est probablement illégal 
de procéder de cette façon.

— Sécurité dans les transports en commun

Dans sa note de politique générale, la ministre signale 
qu’elle a proposé, de concert avec les autorités fla-
mandes, le ministre de la Justice et le ministre flamand 
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heeft voorgesteld om geweld in het openbaar vervoer 
tegen te gaan. Aan Waalse kant zal een gelijkaardig ini-
tiatief worden genomen. De spreker wijst op het zwakke 
punt in dat verhaal, met name de onderbemanning 
van de spoorwegpolitie. Er is een tekort van 20 % of 
114 personeelsleden. De minister kondigt enkel extra 
personeel aan voor Brussel, terwijl ook in Vlaanderen 
en Wallonië de nood hoog is.

— Verkeersveiligheid

De heer Depoortere haalt het mailverkeer aan tussen 
een dienst van de FOD Justitie en de federale politie, 
waaruit blijkt dat men de tolerantiemarges wil afschaffen, 
voornamelijk omdat de staatskas dat geld nodig heeft. 
De spreker vindt dat onaanvaardbaar. Hij geeft toe dat 
verkeersveiligheid een issue moet zijn, maar dan moet 
men wel op een correcte manier te werk gaan. Dat 
doet men niet door de automobilist aan te pakken die 
tussen 0 en 10 % te hard rijdt. Voor de spreker gaat het 
om zuiver geldgewin, dat weinig of niets te maken heeft 
met verkeersveiligheid. Hij hoopt dan ook dat men bij de 
handhaving zal focussen op de échte hardrijders en dat 
men ook meer controles doet op alcohol en drugs in het 
verkeer. De heer Depoortere vangt daarover positieve 
verhalen op, ook over de inzet van meer drugstesten in 
het verkeer. Dat had al veel langer moeten gebeuren.

Tot slot spreekt het lid bovenal zijn hoop uit dat de 
minister nog de tijd zal vinden om de voorgestelde 
werven in de komende maanden uit te voeren. Zo niet, 
zal ze volgens hem de geschiedenisboekjes ingaan als 
de minister van de onafgewerkte werven. Men loopt de 
feiten achterna. De heer Depoortere vindt dat een spijtige 
zaak, want iedereen kan de doelstelling onderschrijven 
om ons land en onze bevolking weerbaarder te maken. 
Alleen zal men dat doel enkel kunnen bereiken door de 
politieke keuze te maken om voluit te investeren in de 
hulp- en veiligheidsdiensten. Het lid vreest echter dat 
de tijd die de minister nog rest vóór de parlementsver-
kiezingen van juni 2024 te kort zal zijn om die nobele 
doestelling te behalen.

De heer Philippe Pivin (MR) beklemtoont dat de 
bespreking van deze beleidsnota op zes maanden van 
het einde van de zittingsperiode zowel voor de minister 
als voor de commissieleden een bijzondere oefening is. 
Het is immers onmogelijk om op dezelfde manier als 
de vorige jaren prognoses voor de toekomst te maken.

Hoewel de minister en haar diensten, maar ook meer 
algemeen, alle actoren die bij de openbare veiligheid zijn 

de la Mobilité, un plan d’action en dix points destiné à 
lutter contre la violence dans les transports en com-
mun. Une initiative similaire sera prise du côté wallon. 
L’intervenant pointe la cause des difficultés rencontrées, 
à savoir le fait que la police des chemins de fer est en 
sous-effectifs. En effet, 20 % du personnel est man-
quant, soit 114 spersonnes. La ministre s’est bornée à 
annoncer le recrutement de personnel supplémentaire 
pour Bruxelles, alors que les besoins sont également 
importants en Flandre et en Wallonie.

— Sécurité routière

M. Depoortere évoque les courriels échangés entre 
un service du SPF Justice et la police fédérale, dont 
ressort l’intention de supprimer les marges de tolérance, 
principalement parce que le Trésor public a besoin 
d’argent. L’intervenant considère que c’est inacceptable. 
Il admet que la sécurité routière doit faire l’objet de 
toutes les attentions, mais souligne qu’il faut procéder 
correctement. Réprimer les automobilistes dont la vitesse 
est trop élevée de 0 à 10 % n’est pas la solution. Pour 
l’intervenant, il s’agit purement et simplement d’une 
préoccupation financière, largement voire totalement 
étrangère à la sécurité routière. Il espère donc que les 
sanctions cibleront les véritables chauffards et que l’alcool 
et les drogues au volant feront l’objet de davantage de 
contrôles. M. Depoortere a des échos positifs à ce sujet, 
notamment en ce qui concerne l’intensification des tests 
de dépistage des drogues au volant. Cette intensification 
aurait dû avoir lieu depuis bien plus longtemps.

Enfin, l’intervenant dit espérer avant tout que la ministre 
trouvera encore le temps de mettre en œuvre les réformes 
proposées dans les mois à venir. À défaut, selon lui, les 
livres d’histoire la dépeindront comme la ministre des 
réformes inachevés. Ces réformes ont un temps de 
retard. M. Depoortere estime que c’est regrettable, car 
tout un chacun peut souscrire à l’objectif d’accroître la 
sécurité de notre pays et de nos concitoyens. Le seul 
moyen d’atteindre cet objectif sera de faire le choix 
politique d’investir pleinement dans les services d’aide 
et de sécurité. Le membre craint cependant que le 
temps dont la ministre dispose encore d’ici les élections 
législatives de juin 2024 ne lui permettra pas d’atteindre 
ce noble objectif.

M. Philippe Pivin (MR) souligne que la discussion de 
la présente note de politique générale est, à six mois de 
la fin de la législature, un exercice particulier tant pour 
la ministre que pour les membres de la commission. 
On ne peut en effet pas se projeter dans le futur de la 
même manière que les années précédentes.

Si le travail réalisé par la ministre et ses services – mais 
aussi, de manière générale, par l’ensemble des acteurs 
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betrokken, belangrijk werk hebben verricht, kan men niet 
om de vaststelling heen dat de situatie op veel vlakken 
zeer kritiek blijft, zoals blijkt uit de getuigenissen van de 
actoren in het veld. Het is niet dat er geen maatregelen 
werden genomen. Er staan echter onvoldoende perso-
neelssterkte en middelen tegenover. De minister erkent 
zelf dat er nog veel werk aan de winkel is.

— Grote criminaliteit

Drugs, mensenhandel en terrorisme, die in ons land 
steeds problematischer worden, plaatsen ons voor 
grote uitdagingen. De heer Pivin is tevreden met de 
verhoging van de werkingsmiddelen van het nationale 
Drugscommissariaat en met de aan de gang zijnde 
denkoefening over hoe de in beslag genomen bedra-
gen en andere goederen uit criminele activiteiten in de 
politiewerking zouden kunnen worden geïnvesteerd. 
De betere monitoring van maffieuze geldstromen en 
de verbetering van het onderzoeks- en opsporingswerk 
verdienen lof. Onlangs verwees de Antwerpse procureur 
naar de obstakels die de belastingadministratie voor 
onderzoeksrechters opwerpt. Kan de minister meedelen 
welke studies haar diensten momenteel voeren met het 
oog op een eenvoudige en doeltreffende inbeslagname 
en om over die maffiagoederen te kunnen beschikken 
om aldus de gespecialiseerde politiediensten meer 
middelen te geven?

Voorts verduidelijkt de beleidsnota dat het Haven-
beveiligingskorps tegen 1 mei 2024 zijn definitieve vorm 
zal krijgen. Een en ander was reeds voor januari 2023 
gepland. Hoe kan die vertraging worden verklaard?

Welke maatregelen zullen er in 2024 op politievlak 
worden genomen om de samenwerking met de doua-
nediensten te versterken? De spreker zal die vraag ook 
aan de minister van Financiën stellen, maar zou hierover 
tevens graag van de minister van Binnenlandse Zaken 
toelichting krijgen.

Voor een betere intra-Belgische en internationale sa-
menwerking zijn digitale tools en informatie-uitwisseling 
van primordiaal belang. In de beleidsnota staat het vol-
gende te lezen: “De eerste pilootprojecten van i-Police 
(de quick- wins) gingen in 2022 van start en zijn verder 
ontwikkeld in 2023 (…) De volledige operationalisering 
bij de directie van de internationale politiesamenwerking 
is voorzien begin 2024” (DOC 55 3649/013, blz. 87). 
Hoe valt die gefaseerde uitrol van i-Police te verklaren, 
rekening houdend met het noodzakelijke streven naar 
efficiëntie bij die uitwisselingen? Hoe evolueren de voor 
de i-Police vrijgemaakte middelen, gelet op het feit dat 
daar al sinds 2013 sprake van is?

concernés par la sécurité publique – est important, il 
n’en demeure pas moins que la situation reste très 
critique en de nombreux points comme le démontrent 
les témoignages des acteurs de terrain. Des mesures 
ont été prises évidemment. Mais les capacités et les 
moyens manquent. La ministre reconnaît, elle aussi, 
que beaucoup reste à faire.

— Grande criminalité

La drogue, la traite des êtres humains et le terrorisme 
sont des enjeux qui deviennent de plus en plus problé-
matiques dans notre pays. M. Pivin salue l’augmentation 
des moyens de fonctionnement du Commissariat national 
aux drogues et la réflexion en cours sur la manière dont 
les fonds et autres biens patrimoniaux saisis qui pro-
viennent d’activités criminelles pourraient être investis 
dans le fonctionnement de la police. On peut se réjouir 
du meilleur suivi de l’argent mafieux et de l’amélioration 
du travail d’instruction et d’enquête. Récemment, le pro-
cureur d’Anvers a évoqué les obstacles que rencontrent 
les juges d’instruction avec l’administration fiscale. La 
ministre peut-elle préciser les études qui sont actuel-
lement menées par ses services pour permettre une 
mainmise simple et efficace de ces biens mafieux et 
pour pouvoir en disposer afin d’augmenter les moyens 
des services spécialisés de la police?

Par ailleurs, la note précise que le Corps de sécurisa-
tion portuaire adoptera sa forme définitive le 1er mai 2024. 
Sa mise en œuvre était déjà annoncée en janvier 2023: 
quelles sont les raisons de ce retard?

Quelles mesures seront prises au niveau policier 
en 2024 pour renforcer la coopération avec le service des 
Douanes? L’intervenant ne manquera pas de questionner 
le ministre des Finances à ce sujet mais il souhaiterait 
également avoir l’éclairage de la ministre.

Pour garantir une meilleure coopération intra-belge 
et internationale, les outils numériques et le partage 
d’informations sont primordiaux. Dans la NPG, on peut 
lire que “les premiers projets pilotes en lien avec i-Police 
(les “quick wins”) ont débuté en 2022 et ont été dévelop-
pés plus avant en 2023. (…) L’opérationnalisation com-
plète au niveau la Direction de la coopération policière 
internationale est prévue, quant à elle, pour le début de 
l’année 2024” (DOC 55 3649/013, p. 87). Comment expli-
quer ce phasage de l’i-Police compte tenu la recherche 
indispensable d’efficacité dans ces échanges? Quelle 
est l’évolution des moyens dégagés pour l’i-Police 
considérant qu’il en est question depuis 2013?
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De huidige vloot van helikopters is volgens de minister 
dringend aan vernieuwing toe. Hoe komt het dan dat er 
pas in 2026 een eerste levering zou komen?

De heer Pivin hamert erop dat de ANPR-camera’s 
van cruciaal belang zijn om het verkeer of terrorisme-
risico’s in het oog te houden. De minister legt uit dat 
samenwerking met Frankrijk op het gebied van ANPR 
vrijwel onmogelijk is zonder aanpassing van de Franse 
wetgeving. Welke stappen zet Frankrijk om de uitwisse-
ling van referentiegegevens (blacklists) en de toegang 
tot de ANPR-gegevens effectief mogelijk te maken?

Op internationaal niveau verwijst de minister nadruk-
kelijk naar de Coalition of European Countries against 
serious and organised crime om de strijd aan te binden 
tegen de internationale georganiseerde criminaliteit. 
Ze benadrukt echter ook dat bijkomende middelen die 
tijdens de recentste begrotingsonderhandelingen werden 
toegekend, tevens zullen kunnen worden gebruikt voor 
de strijd tegen de georganiseerde misdaad. Dan nog 
kost het tijd om doordachte keuzes te maken, de juiste 
personen aan te werven en op te leiden. De heer Pivin 
vraagt in dat verband of het voorzitterschap van de 
Europese Unie schot in de zaak zou kunnen brengen. 
Welke maatregelen staan er op de agenda, meer bepaald 
met betrekking tot politionele samenwerking?

— Strijd tegen terroristische dreigingen

In de beleidsnota staat het volgende te lezen  
(DOC 55 3649/013, blz. 7): “Naar aanleiding van de 
terroristische aanslag van 16 oktober 2023 op twee 
Zweden, besliste de federale regering ook om bijko-
mende extra middelen vrij te maken voor de versterking 
van de Federale Gerechtelijke Politie in Brussel en de 
Federale Spoorwegpolitie in Brussel. Het gaat samen 
om 75 extra mensen.”

Die passage is helaas veelzeggend. De heer Pivin 
betreurt dat zich andermaal eerst een drama moest 
voltrekken alvorens men een versnelling hoger is gaan 
schakelen met de broodnodige versterking. Om welke 
versterking gaat het precies, waar gaat men die agen-
ten halen en wanneer zal die versterking daadwerkelijk 
voelbaar zijn in het veld?

Voorts werden de voorbije twee jaar wervingsproce-
dures georganiseerd om een antwoord te bieden op het 
personeelstekort bij het OCAD. Het is geweten dat dit 
tijd vergt en dat het moeilijk is om dergelijke deskundi-
gen te werven en vooral om ze in de openbare sector 
te houden. Welke profielen werden gezocht? Werden 
de doelstellingen op het vlak van aanwerving gehaald? 
Wat zijn de plannen voor 2024?

Selon la ministre, la flotte actuelle d’hélicoptères doit 
être renouvelée de toute urgence. Comment expliquer, dès 
lors, qu’une première livraison n’est prévue qu’en 2026?

M. Pivin souligne que les caméras ANPR sont cruciales 
dans le cadre du suivi des trafics ou de risques terroristes. 
Or la ministre explique qu’en ce qui concerne la France, 
la coopération dans le domaine de l’ANPR est presque 
impossible sans adaptation de la législation française. 
Quelles sont les avancées prévues côté français pour 
enfin rendre effectif l’échange des données de référence 
(blacklists) ainsi que l’accès aux données ANPR?

La ministre met également l’accent, à l’échelle inter-
nationale, sur la Coalition of European Countries against 
serious and organised crime pour lutter contre la cri-
minalité organisée internationale mais souligne aussi 
que des moyens supplémentaires octroyés lors des 
dernières négociations budgétaires pourront également 
être consacrés à la lutte contre la criminalité organisée. 
Cela étant, faire des choix mûrement réfléchis, recruter 
et former les bonnes personnes: cela prend du temps. 
M. Pivin demande à ce propos si la présidence de 
l’Union européenne pourrait permettre un coup d’accélé-
rateur. Quelles sont les mesures qui figurent à l’agenda, 
notamment en matière de coopération policière?

— Lutte contre les menaces terroristes

Dans la NPG, on peut lire: “À la suite à l’attentat 
terroriste du 16 octobre 2023 contre deux Suédois, le 
gouvernement fédéral a également décidé de dégager 
des moyens supplémentaires pour renforcer la Police 
Judiciaire Fédérale à Bruxelles et la Police Fédérale des 
Chemins de Fer à Bruxelles. Ces renforts concernent 75 
personnes supplémentaires.” (DOC 55 3649/013, p. 7).

Ce passage est malheureusement révélateur. M. Pivin 
regrette qu’il ait encore fallu un drame pour qu’on accé-
lère un renfort bien nécessaire. Quel est précisément 
ce renfort, d’où viennent ces agents et quand ce renfort 
sera effectif sur le terrain?

Par ailleurs, des procédures de recrutement ont été 
organisées ces deux dernières années afin de répondre 
aux besoins en personnel de l’OCAM. On sait que cela 
prend du temps et qu’il est difficile de recruter, et surtout 
de garder de tels experts dans le secteur public. Quels 
sont les profils qui étaient recherchés? Les objectifs 
en termes de recrutement ont-ils été atteints? Qu’est-il 
prévu pour 2024?
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Naar aanleiding van de moord op politieagent Montjoie 
heeft de minister terecht benadrukt dat daar lessen uit 
moesten worden getrokken en dat er veel meer inspan-
ningen moeten worden geleverd met betrekking tot de 
structurele uitwisseling tussen de LTF en de LIVC-R. 
De aanslag van 16 oktober toont dat er nog een lange 
weg te gaan is. De Nationale Task Force heeft een 
ad-hocwerkgroep de opdracht gegeven aanbevelingen 
te formuleren voor een betere forensische opvolging van 
de personen opgenomen in de GGB (DOC 55 3549/013, 
blz. 115). Wat zijn de aanbevelingen van die werkgroep?

Zijn de diensten bij machte alle toezichtsopdrachten 
in verband met terroristische dreigingen uit te voeren, 
gezien de recente verhoging van het dreigingsniveau?

In de beleidsnota stipt de minister aan dat “bijko-
mende middelen werden vrijgemaakt om de Federale 
Gerechtelijke Politie over het hele land met medewer-
kers te versterken in de strijd tegen de georganiseerde 
criminaliteit” (DOC 55 3579/013, blz. 4). Nochtans is 
er nog steeds een schrijnend tekort aan middelen en 
wordt er niet aan de behoeften tegemoetgekomen. Het 
voorbeeld van de DR3 is bijzonder frappant, omdat die 
dienst door het capaciteitsgebrek alleen maar reactief 
in plaats van proactief kan optreden. De zaken staan er 
zelfs slechter voor dan de situatie die in juni 2022 werd 
geschetst in een vergadering met gesloten deuren. Die 
gang van zaken is niet normaal.

Het personeelstekort laat zich ook voelen met betrek-
king tot de veiligheid en de beveiliging van de gevoelige 
sites. De heer Pivin stelt in dat verband vast dat het be-
wakings- en beschermingskorps DAB voor de nucleaire 
sites tegen eind 2024 verder zal worden ontplooid, wat 
inderdaad absoluut noodzakelijk is. Een bepaalde pas-
sage uit de beleidsnota is echter illustratief voor de reële 
situatie van de veiligheidsdiensten. Er staat immers het 
volgende te lezen (DOC 55 3549/013, blz. 100): “DAB 
heeft op 1 januari 2023 de beveiliging van de nucleaire 
sites en kerncentrales van Doel en van Mol/Dessel/Geel 
overgenomen. De personeelsleden die de site van Doel 
beveiligen werden op 1 mei 2023 tijdelijk gedetacheerd 
naar de Scheepvaartpolitie om haar te ondersteunen bij 
de beveiligingsopdrachten in de haven van Antwerpen. 
Defensie heeft daarom tijdelijk opnieuw een dispositief op 
de site van Doel ingezet.” Daarom kan men zich terecht 
de vraag stellen of de diensten daadwerkelijk worden 
versterkt, dan wel of het slechts gaat om een tijdelijk 
versterking als antwoord op noodsituaties of drama’s, 
wat ten koste zou gaan van andere diensten die het dan 
met minder middelen moeten stellen.

Een ander onderwerp betreft het herkennen van de 
symptomen van een zware psychose die in verband kan 
worden gebracht met terroristische daden. De minister 

Suite à l’assassinat du policier Montjoie, la ministre a 
souligné à raison qu’il a fallu en tirer les leçons et que 
l’on doit faire beaucoup plus au niveau des échanges 
structurés entre les TFL et des CSIL-R. L’attentat du 16 oc-
tobre montre qu’il y a encore beaucoup à faire. La Task 
force nationale a chargé un groupe de travail ad-ho-
cde  formuler des recommandations pour un meilleur 
suivi forensique des personnes reprises dans la BDC  
(DOC 55 3549/013, p. 115). Quelles sont ces recom- 
mandations?

Les services sont-ils capables d’assurer toutes les 
missions de surveillance liées aux menaces terroristes, 
suite à la récente hausse du niveau de la menace?

Dans la NPG, la ministre précise que des moyens sup-
plémentaires ont été débloqués pour renforcer la Police 
Judiciaire Fédérale dans tout le pays, avec davantage 
d’effectifs chargés de lutter contre la criminalité orga-
nisée (DOC 55 3549/013, p. 4). Pourtant, le manque de 
moyens reste criant et les besoins ne sont pas rencontrés. 
L’exemple de la DR3 est plus qu’interpellant puisque 
celle-ci est limitée, vu le manque de capacités, à la 
réactivité plutôt qu’à la proactivité. Le tableau est même 
plus négatif aujourd’hui que celui présenté à huis clos 
en juin 2022. Il s’agit d’une réalité anormale.

Le manque de personnel se fait également sentir 
pour la sécurité et la surveillance des sites sensibles. 
M. Pivin constate à ce sujet que le corps de surveillance 
et de protection DAB continuera à être déployé pour les 
sites nucléaires d’ici la fin de l’année 2024, ce qui est 
effectivement indispensable. Un passage de la note de 
politique général illustre toutefois la situation réelle des 
services de sécurité. On peut lire en effet que “la DAB 
a repris en date du 1er janvier 2023 la sécurisation des 
sites et centrales nucléaires de Doel et de Mol/Dessel/
Geel. Le 1er mai, les membres du personnel sécurisant 
le site de Doel ont été temporairement détachés au sein 
de la Police de la Navigation afin d’assurer, en appui à 
cette dernière, des missions de sécurisation sur le site 
du Port d’Anvers. La Défense a donc temporairement 
redéployé un dispositif sur le site de Doel.” (DOC 55 
3549/013, p. 100). On peut dès lors légitimement se 
demander si on renforce véritablement les services ou 
si on ne les renforce que par période et en fonction de 
l’urgence et des drames, au détriment d’autres services 
qui se retrouvent déforcés.

Un autre sujet concerne la reconnaissance de symp-
tômes d’une psychose sévère, qui peut être en lien avec 
des actes terroristes. La ministre indique avoir tiré les 
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verklaart dat wat dat betreft lessen werden getrokken 
uit het verleden, ook met betrekking tot de gepaste 
interventiemethodes of de opleiding. Voorts staat in de 
beleidsnota te lezen dat “om de samenwerking op het 
terrein te stroomlijnen, […] de werkgroep “Noodsituaties” 
werk [heeft] gemaakt van sensibilisering aangaande (de 
aanpak van) personen in crisis door de ontwikkeling 
en verspreiding van informatieflyers voor de betrokken 
actoren” (DOC 55 3549/013, blz. 12). Dit is een positieve 
evolutie, aangezien de samenwerking en een optimale 
informatie-uitwisseling tussen de interventie- en de hulp-
diensten van wezenlijk belang zijn. Zijn de informatieflyers 
waarnaar wordt verwezen bestemd voor alle zones van 
het land? Kwam er al feedback van de politiediensten 
aan de hand waarvan de doeltreffendheid ervan kan 
worden nagegaan? Welke maatregelen werden genomen 
om ervoor te zorgen dat de politieagenten van de lokale 
zones gemakkelijker toegang krijgen tot de databanken?

Tot slot is de mogelijkheid gecreëerd om voor een aan-
tal functies een snellere contractuele selectieprocedure 
te organiseren. Die mogelijkheid is uitgebreid naar het 
Crisiscentrum. Hoe staat het nu met de selectieproce-
dures voor de versterking van het centrum?

— Operationaliteit van de diensten

De heer Pivin leest tot zijn verbazing in de beleidsnota 
het volgende (DOC 55 3549/013, blz. 99): “Teneinde dit 
mogelijk te maken wordt op basis van een technische en 
budgettaire analyse, waaraan werd meegewerkt vanuit 
de Federale Politie, een flexibele technische oplossing 
voorgesteld om de beelden van de NMBS ter beschikking 
te stellen van de politiezones. De implementatie van deze 
technische oplossing is voorzien in de loop van 2024.”

De spreker stelt de bevoegde regeringen al jaren 
vragen over het delen van bewakingsbeelden tussen 
de politiediensten en de videobewakingsnetwerken van 
de openbare vervoersmaatschappijen. Elke keer krijgt 
hij het antwoord dat het voor weldra is. Het lijkt hem 
onbegrijpelijk dat die informatie-uitwisseling nog steeds 
geen feit is, terwijl hij – net zoals anderen wellicht – al 
zoveel jaren wijst op die onsamenhangendheid en dus 
op dit notoire gebrek aan doeltreffendheid. Kan men er 
bijgevolg op rekenen dat die technische oplossing over 
een paar maanden werkelijk wordt geïmplementeerd?

Wat het genegotieerd beheer van de openbare ruimte 
betreft, stipt de minister aan dat de werkgroep New Ways 
of Protesting heeft voortgewerkt aan de actualisering 
van de rondzendbrieven CP4 van 11 mei 2011 en OOP41 
van 31 maart  2014 betreffende de operationalisering 
van het referentiekader CP4 over de openbare orde 
(DOC 55 3549/013, blz. 98).

leçons du passé en ce qui concerne la reconnaissance 
de ces symptômes, les méthodes d’intervention adé-
quates, ou encore la formation. Par ailleurs, “afin de 
structurer la coopération sur le terrain, le groupe de travail 
“Situations d’urgence” a travaillé sur la sensibilisation 
à la (gestion de la) personne en crise, en développant 
et en distribuant des brochures d’information pour les 
acteurs concernés.” (DOC 55 3549/013, p. 12). Cette 
évolution est positive, sachant que la coopération et 
un partage d’informations optimale entre les services 
d’intervention et de secours sont essentiels. La brochure 
précitée est-elle déjà adressée à toutes les zones du 
pays? Y a-t-il déjà eu un retour des services policiers 
pour s’assurer de son efficacité? Quelles mesures ont 
été prises pour faciliter et améliorer l’accès des policiers 
des zones locales aux bases de données?

Enfin, la possibilité a été prévue d’organiser, pour un 
certain nombre de fonctions, une procédure de sélection 
contractuelle plus rapide. Cette possibilité a été éten-
due au Centre de crise. Où en sont les procédures de 
sélection qui visaient à renforcer le centre?

— Opérationnalité des services

M. Pivin s’étonne de lire dans le NPG qu’une “solution 
technique flexible consistant à mettre les images de la 
SNCB à la disposition des zones de police est propo-
sée sur la base d’une analyse technique et budgétaire, 
à laquelle la Police Fédérale a collaboré. La mise en 
œuvre de cette solution technique est prévue dans le 
courant de 2024.” (DOC 55 3549/013, p. 99).

Cela fait des années que l’intervenant interroge les 
gouvernements compétents la question du partage des 
images de surveillance entre les services de police et les 
réseaux de vidéoprotection des sociétés de transports 
publics. Chaque fois, on lui répond que c’est pour bientôt. 
Il lui parait inconcevable que ce partage d’information ne 
soit toujours pas réalisé alors qu’il a – comme d’autres 
sans doute – soulevé cette incohérence et donc ce 
manque d’efficacité notoire, depuis tant d’années. Quelles 
sont donc les garanties de voir cette solution technique 
réellement mise en œuvre dans quelques mois?

Concernant la gestion négociée de l’espace pu-
blic, la ministre indique que le groupe de travail New 
Way of Protesting a continué ses travaux d’actualisa-
tion des circulaires, à savoir la CP4 du 11 mai 2011 et 
l’OOP 41 du 31 mars 2014 concernant l’opérationnali-
sation du cadre de référence CP4 relatif à l’ordre public  
(DOC 55 3549/013, p. 98).
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De heer Pivin herinnert aan het bezoek van de commis-
sie aan Etterbeek enkele maanden geleden en benadrukt 
het belang van die actualisering. Hij is echter verbaasd te 
lezen dat het gebruik van drones voort wordt onderzocht, 
teneinde de nadere regels voor de inzet ervan te bepalen 
en na te gaan welke concrete meerwaarde ze kunnen 
bieden in het kader van het genegotieerd beheer van 
de openbare ruimte. Het gebruik van drones lijkt hem 
niet enkel mogelijk te zijn, maar ook in al ingeburgerd in 
veel Europese landen. Kan de minister dus preciseren 
welke kernelementen van de rondzendbrieven zullen 
worden geactualiseerd en de conclusies meedelen van 
het onderzoek naar het gebruik van drones?

Is de begroting voor het onderhoud van het rollend 
materieel verhoogd ten opzichte van 2022 en 2023? Hoe 
zit het in het bijzonder voor het begrotingsbedrag dat zal 
worden toegekend voor het onderhoud van sproeiwagens 
en gepantserde voertuigen (APC)? Welk budget wordt 
uitgetrokken voor de aankoop van nieuw materieel en 
nieuwe uitrusting voor DAS in 2024? Wat is dat nieuw 
materieel precies?

Vervolgens gaat de heer Pivin in op het geïntegreerd 
en alomvattend veiligheidsbeleid in Brussel, dat een in-
tegraal onderdeel van het regeerakkoord is. De minister 
legt uit dat het voorontwerp van wet, zoals in eerste lezing 
goedgekeurd door de Ministerraad, is aangepast op basis 
van de adviezen van de geraadpleegde instanties. Gelet 
op zowel de onveiligheid in Brussel als het aantal en de 
ernst van de criminele feiten die er worden gepleegd, is 
dit thema van het regeerakkoord bijzonder belangrijk. 
Dit dossier zat echter lange tijd in het slop doordat het 
federale regelgevend kader ontoereikend was en het 
gewestelijke beleidsniveau te weinig engagement aan 
de dag legde. Kan de minister al duidelijkheid scheppen 
over wat er op tafel ligt?

Welke plannen zijn voorts concreet uitgewerkt met 
de gemeentelijke overheden voor de situatie in de sta-
tionsbuurt van Brussel-Noord?

— Onderdeel Veiligheid en Preventie

De heer Pivin is eens met de bewering dat investeren 
in preventie altijd vruchten afwerpt.

De minister wijst in haar beleidsnota voorts op de 
hervorming van de GAS-wet die zopas is aangenomen 
door de Kamer van volksvertegenwoordigers. Hoewel 
de spreker het eens was met de doelstelling om de 
lokale besturen sterker te maken, vindt hij het com-
promis van de regering een gemiste kans. Gelet op de 

Rappelant la visite effectuée par la commission à 
Etterbeek, il y a quelques mois, M. Pivin souligne que 
cette actualisation est importante. Il s’étonne toutefois de 
lire que l’utilisation de drones a fait l’objet d’un examen 
plus approfondi, afin d’analyser les modalités de leur 
déploiement et la valeur ajoutée concrète qu’ils peuvent 
apporter dans le contexte de la gestion négociée de 
l’espace public. Il lui parait en effet que l’utilisation des 
drones est non seulement possible mais aussi déjà fré-
quente dans de nombreux État européens. La ministre 
peut-elle dès lors préciser les éléments principaux des 
circulaires sur lesquels les actualisations porteront et 
indiquer les conclusions de l’étude réalisée sur l’usage 
des drones.

Le budget pour l’entretien du matériel roulant a-t-il été 
augmenté par rapport à 2022 et 2023? Qu’en est-il en 
particulier du budget qui sera affecté à l’entretien des 
arroseuses et des véhicules blindés APC? Quel bud-
get est prévu pour l’acquisition de nouveaux matériels 
et équipements pour la DAS en 2024? Quels sont ces 
nouveaux matériels?

M. Pivin aborde ensuite la question de la politique de 
sécurité intégrée et globale à Bruxelles, qui fait partie inté-
grante de l’accord de gouvernement. La ministre explique 
à ce sujet que l’avant-projet de loi, tel qu’approuvé par le 
Conseil des ministres en première lecture, est adapté sur 
la base des avis des instances consultées. Ce chantier de 
l’accord de gouvernement est particulièrement important 
compte tenu de l’insécurité à Bruxelles et du nombre et 
de la gravité des faits de criminalité qui y sont commis. 
Ce dossier a toutefois longtemps été paralysé en raison 
de l’inadéquation du cadre réglementaire fédéral et du 
manque de responsabilité et d’engagement politique au 
niveau régional. La ministre peut-elle déjà lever le voile 
sur ce qui est sur la table?

Par ailleurs, qu’est-il prévu concrètement avec les 
autorités communales concernant la situation du quartier 
de la gare du Nord?

— Volet Sécurité et Prévention

M. Pivin souscrit à l’affirmation selon laquelle investir 
dans la prévention porte toujours ses fruits.

La ministre évoque par ailleurs dans sa note la réforme 
de la loi SAC qui vient d’être adoptée par la Chambre 
des représentants. Si l’intervenant souscrit à l’objectif de 
rendre les administrations locales plus fortes, il constate 
que le compromis auquel le gouvernement est arrivé 
constitue une occasion manquée. Au vu des rapports 
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evaluatieverslagen, getuigenissen en verzoeken van 
de actoren in het veld meent hij dat men verder had 
kunnen gaan.

Bovendien benadrukt de minister dat de burgers 
eveneens een positieve bijdrage kunnen leveren aan een 
veiligere samenleving en dat er thans een toolbox wordt 
ontwikkeld om burgers te betrekken bij het preventie- en 
veiligheidsbeleid op lokaal of supralokaal niveau. Hoe zal 
die toolbox er concreet uitzien? Hoe zullen de burgers 
worden ingelicht over het bestaan van die toolbox en 
op welke manier zullen ze er toegang tot hebben? In de 
loop van deze zittingstijd is het aantal BIN’s niet echt 
toegenomen. Zal de voormelde toolbox ervoor zorgen 
dat nieuwe BIN’s worden opgericht? Zal een deel van het 
impulsiefonds van 1,5 miljoen euro voor de wijkwerking 
gericht zijn op de oprichting van BIN’s?

Wat de toegankelijkheid van de diensten betreft, 
heeft de minister de ontwikkeling van Police on Web 
voorgesteld als een grote stap vooruit. De heer Pivin 
merkt op dat iedereen dit digitale proces inmiddels 
kent en dat het in theorie inderdaad een stap vooruit 
is. Uit sommige getuigenissen blijkt echter dat het niet 
erg doeltreffend is, of dat het in elk geval geen echte 
toegevoegde waarde biedt een om de indiening van 
een niet-dringende klacht te vereenvoudigen. Klopt het 
dat het slachtoffer dat een klacht wil indienen via Police 
on Web na het invullen van het elektronische formulier 
een afspraak moet maken op het politiebureau en dat 
daarna de gebruikelijke procedure voor het indienen 
van een klacht volgt?

— Politiepersoneel en aanwervingen

In de beleidsnota staat te lezen (DOC 55 3649/013, 
blz. 61): “De kentering voor wat betreft de structurele 
onderinvestering van de Federale Politie werd in 2023 
verdergezet.” en “In de laatste vier mobiliteitscycli werd, 
in vergelijking met vorig jaar, een dubbel aantal vacante 
plaatsen (gemiddeld 469) opengesteld, hetgeen zich in 
de komende maanden moet vertalen in een versnelde 
aangroei.”

Enkele maanden geleden is echter duidelijk geworden 
dat de doelstelling om jaarlijks 1.600 extra politieagenten 
aan te werven – dus echte nieuwe aanwervingen en geen 
interne mutaties – nooit is gehaald. In dit verband is de 
heer Pivin verrast door de formulering in de beleidsnota 
(DOC 55 3549/013, blz. 64): “Sinds 2021 worden jaarlijks 
1.600 inspecteurs aangeworven.” De verwijzing naar 
aanwerving lijkt niet helemaal correct, aangezien interne 
bevorderingen in dat cijfer zijn inbegrepen. De heer Pivin 
herinnert eraan dat de officiële personeelsformatie bij 
de aanvang van de zittingsperiode reeds ontoereikend 
was, met een tekort van enkele duizenden politieagenten. 

d’évaluation, des témoignages et des demandes des 
acteurs de terrain, il lui semble qu’on aurait pu aller plus 
loin en cette matière.

En outre, la ministre souligne que les citoyens peuvent 
également contribuer positivement à une société plus 
sûre et qu’une boîte à outils est en cours d’élaboration 
afin d’impliquer les citoyens dans la politique de sécurité 
et de prévention au niveau local ou supralocal. À quoi 
ressemblera concrètement cette boîte à outils? Comment 
les citoyens seront-ils informés de son existence et de 
quelle manière y auront-ils accès? Au cours de cette 
législature, le nombre de PLP n’a pas vraiment évolué. 
La boîte à outils précitée favorisera-t-elle l’implantation 
de nouveaux PLP? Le fonds d’impulsion de 1,5 mil-
lion d’euros pour le travail de quartier ciblera-t-il pour 
partie la création des PLP?

Concernant l’accessibilité des services, la ministre a 
présenté le développement de Police on Web comme 
une avancée importante. M. Pivin remarque que tout le 
monde connait désormais ce processus numérique et 
qu’en théorie, il s’agit en effet d’un progrès. Cependant, 
il ressort de certains témoignages, que l’outil est peu 
efficace ou qu’en tout cas, il n’a pas une réelle valeur 
ajoutée pour simplifier le dépôt d’une plainte non urgente. 
Est- il est exact que le dépôt de plainte via Police on 
Web nécessite, pour la victime qui a rempli le formulaire 
électronique, la prise d’un rendez-vous ultérieur au 
commissariat et est suivi d’un processus classique de 
dépôt de plainte?

— Effectif policier et recrutements

On peut lire dans la note de politique générale que 
“Le redressement par rapport au sous-investissement 
structurel dans la Police fédérale s’est poursuivi en 2023” 
et que “lors des quatre derniers cycles de mobilité, le 
nombre total d’emplois ouverts (en moyenne 469) a été 
doublé par rapport à l’année dernière ce qui devrait se 
traduire dans les mois à venir par un accroissement plus 
rapide.” (DOC 55 3649/013, p. 61).

Il y a quelques mois, il est toutefois apparu que l’objectif 
de recrutement de 1.600 policiers supplémentaires par 
an à savoir de véritables nouvelles recrues et non des 
mouvements internes, n’a jamais été atteint. M. Pivin 
s’étonne à ce propos de la formulation figurant dans la 
note qui évoque 1600 inspecteurs “recrutés chaque an-
née” depuis 2021 (DOC 55 3549/013, p. 64). Parler de 
recrutement ne semble pas tout à fait exact puisque les 
promotions sociales internes sont comprises dans ce 
chiffre. M.Pivin rappelle qu’au début de la législature, 
alors que le cadre officiel était déjà insuffisant, il manquait 
déjà plusieurs milliers de policiers. Selon les syndicats, 
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Volgens de vakbonden is deze situatie blijven bestaan 
en ontbreken er in 2023 nog steeds enkele duizenden 
politieagenten. Volgens sommigen zou het gaan om een 
algemeen tekort van 5.000 politieagenten bij de federale 
politie en de lokale politiezones.

Hoeveel nieuwe politieagenten zullen er in 2024 worden 
aangeworven, rekening houdend met de budgetverhoging 
in 2024 (100 miljoen euro) en de beloftes die in 2021 
zijn gemaakt? Slaat het cijfer van 1.600 politieagenten 
enkel op personen die geen deel uitmaken van de po-
litiediensten of omvat het ook interne verschuivingen? 
Hoeveel politieagenten gaan elk jaar met pensioen of 
verlaten het korps?

Heel wat posten voor gespecialiseerde profielen 
blijven vacant. Wat is de huidige toestand bij de FGP? 
Hoeveel personeel is toegewezen aan de diensten die 
mensenhandel bestrijden?

— Omvattend financieringsmechanisme

De minister bevestigt dat ze voor het einde van deze 
zittingsperiode een wetsontwerp voor de financiering 
van de lokale politiezones wil afronden. Kan ze meer 
informatie geven? Hoever staat de werkgroep voor een 
alomvattende hervorming van de financiering? Wat 
is de status van de herziening van de KUL-norm als 
berekeningsbasis? Wat wil de minister bereiken in de 
overblijvende maanden? Het is volstrekt ondenkbaar 
om deze herziening voor te stellen en meteen door te 
voeren zonder verder overleg. Hoe wil ze te werk gaan?

— Geweld tegen brandweerlieden en ambulanciers

De minister herhaalt dat agressie tegen brandweer-
lieden en ambulanciers voortaan strenger zal worden 
bestraft, net zoals dat ook het geval is voor geweld tegen 
politieagenten. Deze maatregel wordt opgenomen in 
het nieuwe Strafwetboek. Deze wijziging was essenti-
eel en komt tegemoet aan de resolutie betreffende het 
tegengaan van geweld jegens de politie, de brandweer 
en de nood- en interventiediensten (DOC 55 1691/007) 
op initiatief van de MR-fractie, waarin de regering werd 
gevraagd concrete schikkingen te treffen en de richtlijnen 
van het College van procureurs-generaal te wijzigen. 
Werd de nieuwe rondzendbrief over de systematische 
gerechtelijke afhandeling van geweld tegen politieagen-
ten geëvalueerd? Hoe staat het met de vervolging van 
plegers van geweld tegen brandweerlieden? Het volstaat 
inderdaad niet om de teksten te wijzigen, ook moeten 
die gewijzigde teksten effect sorteren. Kan de minister 
de heer Pivin op dit punt geruststellen en bevestigen 

cette situation a perduré et en 2023, il manque toujours 
plusieurs milliers de policiers. Il s’agirait, selon certains, 
d’un déficit de 5.000 policiers au total dans la Police 
fédérale et les zones de la police locale.

Compte tenu de l’augmentation du budget en 2024 
(100 millions d’euros) en 2024, et des engagements 
pris 2021, à combien s’élèvera le nombre de recrutements 
de nouveaux policiers en 2024? Le nombre de 1.600 poli-
ciers vise-t-il bien uniquement des personnes externes 
aux services de police ou comprend-il également des 
mouvements internes? Combien de policiers partent à 
la retraite et quittent les services chaque année?

De nombreux postes sont vacants en permanence pour 
les profils spécialisés. Quelle est la situation actuelle à la 
PJF? Combien d’effectifs sont-ils affectés aux services 
de la lutte contre la traite des êtres humains?

— Mécanisme global de financement

La ministre affirme sa volonté de finaliser le projet 
d’une nouvelle loi de financement pour les zones de 
police locale au cours de cette législature. Peut-elle 
donner davantage d’informations? Où en est le groupe 
de travail qui planche sur la réforme complète du finan-
cement? Qu’en est-il de la révision de la base de calcul 
qu’est la norme KUL? Quel est l’objectif de la ministre 
compte tenu des quelques mois qui restent? On ne peut 
évidemment pas imaginer une présentation de cette 
révision et une implémentation directe sans autre forme 
de concertation. Comment compte-t-elle agir?

— Violence contre les pompiers et les ambulanciers

La ministre rappelle que les agressions contre les 
pompiers et les ambulanciers seront dorénavant punies 
plus sévèrement, à l’instar des violences commises à 
l’encontre des policiers. Cette mesure figurera dans le 
nouveau code pénal. Cette modification était indispen-
sable et répond à la résolution relative à la lutte contre 
les violences commises à l’encontre des policiers, des 
pompiers et des agents des services d’urgence et 
d’intervention (DOC 55 1691/007) initiée par le groupe 
MR et dans laquelle il était demandé au gouvernement 
de prendre des décisions concrètes et de modifier les 
directives du Collège des Procureurs généraux. La nou-
velle circulaire sur la systématisation du suivi judiciaire 
des auteurs de violences contre les policiers a-t-elle été 
évaluée? Qu’en est-il des poursuites contre les auteurs 
de faits de violence contre les pompiers? Il ne suffit 
en effet pas de changer les textes mais également de 
s’assurer que ces textes modifiés soient suivis d’effets. 
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dat het vervolgingsbeleid van de parketten in de ge-
wenste richting is geëvolueerd sinds deze wijzigingen 
zijn doorgevoerd?

— Masterplan

De spreker heeft de stoeterij van Wisbecq bezocht, de 
site voor de cavalerie die werd ingericht op initiatief en 
met de kredieten van de federale politie. In dit verband 
wijst de minister erop dat er voor de komende jaren 
verdere upgrades en investeringen gepland zijn. Kan 
ze meer details geven? Om welke nieuwe investeringen 
gaat het? Welke nieuwe financiële beslissingen zijn er 
genomen voor 2024? Welke vooruitgang is er geboekt 
bij het aanwerven van nieuwe ruiters? Is het budget 
toereikend en is de tendens positief in vergelijking met 
de periode 2020-2022?

Wat is het regelgevend en wettelijk kader voor het 
conform maken van de cellen in Géruzet en welke ge-
detailleerde plannen zijn er voor deze gebouwen?

Hoever staan de werken in Blok F van kwartier de 
Witte de Haelen, waar de speciale eenheden zullen 
worden gehuisvest?

Tot slot zegt de heer Pivin dat het hem verbaast dat 
er niets wordt gezegd over de schietstanden. De situatie 
(gebrek aan capaciteit, tijdverlies door verplaatsingen) 
wordt nochtans al jaren aan de kaak gesteld. Wat met de 
opleiding van onze politieagenten? Hoe toegankelijk zijn 
de huidige schietstanden voor de lokale politieagenten? 
Wordt samenwerking met Defensie overwogen? Wat is 
er gepland voor 2024?

Als burgemeester en voorzitster van een politiezone 
stelt mevrouw Caroline Taquin (MR) vast dat er de 
jongste vier jaar weliswaar veel beslissingen werden ge-
nomen, maar dat de situatie in het veld weinig verbetert. 
Uiteraard is de spreekster ingenomen met alle door de 
minister opgesomde maatregelen om de politiediensten 
te ondersteunen. Er dient echter nog veel te gebeuren 
om de sereniteit en het vertrouwen te herstellen, alsook 
om het beroep van politieagent aantrekkelijker te maken 
en nieuwe rekruten aan te trekken.

— Bescherming van de slachtoffers van stalking en 
bestrijding van intrafamiliaal geweld

Hoewel het verschijnsel de jongste jaren enorm is 
toegenomen, hinkt België achterop bij de aanpak van 
het vraagstuk. Naast de maatregelen op het gebied 
van preventie en in de gezondheidssector hebben de 
politiediensten uiteraard een essentiële rol te spelen 
om de slachtoffers een betere bescherming te bieden. 

La ministre peut-elle rassurer M. Pivin à ce propos et 
confirmer que la politique des parquets a évolué dans 
le sens souhaité depuis ces changements?

— Masterplan

L’intervenant a eu l’occasion de visiter les haras de 
Wisbecq, site pour la cavalerie qui a fait l’objet d’aména-
gements à l’initiative et sur crédits de la Police Fédérale. 
La ministre précise à ce sujet que des mises à niveau 
et des investissements sont encore à prévoir dans les 
prochaines années. Peut-elle être plus précise? De quels 
investissements nouveaux s’agit-il? Quelles sont les déci-
sions financières nouvelles qui sont prises pour 2024? 
Où en est le recrutement de nouveaux cavaliers? Le 
budget est-il bien prévu et la tendance est-elle positive 
par rapport à la tendance 2020-2022?

Concernant la mise en conformité des cellules au quar-
tier Géruzet, quel en est le cadre réglementaire et légal 
et qu’est-ce qui est prévu en détails dans ces locaux?

Où en est le Bloc F du quartier de Witte de Haelen 
qui doit accueillir les Unités spéciales?

Enfin, M. Pivin se dit surpris de ne voir aucune allusion 
en ce qui concerne les stands de tir. La situation (manque 
de capacité, perte de temps pour les déplacements) 
est décriée depuis plusieurs années pourtant. Où en 
est l’entrainement de nos policiers? Qu’en est-il de 
l’accessibilité aussi des stands actuels pour les policiers 
locaux? Des coopérations avec la Défense sont-elles 
envisagées? Qu’est-ce qui est prévu en 2024?

Rappelant sa qualité de bourgmestre et de présidente 
de zone de police, Mme Caroline Taquin (MR) constate 
que, si de nombreuses décisions ont été prises ces quatre 
dernières années, force est de constater que la situa-
tion sur le terrain ne s’améliore que peu. L’intervenante 
salue évidemment toutes les mesures énumérées par 
la ministre qui visent à soutenir les services de police. 
Cependant, il reste beaucoup à faire pour réussir à 
retrouver de la sérénité et restaurer la confiance mais 
aussi pour augmenter l’attractivité du métier de policier 
et susciter de nouvelles vocations.

— Protection des victimes de harcèlement et lutte 
contre les violences familiales

Alors que ce phénomène a explosé depuis quelques an-
nées, il faut noter que la Belgique est en retard dans 
son approche de la problématique. À côté des mesures 
prises au niveau de la prévention et dans le secteur de 
la santé, les services de police ont évidemment un rôle 
essentiel à jouer afin de mieux protéger les victimes. 
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Het stalkingalarm is een belangrijke maatregel die ook 
in de privésfeer wordt ingezet en die het mogelijk maakt 
de slachtoffers van stalking en van intrafamiliaal geweld 
beter te beschermen. In welke nieuwe investeringen 
wordt voorzien met het oog op het onderhoud van de 
bestaande technologie en de ontwikkeling van nieuwe 
technologie inzake het mobiel stalkingalarm en binnen 
welke termijn zal het stalkingalarm beschikbaar zijn 
voor alle zones?

De minister heeft er voorts aan herinnerd dat vijftien 
projecten die inzetten op de zorg voor slachtoffers, 
kinderen en geweldplegers, alsook op de opleiding 
van professionals, werden geselecteerd en succesvol 
werden opgestart. Hoe staat het met die projecten? Zijn 
de 1.000 alarmknoppen thans daadwerkelijk operationeel? 
Wat zijn de vooruitzichten inzake de technologische ont-
wikkelingen? Van welke grootteorde zijn de structurele 
financieringsmogelijkheden waarnaar in de beleidsnota 
wordt verwezen om het gebruik van het stalkingalarm te 
bestendigen? Hoe verloopt de interdisciplinaire benade-
ring? Komt er ook een structurele link met de Zorgcentra 
na Seksueel Geweld?

De minister geeft aan dat in 2024 een methodologie 
zal worden uitgewerkt om een werkgroep samen te 
stellen die bestaat uit verschillende actoren en experten 
om het samenwerkingsprotocol tussen de DVI (Disaster 
Victim Identification) en de diensten slachtofferbejege-
ning te evalueren (DOC 55 3549/013, blz. 82). Kan ze 
toelichting verstrekken over de samenstelling van die 
werkgroep en over het voorgenomen tijdpad van de 
aangekondigde evaluatie?

Mevrouw Taquin is van oordeel dat die financiering 
des te belangrijker is nu de gewesten de subsidies voor 
de bureaus voor slachtofferhulp hebben geschrapt. Werd 
een geografische analyse van de situatie uitgevoerd, om 
te bepalen waar de behoeften het grootst zijn? Werd 
de weerslag van die geschrapte subsidies in het Waals 
Gewest geëvalueerd?

Wat zijn de prioriteiten in het raam van de geplande 
onderhandelingen betreffende de functionele opleiding 
voor politieassistent? Kunnen die onderhandelingen in 
de komende weken worden afgerond?

De slachtoffers van seksueel geweld kunnen binnenkort 
al bijna een jaar een klacht indienen via Police on Web. 
Werd die maatregel geëvalueerd en hoeveel incidenten 
werden er geregistreerd? Welke follow-up hebben de 
politiediensten daaraan gegeven? In haar beleidsnota 
stelt de minister dat het slachtoffer een afspraak kan 
aanvragen met een gespecialiseerde politieambtenaar. 
Zou ze kunnen toelichten hoe zulks in zijn werk gaat en 

L’alarme anti-harcèlement est un dispositif important 
qui se développe aussi dans la sphère privée et qui 
permet de mieux protéger les victimes de harcèlement 
et de violence intrafamiliale. Quels sont les nouveaux 
investissements prévus pour la maintenance et la nou-
velle technologie de l’alarme mobile et dans quel délai 
seront-ils disponibles sur le terrain pour l’ensemble des 
zones?

La ministre a par ailleurs rappelé que quinze projets 
axés sur la prise en charge des victimes, des enfants 
et des auteurs de violences ainsi que sur la formation 
des professionnels ont été sélectionnés et lancés avec 
succès. Où en sont ces projets? Les 1.000 boutons 
d’alarme sont-ils bien opérationnels? Quelles sont les 
perspectives en termes d’évolution technologique? De 
quel ordre sont les possibilités de financement structurel 
évoquées dans la note afin de pérenniser la mise en 
œuvre de ce moyen? Comment se développe l’approche 
interdisciplinaire? Un lien structurel est-il mis en place 
aussi avec les Centres de Prise en charge des Violences 
Sexuelles?

La ministre annonce qu’en 2024, une méthodologie 
sera élaborée afin de mettre sur pied un groupe de 
travail réunissant différents acteurs et experts dont la 
tâche consistera à évaluer le protocole de coopération 
entre le DVI (Disaster Victim Identification) et les services 
d’assistance aux victimes (DOC 55 3549/013, p.82). 
Peut-elle donner des informations en ce qui concerne 
la composition de ce groupe de travail et le calendrier 
de l’évaluation annoncée?

Mme Taquin juge que ces financements sont d’autant 
plus importants que les régions ont supprimé les sub-
sides aux bureaux d’aide aux victimes. Une analyse 
géographique de la situation a-t-elle été réalisée pour 
identifier les lieux où les besoins sont les plus criants? 
L’impact de cette perte de subvention en Région wal-
lonne a-t-il été évalué?

Quelles sont les priorités dans le cadre des négocia-
tions prévues pour la formation fonctionnelle d’assistant 
de police? Ces négociations pourront-elles être finalisées 
dans les prochaines semaines?

Les victimes de violences sexuelles peuvent porter 
plainte via Police on Web depuis bientôt un an. Y a-t-il 
eu une évaluation de cette mesure et combien de faits y 
ont été enregistrés? Quel est le suivi qui y a été accordé 
par les services policiers? Dans sa note, la ministre 
évoque la possibilité pour la victime de demander un 
rendez-vous avec un fonctionnaire de police spécialisé. 
Peut-elle détailler ce procédé et indiquer combien de 
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hoeveel gespecialiseerde politieambtenaren erkend zijn 
in de politiezones? Hoeveel incidenten hebben zij het 
voorbije jaar behandeld?

— Sectoraal akkoord voor de politie en loopbaan- 
einderegeling

In het kwalitatief onderdeel van het akkoord wordt 
bijzondere aandacht besteed aan de loopbaanein-
deregeling, met in het bijzonder een extra dag verlof 
vanaf 59 jaar en minder nachtprestaties vanaf 56 jaar. 
De spreekster vindt die maatregelen interessant, omdat 
ervoor gezorgd moet worden dat de expertise van de 
oudere politieagenten wordt behouden en dat tegelijkertijd 
hun takenpakket wordt aangepast aan de zware aard 
van hun beroep. Welk overleg loopt daarover nog met 
de politievakbonden? Welk bedrag wordt in 2024 uit-
getrokken ter financiering van de NAVAP-regeling voor 
de politiezones?

— Rechtshulp aan de ambtenaren van de federale 
politie

De minister heeft erop gewezen dat sinds het begin van 
de regeerperiode al 35 vonnissen wegens geweld jegens 
agenten van de federale politie werden uitgesproken. 
De ondersteuning van de politieagenten is positief, maar 
dat cijfer is onbeduidend in het licht van de duizenden 
gewelddaden die jaarlijks tegen hen worden gepleegd. 
De politiezones proberen op hun beurt hun politieagen-
ten zo goed mogelijk te ondersteunen wanneer zij het 
slachtoffer worden van geweld. Er rijst evenwel een vraag 
betreffende de tenlasteneming van de juridische kosten 
door de verzekeringen. Zo is het bijvoorbeeld nadelig 
dat de verzekeringsmaatschappijen weigeren tegemoet 
te komen zodra een politieagent een rechtsvordering 
instelt. Zou artikel 52 van de wet van 5 augustus 1992 op 
het politieambt niet zonder meer moeten bepalen dat 
de kosten en de honoraria van de advocaat van de 
politieambtenaar die een schadeloosstelling beoogt te 
verkrijgen, ten laste worden genomen? Of zou dat artikel 
moeten worden gewijzigd om interpretatieproblemen te 
voorkomen, opdat aan een politieagent en aan een po-
litiezone rechtshulp wordt verleend, ongeacht of al dan 
niet een rechtsvordering wordt ingesteld? Werd contact 
opgenomen met de minister van Economie inzake de 
wet van 4 april 2014 betreffende de verzekeringen?

— GPI-visie op flexwerk

Mevrouw Taquin stelt vast dat, in het raam van de 
richtlijnen van de federale politie, ieder personeelslid 
tot drie dagen per week zal kunnen telewerken. Welke 
criteria en welk regelgevend kader zullen van toepassing 
zijn op die mogelijkheid, teneinde de continuïteit van 
de dienstverlening te garanderen en de politieagenten 

fonctionnaires spécialisés sont certifiés dans les zones 
de police? Combien de faits ont-ils traités depuis un an?

— Accord sectoriel de la police et régime de fin de 
carrière

Le volet qualitatif de l’accord prévoit une attention 
particulière au régime de fin de carrière, avec notamment 
un jour de congé supplémentaire à partir de 59 ans et 
une réduction du nombre de prestations de nuit à partir 
de 56 ans. L’intervenante juge ces mesures intéressantes 
car il faut veiller à garder l’expertise des policiers les plus 
âgés tout en adaptant leurs missions pour tenir compte 
de la pénibilité de leur métier. Quelles concertations sont 
en cours actuellement sur ces sujets avec les syndicats 
policiers? Quel est le montant prévu pour le financement 
NAPAP pour les zones pour 2024?

— Assistance juridique aux fonctionnaires de la 
Police fédérale

La ministre a indiqué que depuis le début de la légis-
lature, trente-cinq jugements ont déjà été rendus dans 
des dossiers de violence envers des agents de la Police 
Fédérale. S’il est positif de soutenir les policiers, ce 
chiffre est insignifiant compte tenu des milliers de faits 
de violences commis chaque année contre eux. Les 
zones de police tentent, elles aussi, de soutenir au mieux 
leurs policiers lorsqu’ils en sont victimes. Une question 
se pose en ce qui concerne la prise en charge des frais 
juridiques par les assurances. Il est dommageable, 
par exemple, que les assurances refusent d’intervenir 
dès lors qu’un policier décide d’engager une action. 
L’article 52 de la loi du 5 août 1992 sur la fonction de 
police ne devrait-il pas impliquer, sans interprétation 
possible, une prise en charge des frais et honoraires 
de l’avocat du policier qui veut obtenir réparation d’un 
dommage? Ou convient-il de modifier cet article pour 
s’assurer d’éviter tout problème d’interprétation et faire 
en sorte qu’un policier et une zone puissent bénéficier de 
protection juridique, qu’une action en justice soit intentée 
ou non? Des contacts ont-ils été pris avec le ministre 
de l’Économie concernant la loi du 4 avril 2014 relative 
aux assurances?

— Vision GPI du travail flexible

Mme Taquin constate que dans le cadre des directives 
qui seront prises par la police fédérale, il est question 
de la possibilité de faire du télétravail jusqu’à trois jours 
par semaine. Quels seront les critères et le cadre régle-
mentaire qui encadreront cette possibilité pour garantir 
la continuité du service et donner au policier l’autonomie 
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voldoende autonomie te geven om hun werk uit te voe-
ren? Welke gevolgen zal die richtlijn hebben voor de 
politiediensten?

— Staten-Generaal van de Politie (SEGPOL)

De Staten-Generaal hebben onderzocht hoe de 
politie zich kan voorbereiden op de vele uitdagingen 
van de toekomst en is met meer dan 200 zeer nuttige 
aanbevelingen naar buiten gekomen, waarvan sommige 
van het werkveld kwamen. Werd een lijst met prioritaire 
aanbevelingen opgesteld? Zo ja, over welke gaat het en 
is er een werkschema opgesteld?

In haar nota haalt de minister het voorbeeld aan van 
de schaalvergroting van de politiezones, die elk min-
stens 500 operationele medewerkers zouden moeten 
tellen. Mevrouw Taquin merkt op dat schaalvergroting 
niet altijd zijn nut heeft bewezen, verre daarvan. Komt 
deze doelstelling van de nationale korpschef?

— Loonmotor

Mevrouw Taquin herinnert eraan dat ze de minister 
meer dan eens vragen heeft gesteld over de grote 
problemen die de HR-afdelingen in lokale politiezones 
ondervinden sinds de implementatie van de loonmotor. 
Hoe zijn de kwaliteit en de stabiliteit van de nieuwe loon-
motor geoptimaliseerd? Zijn er nog steeds problemen?

— Bodycams

Mevrouw Taquin merkt op dat de ministeriële rond-
zendbrief zal worden uitgevaardigd wanneer de wet van 
kracht wordt. Wat is de deadline? Welke politiezones 
nemen deel aan de overheidsopdracht van de federale 
politie?

— Register politiearrestaties

Kan de minister meer uitleg geven over de mogelijk-
heid om een aanhouding te registreren via de toepassing 
CrossArrest? Zullen alle politieagenten daartoe toegang 
hebben in 2024?

— Veiligheid bij voetbalwedstrijden

De spreekster verwijst naar de werkzaamheden van 
de werkgroep SENNFOOT inzake internationale samen-
werking op het vlak van veiligheid bij voetbalwedstrijden, 
die binnenkort haar aanbevelingen zal voorstellen. Hoe 
verloopt de samenwerking tussen de Benelux-landen? 
Wie maakt deel uit van de werkgroep? Zitten er bijvoor-
beeld ook supportersverenigingen in?

suffisante pour réaliser son travail? Quelles seront les 
implications de cette directive pour les services de police?

— États généraux de la police (SEGPOL)

Ces États généraux se sont penchés sur la manière 
dont la police peut se préparer aux nombreux défis du 
futur et ont formulé plus de 200 recommandations plus 
qu’utiles sur la base d’éléments émanant pour partie 
du terrain. Une liste des recommandations prioritaires 
a-t-elle été élaborée? Si oui, quelles sont-elles et un 
calendrier de travail a-t-il été établi?

La ministre cite, dans sa note, l’exemple d’un agran-
dissement d’échelle des zones de police qui viserait à ce 
que chaque zone compte au moins 500 collaborateurs 
opérationnels. Mme Taquin observe que les économies 
d’échelle n’ont pas toujours fait leur preuve, loin s’en 
faut. Cet objectif émane-t-il des chefs de corps du pays?

— Moteur salarial

L’intervenante rappelle avoir questionné plus d’une 
fois la ministre sur les problèmes importants rencon-
trés par les services RH des zones de la police locale 
depuis l’implémentation de ce moteur salarial. De quelle 
manière la qualité et la stabilité du nouveau moteur 
salarial ont-elles été optimisées? Des problèmes sub-
sistent-ils à ce jour?

— Bodycams

Mme Taquin prend bonne note que la circulaire minis-
térielle sera diffusée lors de l’entrée en vigueur de la 
loi. Quel est le délai? Quelles sont les zones de police 
qui participent au marché public de la Police fédérale?

— Registre des arrestations

La ministre peut-elle donner des détails sur la possibilité 
d’enregistrer une arrestation via l’application CrossArrest? 
Tous les policiers y auront-ils accès en 2024?

— Sécurité lors des matchs de football

L’intervenante se réfère aux travaux du groupe de 
travail SENNFOOT sur la coopération internationale 
en matière de sécurité lors des matchs de football, qui 
devra présenter bientôt ses recommandations. Comment 
se déroule ce travail important entre pays du Benelux? 
Qui compose ce groupe de travail? Y retrouve-t-on par 
exemple des associations de supporters?
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Kan ze ook details geven over de gerichte bewustma-
kingsacties die zullen worden opgezet nadat de feiten 
voor elke club in kaart zijn gebracht?

— Hulpdiensten en civiele bescherming

Meer dan 17.000 professionele en vrijwillige brand-
weerlieden staan dag en nacht paraat, net zoals onze 
politieagenten. Mevrouw Taquin juicht de oprichting 
van een nationaal brandweerorgaan dan ook toe. Wat 
zijn de opdrachten ervan? Welke maatregelen heeft 
dat orgaan al genomen om de hulpverleningszones in 
staat te stellen de natuurrampen waarmee we steeds 
vaker geconfronteerd worden (overstromingen, stormen, 
natuurbranden) beter te bestrijden?

Er is extra personeel gepland voor de nationale lo-
gistieke hub, die verantwoordelijk is voor de aankoop 
van gespecialiseerd materieel. De overstromingen in de 
provincie Luik hebben inderdaad duidelijk aangetoond 
dat de diensten over te weinig specifiek materiaal be-
schikten. Hoe worden de aankoopanalyses uitgevoerd? 
Hoe is de hub samengesteld? Wordt er samengewerkt 
met buurlanden? Wat werd er reeds aangekocht en 
welke aankopen zijn gepland voor 2024?

Vrijwillige brandweerlieden zijn essentieel. Hoe staat 
het met de hervorming van de bekwaamheids- en oplei-
dingscertificaten? En hoe zit het met hun administratief 
statuut?

In haar nota legt de minister uit dat de Civiele 
Bescherming momenteel een gap-analyse uitvoert en 
dat wordt onderzocht hoe de opdrachten en taken van 
de Civiele Bescherming en de hulpverleningszones 
kunnen worden aangepast om de complementariteit en 
de interoperabiliteit van de hulpdiensten te waarborgen. 
Kan ze daar nader op ingaan?

Om de lokale overheden nauwer te betrekken bij het 
bepalen van de strategische aspecten van de civiele 
veiligheid en de reikwijdte ervan te verruimen, wil de mi-
nister de bevoegdheden van de Raad van burgemeesters, 
ingesteld bij artikel 8 van de wet op de geïntegreerde 
politie, uitbreiden. Kan ze dat proces toelichten?

Een nieuwe regelgeving in verband met brandpreventie 
is in opmaak, gezien het toenemende aantal elektrische 
voertuigen. Hoever staat die? Is er in samenwerking met 
de brandweer een analyse uitgevoerd van de risico’s 
van elektrische accu’s en in het bijzonder van het risico 
op brand bij het parkeren en opladen van elektrische 
voertuigen? Kan de minister de bijkomende financiële 

Peut-elle par ailleurs détailler les mesures de sensi-
bilisation ciblées qui seront élaborées sur la base de la 
cartographie des faits réalisée pour chaque club?

— Service de secours et Protection civile

Plus de 17.000 pompiers professionnels et volontaires 
se retrouvent jour et nuit en première ligne, aux côtés 
de nos policiers. Mme Taquin salue par conséquent la 
création d’un organe national de pompiers. Quelles sont 
ses missions? Quelles mesures cet organe a-t-il déjà 
prises pour permettre aux zones de secours de mieux 
lutter contre les catastrophes naturelles auxquelles nous 
sommes de plus en plus souvent confrontés (inondations, 
tempêtes, incendies de sites naturels)?

Du personnel supplémentaire est prévu pour le Hub 
logistique national qui s’occupe de l’acquisition d’équi-
pements spécialisés. Les inondations en Province de 
Liège ont en effet montré que les services manquaient 
clairement d’équipements spécifiques. Comment sont 
réalisées ces analyses d’acquisition? Quelle est la 
composition de ce Hub? Des collaborations sont-elles 
menées avec des pays voisins? Quelles acquisitions ont 
déjà pu être réalisées et quelles sont celles planifiées 
en 2024?

Les pompiers volontaires étant indispensables, où 
en est-on dans la réforme du certificats d’aptitude et 
des formations? Qu’en est-il de leur statut administratif 
évidemment?

Dans sa note, la ministre explique que la Protection 
civile réalise actuellement une analyse d’écarts et que 
les adaptations à apporter aux missions et tâches de 
la Protection civile et des zones de secours, afin de 
garantir la complémentarité et l’interopérabilité de ces 
services de secours, sont examinées. Peut-elle détailler 
davantage ces éléments?

Afin d’impliquer davantage les autorités locales 
dans la détermination des aspects stratégiques de la 
Sécurité civile et élargir, la ministre entend étendre les 
compétences du Conseil des bourgmestres, institué 
par l’article 8 de la loi sur la police intégrée. Peut-elle 
donner des précisions à ce sujet et expliquer comment 
cela se prépare?

Une réglementation nouvelle est annoncée en ce qui 
concerne la prévention incendie en lien avec l’essor du 
parc automobile électrique. Où en est-on? une analyse 
a-t-elle été faite, en collaboration avec les pompiers, des 
risques liés aux batteries électriques et en particulier du 
risque d’incendie lors du stationnement et de la recharge 
de véhicules électriques? La ministre peut-elle préciser 
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last die hieruit voortvloeit toelichten en bevestigen dat 
de federale overheid ervoor zal instaan?

Wat de financiering betreft, stelt de minister dat ze 
zich wil concentreren op de complexe berekeningen om 
de kosten van de brandweerzones te bepalen, alsook 
het aandeel van de kosten dat ten laste komt van de 
federale overheid. Welke instanties worden geraadpleegd 
en volgens welk tijdpad?

Mevrouw Taquin wijst op het structureel personeelste-
kort in de noodcentrales 101/112. De minister verkondigt 
dat met een actieplan en extra middelen de bestaande 
tekorten kunnen worden weggewerkt. Welke middelen 
zijn sinds 2019 ingezet? Hoe zit het met de middelen 
voor 2024? Wanneer kunnen de personeelstekorten 
worden weggewerkt? Wat is het exacte doel voor 2024? 
Is er een precieze inschatting gemaakt van de ideale 
werklast op basis van de wettelijke personeelsformatie 
en het aantal oproepen dat elk jaar wordt behandeld? En 
wanneer kunnen de noodcentrales overstappen naar 5G?

— Verkeersveiligheid

In het verlengde van de vorige jaren werkt de federale 
politie aan verschillende projecten om enerzijds de ver-
keerscontroles te versterken met een hogere zichtbaar-
heid van het politiepersoneel op het terrein en anderzijds 
het verwerkingsproces van de verkeersinbreuken steeds 
meer te automatiseren. (DOC 55 3649/013, blz. 102).

Kon de weerslag van de oprichting van het nationaal 
parket voor de verkeersveiligheid op de politiediensten 
worden geëvalueerd?

Mevrouw Taquin wijst op een ander aspect in verband 
met die verkeersveiligheidsdoelstelling: het gevaar van 
rijden onder invloed van drugs. Ze is trouwens verwonderd 
dat de minister geen melding maakt van een verschijnsel 
dat zich blijft verbreiden in België, namelijk het oneigen-
lijk gebruik van distikstofmonoxide (lachgas). Vorig jaar 
had het Europees Waarnemingscentrum voor drugs en 
drugsverslaving de lidstaten er zelfs toe opgeroepen 
maatregelen te nemen. Overigens hebben Belgische 
deskundigen bevestigd dat het gebruik ervan gevaarlijk 
is. Dit onderwerp is een aandachtspunt voor de MR-
fractie, die in 2022 een wetsvoorstel heeft ingediend om 
de verkoop van dat product in ons land en op internet te 
verbieden (behalve voor de gezondheidszorgbeoefenaars 
en de professionals uit de agrovoedings(middelen)sector 
die het om medische en professionele redenen moeten 
gebruiken). Mevrouw Taquin is van oordeel dat er dringend 
een regeringsinitiatief moet worden genomen, want het 
gaat hier niet alleen om de volksgezondheid maar ook 
de openbare veiligheid. Uit Nederlandse studies blijkt dat 

la charge financière complémentaire qui en résultera et 
confirmer que le fédéral la supportera?

Concernant le financement, la ministre dit vouloir se 
concentrer sur la tâche complexe de procéder aux dif-
férents calculs permettant de déterminer les coûts des 
zones d’incendie et la part de ces coûts prise en charge 
par l’État fédéral. Quelles sont les instances consultées 
et quel est le calendrier?

Mme Taquin relève qu’il y a un manque structurel 
de personnel dans les Centrales d’urgence 101/112. 
La ministre annonce à ce sujet qu’un plan d’action et 
des moyens supplémentaires permettront d’éliminer 
les pénuries existantes. Quels ont été ces moyens 
depuis 2019? Quid des moyens pour 202? Quand les 
manques d’effectifs pourront-ils être comblés? Quel est 
l’objectif précis pour 2024? Une évaluation précise de la 
charge de travail idéale a-t-elle été réalisée en fonction du 
cadre légal et du nombre d’appels traités chaque année? 
Par ailleurs, quand les centrales d’urgence pourront-elle 
bénéficier du passage à la 5G?

— Sécurité routière

Dans la continuité des années précédentes, vous 
indiquez que la Police fédérale mène plusieurs projets 
afin de renforcer les contrôles routiers avec une visibilité 
accrue des policiers sur le terrain et d’automatiser le 
traitement des infractions routières (DOC 55 3649/013, 
p. 102).

Une évaluation a-t-elle pu être réalisée sur l’impact, 
pour les services de police, de la mise en œuvre du 
nouveau parquet national pour la sécurité routière?

Mme Taquin souligne un autre aspect lié à cet objectif 
de sécurité routière: c’est le danger de la drogue au 
volant. Elle se dit d’ailleurs surprise que la ministre 
ne fasse pas mention d’un phénomène qui ne cesse 
de s’étendre en Belgique, à savoir la consommation 
détournée du protoxyde d’azote (gaz hilarant). L’année 
dernière, l’Observatoire européen des drogues avait 
même appelé les États à prendre des mesures. Des 
experts belges ont par ailleurs confirmé la dangerosité 
de cette consommation. Ce sujet est un point d’attention 
pour le groupe MR qui a déposé une proposition de loi 
en 2022 visant à interdire la vente de ce produit dans 
notre pays et sur internet (sauf dérogation pour les pro-
fessionnels de la santé et du secteur agroalimentaire qui 
doivent en faire l’usage pour des raisons médicales et 
professionnels). Mme Taquin est d’avis qu’une initiative 
gouvernementale s’impose rapidement car il s’agit non 
seulement d’une question de santé publique mais aussi 
de sécurité publique. Des études néerlandaises ont 
démontré que de plus en plus d’accidents de la route 
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almaar meer verkeersongevallen door oneigenlijk gebruik 
van lachgas worden veroorzaakt. Kan de minister haar 
intenties verduidelijken en meer informatie verschaffen 
over de strekking van het betreffende ontwerp van ko-
ninklijk besluit? Streeft dat dezelfde doelstelling na als 
voormeld wetsvoorstel?

De heer Franky Demon (cd&v) stelt tevreden vast 
dat de minister nog heel wat plannen heeft voor de laat-
ste maanden van de legislatuur. In de lijvige beleidsnota 
worden gedetailleerd de verschillende uitdagingen en 
plannen overlopen. De spreker stipt een aantal prioriteiten 
voor de cd&v-fractie aan.

— Toolbox met handvatten om te participeren in het 
veiligheidslandschap

Veiligheid belangt niet alleen de politie aan. Het is een 
multidisciplinair vraagstuk dat ketengericht moet worden 
aangepakt. Dat is een collectieve verantwoordelijkheid, 
waarvoor de samenwerking met andere regeringsleden 
nodig is, evenals de inzet van de burger. De kracht van 
de gemeenschap is niet te onderschatten. Dat tonen 
de talrijke succesvolle buurtinformatienetwerken aan. 
De minister werkt aan een toolbox die burgers moet 
ondersteunen bij het participeren in het veiligheidsland-
schap. Wat houdt die toolbox juist in? Hoe en wanneer 
zal men daarmee aan de slag gaan?

— Wet betreffende de gemeentelijke bestuurlijke 
handhaving

De cd&v-fractie is tevreden dat preventie uitgebreid 
aandacht krijgt in de beleidsnota. Met de goedkeuring 
van het wetsontwerp betreffende de gemeentelijke be-
stuurlijke handhaving, de instelling van een gemeentelijk 
integriteitsonderzoek en houdende oprichting van een 
Directie Integriteitsbeoordeling voor Openbare Besturen 
(DOC 55 3152/018) heeft het Parlement recentelijk een 
bijzonder grote stap gezet in de strijd tegen georgani-
seerde criminaliteit. Dat nieuwe instrument moet de 
lokale besturen toelaten om effectief op te treden tegen 
malafide praktijken op hun grondgebied. Doorheen het 
proces heeft de cd&v-fractie steeds aangegeven dat 
het belangrijk is dat de lokale besturen goed onder-
steund worden bij de uitrol van deze wetgeving. In de 
beleidsnota verbindt de minister zich daartoe. Hoe zal 
ze lokale besturen concreet bijstaan? Zal dit zo snel 
mogelijk worden opgestart?

— Overlast in recreatiegebieden en recreatiezones

De minister ondersteunt het idee van een natio-
naal toegangsverbod. De spreker merkt op dat zijn 

sont causés par la consommation détournée du gaz 
hilarant. La ministre peut-elle préciser ses intentions et 
détailler l’objet du projet d’arrêté royal en discussion? 
Poursuit-il le même objectif que la proposition de loi 
précitée?

M. Franky Demon (cd&v) constate avec satisfaction 
que la ministre a encore de nombreux projets pour les 
derniers mois de la législature. Sa note de politique 
générale volumineuse aborde en détail les différents 
défis et projets. L’intervenant pointe plusieurs éléments 
qui sont prioritaires pour le groupe cd&v.

— Une boîte à outils fournissant des indications sur 
la façon de participer au paysage de la sécurité

La sécurité ne concerne pas uniquement la police. 
C’est un domaine multidisciplinaire qui doit être abordé 
dans le cadre d’une approche en chaîne. Il s’agit d’une 
responsabilité collective qui nécessite la collaboration 
avec d’autres membres du gouvernement, ainsi que 
l’engagement des citoyens. Il ne faut pas sous-estimer 
la force de la communauté. C’est ce que montrent les 
nombreux réseaux d’information de quartier qui ont déjà 
fait leurs preuves. La ministre travaille à l’élaboration 
d’une boîte à outils destinée à aider les citoyens à par-
ticiper au paysage de la sécurité. En quoi cette boîte à 
outils consiste-t-elle exactement? Comment et quand 
sera-t-elle mise en œuvre?

— Loi relative à l’approche administrative communale

Le groupe cd&v se félicite que la note de politique 
générale accorde une attention particulière à la pré-
vention. En adoptant le projet de loi relatif à l’approche 
administrative communale, à la mise en place d’une 
enquête d’intégrité communale et portant création d’une 
direction chargée de l’évaluation de l’intégrité pour les 
pouvoirs publics (DOC 55 3152/018), le Parlement a 
récemment fait un pas très important dans la lutte contre 
la criminalité organisée. Ce nouvel instrument devrait 
permettre aux pouvoirs locaux d’agir efficacement contre 
les pratiques malhonnêtes sur leur territoire. Tout au long 
du processus, le groupe cd&v a souligné la nécessité de 
bien soutenir les pouvoirs locaux dans la mise en œuvre 
de cette législation. Dans sa note de politique générale, 
la ministre s’engage à le faire. Comment aidera-t-elle 
concrètement les pouvoirs locaux? Ce processus sera-
t-il entamé dès que possible?

— Nuisances dans les zones et domaines récréatifs

La ministre soutient l’idée d’une interdiction nationale 
d’accès. L’intervenant fait remarquer que sa proposition 
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wetsvoorstel betreffende de veiligheid in recreatiedo-
meinen (DOC 55 3434/001) bij de Kamer hangend is. 
Op basis van de ontvangen adviezen met suggesties 
ter verbetering zal de komende weken en maanden 
daaraan worden voortgewerkt.

— Investeringsplan 2024-2028 voor de Civiele 
Bescherming

De watersnood in de Westhoek en in het zuiden van 
Oost-Vlaanderen heeft de afgelopen weken nogmaals 
bijzonder duidelijk gemaakt dat de aanpak van extreme 
weerfenomenen verder versterkt moet worden. De Civiele 
Bescherming moet daarvoor optimaal uitgerust worden 
met het juiste materieel. De inzet van de Goliath-pomp 
heeft aangetoond dat de Civiele Bescherming in dit 
soort van situaties nog steeds het verschil kan maken. 
In tegenstelling tot wat eerder het geval was, heeft de 
minister er wel voor gekozen om de Civiele Bescherming 
de waardering te geven die ze verdient en opnieuw te 
investeren in personeel en materieel, zodat de Civiele 
Bescherming haar rol als gespecialiseerde tweedelijns-
dienst ten volle kan vervullen. Wat zijn de prioriteiten voor 
het nieuwe investeringsplan 2024-2028 voor de Civiele 
Bescherming? Welke toekomst ziet de minister voor de 
Civiele Bescherming op de langere termijn?

— Brandweer

De spreker stelt vast de beleidsnota een heel aantal 
positieve zaken omvat inzake brandweer. De spreker 
herhaalt dat er bekeken moet worden hoe brandweer-
mensen in opleiding, en dan met name vrijwilligers, 
sneller in het veld kunnen worden ingezet, zonder in te 
boeten op de kwaliteit van de hulpverlening. Het is een 
goede zaak dat de minister een pedagogische reorga-
nisatie plant van de basisopleiding om die doelstelling 
te verwezenlijken.

Naast de start van de carrière is ook het einde van 
de loopbaan bij de brandweer een uitdaging. Er zijn 
reeds afspraken over maatregelen om het einde van de 
loopbaan te faciliteren. Volgens de vakbonden zou de 
uitvoering daarvan in sommige zones echter tekortschie-
ten. Men zou niet steeds bereid zijn om op de verzoeken 
van het personeel in te gaan. Dat kan en moet anders. 
De minister voorziet alvast in een hele rits maatregelen, 
zoals deeltijdwerken en aandacht voor de problematiek 
in de personeels- en meerjarenbeleidsplannen. Aan de 
hulpverleningszones wordt gevraagd om in 2024 extra 
middelen te besteden aan eindeloopbaanmaatregelen. 
Over welke bedragen gaat het? Welke maatregelen 
worden vooropgesteld en hoe zullen die afgedwongen 

de loi relative à la sécurité dans les domaines récréatifs 
(DOC 55 3434/001) est pendante à la Chambre. Les 
travaux y afférents se poursuivront dans les semaines 
et les mois à venir sur la base des avis et suggestions 
d’amélioration qui ont été formulés.

— Plan d’investissement 2024-2028 pour la protection 
civile

Les inondations survenues ces dernières semaines 
dans le Westhoek et dans le sud de la Flandre orien-
tale ont une fois de plus mis en évidence la nécessité 
de renforcer la réponse aux phénomènes météorolo-
giques extrêmes. À cette fin, la protection civile doit 
être équipée de manière optimale avec le matériel 
adéquat. L’utilisation de la pompe Goliath a montré 
que la protection civile peut encore faire la différence 
dans ce type de situations. Contrairement à ce qui se 
passait auparavant, la ministre a choisi d’accorder à la 
protection civile la considération qu’elle mérite et de 
réinvestir dans le personnel et dans les équipements 
afin qu’elle puisse jouer pleinement son rôle de service 
spécialisé de deuxième ligne. Quelles sont les priorités 
du nouveau plan d’investissement 2024-2028 pour la 
protection civile? Quel avenir la ministre envisage-t-elle 
pour la protection civile à plus long terme?

— Services d’incendie

L’intervenant constate que la note de politique générale 
contient de nombreux éléments positifs concernant les 
services d’incendie. Il souligne à nouveau la nécessité 
d’examiner comment les pompiers en formation – en 
particulier les volontaires – pourraient être déployés 
plus rapidement sur le terrain sans que la qualité du 
service s’en ressente. L’intervenant se félicite que la 
ministre envisage une réorganisation pédagogique de 
la formation de base pour atteindre cet objectif.

Mais s’il est important d’accorder une attention particu-
lière aux pompiers qui entament leur carrière, il convient 
de rappeler que la fin de carrière constitue également 
un défi. Il existe déjà des accords concernant la prise de 
mesures visant à faciliter la fin de carrière. Les syndicats 
ont toutefois signalé que leur mise en œuvre serait insuf-
fisante dans certaines zones. On ne serait pas toujours 
disposé à répondre aux demandes du personnel. Cela 
peut et doit changer. La ministre prévoit en tout état de 
cause une série de mesures telles que le travail à temps 
partiel et la prise en compte de cette problématique lors 
de l’élaboration des plans de personnel et des plans de 
politique pluriannuelle. Il est demandé aux zones de 
secours d’allouer en 2024 des moyens supplémentaires 
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worden? Hoe kan een beter toezicht worden verzekerd 
op de uitvoering van de reeds bestaande afspraken?

De spreker roept het departement bevoegd voor 
pensioenen op om verder werk te maken van een pen-
sioenhervorming en een lijst met zware beroepen. De 
brandweer en de politie mogen niet op die lijst ontbreken.

— Opleidingsprogramma “Veiligheid en Defensie”

Het stelt de spreker tevreden dat de minister het 
opleidingsprogramma “Veiligheid en Defensie” blijft 
ondersteunen. In verschillende secundaire scholen 
lopen er zo prachtige trajecten die leerlingen echt warm 
maken voor een beroep in de veiligheidssector. Er 
moet evenwel verzekerd worden dat scholen die het 
programma willen aanbieden, dat ook kunnen. Het 
aantal scholen dat de opleiding aanbiedt, stijgt in sep-
tember 2025 van 29 tot 36. De uitbreiding heeft echter 
enkel betrekking op Franstalig België. Nochtans heeft 
ook de Havenschool VTI Zeebrugge een sterk dos-
sier. Door haar ligging biedt de school de unieke kans 
om leerlingen voor te bereiden op een carrière bij de 
marine, de scheepvaartpolitie of de politie van Brugge. 
De FOD Binnenlandse Zaken zou voorlopig echter wei-
gerachtig staan ten opzichte van een verdere uitbreiding 
van het opleidingsprogramma. De provincies Antwerpen 
en Oost-Vlaanderen hebben echter dubbel zoveel scholen 
die de opleiding aanbieden. De spreker meent dan ook 
dat de provincie West-Vlaanderen niet kan achterblijven. 
Klopt het dat de FOD Binnenlandse Zaken weigerachtig 
staat tegenover de voormelde uitbreiding en zo ja, om 
welke reden? Wat kan de minister ondernemen ten aan-
zien van het dossier van Havenschool VTI Zeebrugge?

— Brandpreventie: elektrische personenvoertuigen

In het kader van de uitbreiding van de laadcapaciteit 
voor elektrische voertuigen zou er een lacune bestaan 
in de federale wetgeving rond de brandveiligheid van 
laadpalen in parkeergarages, met name in flatgebou-
wen. Het is dan ook een goede zaak dat de minister 
een reglementair kader ter zake aankondigt. Het lijkt 
de spreker raadzaam om daar met de gepaste vaart 
werk van te maken. Door de vergroening van de fisca-
liteit voor bedrijfswagens gaat de elektrificatie van het 
wagenpark momenteel bijzonder snel. Dat proces moet 
waar mogelijk ondersteund worden.

pour les mesures de fin de carrière. De quels montants 
s’agit-il? Quelles sont les mesures prévues et comment 
veillera-t-on à ce qu’elles soient appliquées? Comment 
assurer un meilleur contrôle de la mise en œuvre des 
accords déjà existants?

L’intervenant appelle le département compétent en 
matière de pensions à poursuivre les travaux concernant 
la réforme des pensions et l’élaboration d’une liste de 
métiers pénibles. Il est indispensable que les services 
d’incendie et la police figurent sur cette liste.

— Programme de formation “Sécurité et Défense”

L’intervenant se félicite que la ministre continue à sou-
tenir le programme de formation “Sécurité et Défense”. 
Plusieurs écoles secondaires organisent ainsi d’excellents 
parcours d’apprentissage qui suscitent l’enthousiasme 
des élèves pour une profession dans le secteur de la 
sécurité. Il faut toutefois veiller à ce que les écoles 
qui le souhaitent puissent proposer ce programme. 
Le nombre d’écoles proposant la formation passera 
de 29 à 36 en septembre 2025. Cet élargissement 
ne concerne toutefois que la Belgique francophone. 
Or, la Havenschool VTI Zeebrugge a également un 
dossier solide. De par sa situation, cette école offre à 
ses élèves l’opportunité unique de se préparer à une 
carrière dans la marine, à la police de la navigation ou 
à la police de Bruges. Le SPF Intérieur serait toutefois 
réticent à étendre le programme de formation pour 
le moment. Or, les provinces d’Anvers et de Flandre 
orientale comptent deux fois plus d’écoles proposant 
cette formation. L’intervenant estime que la province 
de Flandre occidentale ne peut pas rester à la traîne. 
Est-il exact que le SPF Intérieur est réticent à l’égard 
de l’extension précitée et dans l’affirmative, pour quelle 
raison? Que peut faire la ministre en ce qui concerne le 
dossier de la Havenschool VTI Zeebrugge?

— Prévention incendie: véhicules électriques

Dans le cadre du développement de la capacité 
de recharge des véhicules électriques, la législation 
fédérale présenterait une lacune en ce qui concerne 
la sécurité incendie des bornes de recharge dans les 
parkings, en particulier dans les immeubles à apparte-
ments. L’intervenant se félicite dès lors que la ministre 
annonce l’élaboration d’un cadre réglementaire en la 
matière. Il estime qu’il faut s’y atteler sans tarder. Eu 
égard au verdissement de la fiscalité des voitures de 
société, l’électrification du parc automobile est aujourd’hui 
extrêmement rapide. Il faut soutenir ce processus dans 
la mesure du possible.
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— Camerawetgeving

In 2023 werd een legistiek kader voor bodycams bij de 
politie ingevoerd middels de wet van 19 oktober 2023 tot 
wijziging van de wet op het politieambt wat betreft het 
gebruik van individuele camera’s door de politiediensten. 
Bij de bespreking van het desbetreffende wetsontwerp 
stelde de spreker reeds dat er ook een nieuw wettelijk 
kader nodig was voor het gebruik van camera’s door 
de hulpverleningszones. De minister kondigt in haar 
beleidsnota een dergelijk initiatief aan en deelt daarbij 
mee dat dat kader ook gehanteerd zal kunnen worden 
om onderzoek te voeren naar daders van agressie ten 
aanzien van de hulpdiensten. Dat stemt de spreker 
tevreden. Respect voor politie en hulpdiensten moet 
immers centraal staan in het beleid. Waar mogelijk moet 
de strijd tegen agressie ter zake opgevoerd worden. Wat 
is het tijdpad voor de door de minister aangekondigde 
camerawetgeving?

— Agressie en geweld tegen brandweerlieden

Als ze slachtoffer worden van daden van agressie, 
moeten brandweerlieden met een gerust hart juridische 
stappen kunnen ondernemen. In strafdossiers worden 
momenteel alle privégegevens opgenomen. Dat voedt 
de angst voor represailles. Netwerk Brandweer bepleit 
de mogelijkheid om de gegevens te anonimiseren en het 
postadres van de zone te gebruiken. De minister ging 
daarover reeds in gesprek met de minister van Justitie. 
Wat is de stand van zaken?

— Crisisbeheer

Er wordt verder gewerkt aan de codificatie van het nati-
onaal risicobeheer, de noodplanning en het crisisbeheer. 
Uit de expertenstudie inzake het crisisbeheer kwamen 
een aantal duidelijke aanbevelingen naar voren, zoals 
het inzetten op burgerparticipatie en het opwaarderen 
van de herstelfase tot een volwaardig onderdeel van het 
crisisbeheer. In welke mate zullen die twee elementen 
in deze oefening meegenomen worden?

— Bestrijding van identiteitsfraude

In de strijd tegen identiteitsfraude wordt er verder 
gewerkt aan de uitrol van het project Live Enrollment 
waarbij de loketbediende bij de aanvraag van de identi-
teitskaart pasfoto’s neemt. Daarover blijft ongerustheid 
bestaan bij de beroepsfotografen. Uit een antwoord van 
de minister op een mondelinge vraag van de spreker 
bleek dat de gekozen oplossing de beste garanties 
biedt op bescherming van persoonsgegevens en op 

— Législation sur les caméras

Un cadre légal pour le recours aux bodycams par 
les services de police a été instauré en 2023 par la loi 
du 19 octobre 2023 modifiant la loi sur la fonction de 
police, en ce qui concerne l’utilisation des caméras indi-
viduelles par les services de police. Lors de l’examen 
du projet qui a donné lieu à cette loi, l’intervenant avait 
déjà insisté sur la nécessité d’instaurer également un 
nouveau cadre légal pour l’utilisation de caméras par 
les zones de secours. Dans sa note de politique géné-
rale, la ministre annonce une telle initiative et précise 
que ce cadre pourra également être utilisé pour mener 
des enquêtes sur les auteurs d’agressions commises à 
l’encontre des services de secours. L’intervenant s’en 
félicite. En effet, le respect de la police et des services 
de secours doit occuper une place centrale dans la 
politique. Il convient à cet égard d’intensifier autant 
que possible la lutte contre les agressions. Quel est 
le calendrier fixé pour la législation sur les caméras 
annoncée par le ministre?

— Agressions et violences à l’encontre des pompiers

Lorsqu’ils sont victimes d’actes d’agression, les pom-
piers doivent pouvoir saisir sans crainte les tribunaux. 
À l’heure actuelle, toutes les données privées figurent 
dans les dossiers répressifs. Cela alimente la peur des 
représailles. Netwerk Brandweer demande qu’il soit 
possible d’anonymiser les données et d’utiliser l’adresse 
postale de la zone. La ministre en a déjà discuté avec 
le ministre de la Justice. Quel est l’état d’avancement 
de ce dossier?

— Gestion des crises

Le travail de codification de la gestion nationale des 
risques, des plans d’urgence et de la gestion des crises 
se poursuit. L’étude d’experts sur la gestion des crises a 
débouché sur un certain nombre de recommandations 
claires telles que l’engagement en faveur de la partici-
pation des citoyens et la revalorisation de la phase de 
rétablissement afin que celle-ci fasse partie intégrante 
de la gestion de crise. Dans quelle mesure ces deux 
éléments seront-ils inclus dans cet exercice?

— Lutte contre la fraude à l’identité

Dans le cadre de la lutte contre la fraude à l’identité, 
le développement du projet Live Enrollment, qui permet 
au personnel des guichets de prendre des photographies 
d’identité lors de la demande de carte d’identité, se pour-
suit. Les photographes professionnels restent préoccupés 
par ce projet. Il ressort d’une réponse de la ministre à 
une question orale de l’intervenant que la solution choisie 
est celle qui offre les meilleures garanties de protection 
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authenticiteit. De spreker roept de minister evenwel op 
om in gesprek te blijven met de beroepsfotografen en 
bij te sturen waar nodig.

— Personeelscapaciteit van de federale politie

Zorgen voor de veiligheid van de burger is een van 
de allerbelangrijkste kerntaken van de overheid. De 
politie is daarbij de eerste en onmisbare partner. De 
minister heeft de afgelopen jaren volop geïnvesteerd in 
de politiediensten. Dat heeft geleid tot een versterking 
van de personeelscapaciteit en tot een nieuw sectoraal 
akkoord. Tegen eind 2024 zullen er ongeveer 1.000 ex-
tra personeelsleden aangeworven zijn voor de federale 
politie. Aangezien België een van de landen met het 
hoogste aantal politieagenten per inwoner is, is het 
gerechtvaardigd dat aan de commissaris-generaal ad 
interim werd gevraagd om ook eens te bekijken op welke 
manier er intern gerationaliseerd kan worden. Wat is de 
stand van zaken met betrekking tot die oefening? Welke 
maatregelen werden er al genomen?

— Rekruteringsproces

De minister heeft de afgelopen jaren het rekrute-
ringsproces bij de politie hervormd. Aan de richtlijn van 
een maximale doorlooptijd van 18 weken zou niet altijd 
voldaan kunnen worden. De spreker is tevreden dat 
de minister dit permanent blijft monitoren en bijstuurt 
waar nodig. Hij kijkt dan ook uit naar de evaluatie die 
in 2024 zal worden uitgevoerd en vraagt dat daarover 
wordt teruggekoppeld met de commissie.

— Schaalvergroting van de politiezones

Naast het versterken van de politie werkt de minister 
ook aan een langetermijnvisie voor de politiediensten, in 
het bijzonder wat de schaalvergroting en de financiering 
van de lokale politie betreft. Vanwege het gewijzigde 
veiligheidsbeeld is schaalvergroting nodig om gelijk-
waardige politiezorg in het hele land te garanderen. De 
minister heeft doelstellingen vooropgesteld. Zo wordt 
ernaar gestreefd om via vrijwillige fusies te evolueren 
naar zones van ongeveer 500 operationele medewerkers. 
De cd&v-fractie steunt die ambitie, maar wijst erop dat 
het cruciaal is dat de politie toegankelijk en nabij blijft. 
Daartoe moet geïnvesteerd worden in gebiedsgerichte 
politiezorg en het aantrekkelijk maken van de wijkwer-
king. De cd&v-fractie is dan ook tevreden dat de minister 
middels een impulsfonds 1,5 miljoen euro investeert in 
de versterking van de wijkwerking en voortwerkt aan 
de blauwdruk van een nieuwe financieringswet voor de 

des données à caractère personnel et d’authenticité. 
L’intervenant appelle toutefois la ministre à maintenir 
le dialogue avec les photographes professionnels et à 
procéder à des ajustements le cas échéant.

— Effectifs de la police fédérale

Assurer la sécurité des citoyens est l’une des missions 
les plus essentielles des pouvoirs publics. La police 
constitue un partenaire primordial et indispensable à cet 
égard. Ces dernières années, la ministre a investi mas-
sivement dans les services de police. Cela s’est traduit 
par un renforcement des effectifs et par la conclusion 
d’un nouvel accord sectoriel. D’ici la fin de l’année 2024, 
environ 1.000 personnes supplémentaires auront été 
recrutées à la police fédérale. La Belgique étant l’un des 
pays où le nombre de policiers par habitant est le plus 
élevé, il est légitime que le commissaire général ad interim 
ait également été chargé d’examiner les possibilités de 
rationalisation interne. Où en est cet exercice? Quelles 
sont les mesures qui ont déjà été prises?

— Processus de recrutement

Ces dernières années, la ministre a réformé le pro-
cessus de recrutement du personnel de la police. La 
recommandation de limiter la durée de la procédure 
à 18 semaines ne pourrait pas toujours été respectée. 
L’intervenant se félicite que la ministre ait l’intention de 
continuer à assurer un suivi permanent en l’espèce et 
de procéder à des adaptations le cas échéant. Il attend 
donc avec impatience l’évaluation qui sera réalisée 
en 2024 et demande que celle-ci soit communiquée à 
la commission.

— Agrandissement d’échelle des zones de police

À côté du renforcement de la police, la ministre travaille 
également sur une vision à long terme pour les services de 
police, notamment en ce qui concerne l’agrandissement 
d’échelle et le financement de la police locale. En raison 
de l’évolution de la situation en matière de sécurité, cet 
agrandissement d’échelle est nécessaire pour garantir 
un service de police équivalent dans l’ensemble du 
pays. La ministre s’est fixé des objectifs. Ainsi, le but 
est d’évoluer, par le biais de fusions volontaires, vers 
des zones comptant environ 500 membres opération-
nels. Le groupe cd&v soutient cette ambition, mais il 
rappelle qu’il est crucial que la police reste accessible 
et proche. Pour ce faire, il faut investir dans le travail de 
police axé sur la zone et dans l’attractivité du travail de 
quartier. Le groupe cd&v se réjouit donc que la ministre 
investisse 1,5 million d’euros dans le renforcement du 
travail de quartier par le biais d’un fonds d’impulsion et 
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lokale politiezones. Het is logisch dat een nieuw finan-
cieringsmodel schaalvergroting zal stimuleren.

In Vlaanderen lopen er daarnaast ook een aantal 
gemeentefusies. Die hebben uiteraard een impact op 
de politiezones. De grenzen van de nieuwe gemeenten 
vallen niet steeds samen met die van de zones, waar-
door er defusies en nieuwe fusies zullen plaatsvinden. 
De spreker acht een plan van aanpak nodig. Welke 
initiatieven zal de minister hieromtrent nog nemen?

— Aanpak van druggerelateerd geweld

De strijd tegen de georganiseerde drugscriminaliteit 
blijft een absolute prioriteit. Met de oprichting van het 
Havenbeveiligingskorps, waarvoor de rekrutering en op-
leiding op schema zitten, en de versterking van zowel de 
Antwerpse afdeling van de Federale Scheepvaartpolitie 
als de Federale Gerechtelijke Politie Antwerpen is er al 
veel gebeurd.

De tentakels van drugbendes reiken echter ver. Het 
is dan ook belangrijk om, ook bij de politie, te waken 
over de integriteit van het eigen personeel. De minister 
werkt aan een kader voor permanente screening dat, 
als alles goed gaat, binnenkort aan de vakbonden wordt 
voorgelegd. Het lijkt de spreker een goede zaak om 
daar de gepaste vaart achter te zetten. Daarnaast moet 
men blijven inzetten op een constructieve samenwer-
king met de havenbedrijven. Voor die publiek-private 
samenwerking werden al maatregelen genomen, maar 
bij sommige havenbedrijven zou de beveiliging van de 
eigen terreinen nog tekortschieten. Hoe kan daaraan 
geremedieerd worden?

— Terrorisme en radicalisme

De terreurdreiging in België staat nog steeds op ni-
veau 3 na de vreselijke aanslag op 16 oktober 2023 in 
Brussel. De spreker stelt vast dat de minister in haar 
beleidsnota de strijd tegen terrorisme en radicalisme blijft 
prioriteren, met onder andere een nieuw wettelijk kader 
voor de Gemeenschappelijke Gegevensbank (GGB), een 
betere samenwerking tussen de Lokale Taskforces (LTF’s) 
en de Lokale Integrale Veiligheidscellen (LIVC’s), alsook 
aandacht voor psychische problematieken bij de inschat-
ting of er nood is aan bijkomende veiligheidsmaatregelen 
ten aanzien van bepaalde personen. Uiteraard hecht de 
cd&v-fractie er ook belang aan dat de aangekondigde 

qu’elle continue à travailler sur l’ébauche d’une nouvelle 
loi de financement pour les zones de police locale. Il est 
logique qu’un nouveau modèle de financement stimule 
les agrandissements d’échelle.

L’intervenant souligne par ailleurs qu’un certain nombre 
de fusions de communes sont en cours en Flandre. 
Celles-ci ont bien entendu un impact sur les zones 
de police. Les frontières des nouvelles communes ne 
coïncident pas toujours avec celles des zones, ce qui 
signifie qu’il y aura des défusions et de nouvelles fusions. 
L’intervenant estime qu’il faut élaborer un plan d’action 
en la matière. Quelles initiatives la ministre compte-t-elle 
encore prendre à cet égard?

— Lutte contre la violence liée à la drogue

La lutte contre la criminalité organisée liée à la drogue 
reste une priorité absolue. La création du Corps de 
sécurisation portuaire (le recrutement et la formation 
des membres de ce corps se déroulent comme prévu) 
et le renforcement de la section anversoise de la police 
fédérale de la navigation et de la police judiciaire fédé-
rale d’Anvers constituent des mesures très importantes 
dans ce cadre.

Mais les bandes de trafiquants de drogue ont de 
nombreuses ramifications. Il est donc important de 
veiller à l’intégrité de notre personnel, et ce, également 
au sein des services de police. La ministre est en train 
d’élaborer un cadre prévoyant un screening permanent, 
qui devrait normalement être soumis prochainement aux 
syndicats. L’intervenant estime qu’il convient de finaliser 
ces travaux aussi vite que possible. Il faut par ailleurs 
continuer à miser sur une coopération constructive avec 
les entreprises portuaires. Des mesures ont déjà été 
prises en faveur de cette coopération public-privé, mais 
la sécurisation des sites de certaines entreprises serait 
encore insuffisante. Comment remédier à ce problème?

— Terrorisme et radicalisme

La menace terroriste se situe toujours au niveau 3 en 
Belgique après le terrible attentat perpétré le 16 oc-
tobre 2023 à Bruxelles. L’intervenant constate que 
dans sa note de politique générale, la ministre continue 
à donner la priorité à la lutte contre le terrorisme et le 
radicalisme, en prévoyant notamment l’élaboration 
d’un nouveau cadre légal pour la Banque de données 
commune (BDC), une meilleure coopération entre les 
task forces locales (TFL) et les cellules de sécurité 
intégrale locales (CSIL) et l’octroi d’une attention accrue 
aux problèmes psychologiques lorsqu’il faut évaluer la 
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verbeteringen inzake interne en internationale gege-
vensdeling spoedig op de rails worden gezet.

De heer Tim Vandenput (Open Vld) dankt vooreerst 
alle veiligheidsprofessionals in België voor hun inzet en 
kijkt uit naar de verwezenlijking van de minister tijdens 
de resterende maanden van de legislatuur.

— Wet betreffende de gemeentelijke bestuurlijke 
handhaving

Na grondige debatten werd het wetsontwerp betref-
fende de gemeentelijke bestuurlijke handhaving, de instel-
ling van een gemeentelijk integriteitsonderzoek en hou-
dende oprichting van een Directie Integriteitsbeoordeling 
voor Openbare Besturen (DOC 55 3152/018) onlangs 
goedgekeurd. Er kan nu gestart worden met de verdere 
operationalisering en uitvoering van de wet. Het is 
positief dat hiervoor middelen werden uitgetrokken bij 
de begrotingsopmaak. Welke concrete acties zullen er 
worden getroffen en hoe zal zich dat uiten in het veld? 
De spreker meent dat elke zonale veiligheidsraad zich 
over de praktische implementatie van deze wetgeving 
zou moeten buigen.

— Recreatiedomeinen

Hoe wordt de rol van de private bewakingsagenten 
geëvalueerd? Zijn er voldoende personeelsleden ter 
beschikking? Lijkt het de minister een goed idee om te 
bekijken waar er meer private partners ingezet kunnen 
worden om de taken van de politie te verlichten?

— Schaalvergroting politie

De Open Vld-fractie is voorstander van schaalvergro-
tingen. In de beleidsnota wordt gesteld dat politiezones 
die wensen te fuseren in kaart werden gebracht en dat 
die zones zullen kunnen rekenen op ondersteuning 
en begeleiding door een specifiek daarvoor opgericht 
consultancyteam. Wat zullen die consultants doen? Hoe 
zal de minister nog andere politiezones warm te maken 
voor een fusie?

In de provincie Vlaams-Brabant, die twee gerechtelijke 
arrondissementen omvat, zijn verschillende zones ge-
interesseerd in fusies over de arrondissementsgrenzen 
heen. De spreker heeft hierover een wetsvoorstel tot 
wijziging van de wet van 7 december 1998 tot organisa-
tie van een geïntegreerde politiedienst, gestructureerd 

nécessité de prendre des mesures de sécurité supplé-
mentaires à l’égard de certaines personnes. Par ailleurs, 
le groupe cd&v estime bien entendu qu’il est important 
que les améliorations annoncées en matière de partage 
interne et international de données soient rapidement 
mises en œuvre.

M. Tim Vandenput (Open Vld) tient tout d’abord à 
remercier l’ensemble des professionnels de la sécurité 
en Belgique pour leur engagement. Il attend avec intérêt 
les réalisations qui seront encore mises en œuvre par 
la ministre au cours des derniers mois de la législature.

— Loi relative à l’approche administrative communale

Le projet de loi relatif à l’approche administrative 
communale, à la mise en place d’une enquête d’intégrité 
communale et portant création d’une direction chargée 
de l’évaluation de l’intégrité pour les pouvoirs publics 
(DOC 55 3152/018) a été récemment adopté à l’issue 
de débats approfondis. Les travaux d’opérationnalisa-
tion et de mise en œuvre de la loi peuvent à présent 
commencer. L’intervenant se félicite que des moyens 
aient été alloués à cet effet lors de la confection du 
budget. Quelles sont les actions concrètes qui seront 
entreprises et comment cela se manifestera-t-il sur le 
terrain? L’intervenant estime que chaque conseil zonal 
de sécurité devrait se pencher sur la mise en œuvre 
pratique de cette législation.

— Domaines récréatifs

Qu’en est-il du rôle des agents de gardiennage privés? 
Y a-t-il suffisamment de personnel disponible? Que 
pense la ministre de l’idée d’identifier les secteurs dans 
lesquels l’on pourrait déployer davantage de partenaires 
privés pour alléger les tâches de la police?

— Agrandissement d’échelle de la police

Le groupe Open Vld est favorable aux agrandisse-
ments d’échelle. La note de politique générale indique 
que les zones de police qui souhaitent fusionner ont été 
identifiées et que ces zones pourront compter sur un 
appui et un accompagnement de l’équipe de consul-
tance constituée à cet effet. Que feront ces consultants? 
Comment la ministre compte-t-elle convaincre d’autres 
zones de police de fusionner également?

Dans la province du Brabant flamand, qui comprend 
deux arrondissements judiciaires, plusieurs zones souhai-
teraient des fusions dépassant les limites de l’arrondisse-
ment. L’intervenant a déposé à cet égard une proposition 
de loi modifiant la loi du 7 décembre 1998 organisant 
un service de police intégré, structuré à deux niveaux, 
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op twee niveaus, wat de fusies van politiezones over 
de gerechtelijke arrondissementsgrenzen heen betreft 
(DOC 55 2312/001) hangende, dat hij in de commissie 
verder wenst te bespreken. Aangezien er in het kader 
van de Staten-Generaal van de Politie duidelijkheid werd 
geschept over dit vraagstuk, hoopt de spreker op steun 
om zijn voorstel te concretiseren.

— KUL-norm

In welke fase zitten de werkzaamheden omtrent de 
blauwdruk voor een nieuw duurzaam financieringsmo-
del en een hervorming van de KUL-norm? Wat zou de 
inhoud hiervan zijn? Wanneer zal de minister dit aan 
het Parlement kunnen voorleggen? Zal een en ander 
extra middelen vergen?

— Voetbalwet

Het is positief dat de voetbalwet werd gewijzigd. 
Hoe zal de minister de efficiënte implementatie ervan 
verzekeren en hoe zal ze de betrokken actoren daarbij 
ondersteunen?

— Ethische Raad

De minister is voornemens een Ethische Raad op te 
richten, waarvan de samenstelling en de werkingsregels 
worden voorbereid, zodat die in 2024 van start kan gaan. 
Hoe zal die raad functioneren? Wat zijn de precieze taak 
en het doel van die raad?

— Camerawet

Er zal een nieuwe informatiecampagne voor het brede 
publiek gelanceerd worden over de rechten en plichten 
inzake de camerawet. Wat zijn de timing en de inhoud 
van die campagne? Zijn er op dit vlak nog bijkomende 
wetgevende initiatieven mogelijk?

— Brandweer

De spreker wijst erop dat de brandweer voor 80 % uit 
vrijwilligers bestaat en voor 20 % uit professionals. Uit 
gesprekken met actoren in het veld blijkt dat het steeds 
moeilijker wordt om de vrijwilligers aan zich te binden. 
Ze hebben immers andere mogelijkheden in de privé-
sector, bijvoorbeeld bij de private bewakingsbedrijven. 
De opleiding is momenteel lang en bevat verschillende 
modules. Vanuit het veld werden een aantal voorstellen 
geformuleerd. Is het mogelijk om een diversificatie aan 
te brengen met verschillende types van vrijwilligers? De 
spreken denkt bijvoorbeeld aan vrijwilligers die specifiek 
instaan voor de logistiek, blustaken of IT. Wat kan er 

en ce qui concerne les fusions de zones de police 
indépendamment des frontières des arrondissements 
judiciaires (DOC 55 2312/001) dont il souhaite discuter 
plus en détail en commission. Cette question ayant été 
clarifiée dans le cadre des États généraux de la police, 
l’intervenant espère qu’il sera soutenu dans la concré-
tisation de sa proposition.

— Norme KUL

Où en sont les travaux sur le projet de nouveau modèle 
de financement durable et de réforme de la norme KUL? 
Quel en sera le contenu? Quand la ministre pourra-t-elle 
présenter ce projet au Parlement? Cela nécessitera-t-il 
des ressources supplémentaires?

— Loi football

L’intervenant se félicite que la loi football ait été modi-
fiée. Comment la ministre veillera-t-elle à ce que cette 
loi soit mise en œuvre efficacement et comment sou-
tiendra-t-elle les acteurs concernés?

— Conseil d’éthique

La ministre envisage de créer un Conseil d’éthique, 
dont la composition et les modalités de fonctionnement 
sont en cours de préparation afin qu’il puisse également 
voir le jour en 2024. Comment ce conseil fonctionnera-
t-il? Quelle sera sa mission et son objectif exacts?

— Loi caméra

Une nouvelle campagne d’information destinée au 
grand public sur les droits et les devoirs liés à la loi 
caméra sera lancée à l’attention du grand public. Quels 
sont le calendrier et le contenu de cette campagne? 
D’autres initiatives législatives sont-elles envisageables 
en la matière?

— Services d’incendie

L’intervenant rappelle que le corps des sapeurs-pom-
piers est composé de 80 % de volontaires et de 20 % 
de professionnels. Les discussions avec les acteurs de 
terrain montrent qu’il devient de plus en plus difficile de 
s’attacher des volontaires. En effet, ceux-ci se voient offrir 
d’autres opportunités dans le secteur privé, par exemple 
dans les sociétés privées de gardiennage. La formation 
est actuellement longue et comporte plusieurs modules. 
Un certain nombre de propositions ont été formulées sur 
le terrain. Est-il possible de diversifier en introduisant 
différents types de volontaires? L’intervenant songe par 
exemple à des volontaires spécifiquement chargés de 
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gedaan worden om vrijwilligers aan de hulpverlenings-
zones te binden?

Momenteel moeten vrijwilligers op centrale punten 
solliciteren. Naar verluidt zou het efficiënter zijn als de 
instroom voor vrijwilligers georganiseerd kan worden in 
de kazernes waar ze aan de slag willen. Behoort dat op 
termijn tot de mogelijkheden?

Het pijnpunt van vele hulpverleningszones betreft de 
financiering. De minister heeft een aantal zaken onderno-
men, zoals een indexering, maar de beloofde 50/50-finan-
ciering is nog veraf. Die doelstelling zou bereikt moeten 
worden opdat hulpverleningszones kunnen investeren 
in materieel, mensen en het wegwerken van eventuele 
blinde vlekken in hun zones. Welke aanzet zal de minister 
nog doen om een en ander te bewerkstelligen?

— Politie

Het is zeer positief dat de minister in de federale politie 
blijft investeren. De minister stelt dat ze blijft inzetten op 
een een-op-een vervanging voor alle personeelsleden, 
met daarbovenop een bijkomende operationele versterking 
voor de Algemene directie van de gerechtelijke politie 
(DGJ), de Algemene directie van de bestuurlijke politie 
(DGA) en het Commissariaat-generaal (CG). Daarvoor 
werden de nodige budgettaire middelen uitgetrokken. 
Wat zal die versterking juist inhouden?

Aangezien de extra budgettaire investeringen in de 
politie evenwel niet oneindig zijn, werd aan de federale 
politie de opdracht gegeven om een rationaliserings-
oefening uit te voeren. Kan de minister hierover meer 
uitleg geven?

In 2024 worden opnieuw financiële middelen aange-
wend voor de aanwerving van 1.600 aspiranten per jaar. 
Werd die doelstelling voor 2023 verwezenlijkt?

De spreker verwijst naar de open brief van de korps-
chefs van de lokale politie van het arrondissement 
Halle-Vilvoorde, waar veel zones deficitair zijn. De korps-
chefs vragen dat er maatregelen worden getroffen om 
de uitstroom van politiemedewerkers te beperken. Ze 
verzoeken met name om het loonverschil weg te werken 
tussen de politieambtenaren die werken in het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest en hun collega’s van het arron-
dissement Halle-Vilvoorde. Daarbij zien ze de volgende 
mogelijkheden: het afschaffen van de voordelen in 
Brussel, het toekennen van de in Brussel toegepaste aan 
de politieambtenaren in Halle-Vilvoorde, het toekennen 
van de volledige taalpremies aan de medewerkers van 

la logistique, des tâches de lutte contre l’incendie ou 
d’IT. Que peut-on faire pour que les volontaires soient 
liés aux zones de secours?

Actuellement, les volontaires doivent candidater à des 
points centraux. Il semblerait plus efficace d’organiser 
l’afflux des volontaires dans les casernes où ils souhaitent 
travailler. Cette possibilité est-elle envisageable à terme?

Le problème qui touche de nombreuses zones de 
secours concerne le financement. La ministre a pris 
certaines mesures, comme l’indexation, mais le finan-
cement 50/50 promis est encore loin d’être atteint. Or, 
cet objectif devrait être atteint pour que les zones de 
secours puissent investir dans l’équipement, les effectifs 
et dans l’élimination des éventuelles parties “oubliées” 
dans leur zone. Quelles démarches la ministre envisage-
t-elle pour s’engager dans cette voie?

— Police

Il est extrêmement positif que la ministre continue à 
investir dans la police fédérale. La ministre déclare qu’elle 
continuera de prévoir un remplacement 1 pour 1 pour tous 
les membres du personnel, avec un renforcement opéra-
tionnel supplémentaire au profit de la Direction générale 
de la police judiciaire (DGJ), de la Direction générale 
de la police administrative (DGA) et du Commissariat 
général (CG). Les moyens budgétaires nécessaires 
ont été dégagés à cet effet. En quoi ce renforcement 
consistera-t-il précisément?

Les investissements budgétaires supplémentaires 
dans la police n’étant pas illimités, il a été demandé à la 
police fédérale de procéder à un exercice de rationali-
sation. La ministre pourrait-elle en expliquer le principe?

En 2024, des moyens financiers seront à nouveau 
affectés au recrutement de 1.600 aspirants par an. Cet 
objectif a-t-il été atteint pour 2023?

L’intervenant évoque la lettre ouverte des chefs de 
corps de la police locale de l’arrondissement de Halle-
Vilvorde, où de nombreuses zones sont déficitaires. Les 
chefs de corps demandent que des mesures soient prises 
pour limiter les départs des policiers. Ils demandent 
notamment la suppression de l’écart salarial entre les 
policiers travaillant dans la Région de Bruxelles-Capitale 
et leurs collègues de l’arrondissement de Halle-Vilvorde. 
À cet égard, ils envisagent les possibilités suivantes: 
supprimer les avantages en vigueur à Bruxelles, accorder 
les avantages appliqués à Bruxelles aux fonctionnaires 
de police de Halle-Vilvorde, accorder des primes lin-
guistiques complètes au personnel de Halle-Vilvorde, 
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Halle-Vilvoorde, het implementeren van de verbintenis-
senpremie in Halle-Vilvoorde… De spreker onderlijnt dat 
hij dagelijks ondervindt dat zijn zone bepaalde acties niet 
kan ontplooien, zoals alcohol-, drugs- of flitscontroles. 
Wat kan de minister concreet ondernemen? De spreker 
is van mening dat aspiranten in de eerste plaats moeten 
worden ingezet in de meest deficitaire zones.

— 101-centrale in Oost-Vlaanderen

De spreker ontving alarmerende signalen over een 
onderbestaffing en budgettaire tekorten bij de 101-centrale 
in Oost-Vlaanderen. Bellers zouden niet teruggebeld 
worden. Is de minister daarvan op de hoogte? Wat zal 
ze ondernemen om die precaire situatie te verbeteren?

— Georganiseerde misdaad

De minister geeft aan dat er veel middelen naar 
Antwerpen gaan op het vlak van politie en Justitie. Dat 
is terecht, aangezien Antwerpen wereldwijd nog steeds 
de grootste draaischijf is voor cocaïne. De Federale 
Gerechtelijke Politie (FGP) richtte het grootste deel van 
haar capaciteit op de aanpak van drugs, economische 
en financiële criminaliteit en geweld. Zal er extra ge-
investeerd worden in de FGP om de georganiseerde 
misdaad te bestrijden?

— Havenbeveiligingskorps

In mei 2023 werd het startschot gegeven voor de 
rekruteringscampagne voor het Havenbeveiligingskorps. 
Ook in 2024 worden initiatieven genomen om het 
Havenbeveiligingskorps te versterken en operationeel 
uit te rollen. Hoe verloopt dit tot nu toe?

Mevrouw Meryame Kitir (Vooruit) benadrukt dat 
Vooruit in een sterke overheid gelooft die de veiligheid 
van eenieder garandeert.

— Noodcentrales 101 en 112

Burgers moeten bij geweld, brand of een ongeval 
een hulpdienst kunnen bereiken. Dat is niet meer dan 
normaal. De personeelsleden die bij hulpdiensten de 
telefoon opnemen, weten dat de juiste hulp op het juiste 
moment het verschil kan maken. Door een tekort aan 
personeel neemt de druk op het personeel steeds toe 
en worden noodoproepen niet altijd beantwoord. Al ja-
ren trekken de noodcentrales aan de alarmbel; ook de 
noodcentrale in Vlaams-Brabant deed dat vorige week 
nog. Er is een groot probleem om geschikt personeel 
te vinden.

appliquer la prime d’engagement à Halle-Vilvorde… 
L’intervenant souligne qu’il constate jour après jour 
que sa zone ne peut pas déployer certaines actions, 
comme des contrôles d’alcoolémie ou de stupéfiants ou 
des contrôles de vitesse. Quelles seraient les mesures 
concrètes envisageables pour la ministre? L’intervenant 
estime que les aspirants doivent avant tout être mobilisés 
dans les zones les plus déficitaires.

— Centrale 101 en Flandre orientale

L’intervenant a reçu des signaux alarmants concer-
nant le manque de moyens humains et budgétaires à 
la centrale 101 en Flandre orientale. Les appelants ne 
seraient pas rappelés. La ministre est-elle au courant de 
cette situation? Que compte-t-elle faire pour y remédier?

— Criminalité organisée

La ministre indique que beaucoup de moyens sont 
consacrés à Anvers en matière de police et de justice. 
C’est justifié, car Anvers reste la première plaque tour-
nante de la cocaïne dans le monde. La police judiciaire 
fédérale (PJF) a orienté la majorité de sa capacité vers 
la lutte contre le trafic de drogue, la criminalité écono-
mique et financière, ainsi que les violences. Prévoit-on 
de consacrer des investissements supplémentaires à la 
PJF pour lutter contre la criminalité organisée?

— Corps de sécurisation portuaire

La campagne de recrutement du Corps de sécurisation 
portuaire a été lancée en mai 2023. En 2024 également, 
des initiatives seront prises pour renforcer le Corps de 
sécurisation portuaire et le déployer sur le plan opéra-
tionnel. Où en est-on aujourd’hui?

Mme Meryame Kitir (Vooruit) souligne que le groupe 
Vooruit croit en un État fort qui assure la sécurité de 
tout un chacun.

— Centrales d’urgence 101 et 112

Les citoyens doivent pouvoir joindre les services de 
secours en cas de violence, d’incendie ou d’accident. Rien 
de plus normal. Le personnel qui répond au téléphone 
dans les centres de secours sait que fournir la bonne 
aide au bon moment peut faire toute la différence. En 
raison de la pénurie de personnel, la pression ne fait que 
s’accroître sur le personnel et les appels d’urgence ne 
sont pas toujours pris en charge. Les centrales d’urgence 
tirent la sonnette d’alarme depuis des années; la cen-
trale d’urgence du Brabant flamand a fait de même la 
semaine dernière encore. Il est très difficile de trouver 
des collaborateurs adéquats.
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In totaal zijn er in 2023 reeds 120 nieuwe personeels-
leden bereid gevonden om in dienst te treden van de 
noodcentrales 112 en 101, maar volgens de noodcen-
trales zelf is er nog altijd een groot tekort aan personeel. 
Hoeveel nieuwe personeelsleden zijn er nodig om het 
personeelstekort volledig te verhelpen?

In de beleidsnota haalt de minister aan dat er extra 
middelen worden vrijgemaakt om het personeelstekort 
aan te pakken. Dat zou hand in hand gaan met een 
actieplan om de bestaande tekorten weg te werken. 
Staan er in het actieplan oplossingen die op korte termijn 
genomen kunnen worden? Zijn er ook aanpassingen 
nodig in de opleiding?

De IT-infrastructuur en de werkingsprocessen van 
de noodcentrales 101 en 112 worden gemoderniseerd. 
Modernisering gaat vaak gepaard met grote veranderin-
gen. Werden de medewerkers ook in dit proces betrok-
ken? Hoe staan zij tegenover deze veranderingen? Zijn 
er al evaluaties gebeurd? Hoe zullen deze aanpassingen 
de werklast verminderen en de werkomstandigheden 
verbeteren?

— Informatiedoorstroming bij de politie

Ongeveer een maand geleden werd België opgeschrikt 
door een terroristische aanslag waarbij twee onschuldige 
mensen werden vermoord. Het is de verantwoordelijk-
heid van de overheid en van de veiligheidsdiensten 
om ervoor te zorgen dat iedereen veilig is in ons land. 
Daar is in de nasleep van de aanslag veel over gezegd 
en geschreven, vooral over hoe het beter moet in de 
toekomst.

Een van de belangrijkste aanbevelingen van de 
parlementaire onderzoekscommissie Terroristische 
Aanslagen betrof de informatiedeling en de doorstroming 
van informatie. De Vooruit-fractie hamert opnieuw op het 
belang van een Kruispuntdatabank Veiligheid waarin 
de gegevens van de verschillende diensten aan elkaar 
gekoppeld worden. Op die manier kunnen alle elementen 
over een persoon op het moment zelf al beschikbaar 
zijn voor de betrokken diensten, en niet achteraf, zoals 
nu het geval is. De minister garandeerde dat daarvoor 
gezorgd wordt door het tot stand brengen van veilige 
interconnectiviteit tussen de bestaande databanken. 
Kan ze een stand van zaken geven?

— Drugscriminaliteit

De spreekster wijst op de toenemende drugscrimi-
naliteit in de Haven van Antwerpen. Het is een wereld 
van intimidatie, bedreigingen en extreem geweld, ook 
ten aanzien van de veiligheidsdiensten. Al jaren wor-
den beloftes gedaan voor opgevoerde patrouilles en 

Au total, 120 nouveaux membres du personnel sont 
prêts pour rejoindre les centrales d’urgence 112 et 101 
en 2023, mais les centrales d’urgence elles-mêmes 
dénoncent toujours une importante pénurie de person-
nel. Combien de nouveaux collaborateurs seront-ils 
nécessaires pour y remédier?

Dans sa note de politique générale, la ministre indique 
que des moyens supplémentaires ont été dégagés pour 
remédier à cette pénurie. Le plan d’action qui accompagne 
ces moyens supplémentaires permettra d’éliminer les 
pénuries existantes. Des ajustements sont-ils également 
nécessaires en matière de formation?

L’infrastructure informatique et les processus opération-
nels des centrales d’urgence 101 et 112 seront également 
modernisés. La modernisation s’accompagne souvent 
de changements majeurs. Les collaborateurs ont-ils 
été associés à ce processus? Comment réagissent-ils 
aux changements? Des évaluations ont-elles déjà eu 
lieu? Comment ces ajustements réduiront-ils la charge 
de travail et amélioreront-ils les conditions de travail?

— Circulation de l’information au sein de la police

Il y a environ un mois, la Belgique a été secouée par 
un attentat terroriste qui a coûté la vie à deux innocents. 
Il incombe aux autorités publiques et aux services de 
sécurité de veiller à ce que tout le monde soit en sécurité 
dans notre pays. Beaucoup de choses ont été dites et 
écrites à ce sujet au lendemain de l’attentat, principa-
lement sur les points à améliorer pour l’avenir.

L’une des principales recommandations de la com-
mission d’enquête parlementaire Attentats terroristes 
concernait le partage et le flux d’informations. Le groupe 
Vooruit réinsiste sur l’importance d’une Banque-carrefour 
Sécurité dans laquelle les données des différents ser-
vices sont reliées. De cette manière, tous les éléments 
relatifs à un individu peuvent être mis à la disposition 
des services concernés au moment même, et non après 
coup, comme c’est le cas actuellement. La ministre 
a garanti que cet objectif serait réalisé grâce à une 
interconnexion sécurisée entre les bases de données 
existantes. Pourrait-elle faire le point sur la situation?

— Criminalité liée à la drogue

L’intervenante a épinglé l’augmentation de la criminalité 
liée à la drogue dans le port d’Anvers. C’est un monde 
d’intimidation, de menaces et de violence extrême, 
y compris à l’égard des forces de sécurité. Depuis 
des années, on promet de renforcer les patrouilles et 
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verhoogde beveiliging. Met mobiele scanners moet er 
voor een volledige scanning gezorgd worden. Daarnaast 
moeten de havengemeenschap en de politie beveiligd 
transport verzekeren.

Volgens de Federale Gerechtelijke Politie (FGP) 
Antwerpen liggen er honderden dossiers klaar om 
behandeld te worden, maar is er geen personeel voor. 
Om alleen al de drugsdossiers te behandelen heeft die 
afdeling het dubbele van haar huidige capaciteit nodig. 
Hoe zal de minister de noodkreet van de FGP Antwerpen 
beantwoorden en een eventuele volgende noodkreet 
van de FGP voorkomen?

Volgens de heer Franky De Keyzer, Procureur des 
Konings van het parket Antwerpen, deelt de fiscus soms 
maar moeizaam informatie met het parket, terwijl dat 
noodzakelijk is om de geldstromen van drugscriminelen 
goed te kunnen onderzoeken. De heer De Keyzer pleit 
voor een model zoals het FIOD, de opsporingsdienst van 
de Nederlandse belastingdienst. Wat is het standpunt 
van de minister in dezen?

Voor de drugscommissaris is de screening van poli-
tieambtenaren die in de haven werken een belangrijke 
stap. Vandaag hebben de diensten die de screening 
moeten uitvoeren alleen toegang tot het strafregister, 
maar bijvoorbeeld niet tot de gegevens van de fiscus. 
Die gegevens kunnen evenwel nuttig zijn om na te gaan 
of nieuwe werknemers in financieel moeilijke situaties 
zitten en daardoor misschien gemakkelijker te beïnvloe-
den zijn door drugscriminelen. Wat is het standpunt van 
de minister ter zake?

— Lachgas

Lachgas wordt een alsmaar groter probleem in België, 
met niet alleen ongewenste effecten voor de gebruiker, 
maar ook een negatieve impact op de verkeersveiligheid. 
Bij steeds meer ongevallen in het verkeer zijn personen 
betrokken die lachgas gebruikten.

Verschillende instanties hebben op dit stuk maatre-
gelen getroffen. Zo verbood de burgemeester van Hoei 
afgelopen zomer het gebruik en transport van lachgas 
op het grondgebied van zijn gemeente. In Nederland 
is lachgas sinds 1 januari 2023 verboden. Sinds 8 no-
vember 2023 is het bezit van lachgas met de intentie 
om high te worden illegaal in het Verenigd Koninkrijk.

Tijdens deze legislatuur keurde het Parlement een wet 
goed om de verkoop van lachgascapsules te verbieden 
voor personen onder de 18 jaar, maar er is kennelijk meer 
nodig. De spreekster pleit voor een algemeen verbod op 
de verkoop van lachgas voor niet-professioneel en dus 

la sécurité. Grâce aux scanners mobiles, un balayage 
complet devrait être assuré. En outre, la communauté 
portuaire et la police doivent assurer le transport sécurisé.

Selon la police judiciaire fédérale (PJF) d’Anvers, des 
centaines de dossiers sont prêts à être traités, mais il 
n’y a pas de personnel pour s’en charger. Rien que 
pour traiter les dossiers liés aux stupéfiants, ce service 
devrait pouvoir doubler sa capacité actuelle. Comment 
la ministre va-t-elle répondre à cet appel à l’aide de la 
PJF d’Anvers et éviter un éventuel prochain appel à 
l’aide de la PJF?

Selon M. Franky De Keyzer, procureur du Roi au 
parquet d’Anvers, le fisc est parfois réticent à partager 
des informations avec le parquet, ce qui est pourtant 
nécessaire pour pouvoir enquêter correctement sur les 
flux d’argent des trafiquants de drogue. M. De Keyzer 
plaide en faveur d’un modèle inspiré du FIOD, l’agence 
de recherche de l’administration fiscale néerlandaise. 
Quelle est la position de la ministre en la matière?

Pour la commissaire aux drogues, le screening du 
personnel policier travaillant dans le port est une étape 
importante. Aujourd’hui, les services chargés du scree-
ning n’ont accès qu’aux casiers judiciaires, mais pas, 
par exemple, aux données fiscales. Or, ces données 
pourraient être utiles pour vérifier si des membres du 
personnel récemment engagés se trouvent dans une 
situation financière difficile et pourraient donc être plus 
facilement approchés par les trafiquants de drogue. 
Quelle est la position de la ministre en la matière?

— Protoxyde d’azote

Le protoxyde d’azote devient un problème grandissant 
en Belgique, avec non seulement des effets indésirables 
pour l’utilisateur, mais aussi des conséquences négatives 
sur la sécurité routière. De plus en plus d’accidents de 
la route impliquent des personnes ayant consommé du 
protoxyde d’azote.

Plusieurs instances ont pris des mesures en la matière. 
L’été dernier, par exemple, le bourgmestre de Huy a interdit 
l’utilisation et le transport de protoxyde d’azote sur le 
territoire de sa commune. Aux Pays-Bas, le protoxyde 
d’azote est interdit depuis le 1er janvier 2023. Depuis 
le 8 novembre 2023, la possession de protoxyde d’azote 
à des fins récréatives est illégale au Royaume-Uni.

Au cours de cette législature, le Parlement a adopté 
une loi interdisant la vente de capsules de gaz hila-
rant aux moins de 18 ans, mais il faut manifestement 
aller plus loin. L’intervenante demande une interdiction 
générale de la vente de protoxyde d’azote aux usagers 



853647/019DOC 55

C H A M B R E   6 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2023 2024 K A M E R • 6 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

oneigenlijk gebruik. Waarom werd dit niet opgenomen in 
de beleidsnota? Hoe staat het met het verbod op lachgas 
in ons land? De aankoop is momenteel verboden onder 
de 18 jaar. Hoe wordt dat gecontroleerd en hoe verloopt 
de samenwerking met de politie op dat stuk? Beschikt de 
politie over cijfergegevens met betrekking tot lachgas? In 
welke sancties wordt voorzien ten aanzien van dealers 
en gebruikers? Hoe zal de minister dat controleren?

Mevrouw Vanessa Matz (Les Engagés) bedankt de 
minister voor haar omstandige en goed gedocumen-
teerde beleidsnota. Sommige commissieleden hebben 
in hun betoog een soort van balans opgemaakt van 
wat de minister al heeft verwezenlijkt, hoewel zij nog 
zes maanden werk voor de boeg heeft. Het is juist dat 
dit begrotingsjaar wellicht het laatste is waarin nog grote 
inspanningen kunnen worden geleverd.

De spreekster herinnert eraan dat het aantreden van 
deze regering veel hoop heeft gewekt, aangezien ze 
had beloofd meer middelen in het departement veilig-
heid te investeren. Het rapport van de minister is echter 
genuanceerd. Mevrouw Matz verwijst vooreerst naar de 
maatregelen en verwezenlijkingen die zij positief acht, 
namelijk de hervorming van de Raad van State, de 
oprichting van een nationaal drugscommissariaat, de 
wet op de bodycams, de herziening van de voetbalwet 
en de toekenning van de juridische bijstand voor het 
personeel van de civiele veiligheid.

De spreekster attendeert erop dat de minister daar-
entegen een aantal dossiers niet heeft kunnen afron-
den, zoals de fusie van de politiezones in Brussel of de 
veiligheid in de recreatiedomeinen. Andere dossiers 
werden wel afgerond, hoewel het resultaat discutabel 
is: de pandemiewet, het sectoraal akkoord waarvan de 
niet-onderhandelde fasering tot een vertrouwensbreuk 
met de vakbonden heeft geleid, de onvoltooide herzie-
ning van de wet op de gemeentelijke administratieve 
sancties, de Staten-Generaal van de Politie, de wet 
op de bestuurlijke handhaving voor de ondermijnende 
criminaliteit, het nationaal orgaan voor de civiele veilig-
heid enzovoort.

Daarnaast blijken sommige dossiers absoluut geen 
vooruitgang te hebben geboekt.

Mevrouw Matz verwijst naar de KUL-norm, waarover 
iedereen vindt dat zij niet meer beantwoordt aan de 
werkelijkheid in het veld. Hetzelfde geldt voor “de politie 
van de toekomst” of de niet-verlenging van de NAVAP-
regeling, wat voor de lokale politie grote moeilijkheden 
oplevert.

non professionnels et donc, à des fins inappropriées. 
Pourquoi ce point ne figure-t-il pas dans la note de 
politique générale? Où en est l’interdiction du protoxyde 
d’azote dans notre pays? L’achat est actuellement interdit 
aux moins de 18 ans. Comment cette interdiction est-
elle contrôlée et comment se déroule la coopération 
avec la police en la matière? La police dispose-t-elle 
de données chiffrées concernant le protoxyde d’azote? 
Quelles sont les sanctions prévues pour les revendeurs 
et les utilisateurs? Comment la ministre en organisera-
t-elle le contrôle?

Mme Vanessa Matz (Les Engagés) remercie la ministre 
pour sa note de politique générale qui est très dense et 
bien documentée. Certains membres de la commission 
sont intervenus pour faire une sorte de bilan de l’action 
de la ministre alors que celle-ci a encore six mois de 
travail devant elle. Il est exact que cet exercice budgé-
taire est sans doute le dernier dans lequel des efforts 
d’ampleur pouvaient encore être réalisés.

L’intervenante rappelle que l’entrée en fonction du 
gouvernement avait suscité beaucoup d’espoir puisqu’il 
avait promis d’investir plus de moyens dans le départe-
ment de la sécurité. Le bulletin de la ministre est toutefois 
nuancé. Mme Matz cite tout d’abord les mesures et 
réalisations qu’elle juge positives à savoir la réforme du 
Conseil d’État, la création d’un commissariat national 
aux drogues, la loi sur les bodycams, la révision de la 
loi football et l’octroi de l’aide juridique pour le personnel 
de la sécurité civile.

L’intervenante rappelle que la ministre n’a pas pu abou-
tir par contre sur une série de dossiers comme la fusion 
des zones de police à Bruxelles ou encore la sécurité 
dans les domaines récréatifs. D’autres dossiers ont bel 
et bien été finalisés même si le résultat est critiquable: 
la loi pandémie, l’accord sectoriel dont le phasage non 
négocié a conduit à une rupture de confiance avec les 
syndicats, la révision inaboutie de la loi sur les sanc-
tions administratives communales, les États généraux 
de la police, la loi sur l’approche administrative pour la 
criminalité déstabilisante, l’organe national de sécurité 
civile, etc.

À côté de ça, certains dossiers ne semblent pas avoir 
avancé d’un iota.

Mme Matz se réfère à la norme KUL dont tout le monde 
s’accorde à dire qu’elle ne répond plus à la réalité de 
terrain. Il en va de même de la “police de demain” ou 
encore de la non-prolongation du régime NAPAP ce qui 
ne manque pas de susciter de graves difficultés pour 
la police locale.
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Ook het dossier van de Civiele Bescherming is blijven 
liggen. Er werd na de overstromingen van juli 2021 wel 
veel onderzoekswerk verricht, maar er moest twee jaar 
op de resultaten daarvan worden gewacht. Bij de aan-
vang van de zittingsperiode had het Parlement echter 
een resolutie aangenomen waarbij de contouren van 
een eventuele hervorming werden verduidelijkt. Het leek 
dus evident dat moest worden teruggekomen op som-
mige maatregelen van de vorige regering. De rampen 
van de afgelopen jaren hebben nochtans aangetoond 
in welke mate de Civiele Bescherming een essentiële 
structuur is. Mevrouw Matz begrijpt dan ook niet waarom 
de minister nog steeds geen koers heeft uitgezet of rui-
mere conclusies heeft getrokken met betrekking tot de 
coördinatie van de diensten of de risicocultuur.

De spreekster betreurt ten slotte dat er geen nieuwe 
commissaris-generaal van de federale politie is kunnen 
worden aangeworven, terwijl de termijnen het nochtans 
mogelijk maakten de procedure af te ronden.

— Financiering van de federale politie

In haar beleidsnota verklaart de minister het volgende 
(DOC 55 3649/013, blz. 62): “De extra budgettaire in-
vesteringen die deze regering in de politie investeert zijn 
evenwel niet oneindig. Daarom werd aan de Federale 
Politie de opdracht gegeven om een rationaliseringsoe-
fening uit te voeren.” Daar wordt aan toegevoegd dat “de 
rationaliseringsoefening van de Federale Politie (…) in 
de loop van 2023 concreet vorm [kreeg].”

Welke maatregelen zijn er getroffen tijdens die oefe-
ning? Wat is het doel ervan?

Na lezing van de nota valt op dat er in de begroting 
voor 2024 geen enkel krediet is opgenomen voor de 
directie Beveiliging (DAB). Is de minister van plan dit 
korps af te schaffen om het personeel van de federale 
politie te rationaliseren?

Wat beoogt de minister precies, wanneer ze aanstipt 
dat de federale politie tegen eind 2023 zal werken aan 
structurele voorstellen voor een efficiëntere organisatie?

De rationaliseringsoefening waar de federale politie 
om is verzocht, wekt de indruk dat de regering de line-
aire besparingen voor de federale politie zeker niet zal 
schrappen, noch het aanhoudende gebrek aan mid-
delen en personeel zal stelpen. Mevrouw Matz vreest 
dan ook dat die besparingsmaatregelen ten koste van 
de federale politie ervoor zullen zorgen dat ze haar 
taken niet naar behoren kan uitvoeren. Dit zal het fail-
lissement van de federale politie waar we al jaren over 
praten alleen maar verergeren. Wat rechtvaardigt die 

Un autre dossier rester dans les tiroirs est celui de 
la réforme de la Protection civile. Certes, un vaste tra-
vail d’étude a été réalisé après les inondations de juil-
let 2021 mais il a fallu attendre deux ans avant d’en 
connaître les résultats. Or, dès l’entame de la législature, 
le Parlement avait adopté une résolution précisant les 
contours d’une éventuelle réforme. Il semblait donc évident 
qu’il fallait revenir sur certaines des mesures prises par le 
gouvernement précédent. Les catastrophes qui ont mar-
qué ces dernières années ont pourtant démontré à quel 
point la Protection civile était une structure essentielle. 
Mme Matz ne comprend donc pas pourquoi la ministre 
n’a toujours pas défini de cap ni tiré de conclusions plus 
larges en ce qui concerne la coordination des services 
ou la culture du risque.

L’intervenante regrette enfin qu’on n’ait pas pu recruter 
un nouveau commissaire général pour la police fédérale 
alors que les délais permettaient pourtant de mener à 
bien la procédure.

— Financement de la Police fédérale

Dans sa note de politique générale, la ministre a 
déclaré que “les investissements budgétaires supplé-
mentaires que ce gouvernement consacre à la police ne 
sont pas illimités. C’est pourquoi, il a été demandé à la 
Police fédérale de procéder à un exercice de rationali-
sation”. Et de rajouter que “cet exercice a été concrétisé 
au cours de l’année 2023”. (DOC 55 3649/013, p. 62).

Quelles ont été les mesures adoptées au cours de 
cet exercice? Quel en est l’objectif?

De la lecture du budget, il ressort qu’aucun crédit n’est 
prévu pour le corps de sécurisation (DAB) pour 2024. 
La ministre compte-t-elle procéder à la suppression de 
ce corps afin de rationaliser les effectifs de la Police 
fédérale?

Lorsque la ministre indique que la Police fédérale 
travaillera d’ici fin 2023 à des propositions structurelles 
visant à une organisation plus efficiente, que vise-t-elle 
précisément?

L’exercice de rationalisation qui a été demandé à la 
Police fédérale amène à penser qu’il n’est pas question 
pour le gouvernement de supprimer les économies 
linéaires pour la Police fédérale, ni d’arrêter l’hémorragie 
liée au manque de moyens et d’effectifs. Par conséquent, 
Mme Matz craint que ces mesures d’économies réali-
sées sur le dos de la Police fédérale, n’empêche cette 
dernière d’assumer correctement ses missions. Cela ne 
pourra qu’aggraver la faillite de la police fédérale dont on 
parle déjà depuis plusieurs années. Qu’est-ce qui justifie 
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rationaliseringsbeslissing dan? Waarom is vooraf niet 
begonnen met een grondige uitstippeling van een beleid 
op basis van de 200 aanbevelingen van de Staten-
Generaal, om de politie van de toekomst te bepalen?

Mevrouw Matz merkt op dat de personeelsformatie bij 
de politie nog altijd niet volledig ingevuld is: volgens cijfers 
van de minister is er een tekort van 3.500 agenten bij de 
geïntegreerde politie (4.500 volgens de vakbonden). Zou 
het voor één keer niet logischer zijn om eerst de zorgen 
voor voldoende personeel vooraleer de opdrachten van 
de federale politie worden gerationaliseerd? Los van die 
rationalisering betwijfelt het lid heel sterk of er van de piste 
van 3.500 extra politieagenten kan worden afgestapt, 
gelet op de dreigingen die voortkomen uit het terrorisme 
of de strijd tegen de georganiseerde criminaliteit.

Om het hoofd te bieden aan de uitdagingen die ver-
band het houden met nieuwe verschijnselen op het 
vlak van veiligheid, dient mevrouw Matz de amende-
menten nrs. 5 en 6 (DOC 55 3647/002) in, die ertoe 
strekken het totale bedrag van de lineaire besparingen 
die tijdens deze regeerperiode werden toegepast, na-
melijk 104,589 miljoen euro, opnieuw te injecteren in 
het budget voor de federale politie. De indienster stelt 
voor om een provisie te creëren die de door de regering 
aan de federale politie gevraagde besparingen omvat, 
alsook om te bewerkstelligen dat die provisie budgettair 
kan worden herverdeeld over alle begrotingslijnen van 
sectie 17, naargelang van de later te bepalen behoeften.

— Financiering van het sectoraal akkoord

De begrotingsnotificaties voor 2024 maken duidelijk 
dat het sectoraal akkoord voor de geïntegreerde politie 
op kruissnelheid zal worden uitgevoerd vanaf 1 okto-
ber 2024. De derde fase zal dus met een jaar worden 
vervroegd. De geldelijke herwaardering die is vervat in 
het sectoraal akkoord, zal worden uitgevoerd door mid-
del van een structurele verhoging van de personeels-
kredieten voor de federale politie en extra toelagen aan 
de lokale politiezones.

Mevrouw Matz merkt op dat de begroting 2024 inder-
daad voorziet in een toelage van 57 miljoen euro aan 
de politiezones in het raam van het sectoraal akkoord, 
alsook in een verhoging van de personeelskredieten 
voor de federale politie. In de begroting voor 2024 zijn 
voor 3,4 miljoen euro extra middelen geïnjecteerd en 
voor 2025 is nog eens 10,2 miljoen euro extra gepland.

Wat is het totale kostenplaatje voor 2024, gelet op 
de vervroeging van de volledige uitvoering van het 
sectoraal akkoord naar 1 oktober 2024? Hoe wordt het 
berekend? Hoe wordt dit verdeeld tussen de federale 

dès lors cette décision de rationalisation? Pour quelle 
raison ne pas avoir préalablement entamé un travail en 
profondeur sur la base des 200 recommandations éma-
nant des États généraux pour définir la police du futur?

Mme Matz constate que les cadres policiers ne sont 
toujours pas remplis: selon des chiffres communiqués 
par la ministre, il manquerait 3500 policiers au sein de 
la Police intégrée (4.500 selon les syndicats). Ne serait-il 
pas plus logique, pour une fois, de remplir les cadres 
avant de rationaliser les missions de la Police fédérale? 
Rationalisation ou pas, elle doute de toutes façons qu’on 
puisse se passer de ces 3500 policiers compte tenu des 
menaces résultant du terrorisme ou de la lutte contre la 
criminalité organisée.

Pour relever les enjeux liés aux nouveaux phénomènes 
de sécurité, Mme Matz présente les amendements nos 5 
et 6 (DOC 55 3647/002) qui visent à réinjecter le mon-
tant total des économies linéaires qui a été appliquées 
lors de cette législature, soit 104.589 millions d’euros. 
L’auteure propose la création d’une provision reprenant 
les économies demandées par le gouvernement à la 
Police fédérale et de permettre la redistribution bud-
gétaire de cette provision vers l’ensemble des lignes 
budgétaires de la Section 17, en fonction des besoins 
qui seront ultérieurement identifiés.

— Financement de l’accord sectoriel

Les notifications budgétaires 2024 précisent que 
l’accord sectoriel pour la Police intégrée sera mis en 
œuvre en vitesse de croisière à partir du 1er octobre 2024. 
La troisième phase sera donc avancée d’un an. La reva-
lorisation pécuniaire en vue de l’exécution de l’accord 
sectoriel se fera par une augmentation structurelle des 
crédits de personnel de la police fédérale et par des 
dotations supplémentaires aux zones de police locale.

Mme Matz observe que le budget 2024 prévoit 
effectivement une dotation aux zones de de police 
de 57 millions d’euros dans le cadre de l’accord secto-
riel et une augmentation des crédits de personnel de la 
police fédérale. Des moyens supplémentaires à hauteur 
de 3,4 millions d’euros ont été injectés dans le budget 
de 2024 et une enveloppe supplémentaire de 10,2 mil-
lions est prévue pour 2025.

Étant donné qu’on avance la mise en œuvre com-
plète de l’accord sectoriel au 1er octobre 2024, quel en 
sera le coût total pour l’année 2024? Comment ce coût 
est-il calculé? Comment est-il réparti entre la police 
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politie en de lokale politie? Hoe is men uitgekomen op 
een bedrag van 57 miljoen euro voor de lokale politie? 
Zal dat bedrag volstaan?

— Financiering van de loopbaaneinderegeling bij 
de lokale politie

Voor 2024 is een budget van 38,3 miljoen euro vast-
gelegd om de loopbaaneinderegeling van het perso-
neel van de lokale politie te financieren. Dit bedrag 
bevat 6,8 miljoen euro aan extra middelen voor 2024. 
In de begrotingsnotificaties is echter geen enkel extra 
bedrag gepland voor 2025. De loopbaaneinderegeling 
is nochtans een cruciaal element in de begroting van 
politiezones. Zolang zij niet over die dotaties beschikken, 
kunnen zij hun begroting niet afsluiten.

Zal 38,3 miljoen euro genoeg zijn om de eindeloop-
baanregeling voor lokaal politiepersoneel in 2025 te 
financieren? Hoewel het wellicht moeilijk is om te voor-
spellen hoeveel politieagenten in 2025 in het NAVAP-
systeem zullen stappen, zou het nuttig zijn geweest 
om een extra bedrag opzij te leggen voor het geval de 
regering in 2025 nog in lopende zaken is. Waarom zijn 
hier geen extra middelen voor uitgetrokken?

— Financiering van de loopbaaneinderegeling bij 
de federale politie

Tegen 2032 zou het NAVAP-stelsel moeten zijn uitge-
doofd. In de tussentijd wordt geraamd dat de budgettaire 
impact hoger zal liggen dan de beschikbare kredieten, 
die voor de federale politie 15,627 miljoen euro per jaar 
bedragen. De financiering van dit tekort zal door eigen 
kredieten van de federale politie worden gecompenseerd.

De vorige commissaris-generaal, de heer Marc 
De Mesmaeker, heeft er tijdens de gemeenschappe-
lijke vergadering van de commissie voor Justitie en de 
commissie voor Binnenlandse Zaken van 17 mei 2022 op 
gewezen dat dit bedrag de kosten slechts gedeeltelijk 
dekt, waardoor de federale politie een extra bedrag 
van 8 miljoen euro uit haar gewone budget zal moeten 
halen. Kan de minister dat bedrag bevestigen? Hoeveel 
bedragen de totale kosten voor het loopbaaneindestel-
sel bij de federale politie voor de jaren 2024 en 2025?

Die put verergert de onderfinanciering van de federale 
politie nog meer en heeft onvermijdelijk een invloed op 
haar dagelijkse werking. Mevrouw Matz dient dan ook 
amendement nr. 4 (DOC 55 3647/002) in, dat ertoe strekt 
de federale politie een extra begrotingsenveloppe ten 
belope van 8 miljoen euro toe te kennen om haar extra 
kosten voor de financiering van de loopbaaneinderegeling 
van haar personeel te dekken. Voor de indienster van dit 

fédérale et la police locale? Comment est-on arrivé à 
un montant 57 millions d’euros pour la police locale? 
Ce montant sera-t-il suffisant?

— Financement du régime de fin de carrière pour 
la police locale

Un budget de 38,3 millions d’euros est fixé pour 
financer le régime de fin de carrière du personnel de la 
police locale pour l’année 2024. De ce montant, vous 
avez alloué 6, 8 millions de moyens supplémentaires 
en 2024. Toutefois, à la lecture des notifications bud-
gétaires, aucun montant supplémentaire n’est prévu 
pour 2025. Le régime de fin de carrière est pourtant un 
élément essentiel du budget des zones de police. Tant 
que ces dernières ne disposent pas du montant de ces 
dotations, elles ne pourront pas clôturer leur budget.

Le budget de 38, 3 millions sera-t-il suffisant pour 
assurer le financement du régime de fin de carrière pour 
le personnel local en 2025? S’il est sans doute difficile 
d’anticiper le nombre de policiers qui s’inscriront dans 
le système de la NAPAP en 2025, il aurait été utile de 
prévoir un montant supplémentaire au cas où le gouver-
nement serait en affaires courantes en 2025. Pour quelle 
raison ne pas avoir prévu de moyens supplémentaires?

— Financement du régime de fin de carrière pour 
la police fédérale

L’extinction du régime de la NAPAP est fixée à 2032. 
Entre-temps, l’impact budgétaire estimé est supérieur 
aux crédits disponibles de 15,627 millions d’euros par 
an pour la Police Fédérale. Le financement de ce trop 
peu sera compensé par les crédits propres de la Police 
fédérale.

Or, de l’audition du précédent commissaire général, 
Monsieur Marc De Mesmaeker, en réunion commune des 
commissions de la Justice et de l’Intérieur du 17 mai 2022, 
il ressort que ce montant ne couvre que partiellement 
le coût, de telle sorte que la police fédérale devra assu-
mer sur son budget un coût supplémentaire de 8 mil-
lions d’euros. La ministre confirme-t-elle ce montant? 
Quel est le coût total du régime de fin de carrière pour 
la Police fédérale pour les années 2024 et 2025?

Ce trou creuse davantage le sous-financement de la 
police fédérale et affecte, immanquablement son fonction-
nement journalier. C’est la raison pour laquelle Mme Matz 
présente l’amendement n° 4 (DOC 55 3647/002) qui vise 
à doter la police fédérale d’une enveloppe budgétaire 
de 8 millions d’euros destinée à couvrir les surcoûts liés 
au financement de régime de fin de carrière de son per-
sonnel. Pour l’auteure de l’amendement, si l’on souhaite 
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amendement is de situatie duidelijk: om de uitdagingen 
die de nieuwe onveiligheidsverschijnselen opwerpen, het 
hoofd te bieden, moet met de structurele onderfinan-
ciering van de federale politie komaf worden gemaakt. 
Er moet worden voorzien in extra budgetten, maar er 
moet ook worden voorkomen dat vanuit het budget van 
de federale politie nieuwe uitgaven dienen te worden 
betaald, zoals de financiering van het NAVAP-stelsel. 
Zo niet zal de federale politie op termijn niet meer in 
staat zijn haar opdrachten ter bescherming van onze 
medeburgers te verzekeren.

— Algemene directie van de gerechtelijke politie

Iedereen weet dat België wordt geconfronteerd met 
misdaden die op grote schaal worden gepleegd en dat 
ons land het decor is van nooit eerder gezien geweld 
tussen trafikanten. In het kader van de veiligheidsketen 
luiden deskundigen van het gerecht en bij de politie al 
meer dan een jaar de alarmbel. Uit de gedachtewisseling 
in het Parlement is inderdaad gebleken dat de maat-
regelen die deze regeerperiode werden genomen om 
de situatie te verhelpen, voor de federale gerechtelijke 
politie (FGP) nog erg ontoereikend zijn om het hoofd 
te bieden aan de huidige uitdagingen van de zware en 
georganiseerde misdaad, die België steeds meer in 
zijn greep krijgt.

Om die uitdagingen te kunnen aangaan (drugbestrij-
ding, terrorisme, cyberveiligheid) vraagt de directie van 
de federale gerechtelijke politie (DGJ) een bijkomende 
begrotingsenveloppe. Pro memorie: mevrouw Matz heeft 
de verzoeken van de federale gerechtelijke politie dien-
aangaande bij elke begrotingsbespreking aangekaart, 
helaas zonder succes.

In het kader van de begroting voor 2024 dient me-
vrouw Matz dan ook de amendementen nrs. 2 en 3 
(DOC 55 3647/002) in, teneinde alle budgetten die 
tijdens deze regeerperiode zijn ingeschreven samen te 
tellen (121 miljoen euro) en op te nemen in de begroting 
voor 2024, opdat de DGJ spoedig kan uitgroeien tot een 
moderne 21e-eeuwse organisatie en opdat de directeur 
van de DGJ het strategisch ontwikkelingsplan ‘DGJ 3.0’ 
tot uitvoering kan brengen.

— Aanwervingen bij de politie

Mevrouw Matz stelt op basis van de beschikbare 
cijfers vast dat de doelstelling om 1.600 inspecteurs 
per jaar aan te werven, niet werd bereikt. Vandaag 
kampt de federale politie met een operationeel tekort 
van 1.720 politieagenten en in de lokale politiezones gaat 
het om een tekort van 1.526 mensen ten opzichte van 

relever les enjeux liés aux nouveaux phénomènes de 
sécurité, il faut stopper le sous-financement structurel 
de la police fédérale en réinjectant des budgets sup-
plémentaires mais en évitant de grever le budget de la 
police fédérale de nouvelles dépenses comme c’est le 
cas avec le financement de la NAPAP. À défaut, la police 
fédérale ne sera plus en mesure, à terme, d’assurer ses 
missions de protection de nos concitoyens.

— Direction générale de la police judiciaire

Comme chacun le sait, notre pays est confronté à 
des phénomènes criminels de grande ampleur et est le 
décor de scènes de violence sans précédent entre les 
trafiquants. Dans le cadre de la chaîne de sécurité, les 
experts du monde judiciaire et policier tirent la sonnette 
d’alarme depuis plus d’un an. Il est apparu, en effet, qu’à 
l’aune des échanges au Parlement, que si certaines 
mesures ont pu être prises lors de cette législature pour 
remédier à la situation, elles restent très insuffisantes pour 
que la police judiciaire fédérale (PJF) puisse répondre 
aux défis actuels liés à la criminalité grave et organisée 
qui gangrène de plus en plus notre pays.

Pour relever les défis auxquels elle est confrontée 
(lutte contre la drogue, le terrorisme, la cybersécurité), la 
Direction de la Police Judiciaire fédérale (DGJ) demande 
une enveloppe budgétaire complémentaire. Pour rappel, 
Mme Matz a systématiquement relayé ces demandes, 
lors de chaque discussion budgétaire, sans succès 
malheureusement.

Par conséquent, dans le cadre du budget 2024, 
Mme Matz présente les amendements nos 2 et 3 
(DOC 55 3647/002) par lesquels elle propose d’additionner 
l’ensemble des budgets requis durant cette législature, 
soit 121 millions d’euros et d’injecter ce montant dans le 
budget 2024 afin que la DGJ puisse devenir rapidement 
une organisation moderne du 21e siècle et que son 
directeur puisse mettre en œuvre le plan stratégique 
de développement “DGJ 3.0”.

— Recrutement policier

Sur la base des chiffres disponibles, Mme Matz 
constate que l’objectif de recrutement de 1.600 ins-
pecteurs de base par an n’a pas été atteint. À l’heure 
actuelle, il y a un déficit opérationnel à la Police fédé-
rale de 1.720 policiers et à dans les zones de police 
de 1.526 par rapport au cadre. Ce constat est confirmé 
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de personeelsformatie. In het advies van het Rekenhof 
wordt die vaststelling bevestigd DOC 55 3643/003, 
blz. 50 en 51).

Hoe zal de minister het aantal aspirant-politieagenten 
verhogen? Zou het personeelstekort niet kunnen wor-
den gecompenseerd door de opleidingscapaciteit te 
verhogen? Die is momenteel tot 1.600 politieagenten 
per jaar beperkt.

Wat zijn de sterke en de zwakke punten van de nieuwe 
selectieprocedure?

Hoe kan de aantrekkelijkheid van de politiefunctie 
worden verbeterd? Pro memorie: de voorganger van 
de minister heeft 63 premies afgeschaft.

— Niet-indexering van de federale dotatie aan de 
hulpverleningszones

In de huidige inflatiecontext worden ook de budgetten 
van de hulpverleningszones ongemeen hard getroffen, 
met name door de indexering van de ambtenarenwed-
den. Die stijging heeft een aanzienlijke weerslag op 
het budget van de hulpverleningszones, aangezien 
personeelsuitgaven 80 % van hun gewone uitgaven 
uitmaken. Uniek aan de toelagen en dotaties aan de 
hulpverleningszones en aan de DBDMH is voorts dat 
ze niet worden geïndexeerd, in tegenstelling tot wat voor 
de politiezones geldt.

Mevrouw Matz herinnert eraan dat ze een wetsvoorstel 
heeft ingediend waarbij in een automatische indexering 
van de federale dotatie aan de hulpverleningszones 
wordt voorzien (DOC 55 1545/001). Het werd jammer 
genoeg door de partijen van de regeringsmeerderheid 
verworpen, omdat de regering een nieuw wettelijke 
kader zou invoeren.

Men kan alleen maar vaststellen dat, na een eenma-
lige indexering van de toelagen en dotaties ten belope 
van 18 miljoen euro in de begroting 2023, de begro-
ting 2024 noch de invoering van een wettelijk kader, 
noch een indexering bevat. Gezien de opeenvolgende 
loonindexeringen hebben die twee manco’s ernstige 
gevolgen voor de begrotingen van de hulpverlenings-
zones. Mevrouw Matz vraagt of die stilte betekent dat 
het wettelijk kader en de indexering voor 2024 en de 
daaropvolgende jaren worden begraven.

Mevrouw Matz dient dan ook amendement nr. 1 
(DOC 55 3647/002) in, dat ertoe strekt de federale 
steun voor de 34 hulpverleningszones en voor de 
DBDMH met 18 miljoen euro op te trekken, zoals in 
de begroting 2023 is gebeurd. Daardoor komen de 

par l’avis de la Cour des comptes (DOC 55 3643/003, 
p. 59 et 60).

Comment la ministre compte-t-elle augmenter le 
nombre de candidats policiers? Pour pouvoir compen-
ser le déficit en personnel ne serait-il pas envisageable 
d’augmenter la capacité de formation qui est limitée 
à 1.600 policiers par an?

Quelles sont les forces et les faiblesses de la nouvelle 
procédure de sélection?

Comment améliorer l’attractivité de la fonction de 
police sachant que le prédécesseur de la ministre a 
supprimé 63 primes?

— Absence d’indexation de la dotation fédérale aux 
zones de secours

Dans le contexte actuel d’inflation, les budgets des 
zones de secours sont également touchés de plein fouet 
notamment en raison de l’indexation des salaires de la 
fonction publique. Cette augmentation impacte consi-
dérablement le budget des zones de secours dans la 
mesure où les dépenses de personnel constituent 80 % 
des dépenses ordinaires des zones de secours. Par 
ailleurs, la singularité des allocations et dotations aux 
zones de secours et au SIAMU repose sur le fait qu’elles 
ne sont pas indexées contrairement à ce qui est prévu 
pour les zones de police.

Mme Matz rappelle qu’elle avait déposé une proposition 
de loi instaurant une indexation automatique de la dota-
tion fédérale aux zones de secours (DOC 55 1545/001) 
qui a, malheureusement, été rejetée par les partis de la 
majorité au motif que le gouvernement allait instaurer 
un nouveau cadre légal.

Hormis une indexation ponctuelle des allocations et 
dotations de 18 millions d’euros dans le budget 2023, 
force est de constater que rien n’est prévu ni l’instauration 
d’un cadre légal ni une indexation dans le budget 2024. 
Cette double carence porte lourdement préjudice aux 
budgets des zones de secours au vu des indexations de 
salaire successives. Mme Matz demande s’il faut conclure 
que ce silence signifie l’enterrement du cadre légal et 
d’une indexation pour 2024 et les années suivantes.

Par conséquent, Mme Matz présente l’amende-
ment n° 1 (DOC 55 3647/002) qui vise à augmenter 
l’appui du fédéral aux 34 zones de secours et au SIAMU, 
de 18 millions d’euros à l’instar de ce qui a été réalisé 
dans le budget 2023 ce qui permettra de mettre les 
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hulpverleningszones meer op gelijke voet te staan met 
de politiezones, die al recht hebben op een automati-
sche indexering.

— De veiligheid in de stations

Er zijn middelen uitgetrokken om de aankoop van 
camera’s te financieren en om in 2024 een politiebureau 
op te richten in het Zuidstation. De begrotingsnotificaties 
voor 2024 bevatten echter geen enkel bedrag voor de 
federale politie in 2025, maar wel voor de NMBS/Infrabel. 
Wat rechtvaardigt een bijkomend budget voor de NMBS/
Infrabel bovenop het bedrag dat is vastgelegd in het be-
heerscontract? Waarom ontbreekt voor 2025 een budget 
in de begroting van de federale politie, afgaande op de 
begrotingsnotificaties voor 2024? Wat belet de politie om 
de NMBS-beelden in de stations te bekijken? Gaat het 
om een juridisch probleem of een tekort aan personeel? 
Sommigen hebben het over een probleem dat al meer 
dan 15 jaar aansleept? Wat kan eraan gedaan worden?

— Geestelijke gezondheidsproblemen

De moord op politieagent Thomas Montjoie en de dood 
van de heer Chovanec hebben duidelijk gemaakt dat de 
politie steeds meer te maken krijgt met burgers met men-
tale gezondheidsproblemen. De heer Michel Goovaerts, 
korpschef van de politiezone Brussel HOOFDSTAD 
Elsene, heeft voorgesteld om gemengde patrouilles in 
te zetten die zijn samengesteld uit politieagenten en 
psychologen. De minister heeft een werkgroep “geeste-
lijke gezondheid” opgericht. Wat heeft die bijgebracht? 
Welke maatregelen zal de minister hieromtrent nemen? 
Wat denkt ze van het voorstel van de heer Goovaerts?

— Eerstelijnspolitie

De begroting 2024 bevat een subsidie van 1,5 mil-
joen euro om politiezones aan te moedigen om de nabij-
heid en toegankelijkheid van de politie te optimaliseren 
en om een basisdienstverlening aan te bieden op het 
hele grondgebied. Op grond van welke criteria wordt 
deze subsidie verdeeld? Hier is namelijk geen enkele 
wettelijke basis voor.

— Noodcentrales

Volgens de beleidsnota worden alle noodcentra-
les 112 in 2023 overgeplaatst naar de supralokale archi-
tectuur. De begroting voor 2024 voorziet echter in een 
bedrag van 1,782 miljoen euro voor niet-gemigreerde 
centrales. Worden alle oproepcentrales gemigreerd of 
niet? Waarom is dat bedrag uitgetrokken?

zones de secours davantage sur un pied d’égalité avec 
les zones de police qui bénéficient déjà d’une indexation 
automatique.

— Sécurité dans les gares

Des crédits sont prévus pour financer l’acquisition 
des caméras et pour créer un poste de police en 2024 à 
la Gare du Midi. Par contre, aucun montant n’est prévu 
dans les notifications budgétaires 2024 pour la police 
fédérale en 2025 mais bien pour Infrabel/ SNCB. Qu’est 
ce qui justifie un budget supplémentaire pour la SNCB/ 
Infrabel en plus du montant fixé dans le contrat de 
gestion? Pour quelle raison aucun budget n’est prévu 
pour 2025 dans le budget de la police fédérale au regard 
des notifications budgétaires 2024? Qu’est ce qui freine 
le visionnage par la police des images prises par la 
SNCB dans les gares? Est-ce un problème juridique, 
d’effectifs? Certains évoquent un problème qui dure 
depuis plus de 15 ans? Comment peut-on y remédier?

— Problèmes de santé mentale

Le meurtre du policier Thomas Montjoie et la mort de 
M. Chovanec ont mis en évidence le fait que la police 
est de plus en plus confrontée à des citoyens qui ont 
des problèmes de santé mentale. Le chef de corps de 
la police Bruxelles/Ixelles, M. Michel Goovaerts, a émis 
la proposition de mettre en place des patrouilles mixtes 
composées de policiers et de psychologues. La ministre 
a pour sa part mis en place un groupe de travail “santé 
mentale”. Quelles en sont les leçons? Quelles mesures 
la ministre va-t-elle prendre à ce sujet? Quelle est sa 
réponse à la proposition de M. Goovaerts?

— Police de proximité

Une subvention de 1,5 million d’euros est prévue dans 
le budget 2024 pour encourager les zones de police à 
optimiser la proximité et l’accessibilité de la police et à 
assurer un service de police de base dans l’ensemble 
du pays. Sur la base de quels critères cette subvention 
sera-t-elle répartie? Il n’existe en effet aucune base 
légale à ce sujet.

— Centrales d’urgences

Selon la note de politique générale, toutes les cen-
trales d’urgence 112 seront passées à l’architecture 
supralocale en 2023. Or, dans le budget 2024, un mon-
tant de 1,782 million d’euro est prévu pour les centres 
non-migrés. Tous les centres d’appel ont-ils migrés ou 
non? Pour quelle raison avoir prévu ce montant?
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— Bewapening

Sommige politieagenten van de FGP voelen zich 
bedreigd en zouden hun wapens buiten hun werkuren 
willen kunnen gebruiken. Wat is het standpunt van de 
minister hierover?

— Overheveling van beschermingsassistenten van 
de Veiligheid van de Staat naar de federale politie

Als onderdeel van de maatregelen na de aanslagen 
werd besloten om beschermingsassistenten van de 
Veiligheid van de Staat over te hevelen naar de federale 
politie. Deze overheveling ging gepaard met minachting 
en algemene onverschilligheid, aangezien de 53 men-
sen die op 1 juni 2016 werden overgeheveld een aantal 
voordelen verloren hebben die verbonden waren aan 
hun vroegere statuut. Er zijn talloze pogingen gedaan 
om met regeringsvertegenwoordigers te onderhandelen, 
maar tevergeefs.

De eisers stapten naar de rechtbank, die hen in eerste 
aanleg en in hoger beroep in het gelijk stelde.

Na de uitspraak van het hof van beroep van Brussel 
zijn de partijen het eens geworden over de betaling van 
de overuren. Er moet echter worden benadrukt dat de 
betaling van die overuren en de verwijlintresten werden 
gespreid.

Dit gezegd zijnde, zijn een aantal punten die door de 
rechter werden beslecht nog steeds niet uitgevoerd. Wat 
zal de regering doen om snel een oplossing te vinden 
voor hun probleem?

De vordering van de eisers betreft de betaling van 
toelagen wegens uitzonderlijke prestaties en voor pas-
sieve wachtdienst. De toelagen wegens uitzonderlijke 
prestaties zijn berekend door een aangestelde deskun-
dige en de bedragen en intresten zijn opgenomen in het 
arrest. Waarom wordt het arrest niet in zijn geheel en zo 
snel mogelijk uitgevoerd? De eisers hebben al maanden 
niets meer van de Staat gehoord. Het vonnis is echter 
op 4 augustus per deurwaarder betekend. Wanneer 
worden de onderhandelingen hervat?

De beslissing tot overheveling naar de federale politie 
is genomen zonder te onderzoeken of de betrokken 
personeelsleden na een intern examen opnieuw naar de 
Veiligheid van de Staat konden worden overgeheveld. 
Waarom is deze mogelijkheid niet onderzocht?

— Armement

Certains policiers de la PJF se sentent menacés et 
souhaitent pouvoir utiliser leur armement en dehors de 
leur service. Quelle est la position de la ministre à ce 
sujet?

— Transfert des assistants de protection de la Sûreté 
de l’État vers la police fédérale

Dans le cadre des mesures post- attentats, il avait 
été décidé de transférer les assistants de protection de 
la Sûreté de l’État vers la police fédérale. Ce transfert 
s’est opéré en total mépris et dans l’indifférence géné-
rale puisque les 53 personnes qui ont été transférées 
le 1er juin 2016 ont perdu une série d’avantages liés à leur 
ancien statut. De nombreuses tentatives de négociation 
ont, pourtant, été menées avec les représentants du 
gouvernement mais en vain.

Les requérants sont allés devant la justice qui leur a 
donné raison en première instance et en degré d’appel.

Faisant suite à l’arrêt de la Cour d’Appel du Travail 
de Bruxelles, les parties se sont accordées quant au 
paiement des heures supplémentaires. Il est à souligner, 
néanmoins, que le paiement de ces heures supplé-
mentaires et les intérêts de retard ont fait l’objet d’un 
échelonnement de paiement.

Cela dit, plusieurs points qui ont été tranchés par le 
Juge n’ont toujours pas été exécutés à l’heure actuelle. 
Que compte faire le gouvernement pour trouver rapide-
ment une solution à leur problème?

La demande des requérants porte sur le paiement 
des allocations pour prestations exceptionnelles et pour 
les gardes passives. Les allocations pour prestations 
exceptionnelles ont été calculées par un expert désigné 
et les montants et intérêts sont fixés dans l’arrêt. Pour 
quelle raison ne pas exécuter l’arrêt dans son entièreté 
et ce le plus rapidement possible? Les requérants sont, 
sans nouvelle de l’É tat depuis plusieurs mois. Or, l’arrêt 
a été signifié, le 4 août dernier, par voie d’huissier. À 
quelle date est fixée la reprise des négociations?

La décision du transfert à la police fédérale a été prise 
sans évaluer la possibilité pour le personnel concerné 
d’être réaffecté à la Sûreté de l’É tat après examen 
interne. Pour quelle raison, cette possibilité n’a-t-elle 
pas été examinée?
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B. Antwoord van de minister

— Stijging van het aantal fietsdiefstallen

De minister stipt aan dat de sensibilisering van de 
burgers een essentiële factor is. Op lokaal niveau - met 
name op niveau van de gemeenten of van de politiezones 
- worden over deze problematiek veel sensibilisatieacties 
georganiseerd.

Om de krachten van de lokale en bovenlokale actoren 
te bundelen en te versterken, zal de Algemene Directie 
(AD) Veiligheid en Preventie in de lente van 2024 een 
nationale actieweek tegen fietsdiefstal organiseren. De 
AD Veiligheid en Preventie verspreidt bovendien voort-
durend advies en tips via haar verschillende informatie-
kanalen. De website BeSafe wijdt een volledige pagina 
aan het thema fietsdiefstal, met preventietips maar ook 
met nuttige informatie voor slachtoffers van fietsdiefstal. 
Ook via de sociale media (zoals Facebook, Instagram 
enzovoort) wordt advies verspreid. Die berichten worden 
op de lokale kanalen van veel zones en gemeenten 
gedeeld en bereiken zo veel burgers.

Tot slot verwijst de minister ook naar het nationaal 
fietsregistratieplatform MyBike, waar de federale rege-
ring en de gewestregeringen onlangs een akkoord over 
hebben bereikt. Dankzij dat instrument zullen gestolen 
fietsen die worden gevonden sneller aan hun wettige 
eigenaars kunnen worden terugbezorgd.

— De bestrijding van stalking en intrafamiliaal geweld

De minister licht toe dat het proefproject inzake het 
stalkingalarm eind 2021 positief werd geëvalueerd door 
alle betrokken partners. Er werd dus beslist dat alarm 
geleidelijk aan uit te rollen over het hele grondgebied. 
Die uitrol zal eind 2023 zijn voltooid. Voor 2023 heeft 
de federale politie 1.000 extra alarmknoppen en 400 
smartphones over de verschillende arrondissementen 
verdeeld. Die maatregel sluit aan bij het Nationaal ac-
tieplan tegen gendergerelateerd geweld 2021-2025.

Vanaf 2024 wordt in een structurele financiering voor-
zien voor het onderhoud, de updates van het huidige 
systeem en de self service portal, alsook voor de validatie 
van het concept van de verbeterde technologie. Met die 
financiering worden de uitrol over het hele land en de 
validatie van het concept voor de nieuwe technologie 
gewaarborgd.

B. Réponse de la ministre

— Augmentation des vols de vélos

La ministre précise que la sensibilisation des citoyens 
est un élément crucial. Au niveau local – à savoir au 
niveau des communes ou des zones de police - de 
nombreuses actions de sensibilisation sont organisées 
sur cette problématique.

Afin d’unir et de consolider les forces des acteurs 
locaux et supralocaux, la DG Sécurité et Prévention 
organisera une semaine d’action nationale contre le vol 
de vélos au printemps 2024. En outre, la DG Sécurité 
et Prévention diffuse en permanence des conseils et 
astuces par le biais de ses différents canaux d’information. 
Le site web BeSafe propose une page complète sur le 
thème du vol de vélos, avec des conseils de prévention 
mais aussi des informations utiles pour ceux qui en sont 
victimes. Des conseils sont également diffusés sur les 
réseaux sociaux (tels que Facebook, Instagram,…). 
Ces messages sont partagés sur les canaux locaux de 
nombreuses zones et communes et touchent ainsi de 
nombreux citoyens.

Enfin, la ministre évoque également la plateforme 
nationale d’enregistrement des vélos “MyBike”, sur 
laquelle le gouvernement fédéral et les gouvernements 
des entités régionales se sont récemment mis d’accord. 
Ce nouvel outil permettra de restituer plus rapidement 
à leurs propriétaires légitimes les vélos volés qui sont 
retrouvés.

— Lutte contre le harcèlement et les violences 
intrafamiliales

La ministre explique que fin 2021, le projet pilote 
de l’alarme anti-rapprochement a été évalué positive-
ment par tous les partenaires associés. Il a donc été 
décidé de déployer progressivement cette alarme sur 
l’ensemble du territoire. Ce déploiement sera achevé 
à la fin de l’année 2023. Pour 2023, la Police fédérale 
a prévu 1.000 boutons d’alarme et 400 smartphones 
supplémentaires qui ont été répartis entre les différents 
arrondissements. Cette mesure s’inscrit dans le cadre 
du plan d’action national de lutte contre les violences 
basées sur le genre 2021-2025.

À partir de 2024, un financement structurel est prévu 
pour la maintenance, les mises à jour du système actuel 
et du portail en libre-service, ainsi que pour la validation 
du concept de la technologie améliorée. Ce financement 
permettra d’assurer le déploiement dans tout le pays et 
la validation du concept de cette nouvelle technologie.
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Voor de verdere ontwikkeling van het nieuwe systeem 
vanaf 2025 dient een financieel plan te worden opgesteld.

De kosten van de mobiele antistalkingalarmen zullen 
worden verdeeld tussen de federale politie, de FOD 
Justitie en het Instituut voor de gelijkheid van vrouwen 
en mannen.

— Enkelband met gps-tracker

Een enkelband met gps-tracker is een voornamelijk 
reactief instrument. Het mobiel stalkingalarm wordt eerder 
ingezet om bij een risicovolle situatie met een potentiële 
dader snel te kunnen handelen om erger te voorkomen. 
Een stalkingalarm kan worden toegekend door het par-
ket op basis van een risicoanalyse. Het voorstel van de 
Vlaamse minister bevoegd voor Justitie en Handhaving 
heeft betrekking op zwaar veroordeelde daders van 
intrafamiliaal geweld die in vervroegde invrijheidstelling 
zijn en mogelijk nieuwe feiten zouden kunnen plegen. 
Zij krijgen een enkelband en de slachtoffers krijgen een 
gps-tracker.

Een gps-tracker heeft zeker en vast voordelen, maar 
ook een aantal nadelen. Door de gps-tracker wordt het 
slachtoffer continu op locatie gemonitord, wat toch een 
grote impact heeft op de privacy van het slachtoffer, dat 
hiermee moet instemmen. Ook is er momenteel geen 
nationale dekking van het systeem, aangezien het een 
Vlaams initiatief betreft. Voor de politiediensten is er ook 
een verschil. Bij de enkelband met gps-tracker worden 
de politiediensten ingelicht door het Vlaams Centrum 
voor Elektronisch Toezicht, terwijl ze bij een stalkingalarm 
onmiddellijk worden ingelicht door de koppeling van dat 
alarm aan de noodcentrales.

De minister staat er evenwel op om alle preventieve, 
reactieve en nazorgmaatregelen te onderzoeken op 
hun sterkten, zwakten, opportuniteiten en bedreigingen 
met betrekking tot de potentiële daders, slachtoffers 
én interveniërende diensten, waaronder de politiedien-
sten. Voor een samenwerking met de politiediensten is 
het in ieder geval essentieel dat ook het College van 
procureurs-generaal bij deze oefening wordt betrokken. 
De politiediensten zijn alvast bereid hierover verder na 
te denken.

Un plan financier doit être établi pour poursuivre le 
développement du nouveau système à partir de 2025.

Les coûts des alarmes mobiles anti-rapprochement 
seront partagés entre la Police fédérale, le SPF Justice 
et l’Institut pour l’égalité des femmes et des hommes.

— Bracelet électronique avec traceur GPS

Un bracelet électronique avec traceur GPS est prin-
cipalement un instrument de réaction. Une alarme 
anti-rapprochement est plutôt utilisée afin de pouvoir 
agir rapidement pour éviter qu’une situation à risque 
impliquant un auteur potentiel ne dégénère. Une alarme 
anti-rapprochement peut être attribuée par le parquet 
sur la base d’une analyse du risque. La proposition 
de la ministre flamande compétente entre autres pour 
la Justice concerne des auteurs d’acte de violence 
intrafamiliale condamnés à de lourdes peines qui sont 
libérés anticipativement et qui pourraient éventuellement 
commettre de nouveaux faits. Ces derniers reçoivent 
un bracelet et les victimes reçoivent un traceur GPS.

Un traceur GPS présente certainement des avan-
tages mais également une série d’inconvénients. Par 
le biais du traceur GPS, la localisation de la victime est 
continuellement contrôlée, ce qui impacte tout de même 
considérablement le respect de la vie privée de cette 
dernière, qui doit y consentir. En outre, le système ne 
bénéficie à ce stade pas d’une couverture nationale 
puisqu’il s’agit d’une initiative flamande. Il existe éga-
lement une différence pour les services policiers. Dans 
le cas du bracelet électronique avec traceur GPS, les 
services policiers sont informés par le Centre flamand 
de surveillance électronique (Vlaams Centrum voor 
Elektronisch Toezicht), tandis que, dans le cas d’une 
alarme anti-rapprochement, ceux-ci sont informés immé-
diatement par le couplage de cette alarme aux centrales 
de secours.

Toutefois, le ministre insiste pour que toutes les me-
sures de prévention, de réaction et de suivi soient exami-
nées sous l’angle de leurs forces, faiblesses, opportunités 
et menaces en ce qui concerne les auteurs potentiels, 
les victimes et les services intervenants, y compris les 
services policiers. S’agissant de la coopération avec les 
services policiers, il est en tout état de cause essentiel 
que le Collège des procureurs généraux soit également 
associé à cet exercice. Les services policiers sont en 
tout cas disposés à examiner ce point plus avant.
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— Geweld tegen politiemensen en hulpverleners

De minister bevestigt dat de rondzendbrief COL 
10/20171 en de evolutie van de gerechtelijke afhande-
ling wel degelijk werden geëvalueerd op het niveau 
van het gerecht, om na te gaan welk gevolg die feiten 
kregen in de strafrechtketen. Bovendien werd door me-
vrouw Ingrid Godart, procureur-generaal, een werkgroep 
justitie-politie ingesteld in het raam van de evaluatie 
van de COL 10/2017. De cijfers van de politie en van 
het gerecht betreffende politiegeweld liepen immers 
uiteen en de statistieken van de parketten maakten het 
niet mogelijk een betrouwbaar beeld te geven van het 
aantal behandelde dossiers.

In dat verband werden de politiediensten in een eerste 
fase verzocht aan de analisten van het parket de nood-
zakelijke politionele informatie te bezorgen (gegevens 
van gerechtelijke processen-verbaal inzake geweld 
tegen de politie en HR-gegevens inzake arbeidsonge-
schiktheden), om correct te kunnen nagaan welk gevolg 
het gerecht gaf aan geweld tegen de politie. Sindsdien 
blijven de diensten van de minister met die werkgroep 
samenwerken, door de noodzakelijke politionele gege-
vens ter beschikking van het gerecht te stellen. Voor 
de resultaten van de uitgevoerde analyses verwijst de 
minister naar de minister van Justitie.

— Dialoog tussen de veiligheidsberoepen en de 
burgers

Op 29 november 2023 vindt de tweede conferentie 
over wederzijds respect plaats. Deze conferentie zal 
zich richten op de verwezenlijkingen van de twee laat-
ste jaren en op de manier waarop is geijverd voor een 
band tussen de veiligheidsprofessionals en de burgers.

De toolbox zal een centrale rol spelen en zal voor het 
eerst worden toegelicht. Het gaat om een ideale gids 
voor iedereen die conflicten wil voorkomen. De toolbox 
gaat ervan uit dat dialoog mensen samenbrengt en hij 
begeleidt de gebruiker stap voor stap doorheen dat 
proces. Hij toont hoe mensen samen te brengen, hoe 
succesvol te dialogeren en welke stappen na de dialoog 
de impact ervan kunnen vergroten.

Vorig jaar werden bij wijze van proef drie dialoogmo-
menten georganiseerd. Ervaringen worden gedeeld in 
een discussiegroep tijdens de conferentie.

1 Gerechtelijke afhandeling van de gevallen waarin geweld werd 
gebruikt tegen de politiediensten en deze waarin de politiediensten 
zelf geweld gebruikten met de dood of een ernstige inbreuk op 
de lichamelijke integriteit als gevolg.

— Violences contre les policiers et les membres des 
services de secours

La ministre confirme qu’une évaluation de la COL 
10/20171 et de l’évolution du traitement judiciaire a bien 
eu lieu au niveau de la justice pour examiner quel suivi 
a été réservé à ces faits dans la chaîne pénale. Par ail-
leurs, en 2022, un groupe de travail justice/police a été 
instauré par Mme Ingrid Godart, Procureure générale, 
dans le cadre de l’évaluation de la COL 10/2017. En effet, 
les chiffres de la police et de la justice concernant les 
violences contre la police différaient, et les statistiques 
des parquets ne permettaient pas de donner une image 
fiable du nombre d’affaires traitées.

Dans ce cadre, les services de police ont été amenés, 
dans un premier temps, à fournir aux analystes du par-
quet les informations policières nécessaires (données 
des procès-verbaux judiciaires en matière de violence 
contre la police enrichies des données RH concernant 
les incapacités de travail) afin de pouvoir évaluer correc-
tement les suites données par la justice aux violences 
contre la police. Depuis lors, les services de la ministre 
collaborent de manière continue à ce groupe de travail, 
en mettant les données policières nécessaires à dispo-
sition de la justice. La ministre renvoie au ministre de la 
Justice concernant les résultats des analyses effectuées.

— Dialogue entre les professions de la sécurité et 
les citoyens

Le 29 novembre 2023 aura lieu la deuxième confé-
rence sur le ‘Respect mutuel’. Cette conférence portera 
sur les réalisations des deux dernières années, et sur 
la manière dont on a œuvré à établir un lien entre les 
professionnels de la sécurité et les citoyens.

La boîte à outils y occupera une place centrale et 
sera expliquée en primeur. Il s’agit d’un guide idéal 
pour tous ceux qui souhaitent éviter les conflits. Elle 
est basée sur la conviction du pouvoir d’un dialogue 
fédérateur, et guide son utilisateur pas à pas tout au 
long du processus. Elle montre comment rassembler 
les gens, comment organiser un moment de dialogue 
fructueux et quelles démarches entreprendre après le 
dialogue afin d’en accroître l’impact.

L’année dernière, trois moments de dialogue pilotes 
ont été organisés à titre d’essai. Les expériences sont 
partagées dans le cadre d’un groupe de discussion 
pendant la conférence.

1 Traitement judiciaire des cas d’usage de la violence au préjudice 
des services de police et traitement judiciaire des cas d’usage, 
par les services de police, de la force ayant entraîné la mort ou 
une atteinte grave à l’intégrité physique.
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De komende maanden zal de belangrijke boodschap 
van deze campagne verder worden verspreid; ook de dis-
tributie van de toolbox op lokaal niveau wordt voortgezet.

— Aanspreekpunt voor klachten tegen de politie

Tegen het einde van het jaar zal op de BeSafe-website 
een informatiepagina worden gepubliceerd met een lijst 
van de verschillende aanspreekpunten voor klachten 
tegen de politie. Daarna is het de bedoeling om een 
korte campagne te lanceren om het informatiekanaal 
bekender te maken bij het publiek (bijvoorbeeld via de 
sociale netwerken).

— Interdepartementale werkgroep ‘Noodsituaties’ – 
Excited Delirium Syndrome

De minister verklaart dat er een multidisciplinaire werk-
groep is opgericht. Deze bestaat uit vertegenwoordigers 
van de medische wereld en de FOD Volksgezondheid, 
het openbaar ministerie, de federale politie, de lokale 
politie en de FOD Binnenlandse Zaken.

Door de uitwisseling van informatie over bestaande 
praktijken in het kader van interventies in crisissituatie 
wil men tot een gestroomlijnde procedure komen, die 
door alle actoren gedragen wordt.

Eind juni 2022 werd het organisatieschema dat door 
de multidisciplinaire werkgroep werd opgesteld, overhan-
digd aan de provinciegouverneurs, de burgemeesters, 
de federale en de lokale politie, de hulpdiensten, de 
112-centrales, de brandweer en de opvangcentra voor 
asielzoekers. Het organogram is zodanig opgesteld dat 
de politieagenten op het terrein snel weten wat er van 
hen wordt verwacht wanneer de 112 wordt gecontacteerd 
en wat van de 112 kan worden verwacht.

De werkgroep werkt momenteel aan een opleidings-
video die de theorie omzet in de praktijk.

— Betrekken van burgers bij het veiligheids- en 
preventiebeleid

De toolbox voor veiligheid via burgerparticipatie zal 
een nuttig instrument zijn voor de lokale overheden en 
de burgers, met het oog op een actieve bijdrage van alle 
burgers aan de veiligheid op individuele of collectieve 
basis, en aan hun persoonlijke veerkracht en die van 
hun omgeving.

De buurtinformatienetwerken (BIN’s) zullen daarin 
geïntegreerd worden als een vorm van gezamenlijke 
informele en sociale controle in de (semi-)openbare 
ruimte. Daarnaast zullen ook andere vormen van bur-
gerparticipatie aan bod komen.

Dans les mois à venir, les efforts seront poursuivis 
pour diffuser le message important de cette campagne et 
continuer à distribuer le matériel précité au niveau local.

— Point de contact pour les plaintes contre la police

Une page d’information rassemblant les différents 
points de contact pour les plaintes contre la police sera 
publiée sur le site internet BeSafe d’ici la fin de l’année. 
Par la suite, il est prévu de lancer une courte campagne 
visant à favoriser la visibilité du canal d’information pour 
les citoyens (par exemple via les réseaux sociaux).

— Groupe de travail interdépartemental sur les 
situations d’urgence – Excited Delirium Syndrome

La ministre précise qu’un groupe de travail multidis-
ciplinaire a été mis en place. Il est composé de repré-
sentants du monde médical et du SPF Santé publique, 
du Ministère public, de la Police fédérale, de la police 
locale et du SPF Intérieur.

Le but poursuivi est de parvenir à une procédure affi-
née, soutenue par l’ensemble des acteurs, par le biais 
de l’échange d’informations sur les pratiques existantes 
dans le cadre d’interventions en situation de crise.

Fin juin 2022, l’organigramme élaboré dans le cadre 
du groupe de travail multidisciplinaire a été remis aux 
gouverneurs de province, aux bourgmestres, à la Police 
fédérale et à la police locale, aux services de secours, 
aux centrales 112, aux services d’incendie et aux centres 
d’accueil des demandeurs d’asile. L’organigramme a été 
préparé de manière à ce que les policiers sur le terrain 
sachent rapidement ce que l’on attend d’eux lorsque le 
112 est contacté, et ce que l’on peut attendre du 112.

Le groupe de travail prépare actuellement une vidéo 
de formation qui traduit la théorie en pratique.

— Association des citoyens à la politique de sécurité 
et de prévention

La boîte à outils “participation des citoyens à la sécu-
rité” sera un instrument utile pour les autorités locales 
et les citoyens dans la perspective d’une contribution 
active de tous les citoyens à la sécurité sur une base 
individuelle ou collective ainsi que pour la résilience 
personnelle et celle de leur environnement.

Les partenariats locaux de prévention (PLP) y seront 
intégrés en tant que forme de contrôle informel et social 
conjoint dans les espaces (semi-)publics. D’autres formes 
de participation citoyenne seront également abordées.
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Het betreft onder meer de zorg voor de openbare 
ruimte. Dit betreft het verbeteren en verfraaien van de 
openbare ruimte ter bestrijding van overlast of crimi-
neel gedrag. Projecten in het kader van zorg voor de 
openbare ruimte worden vooral ondergebracht onder 
de noemer ‘leefbaarheid’, maar uit wetenschappelijke 
studies blijkt dat ze een aanwijsbaar effect hebben op 
de veiligheid van de buurt of het veiligheidsgevoel van 
de buurtbewoners.

Op het vlak van conflictbemiddeling wordt ernaar ge-
streefd bewoners uit te rusten met vaardigheden om zelf 
onderling conflicten op te lossen en zo de woonoverlast 
in buurten terug te dringen. Inzake contactbevordering 
is het de bedoeling om het contact te bevorderen tussen 
bewoners onderling of tussen bewoners en de politie 
en zo het onderlinge vertrouwen te vergroten. Een 
voorbeeld hiervan is de toolkit Wederzijds Respect. 
Projecten inzake informatiebemiddeling strekken ertoe 
informatie te verzamelen en toegankelijk te maken 
om burgers en instanties meer of betere informatie te 
verschaffen. Voorbeelden hiervan zijn het project Onze 
Buurt Veilig, de PolitieApp, de Veiligheidsmonitor en de 
cyberadviseurs.

— Bodycam

De minister geeft aan dat momenteel de laatste hand 
wordt gelegd aan de ministeriële richtlijnen die binnen 
de geïntegreerde politie zullen worden verspreid. De 
geïntegreerde politie heeft ten minste 6.500 bodycams 
aangeschaft. Deze cijfers zijn gebaseerd op statistische 
gegevens die op vrijwillige basis door de politiezones 
zijn aangeleverd. Uit de gegevens blijkt dat 84 politie-
zones op 31 december 2022 in het bezit waren van 
3336 bodycams. Gezien de exponentiële toename van 
dit aantal tussen 2021 en 2022 mogen we aannemen 
dat dit cijfer in werkelijkheid veel hoger ligt. De federale 
politie beschikt over 3135 bodycams, maar die zijn nog 
niet allemaal in gebruik.

— Impulsfonds inzake de wijkwerking

Bij de begrotingsopmaak voor 2024 werd een budget 
van 1,5 miljoen euro uitgetrokken voor het stimuleren 
en ondersteunen van initiatieven om de wijkwerking, 
de nabijheid en de bereikbaarheid van de politie te 
optimaliseren, naar analogie met de impulsprojecten 
ter bestrijding van intrafamiliaal geweld.

Met de initiatieven inzake de wijkwerking wordt er-
naar gestreefd de expertise in de zones inzake een 
goed werkende nabijheidspolitie te ondersteunen, de 
betrokken zones aan te moedigen om hun ervaring 
en deskundigheid met andere zones te delen, proces-
sen te digitaliseren om de efficiëntie te verhogen en 

Il s’agit notamment de la gestion de l’espace public. 
Il s’agit d’améliorer et d’embellir l’espace public afin de 
lutter contre les nuisances et les comportements crimi-
nels. Les projets s’inscrivant dans la gestion de l’espace 
public sont généralement classés sous la dénomination 
“qualité de vie”, mais des études scientifiques montrent 
qu’ils ont un effet démontrable sur la sécurité des quartiers 
ou le sentiment de sécurité de leurs habitants.

Dans le domaine de la médiation des conflits, l’objec-
tif est de doter les habitants de compétences afin de 
résoudre les conflits entre eux et de réduire ainsi les 
nuisances en matière de logement dans les quartiers. 
En ce qui concerne la promotion des contacts, l’objectif 
est de favoriser les contacts entre habitants ou entre les 
habitants et la police de manière à accroître la confiance 
mutuelle. La boîte à outils “Respect mutuel” en est 
un exemple. Les projets concernant les activités de 
l’intermédiaire de l’information visent à collecter les 
informations et à les rendre accessibles afin de fournir 
aux citoyens et aux instances des informations plus 
abondantes ou de meilleure qualité. Le projet “Voisins 
Vigilants”, l’application MyPolice, le Moniteur de sécurité 
et les conseillers en cybersécurité en sont des exemples.

— Bodycam

La ministre indique que les directives ministérielles 
qui seront diffusées au sein de la police intégrée sont 
en cours de finalisation. Le nombre de bodycams ac-
quises par la police intégrée s’élève au moins à 6500. 
Ces données sont basées sur les données statistiques 
communiquées sur base volontaire par les zones de 
police. De ces données, il ressort qu’au 31 décembre 
2022, 84 zones de police détenaient 3336 bodycams. Vu 
l’augmentation exponentielle de ce nombre entre 2021 
et 2022, on peut supposer que ce chiffre est en réalité 
beaucoup plus élevé. La police fédérale dispose de 3135 
bodycams, mais elles ne sont pas encore toutes utilisées.

— Fonds d’impulsion en matière de travail de quartier

Lors de la confection du budget 2024, un budget 
de 1,5 million d’euros a été débloqué pour stimuler et 
soutenir des initiatives visant à optimiser le travail de 
quartier, la proximité et l’accessibilité de la police, par 
analogie avec les projets d’impulsion dans le cadre de 
la lutte contre les violences intrafamiliales.

L’objectif poursuivi au travers des initiatives en matière 
de travail de quartier est de soutenir l’expertise dans les 
zones au sujet de l’efficacité de la police de proximité, 
d’encourager les zones concernées à partager leur 
expérience et leur expertise avec d’autres zones, de 
numériser des processus afin de renforcer l’efficacité, 
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innoverende proefprojecten te ontwikkelen en uit te 
rollen teneinde met digitale toepassingen of via andere 
wegen de aanwezigheid van politieambtenaren nabij de 
burgers te vergroten.

De regelgevende teksten voor de oproep aan de 
politiezones en de federale politie, alsook de verdeling 
van de middelen worden momenteel voorbereid door 
de FOD Binnenlandse Zaken.

— Strategische veiligheids- en preventieplannen 
(SVPP) en hervorming van het subsidiebeleid

Het afgelopen jaar heeft de administratie nauw sa-
mengewerkt met de drie verenigingen van steden en 
gemeenten (VVSG, UVCW, Brulocalis) en de universi-
teiten. De werkgroep onderzoekt de mogelijkheden om 
te komen tot een degelijk en duurzaam subsidiebeleid 
op het gebied van veiligheid en preventie, rekening 
houdend met de rechtspraak van de Raad van State. 
Er is behoefte aan transparantie voor zowel de selectie 
als de verdeelmechanismen.

Deze bottom-upwerking is belangrijk om de gemeen-
ten voor te bereiden op de veranderingen en een breed 
draagvlak te creëren. De belangrijkste doelstelling betreft 
het invoeren van een duurzaam veiligheids- en preven-
tiebeleid op lokaal niveau. Daarbij zijn onder meer de 
volgende uitgangspunten van tel: een verantwoorde, 
transparante en gemotiveerde keuze voor de subsidiëring 
van lokale overheden op basis van objectieve criteria; 
partnerschappen met de begunstigde gemeenten op 
basis van gelijkwaardigheid in plaats van controle; een 
grotere samenwerking tussen de gemeenten, en een 
transparante en administratieve aanpak. Momenteel is 
de impact van de gesubsidieerde projecten immers niet 
altijd goed meetbaar.

De impact van een dergelijke hervorming op de ge-
meenten die begunstigden zijn van het huidige subsi-
diebeleid kan niet worden onderschat. Er is voorberei-
dingstijd en een eventueel transitiescenario nodig om 
de gefinancierde projecten zo nodig te heroriënteren 
en/of alternatieve financieringsbronnen te zoeken. Het 
is daarom belangrijk om rekening te houden met de ge-
meentelijke beleids- en begrotingscyclus en de vereisten 
op dat vlak. Er zal dan ook niet worden ingegrepen in 
het midden van een cyclus.

De minister kondigt aan dat hij, om het vertrouwen van 
de betrokken steden en gemeenten en de verenigingen 
in het huidige proces niet te ondermijnen, de regering 
zal vragen om het subsidiebeleid in zijn huidige vorm 
te verlengen tot 31 december 2025.

de développer des projets pilotes innovants et de les 
déployer en vue d’accroître la présence des fonction-
naires de police à proximité des citoyens grâce à des 
applications numériques ou à d’autres moyens.

Le SPF Intérieur est en train d’élaborer les textes 
réglementaires relatifs à l’appel des zones de police et 
de la Police fédérale, ainsi qu’à la répartition des moyens.

— Plans stratégiques de sécurité et de prévention 
(PSSP) et réforme de la politique de subvention

Au cours de l’année écoulée, l’administration a tra-
vaillé en étroite collaboration avec les trois associations 
de villes et de communes (VVSG, UVCW, Brulocalis) et 
des universités. le groupe de travail examine les options 
pour parvenir à une politique de subvention solide et 
durable en matière de sécurité et de prévention, en tenant 
compte de la jurisprudence du Conseil d’État. Il y a un 
besoin de transparence tant en termes de sélection que 
de mécanismes de répartition.

Cette façon de procéder du bas vers le haut est 
importante pour préparer les communes aux change-
ments et susciter un large soutien. L’objectif principal 
concerne la mise en œuvre d’une politique de sécurité 
et de prévention durable au niveau local. Les postulats 
suivants importent notamment à cet égard: un choix 
responsable, transparent et motivé pour le subvention-
nement des autorités locales sur la base de critères 
objectifs; des partenariats avec les communes bénéfi-
ciaires sur la base de l’équivalence au lieu du contrôle; 
une coopération accrue entre les communes et une 
approche transparente et administrative. À ce stade, 
l’impact des projets subventionnés n’est en effet pas 
toujours bien mesurable.

L’impact d’une telle réforme sur les communes béné-
ficiaires de la politique de subvention actuelle ne peut 
pas être sous-estimé. Il convient de prévoir le temps 
de préparation nécessaire et un éventuel scénario de 
transition en vue de réorienter les projets financés, 
le cas échéant, et/ou de rechercher des sources de 
financement alternatives. C’est la raison pour laquelle il 
importe de tenir compte du cycle politique et budgétaire 
des communes et des exigences à ce niveau. Aucune 
intervention ne sera donc réalisée au milieu d’un cycle.

La ministre annonce qu’afin de ne pas altérer la 
confiance des villes et communes concernées et des 
associations dans le processus en cours, elle demandera 
au gouvernement de prolonger cette politique de subven-
tion sous sa forme actuelle jusqu’au 31 décembre 2025.
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— Bestuurlijke handhaving

De minister verduidelijkt dat de concretisering van de 
operationalisering al werd aangevat, parallel aan het pro-
ces om de wet betreffende de gemeentelijke bestuurlijke 
handhaving goed te keuren. Die concretisering wordt 
thans voortgezet. De betrokken diensten stellen alles 
in het werk opdat de lokale besturen zo snel mogelijk 
dit nieuwe instrument in de praktijk kunnen toepassen. 
Een en ander hangt ook af van de goedkeuring van de 
gemeentelijke politieverordening. Het personeelskader 
van de Directie Integriteitsbeoordeling voor Openbare 
Besturen (DIOB) dient ook volledig te worden ingevuld.

De wetenschappelijke studie met betrekking tot de 
beeldvorming van ondermijnende criminaliteit en de eco-
nomische sectoren en activiteiten die daardoor worden 
getroffen, bevindt zich in de finale fase. De administratie 
zal de resultaten van dit onderzoek analyseren, waarna 
een koninklijk besluit kan worden voorbereid.

Wat de ondersteuning van de lokale besturen betreft, 
zal in december 2023 een eerste informatiesessie worden 
gegeven aan de gouverneurs. In het voorjaar van 2024 
zal een dergelijke sessie aan de gemeenten verstrekt 
worden. Daarnaast zullen er ook draaiboeken worden 
uitgewerkt met daarin concrete modellen van beslissingen 
tot sluiting van een inrichting of tot weigering, schorsing 
of opheffing van een vergunning, evenals modellen 
van politieverordeningen. De relevante informatie zal 
worden gebundeld op een specifieke webpagina op de 
website besafe.be.

Bij de Arrondissementeel Informatie- en Expertisecentra 
(ARIEC’s) werden tien vacatures opengesteld voor de 
functie van criminoloog, jurist of informatiebeheerder. 
Die vacatures werden inmiddels allemaal ingevuld.

— Nationaal toegangsverbod voor recreatiedomeinen

De minister wijst erop dat de heer Demon reeds ge-
ruime tijd actief is in dit dossier en dat zijn Wetsvoorstel 
betreffende de veiligheid in recreatiedomeinen 
(DOC 55 3434/001) momenteel hangende is in het 
Parlement. Naar verluidt werden daarover reeds vele 
adviezen ingewonnen, die goede suggesties voor ver-
betering bevatten. Het wetsvoorstel zou de komende 
weken en maanden, mede in navolging van de advie-
zen, verder verfijnd en besproken kunnen worden. De 
minister blijft het debat in het Parlement over dit initiatief 
uiteraard aanmoedigen.

— Approche administrative

La ministre précise que la concrétisation de l’opé-
rationnalisation a déjà été entamée, parallèlement au 
processus d’adoption de la loi relative à l’approche admi-
nistrative communale. Cette concrétisation se poursuit 
actuellement. Les services concernés mettent tout en 
œuvre pour que les administrations locales puissent 
appliquer ce nouvel instrument en pratique dans les plus 
brefs délais. Cela dépend également de l’adoption de 
l’ordonnance de police communale. Il convient égale-
ment de compléter intégralement le cadre organique de 
la Direction chargée de l’Évaluation de l’Intégrité pour 
les Pouvoirs publics (DEIPP).

L’étude scientifique visant à cartographier la criminalité 
déstabilisante ainsi que les secteurs économiques et 
les activités qu’elle affecte est en cours de finalisation. 
L’administration analysera les résultats de cette étude. 
Ensuite, un arrêté royal pourra être élaboré.

S’agissant du soutien des autorités locales, une 
première session d’information sera donnée en dé-
cembre 2023 à l’intention des gouverneurs. Les com-
munes bénéficieront de cette session d’information au 
printemps 2024. En outre, des feuilles de route seront 
également élaborées. Elles comprendront des modèles 
concrets de décision de fermeture d’un établissement 
ou de refus, de suspension ou d’abrogation du permis 
d’implantation ou d’exploitation, ainsi que des modèles 
d’ordonnance de police. Les informations pertinentes 
seront compilées sur une page web spécifique sur le 
site besafe.be.

Dix postes ont été déclarés vacants pour la fonction 
de criminologue, de juriste ou de gestionnaire de l’infor-
mation dans les Centres d’Information et d’Expertise 
d’Arrondissement (CIEAR). Ces postes vacants ont tous 
été pourvus dans l’intervalle.

— Instauration d’une interdiction nationale d’accès 
aux domaines récréatifs

La ministre indique que M. Demon se penche active-
ment sur ce dossier depuis un certain temps et que sa 
proposition de loi relative à la sécurité dans les domaines 
récréatifs (DOC 55 3434/001) est actuellement pendante 
au Parlement. De nombreux avis auraient apparemment 
déjà été recueillis dans ce cadre. Ces avis constituent 
de bonnes pistes d’amélioration. La proposition de loi 
pourrait être affinée et examinée dans les semaines et 
mois à venir, notamment à la lumière des avis recueillis. 
La ministre continuera bien entendu à encourager le 
débat au Parlement autour de cette initiative.
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— Rol van de private bewakingsagenten in de 
recreatiedomeinen

Het zijn de recreatiedomeinen zelf die de dienstver-
lening door de ingeschakelde bewakingsagenten het 
best kunnen beoordelen. Het is in elk geval positief dat 
professionele bewakingsagenten vaak door de recrea-
tiedomeinen worden ingezet, rekening houdend met de 
mogelijkheden die de wet vandaag al biedt. Private bewa-
kingsagenten kunnen bijvoorbeeld de toegang weigeren 
aan personen die niet over het vereiste toegangsticket 
beschikken of die door hun gedrag de veiligheid van 
anderen in het gedrang kunnen brengen.

Op grond van de wet van 2 oktober 2017 tot regeling 
van de private en bijzondere veiligheid kan de private 
bewakingssector de politie ondersteunen bij het uitvoeren 
van haar taken. Het betreft onder meer het aanbieden van 
technische middelen en de bediening ervan, evenals het 
bekijken van de camerabeelden op de openbare weg.

Er moet evenwel worden onderstreept dat bepaalde 
politionele bevoegdheden niet kunnen worden overgedra-
gen aan private actoren. Zo zijn het gebruik van geweld 
en dwang, het gebruik van wapens en het toezicht op 
burgers op de openbare weg in belangrijke mate voor-
behouden aan de politiediensten.

— Schaalgrootte van de politiezones

Op dit moment telt België 183 politiezones. In 2023 
werden twee fusies afgerond die resulteerden tot de 
politiezone Rivierenland en de politiezone Anderlues-
Binche-Lermes. Die laatste betreft overigens de eerste 
fusie in Wallonië.

De minister draagt momenteel kennis van de vol-
gende politiezones die de intentie zouden hebben om 
te fusioneren: de politiezones Aalter en Maldegem; de 
politiezones Kanton Borgloon en Tongeren-Herstappe; 
de politiezones RIHO (Roeselare-Izegem-Hooglede) 
en MIDOW (Meulebeke-Ingelmunster-Dentergem-
Oostrozebeke-Wielsbeke); en de politiezones Waasland-
Noord, Zwijndrecht en Kruibeke/Temse.

Op basis van een wetenschappelijke studie, ge-
baseerd op kwantitatieve en kwalitatieve evaluaties, 
en gesprekken met experts en medewerkers uit het 
veld van wie heel wat reeds betrokken waren bij een 
schaalvergrotingsoperatie, bestaat de overtuiging dat 
er een evolutie nodig is naar grotere lokale politiezones 
met minstens 500 operationele medewerkers. Vanaf 
een dergelijke schaal is er voldoende capaciteit voor 
operationele continuïteit, alsook voor specialisering en 

— Rôle des agents de gardiennage privés dans les 
domaines récréatifs

Ce sont les domaines récréatifs eux-mêmes qui 
peuvent le mieux évaluer les services fournis par les 
agents de gardiennage auxquels ils font appel. Quoi 
qu’il en soit, c’est une bonne chose que les domaines 
récréatifs fassent souvent appel à des agents de gar-
diennage professionnels, compte tenu des possibilités 
que leur offre actuellement la loi. Les agents de gar-
diennage privés peuvent par exemple refuser l’entrée 
aux personnes qui ne disposent pas du ticket requis ou 
dont le comportement pourrait compromettre la sécurité 
d’autrui.

En vertu de la loi du 2 octobre 2017 réglementant la 
sécurité privée et particulière, le secteur du gardiennage 
privé peut prêter main-forte à la police dans l’exercice 
de ses missions. Ce secteur peut notamment mettre à 
disposition des moyens techniques ainsi que leur système 
de commande ou encore visionner les images provenant 
de caméras de surveillance sur la voie publique.

Il convient toutefois de souligner que certaines com-
pétences de police ne peuvent être confiées à des 
acteurs privés. Le recours à la violence et à la contrainte, 
l’usage des armes et la surveillance des citoyens sur 
la voie publique sont par exemple réservés dans une 
large mesure aux services de police.

— Échelle des zones de police

La Belgique compte actuellement 183 zones de police. 
Deux fusions ont été réalisées en 2023, donnant nais-
sance à la zone de police Rivierenland et à la zone de 
police Anderlues-Binche-Lermes. Cette dernière constitue 
d’ailleurs la première fusion en Wallonie.

Selon les informations dont la ministre dispose pour 
l’instant, les zones de police suivantes auraient l’intention 
de fusionner: Aalter et Maldegem; le canton de Looz et 
Tongres-Herstappe; RIHO (Roulers-Izegem-Hooglede) 
et MIDOW (Meulebeke-Ingelmunster-Dentergem-
Oostrozebeke-Wielsbeke); et, enfin, Waasland-Noord, 
Zwijndrecht et Kruibeke/Tamise.

Après avoir réalisé une étude scientifique, basée sur 
des évaluations quantitatives et qualitatives, et après 
avoir mené des entretiens avec des experts et des col-
laborateurs de terrain, dont beaucoup ont déjà participé 
à des économies d’échelle, la ministre a la conviction 
qu’il est nécessaire d’évoluer vers des zones de police 
locale plus étendues, composées d’au moins 500 col-
laborateurs opérationnels. Cette échelle permettrait 
de garantir une capacité suffisante pour la continuité 
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professionalisering. Concreet betekent dit dat het aantal 
politiezones verminderd moet worden van 183 naar een 
veertigtal. De minister benadrukt dat dat laatste getal 
een streefcijfer is, en geen absolute waarheid of doel 
op zich. Het is wel de betrachting om het aantal lokale 
politiezones zo sterk mogelijk te maken.

Het aspect van de vrijwilligheid blijft in eerste instantie 
bestaan en wordt sterk aangemoedigd. De meest ideale 
fusie is namelijk de fusie die wordt geïnitieerd en ge-
dragen door de lokale besturen zelf. Het wordt evenwel 
opportuun geacht om na een overgangsperiode over te 
schakelen naar een meer gestuurde samenwerking. Na 
de vrijwillige fusies in een eerste fase kan daarna een 
duidelijkere incentive worden gegeven. Het beoogde 
nieuwe financieringsmodel kan beschouwd worden als 
zo een impuls, aangezien de parameters ervan ertoe 
strekken fusies te faciliteren.

Bij de FOD Binnenlandse zaken werd een consul-
tancyteam opgericht dat een traject uitwerkt om lokale 
politiezones te adviseren op basis van de best practices 
en wetenschappelijke studies. Dat team licht even-
eens de voordelen toe van samenwerkingsverbanden 
die kunnen resulteren in een volwaardig fusietraject. 
Vooral in Wallonië wordt daarop ingezet, gelet op het 
beperkt aantal fusies in dat landsgedeelte. De minister 
is verheugd dat de politiezones Binche/Anderlues en 
Lermes de stap hebben gezet en de positieve effecten 
van schaalvergroting erkennen.

Recentelijk is er, samen met de diensten van de gou-
verneurs, werk gemaakt van een uitgebreid draaiboek dat 
iedere stap van een fusie in detail uitlegt. Een financiële 
compensatie is een optie, maar moet bekeken worden 
binnen de federale begrotingsenveloppe. Er bestaat 
momenteel wel al een beperkte tegemoetkoming via de 
federale dotatie, namelijk de zogenaamde kerstboom-
dotatie. Schaalvergroting is onlosmakelijk verbonden 
met een nieuw financieringsmodel voor de politiezones.

Het consultancyteam begeleidt zones die geconfron-
teerd worden met een fusie gelinkt aan een gemeente-
fusie. Het team tracht dergelijke fusies op pragmatische 
wijze in goede banen te leiden. De beperkingen op het 
vlak van wetgeving met betrekking tot fusies over de 
grenzen van provincies of van gerechtelijke arrondisse-
menten heen, worden geïnventariseerd. Indien mogelijk 
zal deze legislatuur nog een initiatief worden genomen 
om hiervoor een oplossing aan te reiken.

opérationnelle, ainsi que pour la spécialisation et la 
professionnalisation. Concrètement, cela signifie qu’il 
faudrait ramener le nombre de zones de police de 183 
à une quarantaine. La ministre souligne qu’il s’agit d’un 
objectif, et non d’une vérité absolue ou d’une finalité en 
soi. Il s’agira toutefois de renforcer autant que possible 
les zones de police locale.

Le caractère volontaire de la fusion doit demeurer 
dans un premier temps et être fortement encouragé. La 
fusion idéale est en effet celle initiée et soutenue par les 
pouvoirs locaux eux-mêmes. Il est toutefois jugé opportun 
de passer à une collaboration davantage chapeautée 
après une période de transition. Après avoir encouragé 
dans un premier temps les fusions volontaires, on pour-
rait ensuite inciter plus clairement les zones de police à 
fusionner. Le nouveau modèle de financement envisagé 
peut être considéré comme une sorte d’impulsion, dont 
les paramètres visent à faciliter les fusions.

Une équipe de consultance a été mise en place 
au sein du SPF Intérieur. Cette équipe est chargée 
d’élaborer un trajet de fusion afin d’aiguiller les zones 
de police locale sur la base de bonnes pratiques et 
d’études scientifiques. Cette équipe expose également 
les avantages de conclure des partenariats qui peuvent 
déboucher sur un trajet de fusion à part entière. L’accent 
est surtout mis sur la Wallonie, compte tenu du nombre 
limité de fusions dans cette partie du pays. La ministre 
se réjouit que les zones de police “Binches/Anderlues” 
et “Lermes” aient franchi le pas et reconnaissent les 
effets positifs des économies d’échelle.

En collaboration avec les services des gouverneurs, 
une feuille de route détaillée a récemment été élaborée 
pour expliquer en détail chaque étape d’une fusion. 
On pourrait opter pour une compensation financière, 
mais cette question doit être examinée dans le cadre 
de l’enveloppe budgétaire fédérale. Une intervention 
limitée est déjà consentie pour l’instant au travers de 
la dotation fédérale, baptisée “dotation de Noël”. Les 
économies d’échelle sont inextricablement liées à un 
nouveau modèle de financement des zones de police.

L’équipe de consultance accompagne en outre les 
zones qui sont confrontées à une fusion dans le cadre 
d’une fusion communale. Elle s’efforce de mener à bien 
ces fusions en faisant preuve de pragmatisme. Les 
contraintes législatives liées aux fusions par-delà les 
frontières des provinces ou des arrondissements judi-
ciaires sont actuellement répertoriées. Dans la mesure 
du possible, une initiative sera encore prise au cours de 
cette législature pour y apporter une solution.
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— Financiering van de politie

De minister blijft ernaar streven ernaar een blauwdruk 
voor een vernieuwde financiering voor de politiezones 
te finaliseren. Die blauwdruk kan dienen als basis voor 
de volgende regering, om de noodzakelijke aanpas-
singen aan de KUL-norm te kunnen realiseren. Voor 
die blauwdruk is een wetenschappelijke onderbou-
wing noodzakelijk. Daarom zijn er in het kader van 
de vernieuwde financiering voor de politiezones nog 
twee onderzoeken lopende. Het betreft ten eerste een 
analyse van de financiële gezondheid van de zones en 
het in kaart brengen van eventuele pijnpunten, en ten 
tweede de weging van de relevante parameters voor de 
financiering van de lokale politie om te komen tot een 
transparante, eenvoudige en objectieve verdelingsnorm. 
De resultaten van deze onderzoeken, die voor het einde 
van 2023 worden verwacht, zullen worden geïntegreerd 
in de blauwdruk. Hierover zal worden teruggekoppeld 
naar de leden van de Multidisciplinaire Commissie voor 
Financiering en Schaalgrootte van de lokale politie.

— Follow-up van de aanbevelingen van de Staten-
Generaal van de Politie

De diensten werd verzocht de aanbevelingen te onder-
zoeken en na te gaan welke maatregelen men al in de 
praktijk is beginnen te brengen. De minister benadrukt 
dat tal van maatregelen thans inderdaad worden onder-
zocht of uitgevoerd (schaalvoordelen, politieopleiding, 
financiering). Dat werk is misschien niet altijd zichtbaar, 
maar het betreft essentiële voorbereidselen.

— Een geïntegreerd en omvattend veiligheidsbeleid 
in Brussel: situatie van het Zuidstation

Het NCCN zorgt voor de coördinatie tussen: (1) de 
criminele verschijnselen (lokale en federale politie), (2) 
het sociale en gezondheidsaspect en het aspect netheid 
(Safe Brussels) en (3) de levenskwaliteit in het station 
(NMBS). De bevoegde diensten zorgen er ook voor dat 
de verschillende plannen op elkaar worden afgestemd. 
Die instanties stellen maandelijks een voortgangsver-
slag op, op basis van vooraf bepaalde doelstellingen en 
meetbare indicatoren.

In december volgt nog een laatste coördinatievergade-
ring door het NCCN. Vervolgens is het de betrachting dat 
deze coördinatie door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
zal worden overgenomen, zoals initieel afgesproken.

De minister schetst in dit kader de stand van zaken 
van de eerste as van het actieplan Brussel-Zuid, die 
betrekking heeft op de gecoördineerde aanpak van de 
criminele fenomenen en illegaliteit in en rond het stati-
onsgebouw. De directeur-coördinator van de federale 

— Financement de la police

La ministre reste déterminée à finaliser un nouveau 
modèle de financement pour les zones de police. Ce 
modèle pourra servir de base au prochain gouverne-
ment pour apporter les ajustements nécessaires à la 
norme KUL. Ce modèle nécessite des études scienti-
fiques. C’est la raison pour laquelle deux études sont 
toujours en cours dans le cadre du nouveau financement 
des zones de police. La première vise à analyser la 
santé financière des zones et à identifier les éventuels 
points faibles. La seconde étude vise, quant à elle, à 
examiner les paramètres pertinents pour le finance-
ment de la Police locale afin de parvenir à une norme 
de répartition transparente, simple et objective. Les 
résultats de ces études, qui sont attendus pour la fin 
de 2023, seront intégrés dans le modèle en question. 
Un rapport sera transmis à ce sujet aux membres de la 
Commission multidisciplinaire pour le financement et 
l’échelle optimale de la Police locale.

— Suivi des recommandations des États généraux 
de la police

Les services ont été invités à analyser les recom-
mandations et à identifier les mesures pour lesquelles 
le travail a déjà été entamé. La ministre souligne que de 
nombreuses mesures sont en effet en cours d’examen 
ou de réalisation (économies d’échelle, enseignement 
policier, financement). Ce travail n’est peut-être pas 
toujours visible mais il s’agit de préparatifs essentiels.

— Une politique de sécurité intégrée et globale à 
Bruxelles: situation à la gare du Midi

Le NCCN assure la coordination entre les trois axes: 
(1) les phénomènes criminels (Police locale et Police 
fédérale), (2) le volet socio-sanitaire et propreté (Safe 
Brussels) et (3) la qualité de vie de la gare (SNCB). 
Les services responsables veillent également à l’har-
monisation des différents plans. Ces instances font un 
rapport mensuel de leur avancement sur base d’objectifs 
prédéterminés et d’indicateurs mesurables.

Le NCCN tiendra une dernière réunion de coordina-
tion en décembre. Il est ensuite prévu de confier cette 
coordination à la Région de Bruxelles-Capitale, comme 
convenu initialement.

La ministre fait le point dans ce cadre sur le premier axe 
du plan d’action Bruxelles-Midi, qui concerne l’approche 
coordonnée des phénomènes criminels et illégaux dans 
et autour de la gare du Midi. Le directeur coordinateur 
de la Police fédérale assure la coordination du plan 
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politie coördineert het actieplan in samenwerking met 
de betrokken partners. Op korte en middellange termijn 
werden verschillende maatregelen getroffen, zoals een 
verhoogde zichtbaarheid en actieve en dynamische 
patrouilles, wat al de nodige resultaten heeft opgele-
verd. Daarnaast werden een aantal politiebesluiten 
opgesteld of uitgebreid door de lokale overheden, zo-
als een alcoholverbod en een sluitingsuur voor com-
merciële etablissementen. Deze maatregelen vormen 
een bijkomend instrument om op te treden. Door de 
verhoogde zichtbaarheid van de politiediensten en de 
vele gecoördineerde acties is een verbetering zichtbaar 
in het station, wat de minister tijdens een recent bezoek 
persoonlijk heeft kunnen vaststellen. Niettemin is een 
blijvende aandacht noodzakelijk.

Voor een politiepost in het station Brussel-Zuid is er 
voortdurend overleg gaande tussen de politiediensten en 
de NMBS, teneinde de behoeften en praktische afspraken 
te analyseren. De Politiezone Zuid heeft aangegeven 
dat ze de politiepost in het station niet zal bemannen. 
De federale politie bekijkt samen met de NMBS wat de 
verschillende mogelijkheden zijn om op korte termijn 
een politieaanwezigheid te verzekeren, maar heeft altijd 
vooropgesteld dat de aanwezigheid van andere partners, 
zoals Securail, eveneens belangrijk is.

Tijdens het jongste begrotingsconclaaf werden mid-
delen uitgetrokken om een permanente aanwezigheid 
van de Brusselse afdeling van de spoorwegpolitie van 
de federale politie in het station Brussel-Zuid te garande-
ren. Die politiepost moet de nabijheid, toegankelijkheid 
en zichtbaarheid van de politiediensten in het station 
vergroten. De concrete uitwerking en planning worden 
de komende weken verwacht.

— Toegang tot camerabeelden van de NMBS

De middelen om de politie in realtime toegang te geven 
tot de camerabeelden van de NMBS werden toegekend 
tijdens de begrotingsopmaak voor 2024. Die beelden 
zullen via een webbased applicatie rechtstreeks ter 
beschikking kunnen worden gesteld van 147 entiteiten 
binnen de geïntegreerde politie, meer bepaald in 118 
politiezones, 11 Communicatie- en Informatiecentra 
(CIC’s) en 18 entiteiten van de federale politie. Het totale 
toegekende budget daarvoor bedraagt 597.000 euro. Er 
lopen momenteel onderhandelingen tussen de NMBS 
en de federale politie om de netwerken op elkaar af te 
stemmen.

d’action en collaboration avec les partenaires concer-
nés. Diverses mesures ont été prises à court et moyen 
terme, notamment un renforcement de la visibilité ainsi 
que des patrouilles actives et dynamiques, qui ont déjà 
fourni les résultats nécessaires. Des arrêtés de police ont 
également été pris ou étendus par les pouvoirs locaux, 
notamment des arrêtés interdisant la consommation 
d’alcool ou réglementant l’heure de fermeture des éta-
blissements commerciaux. Ces mesures constituent un 
instrument d’action supplémentaire. Grâce à la visibilité 
renforcée des services de police et aux nombreuses 
actions coordonnées, la situation dans la gare du Midi 
s’est visiblement améliorée, ce que la ministre a pu 
constater de ses propres yeux au cours d’une récente 
visite. Il ne faut néanmoins pas relâcher l’attention.

Une concertation est toujours en cours entre les ser-
vices de police et la SNCB pour analyser les besoins et 
les modalités pratiques d’un poste de police à la gare de 
Bruxelles-Midi. La zone de police Midi a indiqué qu’elle 
ne mettrait pas du personnel à la disposition du poste de 
police dans la gare. En collaboration avec la SNCB, la 
Police fédérale examine les différentes possibilités pour 
assurer une présence policière à court terme, mais a 
toujours souligné que la présence d’autres partenaires, 
comme Securail, était également importante.

Lors du dernier conclave budgétaire, des moyens ont 
été débloqués pour garantir une présence permanente de 
la section bruxelloise de la police des chemins de fer de 
la Police fédérale à la gare de Bruxelles-Midi. Ce poste 
de police devrait améliorer la proximité, l’accessibilité 
et la visibilité des services de police dans la gare. La 
mise en place concrète de ce poste de police ainsi que 
le planning prévu sont attendus dans les prochaines 
semaines.

— Accès aux images des caméras de la SNCB

Les moyens pour donner à la police l’accès en temps 
réel aux images des caméras de la SNCB ont été octroyés 
lors de la confection du budget 2024. Ces images pour-
ront, au travers d’une application en ligne, directement 
être mises à la disposition de 147 entités de la Police 
intégrée, à savoir 118 zones de police, 11 centres d’infor-
mation et de communication (CIC) et 18 entités de la 
Police fédérale. Le budget total alloué à cette fin s’élève 
à 597.000 euros. Des négociations sont actuellement en 
cours entre la SNCB et la Police fédérale pour garantir 
la conformité des réseaux.
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— Publiek-private samenwerking in de strijd tegen 
georganiseerde drugscriminaliteit

De beveiliging in en rond havengebieden is een uitda-
ging die gezamenlijk moet worden aangegaan door de 
verschillende publieke en private actoren. De minister 
meent dat er naast de politie en de douane ook een 
belangrijke rol is weggelegd voor de private bedrijven 
zelf en de private bewaking.

Vergunde bewakingsagenten moeten een veiligheids-
onderzoek ondergaan, waarmee wordt nagegaan of de 
persoon in kwestie voldoet aan de betrouwbaarheids-
vereiste. Daarnaast moeten ze ook de vereiste oplei-
ding hebben gekregen om hun opdrachten te kunnen 
uitvoeren. In havengebieden die onder de International 
Ship and Port Facility Security Code (ISPS) vallen, 
beschikken deze vergunde bewakingsagenten over 
specifieke bevoegdheden om hun bewakingsopdrachten 
correct en grondig te kunnen uitvoeren. Het blijft een 
aandachtspunt dat ook vergunde bewakingsagenten 
in havengebieden goed moeten worden opgevolgd en 
dat bij vaststellingen van afwijkend gedrag onmiddellijk 
moet worden opgetreden.

In het kader van het Belgische voorzitterschap van 
de Raad van de Europese Unie zal de minister de sa-
menwerking met de private bedrijven verder onder de 
aandacht brengen en structuren. Het is de bedoeling 
om het werk van douanediensten, rechtshandhavings-
instanties en publieke en private partijen in havens in de 
hele Europese Unie zo goed mogelijk te coördineren. 
Het gaat immers vaak over Europese en/of wereldwijde 
activiteiten.

— Verdere implementatie van de gewijzigde voetbalwet

Met het oog op de verdere implementatie van het ac-
tieplan Samen voor Veilig Voetbal benadrukt de minister 
de verantwoordelijkheid van de voetbalclubs, aangezien 
zij een cruciale rol spelen in het veilige verloop van het 
voetbalgebeuren. De voetbalwet voorziet in dat kader in 
een uniforme handhaving. De minister responsabiliseert 
ook de andere partners van het actieplan, die elk hun 
eigen taken en bevoegdheden hebben gekregen om zo 
de nodige stappen te kunnen doen.

Daarnaast zal ook de nodige financiële steun worden 
verleend. Veelbelovende projecten, waarmee wordt 
ingezet op de krachtlijnen van het actieplan, komen 
in aanmerking voor een financiële impuls. De lopende 
gesubsidieerde projecten zullen worden geëvalueerd na 
afloop van de subsidietermijn en in 2024 zullen nieuwe 
subsidieprojecten worden gelanceerd. Als sluitstuk van 

— Coopération public-privé dans la lutte contre la 
criminalité organisée liée à la drogue

La sécurité dans et auteur des zones portuaires est un 
défi que les différents acteurs publics et privés doivent 
relever conjointement. La ministre estime qu’outre la 
police et la douane, les sociétés privées et le gardien-
nage privé peuvent également remplir un rôle important.

Les agents de gardiennage agréés doivent se sou-
mettre à une enquête de sécurité, qui permet de vérifier 
si la personne concernée répond aux exigences de fia-
bilité. Ils doivent en outre avoir reçu la formation requise 
pour pouvoir exécuter leurs missions. Dans les zones 
portuaires qui relèvent du Code ISPS (International Ship 
and Port Facility Security Code), ces agents de gardien-
nage agréés disposent de compétences spécifiques 
pour pouvoir exécuter leurs missions de gardiennage 
correctement et en profondeur. Cela n’empêche pas que 
les agents de gardiennage agréés doivent également 
faire l’objet d’un suivi attentif et qu’il convient d’intervenir 
immédiatement en cas de comportement illicite.

Dans le cadre de la présidence belge du Conseil 
de l’Union européenne, le ministre continuera d’attirer 
l’attention sur la coopération avec les entreprises privées. 
L’objectif est de coordonner le mieux possible le travail 
des services de douane, des forces de l’ordre et des 
acteurs publics et privés dans les ports de l’ensemble de 
l’Union européenne. Il s’agit en effet souvent d’activités 
européennes et/ou mondiales.

— Poursuite de la mise en œuvre de la loi football 
modifiée

Dans le cadre de la poursuite de la mise en œuvre du 
plan d’action “Ensemble pour un football sûr”, la ministre 
souligne la responsabilité des clubs de football dès lors 
qu’ils jouent un rôle crucial dans le bon déroulement des 
matches de football. La loi football prévoit un contrôle 
uniforme dans ce cadre. La ministre responsabilise 
également les autres partenaires du plan d’action, qui 
ont chacun reçu leurs propres tâches et compétences 
afin de pouvoir entreprendre les démarches nécessaires.

Le soutien financier nécessaire sera par ailleurs 
accordé. Des projets prometteurs, qui misent sur les lignes 
de force du plan d’action, entrent en ligne de compte 
pour une impulsion financière. Les projets subsidiés en 
cours seront évalués à l’issue de la période de subside 
et de nouveaux projets seront lancés en 2024. Enfin, 
dans le cadre de cette politique de réaction immédiate, 
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een sterk lik-op-stukbeleid zal de administratie controles 
uitvoeren op de naleving van de recent aangepaste 
voetbalwet.

— Benelux-werkgroep SENN-FOOT

SENN-FOOT, de Benelux-werkgroep voor de in-
ternationale samenwerking inzake voetbalveiligheid, 
werkt aan twee belangrijke aspecten. Ten eerste zal 
het Platform Information Sharing onder het Belgische 
voorzitterschap van de Benelux Unie in 2024 een rap-
port opstellen met aanbevelingen inzake een betere en 
nieuwe niet-politionele informatiedeling tussen de drie 
Benelux-landen. Recentelijk werd een nieuw Benelux-
verdrag inzake politiesamenwerking ondertekend. De 
minister meent dat samenwerking op het vlak van voet-
balveiligheid daar deel van kan uitmaken.

Ten tweede wordt onder het huidige Nederlandse 
voorzitterschap gewerkt aan de overdraagbaarheid van 
stadionverboden tussen de drie landen. Zo werd een 
opdracht uitbesteed door het Nederlandse Ministerie 
van Justitie en Veiligheid aan een onafhankelijk onder-
zoekscentrum. De resultaten inzake stadionverboden 
worden tegen het einde van 2023 of het begin van 2024 
ingewacht. De SENN-FOOT-werkgroep zal de gecon-
solideerde aanbevelingen vervolgens aan het Comité 
van ministers en de Interparlementaire Assemblee van 
de Benelux voorleggen. Op basis daarvan zal de voet-
balveiligheid verder vergroot worden.

— Ethische raad Veiligheid

De minister verduidelijkt dat de ethische raad Veiligheid 
wordt opgezet als een multidisciplinaire raad die op een 
strategische manier advies kan geven over maatschap-
pelijke vraagstukken in het domein van veiligheid. Het is 
de bedoeling dat die een sterke academische component 
kent met zowel juridische kennis als expertise inzake 
data-analyse, computerwetenschappen en nieuwe 
technologieën zoals kunstmatige intelligentie.

Het is raadzaam dat de ethische raad zich tevens 
kan buigen over toekomstige tendensen, opdat publieke 
en private veiligheidsactoren in de uitwerking van hun 
strategisch beleid naar best vermogen rekening kun-
nen houden met de snelle technologische evoluties. 
De raad dient complementair te werken aan bestaande 
adviesorganen, zoals het COC en de GBA.

l’administration réalisera des contrôles du respect de la 
loi football récemment modifiée.

— Groupe de travail du Benelux SENNFOOT

SENNFOOT, le groupe de travail du Benelux qui vise 
à améliorer la coopération internationale en matière de 
sécurité lors des matches de football, œuvre à deux 
aspects importants. Premièrement, dans le cadre du 
Platform Information Sharing sous la présidence belge 
de l’Union Benelux en 2024, il établira un rapport conte-
nant des recommandations pour améliorer et modifier 
le partage d’informations non policières entre les trois 
pays du Benelux. Une nouvelle convention Benelux 
en matière de coopération policière a récemment été 
signée. La ministre estime que la coopération dans le 
domaine de la sécurité lors des matches de football peut 
s’inscrire dans ce cadre.

Deuxièmement, l’actuelle présidence néerlandaise 
œuvre à la transmissibilité des interdictions de stade 
entre les trois pays. Une mission a ainsi été confiée par 
le ministère néerlandais de la Justice à un centre d’étude 
indépendant. Les résultats en ce qui concerne les inter-
dictions de stade sont attendus pour la fin 2023-début 
2024. Le groupe de travail SENNFOOT présentera 
ensuite les recommandations consolidées au Comité 
des ministres et à l’Assemblée interparlementaire du 
Benelux. La sécurité lors des matches de football pourra 
être renforcée sur cette base.

— Conseil d’éthique Sécurité

La ministre indique que le conseil d’éthique Sécurité 
fera office de conseil multidisciplinaire qui pourra rendre 
des avis stratégiques sur des questions sociétales dans 
le domaine de la sécurité. L’objectif est qu’il dispose 
d’une forte composante académique avec aussi bien des 
connaissances juridiques qu’une expertise en analyse 
de données, en sciences informatiques et en nouvelles 
technologies comme l’intelligence artificielle.

Il convient que le conseil d’éthique puisse également 
examiner les futures tendances afin que les acteurs 
publics et privés de la sécurité puissent, dans toute la 
mesure du possible, tenir compte des évolutions tech-
nologiques rapides dans l’élaboration de leur politique 
stratégique. Ce conseil doit fournir une contribution 
complémentaire à celle d’organes existants comme le 
COC et l’APD.
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— Een performante(re) Civiele Bescherming

De AD Civiele Veiligheid zal nog dit jaar de laatste hand 
leggen aan een catalogus van diensten die de Civiele 
Bescherming bij machte is te ontplooien ten behoeve 
van haar belangrijkste partners en in het belang van de 
veiligheid van de bevolking.

Die catalogus werd voorgesteld tijdens open dagen 
in oktober en in november in de operationele eenheid 
te Brasschaat.

Hij zal in de loop van 2024 worden verdeeld in alle 
hulpverleningszones en diensten noodplanning.

De opmaak van de algemenere inventaris van de capa-
citeiten van de Civiele Veiligheid zal, via de NatLogHub, 
worden geïntegreerd in de ontwikkeling van het nieuwe 
veiligheidsportaal Paragon. Beoogd wordt dat de hulp-
verleningszones in de loop van de eerste helft van 2024 
zoekopdrachten in de inventaris zullen kunnen doen.

Met die nieuwe tool, die thans wordt ontwikkeld, zul-
len niet alleen de capaciteiten van de diensten van de 
Civiele Veiligheid kunnen worden geïnventariseerd, maar 
ook die van Defensie, van de gemeentelijke technische 
diensten en van de gespecialiseerde bedrijven. Aldus 
zal ook de behoefte aan middelen online kenbaar kun-
nen worden gemaakt wanneer een interventie middelen 
vereist die lokaal niet beschikbaar zijn.

Inzake de middelen die tijdens het laatste begro-
tingsconclaaf werden verkregen voor de Algemene 
Directie Civiele Veiligheid wijst de minister erop dat 
het werkingsbudget van de Civiele Bescherming werd 
verhoogd met 1,6 miljoen euro voor 2024. Dit zou het 
structurele tekort inzake werkingskosten moeten dekken 
en eenmalige uitgaven mogelijk moeten maken, om de 
werkomgeving te verbeteren, specifieke opleidingen uit 
te werken enzovoort.

Vanaf 2025 zal het werkingsbudget van de Civiele 
Bescherming structureel worden verhoogd met 1,1 miljoen 
euro. Aldus zouden de werkingsuitgaven in evenwicht 
moeten kunnen worden gebracht.

De AD Civiele Veiligheid heeft een enveloppe van 
400.000 euro toegewezen gekregen om personeel in 
dienst te nemen dat de opdracht krijgt een volwassen 
aanpak uit te werken inzake het beheer van de risico’s op 
het gebied van civiele bescherming, alsook ter versterking 
van de operationele tegenhanger van de NatLogHub, 
waaraan de AD Civiele Veiligheid een bijdrage moet 
kunnen leveren.

— Une Protection civile (plus) performante

La DG Sécurité Civile mettra la dernière main cette 
année encore à un catalogue de services que la Protection 
Civile est en mesure de déployer au profit de ses parte-
naires clés et dans l’intérêt de la sécurité de la population.

Ce catalogue a été présenté lors de journée portes 
ouvertes organisée en octobre et en novembre à l’unité 
opérationnelle de Brasschaat.

Il sera diffusé à l’ensemble des zones de secours et 
aux services de planification d’urgence dans le courant 
de l’année 2024.

La question de l’inventaire plus global des capacités 
de la Sécurité civile sera intégrée, par l’intermédiaire 
d’une action du NatLogHub dans le développement 
du nouveau portail de sécurité Paragon. L’objectif est 
de pouvoir lancer les requêtes d’inventaire auprès des 
zones de secours courant de la première partie 2024.

Ce nouvel outil en cours de développement, permet-
tra à la fois d’inventorier les capacités des services de 
la Sécurité civile, mais également les capacités de la 
Défense, des services techniques communaux et celui 
des entreprises spécialisées. Il permettra également 
de formuler en ligne le besoin de ressources en cas 
d’intervention nécessitant des moyens dépassant les 
ressources locales.

Concernant les moyens obtenus lors du dernier 
conclave budgétaire pour la Direction Générale Sécurité 
Civile, la ministre indique que le budget de fonctionne-
ment de la Protection Civile est renforcé à concurrence 
de 1,6 million d’euros pour l’année 2024. Ceci devrait 
couvrir le déficit structurel en termes de frais de fonc-
tionnement et permettre des dépenses “one shot” pour 
améliorer le cadre de travail, développer des formations 
spécifiques, etc.

À partir de 2025, le budget de fonctionnement de la 
Protection Civile sera rehaussé de 1,1 million d’euros 
sur une base structurelle. Ceci doit permettre l’équilibre 
des dépenses de fonctionnement.

La DG Sécurité Civile a reçu une enveloppe de 
400.000 euros pour le recrutement de personnel chargé 
de mettre en place une approche mature de la gestion 
des risques de sécurité civile et permettant de renforcer 
le pendant opérationnel du Natloghub auquel la DG 
Sécurité Civile doit pouvoir contribuer.
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— Investeringsplan voor de Civiele Bescherming 
2024-2028

De minister legt uit dat bij investeringen in eerste in-
stantie rekening moet worden gehouden met de wettelijke 
taken die aan de Civiele Bescherming zijn toegewezen 
aangaande risico’s op het gebied van civiele veiligheid. 
Hierbij moet er vooral aandacht geschonken worden 
aan die risico’s die zich het meest waarschijnlijk zullen 
voordoen, zoals overstromingen, bos- of natuurbranden 
en risico’s inzake sevesobedrijven of nucleaire sites.

Wat de toekomst van de Civiele bescherming betreft, 
meent de minister dat er synergie gezocht moet wor-
den met de hulpverleningszones. Als gespecialiseerde 
tweedelijnsdienst moet de Civiele Bescherming de 
lokale besturen en hulpverleningszones versterken en 
logistiek ondersteunen.

De Civiele Bescherming is geen eerstelijns noodhulp-
dienst zoals de hulpverleningszones. De parameters voor 
de geografische spreiding van de Civiele Bescherming 
berusten dus op andere criteria dan die welke gelden 
voor de hulpverleningszones. Het komt er in de eerste 
plaats op aan te reflecteren over de inventaris van de 
middelen van alle interventiediensten en een en ander 
in kaart te brengen, teneinde te bepalen of die locaties 
correct zijn met het oog op de mogelijke risico’s voor 
de civiele veiligheid en, in voorkomend geval, de nodige 
bijsturingen door te voeren.

— Versterkte partnerschappen

De ambitie van de Staten-Generaal van de Algemene 
Directie Civiele Veiligheid blijft om een dynamiek op 
gang te brengen waarbij alle spelers in de keten van 
de civiele veiligheid worden betrokken, om samen een 
alomvattende strategie uit te werken die rekening houdt 
met de klimaatontregeling en met de weerslag daarvan 
op de veiligheid van de bevolking.

— Programma Veiligheid en Defensie in de haven-
school in Zeebrugge

Het is positief dat er een grote interesse is van jongeren 
voor de richting Veiligheid en Defensie. Een onderzoek 
naar de mogelijkheid om een dergelijke opleiding te 
organiseren situeert zich op het niveau van de ge-
meenschappen en in casu van Onderwijs Vlaanderen. 
Indien de Havenschool in Zeebrugge de opleiding in 
de toekomst mag inrichten, zal de minister uiteraard 
graag met de school samenwerken met betrekking 
tot de veiligheidssectoren die onder de bevoegdheid 
van de FOD Binnenlandse Zaken vallen, namelijk de 
sectoren betreffende de bewakingsagenten, de politie 
en de brandweer.

— Plan d’investissement 2024-2028 pour la Protection 
civile

La ministre indique que les investissements doivent 
d’abord tenir compte des tâches confiées par la loi à la 
Protection civile en ce qui concerne les risques dans le 
domaine de la sécurité civile. Il convient d’être particuliè-
rement attentif aux risques qui ont le plus de probabilité 
de se produire, comme les inondations et les incendies 
de forêts ou naturels, et aux risques liés aux entreprises 
Seveso et aux sites nucléaires.

En ce qui concerne l’avenir de la Protection civile, la 
ministre estime qu’il convient de chercher des synergies 
avec les zones de secours. En sa qualité de service 
spécialisé de la deuxième ligne, la Protection civile doit 
renforcer les pouvoirs locaux et les zones de secours 
et les soutenir sur le plan de la logistique.

La Protection civile n’est pas un service de secours 
de première ligne comme le sont les zones de secours. 
Les paramètres pour la répartition géographique de la 
Protection civile se basent donc sur d’autres critères 
que ceux qui prévalent pour lesdites zones. Ce qui doit 
avant tout être réalisé ici est une réflexion sur l’inven-
taire des moyens de tous les services d’intervention et 
leur cartographie afin d’identifier si ce positionnement 
répond correctement aux risques de sécurité civile et 
d’y apporter, le cas échéant, les correctifs éventuels.

— Partenariats renforcés

L’ambition des états généraux de la Direction Générale 
Sécurité Civile, demeure d’initier une dynamique impli-
quant tous les acteurs concernés dans la chaîne de la 
sécurité civile afin de développer ensemble une stratégie 
intégrale permettant notamment la prise en compte du 
dérèglement climatique et de son impact au niveau la 
sécurité de la population.

— Programme Sécurité et Défense à l’école portuaire 
de Zeebrugge

Le vif intérêt que suscite l’option Sécurité et Défense 
auprès des jeunes est un élément positif. Ce sont les 
Communautés et, en l’occurrence, l’enseignement 
flamand qui doivent analyser la possibilité d’organiser 
un tel programme de formation. Si l’école portuaire 
de Zeebrugge est autorisée à organiser la formation 
à l’avenir, la ministre sera naturellement heureuse de 
collaborer avec elle pour ce qui est des secteurs de la 
sécurité qui relèvent de la compétence du SPF Intérieur, 
c’est-à-dire ceux qui sont liés aux agents de sécurité, à 
la police et aux services d’incendie.
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De minister wijst evenwel op het evenwicht tussen 
enerzijds de vraag naar de uitbreiding van het aantal 
scholen en leerlingen, en anderzijds het aanbod, de 
capaciteit van alle betrokken veiligheidssectoren en de 
financieringsmogelijkheden. Om die reden wordt de 
opleiding van nabij opgevolgd en bijgestuurd waar nodig.

De minister stipt aan dat het nieuwe vertegenwoordi-
gingsorgaan voor de hulpverleningszones is opgericht 
bij het koninklijk besluit van 28 september 2023. De 
vier opdrachten zijn opgelijst in artikel 7 van datzelfde 
besluit. Het orgaan heeft tegelijk een adviserende en 
uitvoerende functie en zal het mogelijk maken om de 
werking van hulpverleningszones te optimaliseren en 
de harmonisatie van praktijken en interoperabiliteit te 
waarborgen.

Het is nog te vroeg om een balans op te maken van 
het nieuwe opleidingsprogramma voor defensie, preven-
tie en veiligheid. In Vlaanderen is de opleiding gestart 
in september 2021. Omdat ze twee schooljaren duurt, 
zijn de eerste cursisten pas afgestudeerd in juni 2023. 
Er wordt nog gewacht op inlichtingen van de Vlaamse 
minister van Onderwijs en Vorming over het aantal ge-
diplomeerden dat uiteindelijk heeft gekozen voor een 
beroep in de veiligheidssector. In Wallonië is de opleiding 
gestart in september 2022. De eerste cursisten zullen 
hun diploma pas behalen in juni 2024.

De minister somt vervolgens de aangebrachte aan-
passingen aan het FGA die in werking zullen treden op 
1 januari 2024.

Vooreerst is in een streven naar administratieve ver-
eenvoudiging een reeks regels afgeschaft met betrekking 
tot de cursus of de documenten die kandidaten moeten 
downloaden. Bij wijze van voorbeeld kan er worden 
aangehaald dat het bezit van een rijbewijs en de voor-
legging van een uittreksel van het Centraal Strafregister 
geen voorwaarden meer zijn om te kunnen inschrijven.

Voorts zullen kandidaten die houder zijn van het 
GHSO (of een evenwaardig of hoger diploma) worden 
vrijgesteld van de cognitieve proef. Dit zal het aantal 
kandidaten voor die eerste proef aanzienlijk verminderen 
en het gemakkelijker maken voor brandweerscholen en 
hulpverleningszones om FGA-proeven te organiseren 
(proeven kunnen over twee dagen plaatsvinden in plaats 
van de huidige drie).

De regel met betrekking tot de wachttermijn van zes 
maanden voor de herinschrijving van niet-geslaagde 
kandidaten is eveneens afgeschaft. Vanaf 1 januari 
2024 zullen de kandidaten die niet zijn geslaagd voor 

La ministre insiste toutefois sur l’équilibre entre la 
demande d’augmentation du nombre d’écoles et d’étu-
diants, d’une part, et l’offre, la capacité de tous les 
secteurs de sécurité concernés et les possibilités de 
financement, d’autre part. C’est pourquoi la formation 
fait l’objet d’un suivi attentif et d’ajustements lorsque 
c’est nécessaire.

La ministre indique que le nouvel organe représen-
tatif des zones de secours a été créé par l’arrêté royal 
du 28 septembre 2023. Ses quatorze missions sont 
énumérées à l’article 7 de ce même arrêté. Cet organe 
a une fonction à la fois consultative et exécutive et 
permettra d’optimiser le fonctionnement des zones de 
secours et de garantir l’harmonisation des pratiques et 
l’interopérabilité.

Il est encore trop tôt pour dresser un bilan du nouveau 
cursus de formation sur la défense, la prévention et la 
sécurité. Du côté néerlandophone, la formation a débuté 
en septembre 2021. Étant donné qu’elle se déroule sur 
deux années scolaires, la première série d’étudiants 
n’a été diplômée qu’en juin 2023. On attend encore des 
informations de la part du ministère flamand de l’édu-
cation et de la formation concernant le choix éventuel 
des diplômés d’une profession dans le secteur de la 
sécurité. Du côté francophone, la formation a débuté 
en septembre 2022. La première série d’élèves ne sera 
diplômée qu’en juin 2024.

La ministre énumère ensuite les adaptations appor-
tées au CAF qui entreront en vigueur le 1er janvier 2024.

Tout d’abord, à titre de simplification administrative, une 
série de règles liées à la publication ou aux documents 
à télécharger par les candidats est supprimée. À titre 
d’illustration, on peut noter que le permis de conduire et 
l’extrait de casier judiciaire ne sont plus des conditions 
d’inscription.

Par ailleurs, les candidats titulaires du CESS (ou 
diplôme équivalent ou supérieur) seront dispensés de 
l’épreuve cognitive. Cela aura pour effet de diminuer de 
manière importante le nombre de candidats à cette pre-
mière épreuve et de faciliter l’organisation des épreuves 
CAF par les écoles du feu et les zones de secours (les 
épreuves pourront être organisées sur 2 jours à la place 
de 3 actuellement).

La règle relative au délai de six mois d’attente pour 
la réinscription des candidats qui ont échoué à une 
épreuve est également supprimée. À partir du 1er jan-
vier 2024, les candidats qui ont échoué à une épreuve 
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een GHA-proef zich dus meteen kunnen inschrijven voor 
een ander testmoment. Die maatregel zal het mogelijk 
maken om de motivatie van niet-geslaagde kandidaten 
niet te verliezen.

Tot slot zullen de modules 1 en 2 geldig zijn in alle 
brandweerscholen en hulpverleningszones die FGA-
proeven organiseren.

Daarnaast wordt er gewerkt aan aanpassingen die geen 
reglementaire wijzigingen vereisen, maar die ook een 
significant verschil zullen maken. Zo wordt de inhoud van 
de fysieke en de handvaardigheidsproeven geëvalueerd 
en wordt bekeken hoe de organisatie van de proeven 
nog beter kan worden afgestemd op de aanwervingen 
van de zones. Al deze aspecten moeten ertoe leiden dat 
de toegang voor vrijwilligers tot de brandweerdiensten 
wordt vergemakkelijkt, zonder in te boeten op kwaliteit.

— Brandrisico’s van elektrische voertuigen

De minister is zich er terdege van bewust dat de 
energietransitie, ook wat de voertuigen betreft, nieuwe 
uitdagingen meebrengt. In het algemeen zijn de bran-
drisico’s van voertuigen in parkings sterk toegenomen, 
onder meer door het gebruik van kunststoffen. Dat geldt 
met andere woorden ook voor voertuigen die aangedre-
ven worden door benzine of diesel.

Het belangrijkste nieuwe risico bij elektrische voer-
tuigen betreft de kans op herontsteking van de brand 
nadat deze is geblust. Daar waar een voertuig dat wordt 
aangedreven op veeleer conventionele brandstoffen 
na het doven ter plaatse kan achterblijven, is dat voor 
elektrische voertuigen niet mogelijk vanwege het grotere 
risico op herontsteking.

Het voorstel van reglementair kader bestaat onder 
meer uit het verplichten van een risicoanalyse voor alle 
parkings met meer dan tien voertuigen. Die risicoana-
lyse kan worden uitgevoerd op basis van de Regels 
van Goed Vakmanschap Brandveiligheid - Thema: 
Elektrische Voertuigen in Parkings, opgesteld door de 
vzw Fireforum, en dit met participatie van de verschillende 
betrokkenen. Als uit die risicoanalyse blijkt dat er aan 
bepaalde gevaren onvoldoende wordt tegemoetgekomen, 
moeten de noodzakelijke maatregelen worden getroffen. 
De verplichting inzake de risicoanalyse zal geleidelijk 
aan worden ingevoerd, waarbij de grootste en diepste 
parkings eerst aan bod moeten komen.

Voorts herinnert de minister eraan dat de geplan-
de maatregelen voor de aanwerving van vrijwilligers 
op 8 november jongstleden zijn besproken tijdens de 
commissievergadering.

du CAF pourront donc directement se réinscrire à une 
autre session. Cette mesure permettra de maintenir la 
motivation du candidat qui a échoué à une épreuve.

Enfin, les modules 1 et 2 seront valables dans l’en-
semble des écoles du feu et zones de secours qui 
organisent le CAF.

En outre, des travaux sont en cours sur des ajustements 
qui ne nécessitent pas de modifications réglementaires, 
mais qui auront une incidence significative. Il s’agit 
notamment de revoir le contenu des tests d’aptitudes 
physiques et manuelles et d’examiner comment l’organi-
sation des épreuves peut être encore mieux alignée sur 
les recrutements des zones. Tous ces aspects devraient 
faciliter l’accès des volontaires aux services d’incendie, 
sans compromettre la qualité.

— Risques d’incendie liés aux véhicules électriques

La ministre est bien consciente que la transition éner-
gétique, y compris en termes de véhicules, apporte de 
nouveaux défis. D’une manière générale, les risques 
d’incendie des véhicules dans les parkings ont aug-
menté de manière significative, en partie à cause de 
l’utilisation de matières plastiques. En d’autres termes, 
le problème se pose également avec les véhicules à 
l’essence ou au diesel.

Le principal nouveau risque lié aux véhicules élec-
triques concerne la probabilité que le feu reprenne après 
avoir été éteint. Alors qu’un véhicule alimenté par des 
carburants conventionnels peut être laissé sur place 
une fois l’incendie maîtrisé, cela n’est pas possible 
pour les véhicules électriques en raison du risque plus 
élevé de rallumage.

Le cadre réglementaire proposé prévoit notamment 
d’exiger une analyse des risques pour tous les parkings 
de plus de dix véhicules. Cette analyse de risque peut 
être réalisée sur la base du Code de bonne pratique 
Sécurité Incendie - Thème: Véhicules électriques dans 
les parkings, élaboré par l’asbl Fireforum, avec la partici-
pation des différents acteurs intéressés. Si cette analyse 
des risques montre que certains dangers ne sont pas 
suffisamment pris en compte, les mesures nécessaires 
doivent être prises. L’obligation d’analyse des risques 
sera introduite progressivement, en commençant par les 
parkings les plus grands et les plus profonds.

La ministre rappelle par ailleurs que les mesures 
prévues en ce qui concerne le recrutement des vo-
lontaires ont été discutées lors de la commission du 
8 novembre dernier.
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— Aanpassingen inzake de opleiding voor 
brandweervrijwilligers

De minister benadrukt het belang van vrijwilligers voor 
de werking van de brandweer en geeft aan dat het een 
uitdaging is om hun inzetbaarheid goed te organiseren. 
In dat kader werd de opleiding herzien. Het is de bedoe-
ling om de toegang tot de opleiding te faciliteren door 
een aanpassing van het federaal geschiktheidsattest. Er 
zullen nog verdere initiatieven worden genomen, onder 
meer in het kader van het project Vrijwilliger 2.0., waarbij 
de openheid bestaat om alle mogelijke ideeën, zoals 
verschillende categorieën van vrijwilligers, te bespreken. 
In het veld merkt men wel dat er een zekere consistentie 
gewaarborgd moet worden qua profielen om de zones 
operationeel te houden. Er wordt tevens vastgesteld dat 
er niet veel interesse is in een opgesplitste of gedeelte-
lijke opleiding, omdat de kandidaat-vrijwilligers in staat 
willen zijn om alle diensten te leveren.

De minister overloopt vervolgens de implementatie 
van de aanpassingen aan de opleiding. De basisoplei-
ding B01 zal worden hervormd met als achterliggend 
uitgangspunt een hoge graad van flexibiliteit en keuze-
vrijheid. Daarbij is de snelle inzetbaarheid van stagiairs 
van primordiaal belang. Ze zullen sneller kunnen worden 
ingezet voor de taken waarvoor ze de geschikte vorming 
hebben genoten.

In de nieuwe structuur beginnen alle kandidaten met 
een module Welzijn, die alle basiskennis omvat die nodig 
is om operationeel inzetbaar te zijn. Vervolgens worden 
via de daaropvolgende modules de mogelijke taken 
stelselmatig uitgebreid. De rol van de stagebegeleider 
is in dezen belangrijk. Hij waakt er immers over dat de 
stagiair enkel wordt ingezet voor taken waarvoor hij de 
noodzakelijke kennis en competenties heeft opgedaan. 
De herstructurering van de basisopleiding heeft ook tot 
gevolg dat er een vermindering is van 24 uur in de basis-
opleiding, die van 264 uur tot 240 uur wordt verminderd. 
De aanpassingen zullen normaal gezien ingaan vanaf 
1 januari 2024.

De minister onderstreept dat de permanente leercom-
missie tot doel heeft om over een permanente groep van 
deskundigen te beschikken om leerrijke interventies te 
bestuderen, zodat de procedures en de opleiding van de 
brandweerlieden kunnen worden verbeterd. Thans is een 
leercommissie al drie keer gevraagd om de aanpak van 
bepaalde incidenten te bestuderen. Dit bracht telkens de 
opstart van ad-hocoverheidsopdrachten mee. Bijgevolg 
ging kostbare tijd verloren vooraleer een incident en 
de nagelaten sporen konden worden geanalyseerd, 
vooraleer ter plaatse inlichtingen konden worden verza-
meld en vooraleer de getuigenissen van de betrokken 
hulpverleners konden worden gehoord. Een dergelijke 

— Modifications de la formation des pompiers 
volontaires

Soulignant l’importance des volontaires pour le fonc-
tionnement des services d’incendie, la ministre fait 
part du défi que représente l’organisation adéquate de 
leur déploiement. Dans ce contexte, la formation a été 
revue. L’intention est de faciliter l’accès à la formation 
en modifiant le certificat d’aptitude fédéral. D’autres 
initiatives seront prises, notamment dans le cadre du 
projet Volontaire 2.0, où peuvent être évoquées toutes 
les idées possibles, comme la création de plusieurs 
catégories de volontaires. Les acteurs de terrain notent 
cependant qu’une certaine cohérence doit être assurée 
en termes de profils pour que les zones restent opéra-
tionnelles. On constate par ailleurs que les formations 
fractionnées ou partielles ne suscitent guère d’intérêt, 
car les candidats volontaires veulent être capables de 
fournir tous les services.

La ministre passe ensuite en revue la mise en œuvre 
des modifications apportées à la formation. La forma-
tion de base B01 sera réformée avec, comme principe 
sous-jacent, un haut degré de flexibilité et de liberté de 
choix. À cet égard, la rapidité d’opérationnalisation des 
stagiaires est primordiale. Ils pourront être affectés plus 
rapidement aux tâches pour lesquelles ils ont reçu la 
formation appropriée.

Dans la nouvelle structure, tous les candidats com-
mencent par le module “bien-être”, qui couvre toutes 
les connaissances de base nécessaires pour être opé-
rationnel. Ensuite, les modules successifs permettent 
d’élargir systématiquement les missions possibles. Le 
rôle du maître de stage est important à cet égard. En 
effet, il veille à ce que le stagiaire ne soit affecté qu’à des 
missions pour lesquelles il a acquis les connaissances 
et les compétences nécessaires. La restructuration 
de la formation de base se traduit également par une 
réduction de 24 heures de la formation de base, qui 
passe de 264 heures à 240 heures. Les changements 
prendront normalement effet à partir du 1er janvier 2024.

La ministre souligne que la commission permanente 
d’apprentissage a pour objectif de disposer en perma-
nence d’un groupe d’experts pour étudier les interven-
tions instructives, en vue d’améliorer les procédures et 
la formation des pompiers. À ce jour, une commission 
d’apprentissage a déjà été sollicitée à trois reprises pour 
étudier la gestion de certains incidents. Cela a impliqué 
à chaque fois le lancement de marchés publics ad hoc. 
En conséquence, un temps précieux est perdu avant de 
pouvoir analyser un incident et les traces qu’il laisse, 
de recueillir les informations sur place mais les souve-
nirs des intervenants impliqués. Une telle commission 
permanente pourra se rendre sur place immédiatement 
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permanente commissie zal zich onmiddellijk na een 
interessante en leerrijke interventie ter plaatse kunnen 
begeven en onderzoek kunnen verrichten. Bovendien 
zal ze de brandveiligheid kunnen onderzoeken, wat op 
zijn beurt het werk van de brandweerdiensten zal kun-
nen bevorderen.

— Financiering van de brandweer

Als gevolg van het herfinancieringsplan 2021-2024 dat 
de federale regering in 2020 heeft aangenomen, zijn de 
toelagen voor de hulpverleningszones en de DBDMH 
in 2024 met ongeveer 36 miljoen euro gestegen ten 
opzichte van 2020, ondanks de lineaire besparingen die 
ook een weerslag hadden op die kredieten.

Vanaf 2024 zal de som van de federale toelagen voor 
hulpverleningszones en de DBDMH 189 miljoen euro 
bedragen. Het zal aan de volgende regering zijn om te 
beslissen of eventueel een nieuw financieringstraject 
wordt ingevoerd.

Voorts herinnert de minister aan het koninklijk besluit 
van 27 juni 2022 tot vaststelling van de verhouding op 
31 december 2007 tussen de middelen van de gemeen-
ten en de federale overheid, alsook de inkomsten- en 
uitgavenposten die in aanmerking worden genomen om 
deze verhouding te berekenen, bepaalt dat de berekening 
voor de jaren na 2007 wordt uitgevoerd op basis van de 
gegevens die betrekking hebben op het jaar dat voor-
afgaat aan het jaar waarin de parlementsverkiezingen 
worden gehouden. Het gaat dus om de gegevens van 
het jaar 2023, aangezien de parlementsverkiezingen 
zijn gepland voor juni 2024.

Deze berekening zal aan het begin van 2024 worden 
uitgevoerd, aangezien de noodzakelijke gegevens dan 
pas bekend zullen zijn. Het gaat hierbij om de gezond-
heids- en de consumptieprijsindex van december 2023 
aan de ene kant en het bedrag van de realisaties in 
vastleggingskredieten van de Federale Staat aan de 
andere kant. Het resultaat van deze berekening zal 
worden gecommuniceerd aan de hulpverleningszones.

— Eindeloopbaanregime voor brandweerlieden

De minister heeft de terechte bezorgdheden van 
de brandweerlieden gehoord en heeft meermaals sa-
mengezeten met de verschillende partners. Ze treft 
dan ook een aantal concrete maatregelen voor het 
eindeloopbaanregime.

Ter uitvoering van het begrotingstraject waartoe de 
federale regering in oktober 2020 heeft beslist, zullen 
de hulpverleningszones in 2024 een 3,212 miljoen euro 
extra ontvangen. Die extra middelen moeten worden 

après une intervention intéressante et instructive et 
mener une enquête. En outre, elle mènera également 
des recherches sur la sécurité incendie, qui pourront 
à leur tour soutenir le travail des services d’incendie.

— Financement des services d’incendie

Suite au plan de refinancement 2021-2024 décidé 
par le gouvernement fédéral en 2020, les dotations 
aux zones de secours et au SIAMU ont augmenté de 
quelque 36 millions d’euros en 2024 par rapport à 2020, 
et ce, malgré les économies linéaires ayant également 
touché ces crédits.

À partir de l’année 2024, le total des dotations fédérales 
aux zones de secours et au SIAMU se chiffrera à 189 
millions d’euros. Il reviendra au prochain gouvernement 
de se prononcer sur l’instauration éventuelle d’une 
nouvelle trajectoire de financement.

La ministre rappelle par ailleurs que l’arrêté royal du 
27 juin 2022 déterminant le ratio au 31 décembre 2007 
entre les moyens des autorités communales et fédérale, 
ainsi que les postes des revenus et des dépenses qui 
entrent en ligne de compte pour calculer ce ratio prévoit 
que le calcul pour les années postérieures à 2007 est 
effectué sur la base des données relatives à l’année 
qui précède celle au cours de laquelle les élections 
législatives se tiennent. Il s’agit donc des données de 
l’année 2023, les élections législatives étant prévues 
pour le mois de juin 2024.

Ce calcul sera effectué au début de l’année 2024, car 
les données nécessaires ne seront pas connues avant 
cette date. Il s’agit de l’indice santé et de l’indice des 
prix à la consommation de décembre 2023, d’une part, 
et du montant des réalisations en crédits d’engagement 
de l’État fédéral, d’autre part. Le résultat de ce calcul 
sera communiqué aux zones de secours.

— Régime de fin de carrière pour les pompiers

La ministre a entendu les préoccupations légitimes 
des pompiers et a rencontré les différents partenaires 
à plusieurs reprises. Elle prend par conséquent un 
certain nombre de mesures concrètes pour le régime 
de fin de carrière.

En exécution de la trajectoire budgétaire décidée par 
le gouvernement fédéral en octobre 2020, les zones de 
secours recevront un montant complémentaire de 3,212 
millions d’euros en 2024. Ces moyens complémentaires 
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besteed aan de financiering van de maatregelen voor 
de ontwikkeling van een loopbaaneindebeleid voor het 
operationeel personeel van de hulpverleningszones. 
De zones zijn hiervan op de hoogte gebracht in een 
rondzendbrief van 23 oktober 2023, waarin eveneens 
wordt verwezen naar een verklarend document dat 
door de FOD Binnenlandse Zaken is opgesteld om 
de bestaande en in ontwerp zijnde maatregelen in het 
statuut toe te lichten.

Na de stemming van de federale begroting zal het 
definitieve bedrag (per zone) van de federale toelagen per 
brief aan elke hulpverleningszone worden meegedeeld.

Het is de bedoeling dat de zones een eindeloopbaan-
beleid voeren waarin rekening wordt gehouden met de 
leeftijdspiramide en waarin er geanticipeerd wordt op 
het einde van de loopbaan van de betrokkenen. De 
bestaande en toekomstige eindeloopbaanmaatregelen 
van het statuut moeten worden toegepast en de zone 
moet hierrond een concreet beleid voeren.

De zones zullen hun eindeloopbaanbeleid, inclusief 
de leeftijdspiramide, ook moeten opnemen in het meerja-
renbeleidsplan. Bij het opstellen van het personeelsplan 
moet rekening worden gehouden met het eindeloopbaan-
beleid en de leeftijdspiramide. Dit is opgenomen in twee 
ontwerpen van wijzigingsbesluiten. Aldus kunnen de 
zonale overheid, de vakbonden en de toezichthoudende 
overheid het beleid ter zake beter opvolgen.

De minister somt een aantal mogelijke maatregelen op 
dit vlak op: de aanwerving of bevordering van personeel 
om de opnieuw aan het werk gezette personeelsleden te 
vervangen zodat de operationaliteit gegarandeerd blijft of 
de uitwerking van een personeelsomkadering die beter 
is afgestemd op de leeftijd. Bij dat laatste kan gedacht 
worden aan het verstrekken van opleiding voor de uit-
oefening van de nieuwe functie, bijscholing, persoonlijke 
ontwikkeling met het oog op eventuele niet-operationele 
taken … De zones moeten tegen 30 september 2024 
de verantwoording bezorgen aan de toezichthoudende 
overheid omtrent de bijkomende middelen.

Tot slot werkt de minister aan een ontwerp van konink-
lijk besluit dat voorziet in een stelsel van loopbaanonder-
breking vanaf 50 of 55 jaar, waarbij men onder bepaalde 
voorwaarden vier vijfde of halftijds kan werken en een 
uitkering van de Rijksdienst voor Arbeidsvoorziening 
(RVA) ontvangt.

Momenteel wordt met de Union des Villes et Communes 
nagedacht over de eventuele uitbreiding van de op-
drachten van de raad van burgemeesters tot de civiele 
veiligheid. De minister beklemtoont dat haar diensten 

doivent être consacrés au financement des mesures 
pour développer une politique de fin de carrière pour le 
personnel opérationnel des zones de secours. Les zones 
en ont été informées par une circulaire du 23 octobre 
2023 qui renvoie également vers un document explicatif 
rédigé par les services du SPF Intérieur afin d’expliquer 
les mesures existantes dans le statut, ainsi que les 
mesures en projet.

Le montant définitif (par zone) des dotations fédérales 
sera communiqué par courrier à chaque zone de secours 
par un courrier, après le vote du budget fédéral.

L’objectif est que les zones aient une politique de fin 
de carrière qui tienne compte de la pyramide des âges 
et anticipe la fin de carrière des personnes concernées. 
Les mesures de fin de carrière existantes et futures du 
statut doivent être appliquées et la zone doit disposer 
d’une politique concrète à cet égard.

Les zones devront également inclure leur politique 
de fin de carrière, y compris la pyramide des âges, 
dans le programme pluriannuel de politique générale. 
La politique de fin de carrière et la pyramide des âges 
doivent être prises en compte lors de l’élaboration du 
plan de personnel. C’est ce que prévoient deux projets 
d’arrêtés modificatifs. Cela permettra à l’autorité zonale, 
aux syndicats et à l’autorité de contrôle de mieux suivre 
la politique en la matière.

La ministre énumère un certain nombre de mesures 
envisageables dans ce domaine: le recrutement ou la 
promotion de personnel pour remplacer le personnel 
redéployé afin de garantir l’opérationnalité ou l’élaboration 
d’un organigramme mieux adapté à l’âge. Ce dernier 
point pourrait inclure la mise en place de formations 
pour l’exercice de la nouvelle fonction, la formation conti-
nue, le développement personnel en vue d’éventuelles 
tâches non opérationnelles… Les zones devront fournir 
à l’autorité de tutelle, avant le 30 septembre 2024, une 
justification des moyens supplémentaires.

Enfin, la ministre prépare un projet d’arrêté royal 
prévoyant un système d’interruption de carrière à par-
tir de 50 ou 55 ans, permettant de travailler à quatre 
cinquièmes ou à mi-temps sous certaines conditions 
et de bénéficier d’une allocation de l’Office national de 
l’emploi (ONEm).

Une réflexion est en cours avec les Unions des villes 
et communes sur une éventuelle extension des missions 
du conseil des bourgmestres au domaine de la sécurité 
civile. La ministre souligne que ses services ont fait des 
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voorstellen hebben gedaan die zijn voorgelegd aan de 
verenigingen van steden en gemeenten, die bepaalde 
aanpassingen wensen. De besprekingen zullen worden 
hervat na de ontvangst en analyse van die nieuwe voor-
stellen. Drie doelen staan daarbij centraal: het actualise-
ren van de samenstelling van de raad, het actualiseren 
van de werking van de raad en het uitbreiden van zijn 
bevoegdheden.

— Gebruik van camera’s door de operationele diensten 
van de Civiele Veiligheid

Het voorontwerp van wet ter zake strekt ertoe het 
gebruik van permanent vaste, tijdelijk vaste en mobiele 
camera’s mogelijk te maken voor de operationele diensten 
van de Civiele Veiligheid. Het voorontwerp heeft nog 
geen betrekking op bodycams en intelligente camera’s. 
Voor de bodycams zijn er nog bijkomende adviezen 
en analyses nodig. Die werden opgevraagd. Nadat de 
vereiste analyses zijn bekomen, zal worden getracht 
via een apart initiatief de mogelijkheid om bodycams te 
gebruiken in de reglementering in te schrijven. Gezien 
de mogelijkheden die het huidige voorontwerp biedt, 
was het echter van cruciaal belang dat het proces wordt 
voortgezet opdat om de diensten, binnen de contouren 
van het voorontwerp, toe te laten zo snel mogelijk de 
camera’s te gebruiken.

Dergelijke camera’s zullen voor de volgende doelein-
den kunnen worden gebruikt: een overzicht krijgen van 
de interventiezone; de situatie evalueren en de evolutie 
van het incident volgen; toezien op de interventiezone 
of, preventief, op andere gebieden die een bijzonder 
risico inhouden; voorwerpen, lichamen of incidenten 
opsporen en personeel beschermen. Ze kunnen ook 
worden gebruikt in het kader van een noodplanning of 
het beheer van noodsituaties.

Het wetsontwerp zal heel binnenkort worden voor-
gelegd aan de Ministerraad en daarna zo snel mogelijk 
aan het Parlement.

— Nieuwe informatiecampagne over de camerawet 
van 2007

De nieuwe informatiecampagne inzake de wet van 
21 maart 2007 tot regeling van de plaatsing en het ge-
bruik van bewakingscamera’s zal gelanceerd worden 
in het tweede kwartaal van 2024, in aanloop van de 
vakantieperiode, wanneer doorgaans een verhoging van 
nieuwe bewakingscamera’s wordt waargenomen. Het 
is de bedoeling om in de vervanging te voorzien van de 
thans gebruikelijke informatiebrochures die aan lokale 
besturen en politiezones worden verspreid voor de sen-
sibilisering van natuurlijke personen en rechtspersonen.

propositions qui ont été soumises aux Unions qui ont 
émis le souhait de certaines adaptations. Les discussions 
reprendront après réception et analyse de ces nouvelles 
propositions. Cette réflexion est axée sur trois objectifs 
principaux: la mise à jour de la composition du conseil, 
la mise à jour de son fonctionnement et l’extension de 
ses compétences.

— Utilisation de caméras par les services opérationnels 
de la Sécurité civile

L’avant-projet de loi à cet égard vise à permettre aux 
services opérationnels de la Sécurité civile d’utiliser 
des caméras fixes permanentes et des caméras fixes et 
mobiles temporaires. Cet avant-projet de loi ne concerne 
pas encore les caméras-piéton et les caméras intelli-
gentes. En ce qui concerne les caméras-piéton, des 
avis et analyses complémentaires sont nécessaires et 
ont été demandés. Après que les analyses nécessaires 
auront été obtenues, l’on tentera d’inscrire dans la régle-
mentation la possibilité d’utiliser des bodycams. Compte 
tenu des possibilités offertes par l’actuel avant-projet 
de loi, il était toutefois crucial d’avancer pour permettre 
aux services d’utiliser le plus rapidement possible ces 
caméras, dans les limites fixées par ledit avant-projet.

Les caméras visées pourront être utilisées aux fins 
suivantes: obtenir un aperçu de la zone d’intervention, 
évaluer la situation et suivre l’évolution de l’incident, 
surveiller la zone d’intervention ou de manière pré-
ventive d’autres lieux présentant un risque particulier, 
repérer des objets, des corps ou des incidents; protéger 
le personnel, ou encore être utilisée dans le cadre de 
la planification d’urgence et de la gestion de situations 
d’urgence.

Le projet de loi sera très prochainement soumis au 
Conseil des ministres et au Parlement dès que possible.

— Nouvelle campagne d’information sur la loi caméras 
de 2007

La nouvelle campagne d’information sur la loi du 
21 mars 2007 réglant l’installation et l’utilisation de 
caméras de surveillance sera lancée au cours du deu-
xième trimestre de 2024, à l’approche de la période 
estivale, période où l’on observe généralement une 
augmentation du nombre de nouvelles caméras de 
surveillance. L’objectif est de remplacer les brochures 
d’information classiques aujourd’hui distribuées aux 
autorités et zones de police locales pour sensibiliser 
les personnes physiques et morales.
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— Agressie tegen de brandweer

De minister meent dat de suggesties van de heer 
Demon inzake de anonimisering en het gebruik van het 
postadres van de zone bij het doen van een aangifte, 
terecht zijn. De minister heeft reeds in mei 2022 aan 
de minister van Justitie gevraagd om te bekijken wat 
mogelijk is. Ondanks herhaalde contactopnames moet 
de minister evenwel vaststellen dat zulks tot op heden 
nog niet tot een aanpassing heeft geleid.

De minister zal blijven inzetten op een betere be-
scherming van de brandweerlieden en ambulanciers. 
Naar aanleiding van de komende jaareindeperiode 
zal opnieuw een communicatiecampagne gelanceerd 
worden om duidelijk te maken dat agressie en geweld 
ten aanzien van brandweerlieden onaanvaardbaar is.

— Actieplan voor de noodcentrales

Het aangekondigde plan behelst een aantal initiatieven 
die al aan de gang zijn, maar verbetert ook bepaalde 
aspecten van het huidige beleid. Vanzelfsprekend is het 
de bedoeling de werking van de noodcentrales 112 en 
101 structureel te verbeteren. Dit project zal geïntegreerd 
en multidisciplinair worden ingevuld en geleid door de 
FOD Binnenlandse Zaken, de federale politie, de FOD 
Volksgezondheid en de FOD BOSA.

De taskforce en het stuurcomité die daartoe zullen 
worden opgericht, krijgen een duidelijke opdracht: de 
specifieke problematische aspecten analyseren, rea-
listische scenario’s voorstellen, prioriteiten stellen en 
concrete oplossingen naar voren schuiven. De aldus 
opgezette structuren zullen zich toeleggen op verschil-
lende thema’s, gaande van een nog efficiëntere rekru-
tering en meer aandacht voor het beleid om personeel 
aan boord te houden, tot welzijn op het werk.

Voorts stipt de minister aan dat uiteraard rekening zal 
worden gehouden met de aanbevelingen uit de audit 
waaraan de noodcentrales 112 op haar initiatief worden 
onderworpen.

De opgerichte taskforce en stuurgroep werken binnen 
de huidige budgettaire context. De minister stelt vol-
doende middelen ter beschikking voor de verschillende 
initiatieven en dan voornamelijk voor de bijkomende 
aanwervingen in de centrales 112 en 101.

In totaal worden dit jaar voor de beide centrales 102 
nieuwe krachten in dienst genomen. Nog niet iedereen 
is al in dienst kunnen treden, wegens opzeggingster-
mijnen bij de huidige werkgever. De inspanningen om 

— Agressions contre les pompiers

La ministre estime que les suggestions de M. Demon 
concernant l’anonymisation et l’utilisation de l’adresse 
postale de la zone lors des dépôts de plainte sont perti-
nentes. La ministre a demandé dès mai 2022 au ministre 
de la Justice d’examiner ce qu’il était possible de faire 
en la matière. Malgré des prises de contact répétées, 
la ministre doit cependant constater que sa demande 
est pour l’instant restée lettre morte.

La ministre continuera d’œuvrer au renforcement 
de la protection des pompiers et des ambulanciers. La 
période de fin d’année approchant, une nouvelle cam-
pagne de communication sera lancée pour souligner 
que tout acte d’agression ou de violence à l’égard des 
pompiers est inacceptable.

— Le plan d’action pour les centrales de secours

Le plan annoncé s’appuie sur un certain nombre 
d’initiatives déjà en cours, mais apporte également un 
certain nombre d’améliorations à la politique en place. 
L’objectif est évidemment d’améliorer le fonctionnement 
des centrales d’urgence 112 et 101 sur le plan struc-
turel. Ce projet fera l’objet d’une approche intégrée et 
multidisciplinaire et sera porté par le SPF Intérieur, la 
Police Fédérale, le SPF Santé publique et le SPF BOSA 
porteront ce projet ensemble.

La taskforce et le comité de pilotage qui seront mis en 
place auront une mission claire: analyser les dimensions 
problématiques spécifiques, formuler des scénarios 
réalistes, fixer des priorités et avancer des solutions 
concrètes. Les structures ainsi créées travailleront sur 
plusieurs thèmes, allant d’un recrutement encore plus 
efficace à une plus grande attention portée aux politiques 
de rétention du personnel et de bien-être au travail.

Par ailleurs, la ministre indique que les recommanda-
tions qui résulteront de l’audit mené dans les centrales 
d’urgence 112 à son initiative seront évidemment prises 
en compte.

La taskforce et le comité de pilotage créés opèrent dans 
le contexte budgétaire actuel. La ministre dégage des 
moyens suffisants pour mener les différentes initiatives 
et surtout pour procéder aux recrutements additionnels 
dans les centrales 112 et 101.

Un total de 102 nouveaux candidats pour les deux 
types de centrales seront engagés cette année. Tous 
les candidats ne sont pas encore entrés en service car 
il faut tenir compte des délais de préavis que ceux-ci 
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personeel te werven zullen in de volgende weken en 
maanden worden voortgezet.

Er werden bijkomende middelen uitgetrokken voor 
investeringen in de noodcentrales. Die inspanningen 
zullen worden voortgezet en zullen worden aangestuurd 
door de multidisciplinaire taskforce en de stuurgroep. 
Er zal in het bijzonder moeten worden ingezet op het 
aanwervings- en retentiebeleid. De minister wacht in dit 
kader de resultaten van de audit voor de noodcentrales 
112 af, die immers gevolgen kunnen hebben voor de 
beoogde wijziging van de aanpak.

— Bovenprovinciale architectuur voor de noodcentrales 
112

Zeven van de negen noodcentrales 112 werkten al in 
een bovenprovinciale context, met goed resultaat. Zo 
gingen bijvoorbeeld in oktober 2023 5.573 van de in totaal 
128.797 noodoproepen in zogenaamde overflow, wat 
betekent dat ze door andere centrales werden behandeld 
dan de noodcentrales 112 die voor het desbetreffende 
gebied bevoegd zijn. Alleen al in oktober 2023 konden 
aldus 5.573 burgers die dringende hulp nodig hadden, 
sneller worden geholpen.

De laatste noodcentrale 112 die nog niet naar de 
bovenprovinciale architectuur was gemigreerd, namelijk 
die van West-Vlaanderen, heeft op 21 november 2023 
de overstap gemaakt.

Dankzij die migratie zijn de noodcentrales 112 thans 
allemaal opgenomen in de bovenprovinciale architectuur. 
Na een overgangsperiode, waarin de operatoren volop 
zullen kunnen wennen aan de nieuwe werkomstandig-
heden, zal de bovenprovinciale werking volledig opera-
tioneel zijn vanaf 15 januari 2024. Op die manier zullen 
nog meer noodoproepen kunnen worden afgehandeld 
door andere centrales en zullen mensen in nood nog 
sneller kunnen worden geholpen.

— NCCN

Er staat een voorontwerp van wet betreffende het 
Nationaal Crisiscentrum in de steigers. Het heeft onder 
meer tot doel de organisatie en de werking duidelijker 
af te bakenen (de coördinatierol, de informatiestroom, 
de uitvoering en de opvolging van de maatregelen, de 
opdrachten enzovoort).

De besluitvorming tijdens een federale fase wordt 
daarentegen behandeld in het voorontwerp van wet 
betreffende de noodplanning en het crisisbeheer, dat de 
minister zo spoedig mogelijk wil voltooien. In afwachting 

doivent prester auprès de leur employeur actuel. Les 
efforts de recrutement seront également maintenus 
dans les semaines et mois à venir.

Des moyens supplémentaires ont été dégagés pour 
investir dans les centrales d’urgence. Ces efforts se 
poursuivront et seront ajustés par la taskforce multi-
disciplinaire et le comité de pilotage. Il conviendra en 
particulier de se concentrer sur la politique de recrute-
ment et de rétention. À cet égard, la ministre attend les 
conclusions de l’audit relatif aux centrales d’urgence 
112, qui pourraient en effet avoir des conséquences sur 
la modification envisagée de la stratégie.

— Système supraprovincial pour les centrales 
d’urgence 112

Sept des neuf centrales d’urgence 112 travaillaient 
déjà dans le contexte supraprovincial, ce qui a eu des 
résultats positifs. En octobre 2023, par exemple, sur un 
total de 128.797 appels d’urgence, 5.573 sont passés 
en ‘overflow’: en d’autres termes, ils ont été traités pas 
d’autres centrales que les centrales d’urgence 112 
territorialement compétentes. Cela signifie que rien 
qu’en octobre 2023, 5.573 citoyens qui avaient besoin 
d’une aide urgente ont pu obtenir celle-ci plus rapidement.

La migration vers l’architecture supra-provinciale, de 
la dernière centrale d’urgence 112 restante, à savoir celle 
de Flandre orientale, a été réalisée le 21 novembre 2023.

Grâce à cette migration, les centrales d’urgence 112 
sont désormais connectées au système supraprovincial. 
Après une période de transition, qui permettra aux opé-
rateurs de s’acclimater pleinement, le fonctionnement 
supraprovincial complet sera opérationnel à partir du 
15 janvier 2024. Cela permettra à un nombre encore 
plus important d’appels d’urgence d’être pris en charge 
par d’autres centres et d’aider encore plus rapidement 
les personnes dans le besoin.

— NCCN

Un avant-projet de loi relatif au Centre de crise na-
tional est en cours de rédaction. Il vise notamment à 
clarifier son organisation et son fonctionnement (rôle de 
coordination, flux d’informations, exécution et suivi des 
mesures, missions, etc.).

La prise de décision lors d’une phase fédérale est par 
contre traitée dans l’avant-projet de loi relatif à la planifi-
cation d’urgence et à la gestion de crise, que la ministre 
entend finaliser dans les meilleurs délais. Entre-temps, 
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zullen de politieke besprekingen van het voorontwerp van 
wet betreffende het NCCN gewoon worden voortgezet.

Het NCCN streeft voortdurend naar synergie door 
partners te betrekken en zijn coördinerende rol waar 
te maken.

Hoewel het OCAD en het NCCN voortaan een ge-
meenschappelijke structuur zullen delen, is het belangrijk 
dat beide diensten elk hun eigen karakter behouden. In 
de aanbevelingen van de parlementaire onderzoeks-
commissie ‘Terroristische aanslagen’ werd overigens 
benadrukt dat de dienst die verantwoordelijk is voor de 
dreigingsanalyse (met andere woorden het OCAD) en de 
dienst die de nodige maatregelen bepaalt (het NCCN) 
onafhankelijk moeten kunnen blijven functioneren. Het 
OCAD moet volledig onafhankelijk kunnen handelen 
bij het analyseren van de dreiging en het bepalen van 
het dreigingsniveau, op basis van vaste criteria. De 
onderzoekscommissie was er dus niet voor te vinden 
om het OCAD aan het Nationaal Crisiscentrum aan 
elkaar te koppelen.

In verband met de stand van zaken van de contrac-
tuele wervingen om het Nationaal Crisiscentrum te 
versterken, stipt de minister aan dat het NCCN dankzij 
de fast-trackprocedure zijn diensten tijdens de zomer 
van 2023 in heel korte tijd heeft kunnen versterken met 
26 vte’s.

— Aanbevelingen van de expertenstudie inzake het 
crisisbeheer

Met betrekking tot de aanbevelingen inzake de bur-
gerparticipatie en het opwaarderen van de herstelfase 
tot een volwaardig onderdeel van het crisisbeheer, wijst 
de minister erop dat de teksten van het codificatieproject 
voorzien in de mogelijkheid voor de bevoegde overheden 
(burgemeesters, gouverneurs en minister) om burgers 
te betrekken bij hun verschillende opdrachten inzake 
noodplanning en crisisbeheer.

Inzake de herstelperiode worden een aantal basis-
bepalingen opgenomen in de codificatie. Zo werd bij-
voorbeeld ingeschreven dat tijdens de overgang tussen 
de crisis en de herstelperiode een post-crisisoverzicht 
dient te worden opgesteld, waarin de aandachtspunten 
voor de herstelperiode worden beschreven. Ook wordt 
voorzien in een herstelcoördinator op het niveau van de 
gouverneur. Op gemeentelijk vlak wordt een dergelijke 
herstelcoördinator optioneel en op nationaal vlak zal per 
crisis een medewerker van het NCCN worden aangesteld 
voor deze functie.

Voor de goede afhandeling van het herstel na een 
crisis is de inzet van de gefedereerde entiteiten evenwel 

les discussions politiques relatives à l’avant-projet de 
loi sur le NCCN se poursuivront.

Le NCCN recherche constamment des synergies 
en réunissant les partenaires autour de la table et en 
assumant son rôle de coordination.

Si l’OCAM et le NCCN occuperont désormais une 
structure commune, il est important toutefois que ces 
deux services restent distincts. Les recommandations 
de la commission parlementaire “Attentats terroristes” 
soulignaient d’ailleurs que le service responsable de 
l’analyse de la menace (c’est-à-dire l’OCAM) et le ser-
vice responsable de la détermination des mesures (le 
NCCN) devaient continuer à fonctionner de manière 
indépendante. L’OCAM doit rester totalement indépen-
dant dans l’analyse de la menace et la détermination 
du niveau de menace sur la base de critères établis. La 
commission d’enquête ne jugeait donc pas opportun de 
rattacher l’OCAM au Centre de crise.

En ce qui concerne l’état d’avancement des sélec-
tions contractuelles pour renforcer le Centre de crise, la 
ministre indique que, grâce à la procédure “fast track”, 
le NCCN a réussi à renforcer ses services de 26 ETP 
en très peu de temps pendant l’été 2023.

— Recommandations de l’étude d’experts en matière 
de gestion de crise

S’agissant des recommandations sur la participation 
citoyenne et la revalorisation de la phase de rétablisse-
ment pour en faire une partie intégrante de la gestion 
de crise, la ministre indique que les textes du projet de 
codification prévoient la possibilité pour les autorités 
compétentes (les bourgmestres, les gouverneurs et le 
ministre) d’associer les citoyens aux différentes missions 
liées à la planification d’urgence et à la gestion de crise.

S’agissant de la phase de rétablissement, plusieurs 
dispositions fondamentales figurent dans la codification. 
Il est par exemple prévu d’assurer, durant la transition 
entre la phase de crise et la phase de rétablissement, 
un suivi post-crise qui décrira les éléments à surveiller 
durant la phase de rétablissement. Il est aussi prévu de 
désigner un coordinateur de rétablissement au niveau 
du gouverneur. Au niveau communal, la désignation de 
ce coordinateur sera optionnelle, tandis qu’au niveau 
national, un collaborateur du NCCN sera désigné, à 
chaque crise, pour remplir cette fonction.

La mobilisation des entités fédérées sera toutefois 
indispensable pour gérer correctement la phase de 
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onontbeerlijk. De federale regelgeving, die eerder van 
algemene aard is, zal dus nog geconcretiseerd en aan-
gevuld kunnen worden via een samenwerkingsakkoord.

– Nationale responsstrategie voor hybride dreigingen

Het NCCN werkt, binnen het Platform Hybride 
Dreigingen, samen met Defensie, de Algemene Dienst 
Inlichting en Veiligheid (ADIV), de Veiligheid van de Staat 
(VSSE), het Coördinatieorgaan voor de dreigingsanalyse 
(OCAD), de federale politie en de FOD Buitenlandse 
Zaken, aan een nationale responsstrategie voor hybride 
dreigingen op het nationale niveau.

Deze aanpak zal zijn plaats krijgen binnen zowel 
de nationale als de internationale structuren, opdat er 
tijdig en adequaat gereageerd kan worden op hybride 
dreigingen. Aldus zal de aanpak bijdragen aan een 
samenleving die weerbaar is tegen hybride dreigingen. 
De verdere operationalisering zal in een volgende fase 
plaatsvinden.

— Live Enrollment

De diensten van de FOD Binnenlandse Zaken heb-
ben meermaals overleg gepleegd met de sector van de 
fotografen over de pasfoto’s in het kader van het project 
Live Enrollment en hebben daarbij steeds alle vragen 
beantwoord.

De pilootfase van het project Live Enrollment werd 
in juni 2023 met succes afgerond en er heerste tevre-
denheid bij de burgers en de gemeenten. Het project 
bevindt zich momenteel in de uitrolfase. 115 gemeenten 
hebben al het nodige materiaal ontvangen om de live 
enrollment te gebruiken.

De diensten evalueren geregeld de implementatie 
van de live enrollment in de gemeenten en doen de 
nodige aanbevelingen. De minister herinnert eraan dat 
de overstap naar live enrollment in de gemeenten op 
vrijwillige basis gebeurt. Burgers kunnen dus nog steeds 
een beroep doen op beroepsfotografen voor hun foto’s en 
bijgevolg blijven deze fotografen partners in het proces 
voor de uitreiking van de identiteitskaarten.

— Mobiele identiteit

Inzake de contouren van het project mobiele identiteit 
en de beschermingen die het vereist, bepaalt het ontwerp 
tot hervorming van de Europese eIDAS-reglementering 
dat elke lidstaat de verplichting zal hebben om ten 
laatste 18 tot 24 maanden na de inwerkingtreding van 

rétablissement après une crise. La réglementation fédé-
rale, de nature plutôt générale, devra donc encore être 
concrétisée et étoffée dans un accord de coopération.

— Stratégie nationale en matière de priorités nationales 
en réponse des menaces hybrides

Le NCCN œuvre à l’élaboration d’une stratégie natio-
nale en matière de priorités nationales en réponse des 
menaces hybrides au sein de la plateforme sur les 
menaces hybrides, avec la Défense, le Service général 
du renseignement et de sécurité (SGRS), la Sûreté de 
l’État (VSSE), l’Organe de coordination pour l’analyse de 
la menace (OCAM), la police fédérale et le SPF Intérieur.

Cette stratégie sera intégrée dans les structures 
nationales et internationales, pour permettre de réagir 
à temps et adéquatement aux menaces hybrides. Cette 
stratégie contribuera ainsi à la création d’une société 
capable de se défendre face aux menaces hybrides. 
La poursuite de l’opérationnalisation aura lieu dans une 
phase ultérieure.

— Projet “Live Enrollment”

Les services du SPF Intérieur se sont concertés à 
plusieurs reprises avec le secteur des photographes 
à propos des photos d’identité dans le cadre du projet 
“Live Enrollment” et ils ont, à cette occasion, toujours 
répondu à toutes les questions.

La phase-pilote du projet “Live Enrollment” s’est ache-
vée avec succès en juin 2023 et a donné satisfaction 
aux citoyens et communes participants. Ce projet est 
en cours de déploiement, 115 communes ayant déjà 
reçu le matériel nécessaire pour utiliser le système de 
Live Enrollment.

Les services évaluent régulièrement la mise en œuvre 
du système de Live Enrollment dans les communes et 
formulent les recommandations nécessaires à cet égard. 
La ministre rappelle que les communes seront libres 
d’adopter ou non ce système. Les citoyens pourront donc 
toujours faire appel à des photographes professionnels 
pour réaliser leurs photos d’identité, ceux-ci demeurant 
donc des partenaires dans le processus de délivrance 
des cartes d’identité.

— Identité mobile

En ce qui concerne les contours du projet de l’iden-
tité mobile et les protections qu’il implique, le projet de 
révision de la réglementation européenne eIDAS prévoit 
que chaque État membre aura l’obligation de mettre à 
disposition, au plus tard dans les 18 à 24 mois après 
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de verordening (gepland voor begin 2024) een digital 
identity wallet ter beschikking te stellen.

In België zal die portefeuille voor digitale identiteit de 
vorm aannemen van een app die op een smartphone kan 
worden gebruikt (MyGov.be) en waarvan de diensten het 
mogelijk moeten maken om de titularis te identificeren en 
te authenticeren, om documenten, attesten, gegevens 
of attributen op te slaan en te delen, en elektronische 
handtekeningen en elektronische zegels aan te maken. 
De FOD BOSA is verantwoordelijk voor het ontwikke-
lingsprogramma van MyGov.be. Controlemechanismen 
zullen het niet-toegestaan delen van de gegevens moeten 
voorkomen op basis van het principe privacy by design.

Een van de functies van de portefeuille bestaat in 
de ontwikkeling van de digitale identiteit op mobiele 
toestellen. Aldus wordende functies van de elektroni-
sche identiteitskaart digitaal gemaakt; dat houdt meer 
bepaald de mogelijkheid in om met behulp van mobiele 
toestellen elektronisch te identificeren, te authenticeren 
en te tekenen. Die digitale identiteit zal de vorm aanne-
men van een volgens de norm van het digitale rijbewijs 
gestructureerd bestand, dat identiteitsgegevens uit het 
Rijksregister moet verschaffen. Dat bestand zal de hand-
tekening dragen van de FOD Binnenlandse Zaken, als 
instelling die verantwoordelijk is voor de afgifte ervan. De 
juridische waarde van die digitale identiteit zal door een 
wettelijke basis zijn gegarandeerd. Er zal een analyse 
over de weerslag op de gegevensbescherming worden 
ingevoerd om vóór de gegevensverwerking een advies 
te krijgen, rekening houdend met het gegevensvolume 
en het aantal gebruikers.

— Verkiezingen

Zoals in het regeerakkoord staat, is voorzien in een 
informatiecampagne ter bestrijding van absenteïsme en 
het blanco stemmen. De campagne zal zich richten tot 
een aantal specifieke groepen die minder geneigd zijn 
te gaan stemmen: de jongeren, de ouderen en de lager 
geschoolden. In samenspraak met de verenigingen in het 
veld zal de communicatie aan die doelgroepen worden 
aangepast. Het doel van de campagne, die momenteel 
wordt uitgewerkt, bestaat erin te informeren, te sensibili-
seren en de burgers te motiveren om te gaan stemmen. 
Ze zal lopen tijdens de weken die aan de verkiezingen 
voorafgaan (mei - juni 2024).

Inzake de toegankelijkheid van de verkiezingen voor 
mensen met een handicap vraagt het opstellen van 
aanbevelingen geen specifiek budget. De desbetref-
fende documenten zullen gratis aan de gemeenten 
worden bezorgd.

l’entrée en vigueur du règlement (prévue début 2024), 
un portefeuille d’identité digital (digital identity wallet).

En Belgique, ce portefeuille d’identité digital prendra 
la forme d’une app utilisable sur un smartphone (MyGov.
be) et dont les services doivent permettre l’identification 
et l’authentification du titulaire, le stockage et le partage 
de documents, d’attestations, de données ou d’attributs, 
ainsi que la création de signatures électroniques et de 
cachets électroniques. Le SPF BOSA est responsable 
du programme de développement de MyGov.be. Des 
mécanismes de contrôle serviront à prévenir le partage 
non autorisé des données en se basant sur le principe 
“privacy by design”.

L’une des fonctionnalités du portefeuille consiste 
à développer l’identité numérique sur les appareils 
mobiles. Cette fonctionnalité dématérialise les fonctions 
de la carte d’identité électronique; plus précisément, 
elle implique la capacité d’identifier, d’authentifier et de 
signer électroniquement à l’aide d’appareils mobiles. 
Cette identité numérique prendra la forme d’un fichier 
structuré selon la norme du permis de conduire numé-
rique, destiné à fournir des données d’identité provenant 
du Registre national. Ce fichier portera la signature du 
SPF Intérieur en tant qu’organisme émetteur. La valeur 
juridique de cette identité numérique sera garantie par 
une base légale. Une analyse d’impact sur la protection 
des données sera introduite afin d’obtenir un avis avant 
le traitement des données, compte tenu du volume de 
données et du nombre d’utilisateurs.

— Élections

Comme le prévoit l’accord de gouvernement, une 
campagne de communication pour lutter contre l’absen-
téisme et le vote blanc est prévue. La campagne ciblera 
un certain nombre de groupes précis qui sont moins 
susceptibles d’aller voter: les jeunes, les personnes 
âgées et les personnes moins instruites. La communica-
tion sera adaptée à ces groupes cibles en concertation 
avec les associations de terrain. Le but de la campagne, 
actuellement en cours de développement, est d’informer, 
de sensibiliser et de motiver les citoyens à voter. Elle se 
déroulera durant les semaines précédant les élections 
(mai – juin 2024).

Concernant l’accessibilité des personnes handicapées 
aux élections, la production de recommandations ne 
demande pas de budget spécifique et les documents en 
la matière seront transmis gratuitement aux communes.
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Er is voorzien in een budget van 65.000 euro voor 
gratis vervoer van mensen met een handicap naar de 
stembureaus. Dat bedrag zal via subsidies worden toege-
kend aan de verenigingen die met de FOD Binnenlandse 
Zaken samenwerken voor het verlenen van die dienst. 
Een koninklijk besluit zal binnenkort de voorwaarden 
bepalen waaraan de mensen met een handicap moeten 
beantwoorden om er gebruik van te kunnen maken. De 
betrokkenen zullen dat vervoer kunnen reserveren door 
de partnerverenigingen rechtstreeks te contacteren. De 
gegevens van die verenigingen zullen uiteraard aan 
de gemeenten worden bezorgd, opdat zij die onder de 
burgers kunnen verspreiden.

Aangezien het budget beperkt is, werd aan de voor 
mensen met een handicap bevoegde minister gevraagd 
of zij bereid was dat project mee te financieren. Dankzij 
extra middelen zal uiteraard een ruimere dienst kunnen 
worden verleend. Het is nog wachten op een antwoord.

Wat het onlinestemmen betreft, gaat het wel degelijk 
om een studie waardoor de technische specificaties en 
de kosten van een dergelijk systeem kunnen worden 
bepaald en waardoor later op basis van objectieve 
gegevens kan worden beslist of de invoering van een 
onlinestemsysteem al dan niet opportuun is.

— Hervorming van de Raad van State

De wettelijke personeelsformatie van staatsraden, 
zoals uitgebreid door de wet van 6 september 2022, 
zal op 1 december van dit jaar volledig ingevuld zijn.

De aanwervingen van auditeurs en griffiers zijn volop 
aan de gang en wekken veel belangstelling. De Raad 
van State meent dat de vastgelegde personeelsformaties 
zullen kunnen worden opgevuld.

De procedurehervorming is op 1 september 2023 in 
werking getreden. Het is nu nog te vroeg om daarvan de 
reële weerslag in de praktijk te evalueren. Het speerpunt 
van de hervorming, namelijk de drastische inkorting van 
de procedure ten gronde, zal pas ten vroegste kunnen 
worden verwezenlijkt wanneer de termijn voor de neer-
legging van het verslag van het auditoraat daadwerkelijk 
zes maanden zal zijn, te weten vanaf 1 mei 2024.

— Politie − aanwervingen

Inzake de aanwerving van nieuwe politieagenten 
waarin voor 2024 is voorzien, stipt de minister aan dat 
er 1.600 mensen zijn geslaagd voor de selectieproce-
dure van inspecteur. Dat cijfer omvat zowel de externe 
aanwerving als de sociale promotie van AGP naar INP.

Un budget de 65.000 euros est prévu pour la mise en 
place d’un service de transport adapté gratuit pour ces 
personnes vers les bureaux de vote. Ce montant sera 
alloué sous forme de subventions aux associations qui 
travaillent en collaboration avec le SPF Intérieur pour la 
mise en place de ce service. Un arrêté royal déterminera 
prochainement les conditions auxquelles doivent répondre 
les personnes handicapées pour pouvoir bénéficier de 
ce service. Les personnes en question pourront réserver 
ce transport en contactant directement les associations 
partenaires. Les coordonnées de ces associations seront 
bien entendu transmises aux communes pour qu’elles 
puissent les diffuser vers les citoyens.

Le budget étant limité, il a été demandé à la ministre 
chargée des Personnes handicapées si elle était dispo-
sée à cofinancer ce projet. Des fonds supplémentaires 
permettraient évidemment de déployer un service plus 
large. Une réponse est encore attendue.

Concernant le vote en ligne, il s’agit bien d’une étude 
qui va permettre de déterminer les spécifications tech-
niques et le coût d’un tel système et donc de décider 
ultérieurement sur la base de données objectives si 
l’introduction d’un système de vote en ligne est oppor-
tune ou pas.

— Réforme du Conseil d’État

Le cadre légal des conseillers d’État tel qu’élargi par la 
loi du 6 septembre 2022 sera pourvu d’ici le 1er décembre de 
cette année.

Quant aux recrutements d’auditeurs et de greffiers, 
les procédures battent leur plein et suscitent beaucoup 
d’intérêt. Le Conseil d’État considère que les cadres 
prévus pourront être remplis.

La réforme de la procédure est entrée en vigueur 
le 1er septembre 2023. Il est encore trop tôt à ce stade 
pour en évaluer l’impact réel dans la pratique. Le fer 
de lance de la réforme, à savoir le raccourcissement 
drastique de la procédure au fond, pourra en principe 
être réalisé au plus tôt lorsque le délai pour le dépôt du 
rapport d’auditorat sera effectivement de 6 mois, soit à 
partir du 1er mai 2024.

— Police – recrutements

Concernant les recrutements de nouveaux policiers 
prévus pour 2024, la ministre indique que le nombre de 
lauréats de la procédure de sélection d’Inspecteur s’élève 
à 1.600. Ce chiffre comprend à la fois le recrutement 
externe et la promotion sociale (B)AGP à INP.
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Voor 2023 zouden 1.200 geslaagden de lokale politie 
moeten versterken en 400 de federale politie; de verde-
ling binnen die componenten kan niet precies worden 
voorspeld en zal afhangen van de belangrijkste noden 
op dat moment. Dat streefdoel van 1.600 geslaagden 
ligt dus nog altijd binnen bereik.

De verdeling voor 2024 bedraagt 1.458 externe aan-
wervingen en 142 via sociale promotie.

Sinds de lancering van de nieuwe selectieprocedure 
heeft de politie meerdere initiatieven inzake aanwerving 
genomen. Ze is verschillende partnerschappen aange-
gaan die geleidelijk aan hun vruchten afwerpen, zoals met 
Belgian Cycling, de vzw CAPITAL en de judofederatie.

Die initiatieven spitsen zich ook toe op bepaalde re-
gio’s en bepaalde diensten (zoals Antwerpen, Brussel en 
het Havenbeveiligingskorps). De politie evalueert al die 
wervingsinitiatieven momenteel grondig. Op basis van 
die evaluatie zal een gericht actieplan worden uitgewerkt 
om de ambitieuze wervingsdoelstellingen te behalen.

— Nieuw rekruteringsconcept

De minister wijst erop dat er momenteel een door-
gedreven evaluatie wordt voorbereid, die mogelijk een 
impact heeft op het nieuwe rekruteringsconcept. Op 
basis van deze evaluatie wordt een advies verwacht 
van het Coördinatiecomité van de Geïntegreerde Politie 
(CCGPI) waarin wordt aangegeven welke stappen er in 
de toekomst gedaan moeten worden.

Met betrekking tot de rekrutering en selectie werd 
vorige maand een stand van zaken aan de syndicale 
partners bezorgd. De resultaten van de evaluatie zullen 
in december 2023 tijdens een vergadering van het Hoger 
Overlegcomité worden voorgelegd aan de vakbonden.

Wat betreft het kwalitatieve aspect van het sectoraal 
akkoord waarover in de zomer van 2022 werd onder-
handeld, werd een stand van zaken gegeven aan de 
vakbonden tijdens de vergadering van het onderhan-
delingscomité van eind november 2023.

— FGP, mensenhandel en DSU - personeelssterkte

Op 31 oktober 2023 telde de Algemene directie van de 
federale gerechtelijke politie (DGJ-FGP) in totaal 4.247 
personeelsleden, van wie er 3.130 bij de gedeconcen-
treerde diensten van de FGP werken.

Sedert december 2020 heeft de DGJ 1.995 banen 
opengesteld. Daarvan werden er 1.085 ingevuld, voor 

Pour 2023, 1.200 lauréats devraient aller à la Police 
locale et 400 à la Police fédérale, la répartition au sein 
de ces composantes ne peut être prédite avec exactitude 
et sera fonction des besoins les plus importants à ce 
moment-là. On est donc toujours en bonne voie pour 
atteindre cette année encore l’objectif de 1.600 lauréats.

Pour 2024, la répartition prévue est de 1.458 recru-
tements externes et 142 promotions sociales.

La police a pris plusieurs initiatives en matière de 
recrutement depuis le lancement de la nouvelle procé-
dure de sélection. Elle a conclu plusieurs partenariats 
innovants qui portent peu à peu leurs fruits, comme avec 
Belgian Cycling, vzw Capital et la Fédération de judo.

Ces initiatives ciblent également certaines régions et 
certains services (comme Anvers, Bruxelles et le corps de 
sécurisation portuaire). La police procède actuellement 
à une évaluation approfondie de toutes ces initiatives de 
recrutement. Sur la base de cette évaluation, un plan 
d’action ciblé sera élaboré afin d’atteindre les objectifs 
ambitieux en matière de recrutement.

— Nouveau concept de recrutement

La ministre souligne que son département est en train 
de préparer une évaluation approfondie, qui pourrait avoir 
une incidence sur le nouveau concept de recrutement. 
Le Comité de coordination de la police intégrée (CCGPI) 
devra rendre, sur la base de cette évaluation, un avis 
sur les mesures à prendre à l’avenir.

En ce qui concerne le recrutement et la sélection, un 
état des lieux a été transmis aux organisations syndicales 
le mois dernier. Les résultats de l’évaluation seront pré-
sentés à ces organisations au cours d’une réunion du 
Comité de concertation supérieur en décembre 2023.

En ce qui concerne le volet qualitatif de l’accord secto-
riel négocié à l’été 2022, un état des lieux a été transmis 
aux organisations syndicales au cours de la réunion du 
comité de négociation tenue fin novembre 2023.

— PJF, trafic des êtres humains et DSU – nombre 
d’effectifs

En date du 31 octobre 2023, l’effectif total de la police 
judiciaire fédérale (DGJ) s’élevait à 4.247 personnes, 
dont 3.130 au niveau des PJF déconcentrées.

Depuis décembre 2020, la DGJ a ouvert 1.995 emplois 
au recrutement. 1.085 emplois ont été pourvus, 180 sont 
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180 ervan lopen de wervingen en 135 banen zullen 
worden opengesteld bij de volgende mobiliteitscyclus.

Vandaag zijn 168 medewerkers binnen de DGJ met 
de strijd tegen mensenhandel belast. Er dient daarbij 
te worden verduidelijkt dat sommige kleinere eenheden 
(bijvoorbeeld de FGP Limburg) geen afdeling hebben die 
zich specifiek met dat verschijnsel bezighoudt. In dat geval 
voert een polyvalente afdeling dat type onderzoeken.

Er dient eveneens te worden opgemerkt dat de per-
soneelsformatie van de DGJ niet is georganiseerd op 
basis van de te behandelen misdaadverschijnselen 
(mensenhandel, witwassen van geld, terrorisme en-
zovoort), maar op basis van de uit te voeren opdracht 
(onderzoek, coördinatie, strategie enzovoort). Daardoor 
kan snel personeel worden toegewezen en indien nodig, 
worden gereoriënteerd, naargelang van de misdaadpro-
blematieken van het moment, van de werklast en van 
de door de gerechtelijke overheid en het beleid vast-
gelegde prioriteiten. Het is dan ook onmogelijk om de 
personeelsaantallen die in de praktijk op een moment X 
aan een verschijnsel worden toegewezen, te vergelijken 
met theoretische personeelsaantallen.

De DGJ heeft in het kader van het ‘DGJ-195’-plan, 195 
extra personeelsleden gekregen, die als volgt worden 
verdeeld: Terro (52), Crimorg (53), Mensenhandel (40), 
Ecofin (50). Nog recenter werd naar aanleiding van de 
aanslag van 16 oktober 2023 een versterking met 50 
vte’s in uitzicht gesteld.

De DSU telde op 31 oktober 2023.544 personeels-
leden. De DSU maakt in samenwerking met de met 
onderzoek belaste diensten een planning op voor het 
optimale gebruik van de beschikbare capaciteit.

DSU heeft de wettelijke opdracht om het hoofd te 
bieden aan crisissituaties zoals ontvoeringen, gijzelingen 
en zogeheten Fort Chabrol-situaties, evenals aan politie-
operaties van dreigingsniveau drie. De paraatheid dient 
24/7 verzekerd te worden. Daartoe organiseert DSU een 
permanentie met een maximale responstijd van 1 uur.

De minister stelt vast dat het Rekenhof kritisch is 
met betrekking tot het bereiken van de doelstellingen 
inzake de verhoging van de personeelscapaciteit van 
de federale politie. Het is tijdens de hele legislatuur al 
het uitgangspunt geweest van de minister dat ze de fe-
derale politie beter wil achterlaten dan dat ze haar heeft 
aangetroffen, ook op het vlak van capaciteit. Er is veel 
concurrentie op de huidige arbeidsmarkt. De federale 
politie moet dan ook nog meer inzetten op zogeheten 

en cours de recrutement et 135 seront ouverts lors de 
la prochaine phase de mobilité.

À ce jour, 168 collaborateurs sont affectés à la lutte 
contre la traite des êtres humains au sein de la DGJ. 
Il convient de préciser que dans certaines plus petites 
unités (par exemple, la PJF Limbourg), il n’y a pas de 
section spécifiquement dédiée à ce phénomène: c’est 
une section polyvalente qui prend en charge les enquêtes 
de ce type.

Il faut également noter que le cadre en personnel de la 
DGJ n’est pas articulé selon les phénomènes criminels 
(traite des êtres humains, blanchiment, terrorisme …) 
mais selon le type de mission exécutée (enquête, coor-
dination, stratégie…). Cela permet d’affecter et, le cas 
échéant, de réorienter rapidement la capacité en per-
sonnel, en fonction des problématiques criminelles du 
moment, de la charge de travail et des priorités fixées 
par les autorités judiciaires et politiques. Il est donc 
impossible de comparer la capacité affectée à un temps 
T à un phénomène par rapport à une capacité théorique.

La DGJ a obtenu des renforts dans le cadre de l’ap-
proche “DGJ-195”, destinés à être répartis comme suit: 
Terro (52), Crimorg (53), Traite des êtres humains (40), 
Ecofin (50). Plus récemment, un renfort de 50 FTE a été 
obtenu suite à l’attentat du 16 octobre 2023.

En ce qui concerne la DSU, son effectif s’élevait à 544 
personnes au 31 octobre 2023. En collaboration avec 
les services d’enquête, la DSU établit un planning pour 
l’utilisation optimale de la capacité disponible.

La DSU a pour mission légale de faire face à des 
situations de crise telles que des enlèvements, des 
prises d’otages et des situations dites de Fort Chabrol, 
et de participer aux opérations de police en cas de 
niveau de menace 3. Elle doit se tenir prête 24 heures 
sur 24 et 7 jours sur 7. À cet effet, la DSU organise une 
permanence avec un temps de réaction de maximum 
une heure.

La ministre constate que la Cour des comptes se 
montre critique quant à la réalisation des objectifs 
d’augmentation des effectifs de la police fédérale. Tout 
au long de la législature, la ministre s’est donné pour 
mission d’améliorer la situation de la police fédérale par 
rapport à celle qui prévalait au début de son mandat, et 
ce, également en termes de capacité. Il y a beaucoup 
de concurrence sur le marché du travail actuel. La 
police fédérale doit donc miser encore davantage sur 
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employer branding en de aantrekkelijkheid van de politie 
als werkgever. Daar wordt elke dag hard aan gewerkt. 
De minister heeft dit onderwerp onlangs nog besproken 
met de commissaris-generaal ad interim van de federale 
politie. Samen met de diensten doet de minister er alles 
aan om deze doelstelling te bereiken.

— Opleiding voor gespecialiseerde hoofdinspecteurs

In 2023 zijn er in totaal 97 gespecialiseerde hoofdin-
specteurs aan hun opleiding begonnen, van wie er 48 
ingezet worden bij de federale politie. Het slaagpercen-
tage van deze opleiding is zeer hoog: de voorbije drie 
jaar bedroeg die telkens 100 %.

— Rationalisatieoefening bij de federale politie

Wat de evolutie van de federale politie naar een effici-
entere organisatie betreft, heeft de minister samen met 
de minister van Justitie en met de commissaris-generaal 
ad interim afgesproken om op twee aspecten te werken.

Het eerste aspect betreft de verschillende initiatie-
ven van de federale politie om de efficiëntie van haar 
werking te verbeteren. Dit omvat het opzetten van een 
Project Management Office, het beter integreren van 
intelligence-activiteiten en het verder ontwikkelen van 
partnerschappen met andere organisaties, zoals met 
Defensie.

Deze aanpak wordt aangevuld met andere maatre-
gelen die gericht zijn op een rationeler gebruik van de 
beschikbare middelen, waardoor de financiële mid-
delen geheroriënteerd kunnen worden. De mogelijke 
maatregelen worden op drie niveaus onderzocht: voor 
de hele federale politie, dat wil zeggen op transversaal 
niveau; binnen elke component, overeenkomstig de 
eigen corebusiness; en op arrondissementeel niveau. 
In december 2023 zal de federale politie een stand van 
zaken bezorgen met betrekking tot de maatregelen, die 
onder meer betrekking hebben op een gemeenschap-
pelijk beheer of gebruik van bepaalde middelen zoals 
voertuigen, door meer synergie tussen de verschillende 
eenheden.

De commissaris-generaal ad interim heeft ook een 
budgettaire cel opgericht om een nauwe opvolging van 
het budget te verzekeren en om het directiecomité in 
staat te stellen de juiste strategische keuzes te maken.

In het kader van het tweede aspect werd aan de 
commissaris-generaal ad interim gevraagd om voor-
stellen te formuleren teneinde de federale politie in de 
toekomst effectiever en efficiënter te maken, eventueel 
door de organisatie aan te passen. Deze voorstellen 

l’employer branding et sur l’attractivité de la police en 
tant qu’employeur. Des efforts sont fournis chaque jour 
en ce sens. La ministre a récemment discuté de cette 
question avec le commissaire général ad interim de la 
police fédérale. En collaboration avec les services, la 
ministre met tout en œuvre pour atteindre cet objectif.

— Formation des inspecteurs principaux spécialisés

En 2023, 97 inspecteurs principaux spécialisés au total 
ont entamé leur formation, dont 48 seront déployés au 
sein de la police fédérale. Le taux de réussite de cette 
formation est très élevé: au cours des trois dernières 
années, il était chaque fois de 100 %.

— Exercice de rationalisation au sein de la police 
fédérale

En ce qui concerne la transformation de la police 
fédérale en une organisation plus efficace, la ministre a 
convenu avec le ministre de la Justice et le commissaire 
général ad interim de travailler sur deux volets.

Le premier concerne les différentes initiatives de la 
police fédérale visant à améliorer l’efficacité de son 
fonctionnement. Cela recouvre notamment la mise en 
place d’un Project Management Office, une meilleure 
intégration des activités d’intelligence et la poursuite du 
développement de partenariats avec d’autres organisa-
tions comme la Défense.

Cette approche est complétée par d’autres mesures 
visant une utilisation plus rationnelle des ressources 
disponibles, l’idée étant de pouvoir réorienter les moyens 
financiers. Les mesures potentielles sont examinées à 
trois niveaux: pour l’ensemble de la police fédérale, c’est-
à-dire au niveau transversal; au sein de chaque compo-
sante, en fonction de ses propres activités principales; 
et au niveau de l’arrondissement. En décembre 2023, la 
police fédérale fournira un rapport sur l’état d’avancement 
des mesures, qui portent notamment sur la gestion ou 
l’utilisation commune de certains moyens tels que les 
véhicules grâce à un renforcement des synergies entre 
les différentes unités.

Le commissaire général ad interim a également mis 
en place une cellule budgétaire afin d’assurer un suivi 
étroit du budget et de permettre au comité de direction 
de faire les bons choix stratégiques.

Dans le cadre du deuxième volet, le commissaire 
général ad interim a été invité à formuler des propo-
sitions pour rendre la police fédérale plus efficace et 
plus efficiente à l’avenir, le cas échéant en adaptant 
l’organisation. Ces propositions devraient être remises 



1233647/019DOC 55

C H A M B R E   6 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2023 2024 K A M E R • 6 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

zouden begin 2024 aan de minister en aan de minister 
van Justitie moeten worden bezorgd.

Wat de consultants betreft, heeft de commissaris-
generaal ad interim een audit gevraagd om hun inzet 
grondig te onderzoeken. Tot slot mag de monitoring 
van de energiekosten geen gevolgen hebben voor de 
operationele werking. Als verantwoordelijke werkgever 
zal de federale politie haar personeel sensibiliseren 
over energieconsumptie, maar bijkomende snelheids-
beperkingen zijn niet aan de orde. Wat de verwarming 
betreft, kan de situatie naargelang van de infrastructuur 
verschillen.

— Verhoging van de operationele capaciteit

De regering heeft in de federale politie geïnvesteerd. 
Met het oog op een doeltreffende behandeling van de 
veiligheidsproblemen ontplooit de federale politie een 
strategie die op reactiviteit, flexibiliteit en aanpassing 
is gebaseerd. Om de veiligheid te waarborgen dient 
de personeelscapaciteit bij plots opduikende of acute 
problemen te kunnen worden geheroriënteerd. Dat 
is het geval geweest met de terroristische aanslagen 
en voor het Sky-ECC-dossier, maar is ook nodig om 
snel te kunnen reageren bij incidenten in de haven van 
Antwerpen. De heroriëntering van medewerkers van 
de DAB is bovendien tijdelijk en zal een einde nemen 
wanneer het Havenbeveiligingskorps in Antwerpen zal 
zijn versterkt.

— Capaciteit van de Directie van de Beveiliging (DAB)

Er wordt jaarlijks voorzien in de aanwerving van 168 
aspirant-beveiligingsagenten (BAGP’s). Aangezien de 
DAB de chauffeursopdracht op zich zal blijven nemen, 
wordt ernaar gestreefd in 2024 34 extra aspirant-bevei-
ligingsagenten aan te werven.

De DAB wordt ook elk jaar geconfronteerd met per-
soneelsleden die vertrekken. Op basis van prognoses 
wordt een schatting gemaakt van het aantal vertrekkers. 
Het is daarom moeilijk om een nauwkeurig tijdschema 
op te stellen voor het bereiken van het einddoel.

Wat de versterking van de federale politie aan de poli-
tiezones betreft, zijn de gebruikelijke mechanismen voor 
het vragen en toekennen van versterking van toepassing. 
Als de dreigingsanalyse het vereist, kan in bepaalde 
omstandigheden bijkomende versterking worden gele-
verd, zo wordt momenteel versterking aangeboden aan 
de politiezone Antwerpen en de Brusselse politiezone 
Zuid om de Joodse belangen veilig te stellen.

à la ministre et au ministre de la Justice au début de 
l’année 2024.

En ce qui concerne les consultants, le commissaire 
général ad interim a commandé un audit pour examiner 
en profondeur le recours à ceux-ci. Enfin, le monitoring 
des coûts énergétiques ne doit pas affecter le fonctionne-
ment opérationnel. En tant qu’employeur responsable, la 
police fédérale sensibilisera son personnel à la consom-
mation d’énergie, mais il n’est pas prévu pour le moment 
d’imposer des limitations de vitesse supplémentaires. 
En ce qui concerne le chauffage, la situation peut varier 
en fonction de l’infrastructure.

— Augmentation de la capacité opérationnelle

Le gouvernement a investi dans la Police fédérale. 
Pour traiter les problèmes de sécurité de façon efficace, 
la Police Fédérale déploie une stratégie basée sur la 
réactivité, la flexibilité et l’adaptation. Afin d’assurer la 
sécurité, une réorientation de la capacité doit être pos-
sible en cas de problématiques émergentes ou aigües. 
Cela a été le cas pour la gestion du dossier des attentats 
terroristes, pour le dossier Sky-ECC, mais également 
pour offrir une réponse rapide à la situation du port 
d’Anvers. De plus, la réorientation de collaborateurs de 
la DAB est temporaire, le temps de renforcer le corps 
de sécurisation du port d’Anvers.

— Capacité de la Direction de la sécurisation (DAB)

Le recrutement de 168 aspirants agents de sécurisa-
tion (BAGP) est prévu annuellement. Étant donné que 
la DAB continuera à assumer la mission de chauffeur, 
l’objectif est de recruter 34 aspirants agents de sécuri-
sation supplémentaires en 2024.

La DAB est par ailleurs confrontée chaque année à 
des départs de personnel. On a recours à des prévi-
sions pour estimer le nombre de départs. Il est donc 
difficile de fixer un calendrier précis pour la réalisation 
de l’objectif final.

En ce qui concerne le renforcement de la police 
fédérale dans les zones de police, les mécanismes 
classiques de demande et d’octroi de renforts sont 
d’application. Si l’analyse de la menace l’exige, des 
renforts complémentaires peuvent être envoyés dans 
certaines circonstances. Ainsi, des renforts sont actuel-
lement proposés aux zones de police d’Anvers et de 
Bruxelles-Midi pour préserver les intérêts juifs.
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— Actieplan absenteïsme

Door de operationele realiteit en de tekorten in be-
paalde eenheden, alsook het zware karakter van be-
paalde functies, verschilt het absenteïsmepercentage 
van entiteit tot entiteit. Er wordt momenteel een visie 
uitgewerkt op het loopbaanmanagement bij de politie. In 
die visie wordt het accent gelegd op twee doelgroepen: 
afwezige personeelsleden en personeelsleden op het 
einde van hun loopbaan. Aangezien voor die doelgroepen 
de nood het hoogst is, heeft de federale politie voor hen 
actieplan opgesteld.

Wat personen aan het einde van hun loopbaan betreft, 
voorziet het politiestatuut in verschillende maatregelen 
om de arbeidsomstandigheden aan te passen, zoals 
extra dagen vakantieverlof, vrijstelling van nachtpres-
taties, halftijds werken vanaf 50 of 55 jaar, deeltijdse 
loopbaanonderbreking en de vierdagenweek met premie. 
Voor oudere medewerkers is er ook de mogelijkheid om 
een aangepaste functie uit te oefenen. De lijst van die 
functies wordt driemaandelijks bijgewerkt.

Daarnaast werd een beleidsplan voorgesteld voor 
de aanpak van het posttraumatisch stresssyndroom 
(PTSS). De pilootfase voor de implementatie ervan 
loopt volop. Verschillende diensten van de federale 
politie en verschillende politiezones nemen deel aan 
die pilootfase, die inhoudt dat het volledige vernieuwde 
zorgaanbod in de werking van de dienst of zone wordt 
geïmplementeerd. Elke dienst en zone heeft gebruikge-
maakt van de mogelijkheid om de implementatie aan de 
eigen context aan te passen, wat tot een implementatie 
op maat heeft geleid. De evaluatie van de proeffase zal 
starten in december 2023.

— Flexwerk

De visietekst van de geïntegreerde politie over flex-
werk is nog steeds van toepassing. In het kader van het 
sectoraal akkoord waarover in 2022 werd onderhandeld 
met de vakorganisaties, werd een telewerkvergoeding 
opgenomen in het statuut van de leden van de politie-
diensten. In het statuut is ook vastgesteld dat de minister 
de nadere regels voor het implementeren van telewerk 
en het toekennen van de vergoeding moet vaststellen. In 
dit kader werd een ministeriële omzendbrief opgesteld, 
waarover in december 2023 met de sociale partners zal 
worden onderhandeld.

Voor de federale politie in het bijzonder zal deze 
omzendbrief worden aangevuld met een interne richtlijn 
die de concrete implementatie van de principes van de 
omzendbrief verduidelijkt. Over die richtlijn zal overleg 
plaatsvinden met de vakorganisaties.

— Plan d’action en matière d’absentéisme

Eu égard aux réalités opérationnelles et aux pénuries 
rencontrées dans certaines unités et vu la lourdeur de 
certaines fonctions, le taux d’absentéisme varie d’une 
entité à l’autre. Une vision de la gestion de la carrière 
au sein de la police est en cours de développement. 
Cette vision se concentre sur deux groupes cibles: le 
personnel absent et le personnel en fin de carrière. Les 
besoins étant les plus importants pour ces deux groupes 
cibles, la police fédérale a élaboré un plan d’action à 
leur intention.

En ce qui concerne les personnes en fin de carrière, le 
statut de la police prévoit différentes mesures d’adaptation 
des conditions de travail, telles que l’octroi de jours de 
congé supplémentaires, l’exemption du travail de nuit, le 
travail à mi-temps à partir de 50 ou 55 ans, l’interruption 
de carrière à temps partiel et la semaine de quatre jours 
avec prime. Les travailleurs plus âgés ont également la 
possibilité d’exercer une fonction adaptée. La liste de 
ces fonctions est mise à jour tous les trois mois.

Un plan stratégique de lutte contre le syndrome de 
stress post-traumatique (SSPT) a également été présenté. 
La phase pilote est en cours. Plusieurs services de la 
police fédérale et plusieurs zones de police participent 
à cette phase pilote, dont l’objectif est d’intégrer toute 
l’offre de soins renouvelée dans le fonctionnement du 
service ou de la zone. Chaque service et chaque zone 
a saisi l’opportunité d’adapter la mise en œuvre à son 
propre contexte, ce qui a conduit à une mise en œuvre 
sur mesure. L’évaluation de la phase pilote débutera 
en décembre 2023.

— Travail flexible

Le texte de vision de la police intégrée sur le travail 
flexible est toujours d’application. Dans le cadre de 
l’accord sectoriel négocié avec les syndicats en 2022, 
une indemnité de télétravail a été inscrite dans le statut 
des membres des services de police. Le statut prévoit 
également que le ministre détermine les modalités de 
mise en œuvre du télétravail et d’octroi de l’indemnité. 
Dans ce contexte, une circulaire ministérielle a été 
rédigée et sera négociée avec les partenaires sociaux 
en décembre 2023.

Pour la police fédérale, cette circulaire sera complé-
tée par une directive interne clarifiant la mise en œuvre 
concrète des principes de la circulaire. Cette directive 
fera l’objet d’une concertation avec les syndicats.
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— Bestrijding van geweld tegen LGTBQ+-mensen

De minister geeft aan dat van misdrijven met een 
homofobe inslag geen statistische analyse op basis 
van de Algemene Nationale Gegevensbank kan worden 
gemaakt. Misdaden die worden gepleegd op grond van 
een discriminerend motief, zoals een afkeer voor een 
etnische afkomst, voor een religie, een geslacht of een 
seksuele voorkeur van iemand, krijgen het label ‘haat-
misdrijf’ opgekleefd. Het motief voor het haatmisdrijf, 
ongeacht of dat religieus, etnisch of homofoob is, wordt 
niet geregistreerd. Er kunnen bijgevolg geen cijfers over 
homofobe haatmisdrijven worden gecommuniceerd. 
De politie werkt met zowel de administratie als de FOD 
Justitie samen om daarvoor een bevredigende oplos-
sing te vinden.

De minister geeft vervolgens voorbeelden van de ac-
ties die intern werden gevoerd. De vereniging Rainbow 
Cops Belgium werd dit jaar ter gelegenheid van de 
festiviteiten naar aanleiding van de Nationale Feestdag 
uitgenodigd op een stand in het politiedorp. Voorts kre-
gen voor het eerst agenten van de federale politie de 
toestemming om in uniform te defileren op een Pride. 
Ze deden dat op de Antwerpse Pride van 12 augustus 
2023. Vertegenwoordigers van de geïntegreerde politie 
nemen deel aan de werkzaamheden van de werkgroep 
COL13/2013: die rondzendbrief met betrekking tot dis-
criminatie en haatmisdrijven wordt herschreven en zal 
ten uitvoer moeten worden gelegd.

— Een vernieuw(en)de visie op politieonderwijs

De politiescholen werden uitgenodigd om een project 
in te dienen binnen het wettelijke kader van het huidige 
politieonderwijs. Het gaat om projecten waarbinnen ze 
samenwerken met het reguliere hoger onderwijs. De 
politiescholen worden gemachtigd om die samenwerking 
zelf in te vullen op voorwaarde dat de politie-aspiranten 
dezelfde eindcompetenties als die van vandaag halen. 
De samenwerkingen met het reguliere onderwijs nemen 
verscheidene vormen aan: sommige politiescholen doen 
een actief beroep op lesgevers van de hogescholen om 
welomschreven cursussen te geven of opteren voor een 
duolesgeverschap, andere politiescholen concentreren 
zich vooral op het uitwisselen van expertise en op didac-
tische ondersteuning. Die verschillende projecten bieden 
inzicht in de domeinen waarin het politieonderwijs en het 
reguliere onderwijs elkaar kunnen aanvullen. In oktober 
2023 gingen acht proefprojecten van start in bijna alle 
provincies. In Brussel lopen er twee. In totaal zullen 
303 aspirant-inspecteurs (Nederlandstalige zowel als 
Franstalige) aan de proefprojecten deelnemen.

— Lutte contre les violences envers les LGTBQ+:

La ministre remarque que les délits à motivation 
homophobe ne peuvent pas faire l’objet d’une analyse 
statistique à partir de la Banque de données Nationale 
Générale. Lorsque des crimes sont commis en raison 
d’un motif discriminatoire comme, par exemple, une 
aversion pour l’appartenance ethnique, la religion, le 
sexe ou l’orientation sexuelle d’une personne, on leur 
attribue le motif incriminant de “crime de haine”. Le motif 
du crime de haine, qu’il s’agisse d’un motif religieux, 
ethnique ou homophobe, n’est pas enregistré. Il est 
donc impossible de communiquer des chiffres sur les 
crimes de haine homophobes. La police collabore avec 
l’administration ainsi qu’avec le SPF Justice afin d’aboutir 
à une solution satisfaisante à ce sujet.

La ministre donne ensuite des illustrations des actions 
menées en interne. L’association Rainbow Cops Belgium 
a été invitée cette année à tenir un stand au village 
policier à l’occasion des festivités de la Fête Nationale. 
En outre, pour la première fois, les policiers de la Police 
fédérale ont été autorisés à défiler en uniforme à la 
Pride d’Anvers ce 12 août 2023. Des représentants de 
la Police intégrée participent aux travaux du groupe de 
travail COL13/2013: cette circulaire en matière de discri-
mination et de délits de haine est en cours de réécriture 
et devra être implémentée.

— Une vision nouvelle (innovante) de l’enseignement 
policier

Les écoles de police ont été invitées à lancer un projet 
dans le cadre légal de l’enseignement policier actuel; un 
projet dans lequel elles coopèrent avec l’enseignement 
supérieur classique. Les écoles de police sont autorisées 
à façonner elles-mêmes cette collaboration, pour autant 
que les aspirants atteignent les compétences finales 
actuelles. Les collaborations choisies avec l’enseigne-
ment régulier prennent différentes formes: certaines 
écoles déploient activement les enseignants des écoles 
supérieures pour enseigner des matières bien définies ou 
optent pour le duo-enseignement, d’autres se concentrent 
principalement sur l’échange d’expertise et le soutien 
didactique. Ces différents projets permettent de découvrir 
où l’enseignement policier et l’enseignement ordinaire 
peuvent se compléter. En octobre 2023, huit projets 
pilotes ont été lancés dans la plupart des provinces, dont 
deux à Bruxelles. Au total, 303 aspirants inspecteurs 
néerlandophones et francophones sont concernés par 
les projets pilotes.
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Die projecten zijn tijdelijk en dienen in de loop van 
het academiejaar 2023-2024 te worden uitgevoerd. Het 
eigen budget van de kandidaat-politieschool en van de 
kandidaat-hogeschool dienen daarvoor te worden aan-
gesproken. De samenwerkingsovereenkomsten tussen 
de politiescholen en de instellingen voor hoger onderwijs 
werden binnen die nadere regels uitgewerkt. Een bege-
leidingscomité, dat wordt voorgezeten door het kabinet 
van de minister en is samengesteld uit vertegenwoordi-
gers van de verscheidene betrokken actoren, is belast 
met de opvolging van de uitvoering van de projecten en 
met de evaluatie ervan. Het begeleidingscomité zal de 
evaluatie van de proefprojecten onder andere als basis 
nemen voor het formuleren van aanbevelingen en voor 
zijn bijdrage aan het scherpstellen van de nieuwe visie 
op het politieonderwijs.

Begin 2024 zal samen met de vertegenwoordigers 
van de politiescholen en hun partners een intervisiedag 
worden georganiseerd. Tijdens die dag zullen enerzijds 
ervaringen tussen de politiescholen en hun partners 
worden gedeeld, en zal er anderzijds een eerste tus-
sentijdse evaluatie gebeuren met betrekking tot de 
procesevaluatie van de samenwerking.

De minister onderlijnt dat de aanbevelingen van het 
Rekenhof ter zake ter harte werden genomen. Er werden 
initiatieven genomen om daaraan tegemoet te komen. In 
het kader van de pilootprojecten kan bekeken worden in 
hoeverre een samenwerking met het regulier onderwijs 
mogelijk of raadzaam is. De pilootprojecten kunnen in-
spiratie bieden om dergelijke samenwerkingsverbanden 
te bestendigen. De evaluatie en de bevindingen van het 
pilootproject zullen mee richting geven aan de nieuwe visie 
voor het politieonderwijs. Aangezien de pilootprojecten 
in het huidig wettelijke kader ontwikkeld moeten worden, 
geeft het geen aanleiding tot onderhandeling, al is het 
belangrijk dat de sociale partners worden geïnformeerd. 
Dit gebeurde tijdens twee vergaderingen, waarvan een 
eerste in juni 2023, op initiatief van de federale politie, 
en een tweede in september 2023, op initiatief van het 
kabinet van de minister.

— Masterplan Infrastructuur

De minister benadrukt dat ze voor de dossiers van 
het Masterplan Infrastructuur afhankelijk is van de werk-
zaamheden van de Regie der Gebouwen, die onder 
het toezicht staat van de Staatssecretaris belast met 
de Regie der gebouwen. Het komt de Staatssecretaris 
toe om de noodzakelijke infrastructuurdossiers voor de 
federale politie in te dienen op de Ministerraad. De minister 
heeft dan ook regelmatig overleg teneinde vooruitgang 
te boeken in prioritaire dossiers. De minister roept de 
staatssecretaris op om in verdere goede samenwerking, 
hoogdringende dossiers voor de politie bij de Regie der 

Ces projets sont limités dans le temps et doivent 
être réalisés au cours de l’année académique 2023-
2024, dans le cadre du budget propre de l’école de 
police candidate et de l’établissement d’enseignement 
candidat appartenant à l’enseignement supérieur. Les 
accords de coopération entre les écoles de police et 
les établissements d’enseignement supérieur ont été 
élaborés dans le cadre de ces modalités. Un comité 
d’accompagnement, présidé par le cabinet de la ministre 
et composé de représentants des divers acteurs concer-
nés, est chargé du suivi de la mise en œuvre des projets 
et de son évaluation. Le comité d’accompagnement se 
basera entre autres sur l’évaluation des projets pilotes 
pour formuler des recommandations et aider à orienter 
la nouvelle vision de l’enseignement policier.

Début 2024, une journée d’intervision sera orga-
nisée avec les représentants des écoles de police et 
leurs partenaires. Au cours de cette journée, des expé-
riences entre les écoles de police et leurs partenaires 
seront partagées, d’une part, et une première évaluation 
intermédiaire relative à l’évaluation du processus de la 
collaboration sera effectuée, d’autre part.

La ministre souligne que les recommandations de la 
Cour des comptes en la matière ont été prises à cœur. 
Des initiatives ont été prises en vue de répondre à 
celles-ci. Dans le cadre des projets pilotes, il peut être 
examiné dans quelle mesure une collaboration avec 
l’enseignement régulier est possible ou souhaitable. Les 
projets pilotes peuvent être une source d’inspiration pour 
consolider ces collaborations. L’évaluation et les résultats 
du projet pilote aideront à définir la nouvelle vision sur 
l’enseignement policier. Étant donné que les projets 
pilotes doivent s’inscrire dans le cadre légal actuel, ils 
ne donnent pas lieu à des négociations, même s’il est 
important de tenir les partenaires sociaux informés. Cette 
information a été assurée lors de deux réunions, dont 
l’une a eu lieu en juin 2023 à la demande de la Police 
fédérale et l’autre en septembre 2023 à la demande du 
cabinet de la ministre.

— Masterplan Infrastructure

La ministre souligne qu’en ce qui concerne les dossiers 
relatifs au Masterplan Infrastructure, elle dépend des 
travaux de la Régie des bâtiments, qui relève de la tutelle 
du secrétaire d’État chargé de la Régie des bâtiments. Il 
appartient au secrétaire d’État de présenter au Conseil 
des ministres les dossiers d’infrastructure nécessaires 
pour la Police fédérale. La ministre organise dès lors 
régulièrement des concertations afin d’avancer dans les 
dossiers prioritaires. La ministre demande au secrétaire 
d’État que dans le cadre de la poursuite d’une bonne 
collaboration, les dossiers urgents pour la police puissent 
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Gebouwen nauwgezet te laten uitvoeren. Een aantal 
van deze infrastructuur- of huurdossiers moet immers 
dringend gerealiseerd worden om te verhinderen dat de 
operationele werking van essentiële politiediensten in 
het gedrang zou komen.

— Infrastructuur op de site van Wisbecq en de 
indienstneming van nieuwe ruiters

Inzake de infrastructuur op de site van Wisbecq wordt 
een algemene verbetering van de bestaande uitrusting 
beoogd (elektriciteit, verwarming enzovoort), alsook de 
inrichting van specifieke zones voor de politie, die aan 
bepaalde normen moeten voldoen. Een en ander zal ook 
faciliteiten betreffen ter verbetering van het welzijn van 
het personeel, voornamelijk hoogwaardige kleedkamers 
en aangrenzende sanitaire ruimtes.

Wat de personeelsformatie van de cavalerie be-
treft, herinnert de minister aan de beslissing van de 
Ministerraad van 17 juni 2022, waarbij extra kredieten 
werden toegekend in het kader van de versterking van 
de geïntegreerde politie.

De federale bestuurlijke politie zal worden versterkt 
met 150 personeelsleden, die zullen worden toegewezen 
aan verschillende functies naargelang van de prioriteiten 
op basis van de operationele behoeften.

De renovatie van het cellencomplex in het kwartier 
Géruzet zal volledig voldoen aan het koninklijk besluit 
van 2007 betreffende de minimumnormen. Het komt er 
vooral op aan de kwaliteit van de collectieve cellen te 
verhogen en te verbeteren.

Het project ter renovatie van Blok F, waar de speciale 
eenheden (DSU) zijn ondergebracht, bevindt zich thans 
in de werffase en tot nu toe verloopt alles probleemloos. 
Volgens de initiële planning wordt het gebouw eind 2024 
opgeleverd.

Voorts heeft de federale politie in 2017 haar capa-
citeiten en behoeften op het gebied van schietbanen 
onderzocht. De capaciteitsuitbreiding moet tot stand 
worden gebracht via het masterplan infrastructuur en 
het meerjarig investeringsplan (MIP) van de Regie der 
Gebouwen, terwijl de renovaties van de bestaande faci-
liteiten tot stand zouden moeten komen via het jaarlijks 
investeringsplan (IP) van de Regie der Gebouwen.

In afwachting van het budget dat de Regie nodig heeft 
om haar projecten tot uitbreiding en verbetering van de 
schietbanen uit te voeren, stelt de federale politie het 
nodige budget ter beschikking om gebruik te maken van 
de opleidingsfaciliteiten van bepaalde voorkeurspart-
ners: Defensie, de lokale politiezones of de provinciale 

être traités rigoureusement par la Régie des bâtiments. 
Certains de ces dossiers relatifs à l’infrastructure et à la 
location doivent effectivement être traités rapidement afin 
d’éviter de compromettre le fonctionnement opérationnel 
de services de police essentiels.

— Infrastructure sur le site de Wisbecq et le 
recrutement de nouveaux cavaliers

En ce qui concerne l’infrastructure du site de Wisbecq, 
il s’agira d’une mise à niveau générale du site pour les 
équipements déjà présents (électricité, chauffage, …) 
ainsi que de l’aménagement d’espaces spécifiques 
Police, devant répondre à certaines normes. Il s’agira 
aussi des aménagements en lien avec le bien-être du 
personnel occupant le site, essentiellement des vestiaires 
de qualité ainsi que des espaces sanitaires attenants.

En ce qui concerne le cadre organique de la cavale-
rie, la ministre rappelle la décision du Conseil d’État du 
17 juin 2022, par laquelle des crédits supplémentaires 
ont été libérés dans le cadre du renforcement de la 
Police intégrée.

La police administrative fédérale sera renforcée de 
150 membres du personnel, qui seront répartis dans 
différentes fonctionnalités en fonction de priorités basées 
sur les besoins opérationnels.

La rénovation du complexe de cellules au complexe 
Géruzet s’inscrira dans la complète application de l’arrêté 
royal de 2007 relatif aux normes minimales. Il s’agira 
essentiellement d’augmenter et d’améliorer la qualité 
des cellules collectives.

Le projet de rénovation du bloc F desservant les Unités 
spéciales de la Police fédérale (DSU) est actuellement 
en phase de chantier, lequel se déroule jusqu’à présent 
dans les meilleures conditions. Le planning initial visait 
une livraison du bâtiment pour la fin 2024.

Par ailleurs, la police fédérale a procédé en 2017 à 
l’analyse de ses capacités et besoins en matière de 
stands de tir. L’augmentation des capacités doit intervenir 
via le “Masterplan Infrastructure” et le plan pluriannuel 
de financement (PPI) de la Régie des bâtiments, tandis 
que les rénovations des installations existantes inter-
viendraient sur le plan d’investissement annuel (IP) de 
la Régie des bâtiments.

Dans l’attente du budget nécessaire de la Régie pour 
réaliser ses projets d’agrandissement et d’amélioration 
des stands de tir, la Police fédérale fournit le budget 
nécessaire pour utiliser les installations de formation de 
partenaires privilégiés, tels que la Défense, les zones de 
police locale ou les académies de police provinciales. 
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politieacademies. Er wordt ook gebruikgemaakt van 
faciliteiten van de privésector om ervoor te zorgen dat 
aan GPI48 kan worden voldaan.

Inzake de infrastructuur van de FGP te Luik wijst de 
minister erop dat naar aanleiding van de studie van de 
Regie der Gebouwen al meerdere acties zijn onder-
nomen, zoals de elektriciteit van het complex conform 
maken, Blok F opnieuw in orde brengen en in gebruik 
nemen enzovoort. Andere maatregelen zijn in uitvoering, 
zoals de vervanging van de verwarmingsketels van het 
complex. Die investeringen zouden moeten helpen om 
de situatie te stabiliseren tot het personeel op de site 
van Saint-Léonard kan worden overgeplaatst naar de 
site van Vottem.

— Circuit van Berg te Kampenhout

De minister verduidelijkt dat de site in Kampenhout 
niet gehuurd werd, maar eigendom is van de Staat. 
De aanvraag voor een milieuvergunning werd door de 
Vlaamse minister bevoegd voor Omgeving definitief ge-
weigerd. De activiteiten van de federale politie moesten 
dus in juni 2023 worden stopgezet.

Een geschikte tussentijdse oplossing werd gevonden 
met de huur van een privésite in Andenne. De Regie 
der Gebouwen, die voor deze huur verantwoordelijk is, 
zal het dossier terug op de Ministerraad brengen. Op 
structurele wijze wordt er gepland om een nieuw oplei-
dingscentrum, inclusief slippiste, te bouwen op de site 
Westakkers te Sint-Niklaas.

De minister voegt eraan toe dat de Regie der 
Gebouwen en de staatssecretaris die er de voogdij over 
heeft, autonoom bepalen hoe het investeringsplan ten 
behoeve van de klanten van de Regie der Gebouwen, 
waaronder de federale politie, invulling krijgt. Zij ver-
wijst dus naar de staatssecretaris als het gaat om de 
toepassing van het Federaal Actieplan Handicap en de 
verbeterde duurzaamheid van de infrastructuren.

— Sectoraal akkoord en NAVAP

De autoriteit volgt de tenuitvoerlegging van bepaalde 
maatregelen op de voet, waaronder het aanbieden van 
aangepaste functies, opdat de doelgroep die, gespreid 
over verschillende korpsen van de geïntegreerde politie, 
aan de NAVAP-voorwaarden voldoet, daarvan gebruik 
kan maken. Er wordt toegezien op de driemaande-
lijkse monitoring en rapportering om de evolutie van de 
inactiviteit en de aanneming van maatregelen inzake 
aangepast werk en/of activering nauwlettend te volgen 
en indien nodig bij te sturen.

Elle utilise également des installations du secteur privé 
afin de s’assurer que la GPI48 puisse être respectée.

En ce qui concerne l’infrastructure de la PJF de Liège, 
la ministre rappelle que suite à l’étude réalisée par la 
Régie des bâtiments, une série d’actions avaient d’ores 
et déjà été exécutées, par exemple la mise en conformité 
de l’électricité du complexe, la remise à niveau et en 
service du bloc F, etc. D’autres sont en cours d’exé-
cution, comme le renouvellement des chaudières du 
complexe. Ces investissements devraient désormais 
permettre de stabiliser la situation, jusqu’au relogement 
des effectifs présents sur le site de Saint-Léonard sur 
le site de Vottem.

— Circuit de Berg à Kampenhout

La ministre précise que le site à Kampenhout n’a 
pas été loué, mais qu’il est la propriété de l’État. La 
demande d’un permis d’environnement a définitivement 
été rejetée par la ministre flamande de l’Environnement. 
Les activités de la Police fédérale ont donc dû être 
interrompues en juin 2023.

La location d’un site privé à Andenne s’est donc avérée 
une solution provisoire appropriée. La Régie des bâti-
ments, qui est responsable de cette location, présentera 
à nouveau le dossier au Conseil des ministres. Il est 
prévu de manière structurelle de construire un nouveau 
centre de formation, ainsi qu’une piste automobile, sur 
le site de Westakkers à Saint-Nicolas.

La ministre ajoute que la Régie des bâtiments et son 
secrétaire d’État de tutelle restent autonomes dans la 
détermination de l’élaboration de leur plan d’investisse-
ment, au bénéfice des clients de la Régie des bâtiments, 
dont fait partie la Police fédérale. Elle renvoie donc au 
secrétaire d’ État en ce qui concerne l’application du 
plan national handicap et l’amélioration de la durabilité 
des infrastructures.

— Accord sectoriel et NAPAP

L’autorité suit de près la mise en œuvre de certaines 
mesures dont l’ouverture de fonctions adaptées afin que 
le groupe cible remplissant les conditions NAPAP dans 
les différents corps de la Police intégrée, puisse y faire 
appel. Elle assure le monitoring et reporting trimestriel 
afin de suivre au plus près l’évolution de l’inactivité et 
l’adoption de mesures de travail adaptées et/ou d’acti-
vation, et de les ajuster si nécessaire.
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Bovendien worden in het raam van het kwalitatieve 
onderdeel van het sectoraal akkoord nieuwe maatre-
gelen betreffende het statuut overwogen (zoals de vrij-
stelling van nachtdiensten zonder negatieve gevolgen, 
de toekenning van extra vrije dagen, de invoering van 
deeltijdregelingen enzovoort). Richtlijnen op het gebied 
van telewerk worden uitgewerkt. Gehoopt wordt dat wie 
vaker kan thuiswerken de job langer zal kunnen uitvoe-
ren. Budgettair wordt voorzien in 38,3 miljoen euro ter 
subsidiëring van de NAVAP-regeling om alle kosten van 
de lokale politiezones te dekken.

Aangaande het kwalitatieve aspect van het sectoraal 
akkoord erkent de minister dat daarin werd opgeno-
men dat de politiezones zelf zullen kunnen doen aan 
rekrutering, selectie en aanwerving op maat. Een reeks 
voorwaarden dient daarbij in acht genomen te worden. 
Ten eerste heeft de gebruikelijke mobiliteit heeft steeds 
voorrang. Ten tweede is de rechtstreekse aanwerving 
enkel mogelijk voor de eigen politiezone. Ten derde zijn 
zowel de rekruterings-, selectie- en wervingskosten als 
de opleidings-, verlonings- en uitrustingskosten ten laste 
van de aanwervende politiezone. Ondertussen loopt 
ook de evaluatie van de recent ingevoerde selectiepro-
cedure. Tevens wordt er uitgekeken naar de vaststel-
lingen en aanbevelingen van de Vaste Commissie van 
de Lokale Politie (VCLP) en de federale politie, die aan 
reglementaire ontwerpteksten werken om dit voorstel in 
de praktijk om te zetten.

— Politie - integriteit en de bestrijding van discriminatie, 
pesterijen, seksisme en racisme

Als professionele en betrouwbare dienstverrichter moet 
de geïntegreerde politie de samenleving weerspiegelen. 
Er moet dus prioritair ingezet worden op de eerbiediging 
van diversiteit en gelijke kansen. Er is een grootschalig 
project opgezet om de wervings- en selectieprocedures 
te hervormen, met diversiteit als hoeksteen. Als onder-
deel daarvan zijn de tests en procedures herzien om 
te zorgen voor een inclusiever en diverser personeels-
bestand. De wervingscampagnes zullen gericht zijn op 
verschillende doelgroepen. De beoordelaars die instaan 
voor de wervingsprocedures krijgen een opleiding over 
diversiteit en inclusie.

Vertegenwoordigers van de geïntegreerde politie 
hebben ook meegewerkt aan het Interfederaal actieplan 
tegen racisme (NAPAR) en nemen, samen met vertegen-
woordigers van de FOD Justitie, deel aan de werkgroep 
COL13/2013; die rondzendbrief inzake discriminatie en 
haatmisdrijven wordt momenteel herschreven en moet 
daarna ten uitvoer worden gelegd.

De plus, dans le cadre du volet qualitatif de l’accord 
sectoriel, des nouvelles mesures sont envisagées dans 
le statut (telles que, par exemple, l’exemption des pres-
tations de nuit sans conséquence négative, l’octroi de 
jours de congé supplémentaires, la mise en place de 
régimes à mi-temps, etc.). Des directives en matière 
de télétravail sont en cours d’élaboration. En pouvant 
travailler à domicile plus de jours, les fonctions peuvent 
être exercées plus longtemps. En ce qui concerne l’aspect 
budgétaire, un montant de 38,300 millions d’euros est 
prévu pour subsidier la NAPAP pour couvrir l’ensemble 
du coût pour les zones de police locale.

En ce qui concerne le volet qualitatif de l’accord 
sectoriel, la ministre reconnaît qu’il y a été prévu que 
les zones de police pourront prévoir leur propre recrute-
ment et sélection sur mesure. Il convient de prendre en 
considération une série de conditions à cet égard. Tout 
d’abord, la mobilité classique prévaut toujours. Ensuite, 
le recrutement direct n’est envisageable qu’au sein de sa 
propre zone de police. Par ailleurs, les frais de recrute-
ment et de sélection ainsi que les frais de formation, de 
rémunération et d’équipement sont à charge de la zone 
de police recruteuse. La procédure de sélection venant 
d’être introduite sera en outre évaluée en parallèle. Les 
observations et les recommandations formulées par la 
Commission permanente de la Police Locale (CPPL) 
et la Police fédérale sont par ailleurs attendues avec 
impatience; celles-ci travaillent sur des projets de textes 
réglementaires pour concrétiser cette proposition.

— Police - intégrité et la lutte contre la discrimination, 
le harcèlement, le sexisme et le racisme:

La Police intégrée, en tant que prestataire de services 
professionnels et fiables, doit être représentative de la 
société. Il est donc essentiel de miser sur le respect de 
la diversité et de l’égalité des chances. Un vaste chantier 
a été entrepris pour réformer les procédures de recru-
tement et sélection avec, comme pierre angulaire, la 
diversité. Dans ce cadre, les tests et procédures ont été 
revus afin d’assurer davantage d’inclusion et de diversité 
dans la composition du personnel. Les campagnes de 
recrutement viseront différents publics. Les assesseurs 
en charge des procédures de recrutement suivront des 
formations de sensibilisation à la diversité et l’inclusion.

Des représentants de la Police intégrée ont par ailleurs 
collaboré au Plan d’action national contre le racisme 
(NAPAR) et participent, avec des représentants du SPF 
Justice au groupe de travail COL13/2013: cette circulaire 
en matière de discrimination et de délits de haine est en 
voie de réécriture et devra être implémentée.
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De politiediensten werken momenteel aan de om-
zetting van het ministerieel besluit ter voorkoming van 
etnisch profileren in concrete acties, zoals opleiding, 
interne acties voor integriteit en diversiteit, steun voor 
academisch onderzoek, enzovoort.

Binnen de federale politie speelt de Interne directie 
preventie en bescherming op het werk (CGWB) een 
preventieve rol met betrekking tot psychosociale as-
pecten. Als er individuele tekenen van racisme, pesten 
of vrouwenhaat opduiken, worden deze onmiddellijk 
aangepakt.

Bovendien werd een werkgroep bestaande uit verte-
genwoordigers van de geïntegreerde politie opgericht 
om een ontwerp van screeningconcept voor alle leden 
van de geïntegreerde politie te ontwikkelen, dat door 
de politie-instanties werd goedgekeurd. Het concept 
is vervolgens voorgelegd aan de Algemene Inspectie 
van de politiediensten, die er commentaar op heeft 
geleverd. Het ontwerp wordt momenteel geanalyseerd 
door de diensten van de minister. Het moet nog aan de 
vakbonden worden voorgelegd voordat het politiestatuut 
dienovereenkomstig kan worden aangepast.

In het kader van de eerste strategische doelstelling, 
namelijk het permanent in kaart brengen van de risico’s 
en dilemma’s op het vlak van integriteit, verwijst de nota 
integriteitsbeleid van de federale politie rechtstreeks naar 
de conclusies van de externe controleorganen (vaste 
comités P en I). De dienst Integriteit (CG/Integrity) is 
verantwoordelijk voor de integratie van de conclusies 
en aanbevelingen van externe instanties inzake integri-
teitskwesties en voor de uitvoering van deze conclusies 
en aanbevelingen.

— Visuele identiteit van de geïntegreerde politie

De invoering van een nieuw uniform en een nieuwe 
visuele identiteit is een cruciaal aspect om de nieuwe 
nationale identiteit van de politie te versterken, maar ook 
om de veiligheid van de personeelsleden te garanderen. 
Dat zal helpen om de politie duidelijk te kunnen iden-
tificeren en zal tegelijkertijd de band met de bevolking 
te bevorderen.

De financiële duurzaamheid van de geïntegreerde 
politie moet echter gewaarborgd blijven.

De minister benadrukt ook het belang van strenge 
sociale en milieunormen. Die moeten ervoor zorgen 
dat de evolutie van de politie naar een nieuwe nationale 
identiteit niet ten koste gaat van het welzijn van onze 
burgers of het milieu. Er moeten hoge ethische normen 
worden gehanteerd, die niet alleen onze internationale 

Les services de police veillent actuellement à traduire 
l’arrêté ministériel visant à prévenir le profilage ethnique 
en actions concrètes comprenant, par exemple, des 
formations, des actions d’intégrité et de diversité en 
interne, le soutien à la recherche académique, etc.

Au sein de la Police fédérale, la Direction interne de 
prévention et de protection au travail (CGWB) assure 
son rôle préventif en ce qui concerne les aspects psy-
chosociaux. Si des signes individuels de racisme, de 
harcèlement moral ou de comportement misogyne 
apparaissent, ceux-ci sont immédiatement pris en charge.

Par ailleurs, un groupe de travail composé de re-
présentants de la Police intégrée a été constitué afin 
d’élaborer un projet de concept de screening qui devrait 
concerner tous les membres de la Police intégrée et qui 
a été approuvé par les autorités policières. Ce projet a 
ensuite été présenté à l’Inspection Générale des services 
de police, qui a exprimé ses observations. Le projet est 
actuellement en cours d’analyse par les services de la 
ministre. Il devra encore être soumis aux organisations 
syndicales, avant que le statut policier ne soit adapté 
en conséquence.

Dans le cadre du premier objectif stratégique visant 
à donner une image permanente des risques et des 
dilemmes dans le domaine de l’intégrité, la note sur 
la politique d’intégrité de la Police fédérale se réfère 
directement aux conclusions des organismes de contrôle 
externes (comités permanents P et R). Le service intégrité 
(CG/Intégrity) est chargé de l’intégration des conclusions 
et recommandations des instances externes concernant 
les thématiques de l’intégrité et de la mise en œuvre de 
ces conclusions et recommandations.

— identité visuelle de la Police intégrée

La mise en place d’un nouvel uniforme et d’une identité 
visuelle est un aspect crucial pour renforcer la nouvelle 
identité nationale de la police, mais également pour 
garantir la sécurité des membres du personnel. Cette 
démarche contribue à l’affirmation du caractère distinctif 
de la police tout en favorisant un sentiment d’apparte-
nance au sein de la population.

Cependant, il est impératif de veiller à la soutenabilité 
des finances de la Police intégrée.

Par ailleurs, la ministre insiste sur l’importance d’adop-
ter des normes sociales et environnementales strictes. 
Cela garantira que l’évolution de la police vers une 
nouvelle identité nationale ne compromette ni le bien-
être de nos citoyens, ni l’environnement. Il y a lieu de 
respecter des normes éthiques élevées, ce qui non 
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reputatie zullen versterken maar ook zullen bijdragen 
tot duurzaamheid op lange termijn.

— Internationale politiesamenwerking

De minister bevestigt dat de samenwerking met 
Frankrijk op het gebied van ANPR nog steeds wordt 
belemmerd door het Franse wettelijke kader. Franse 
politiediensten mogen slechts een zeer beperkt aantal 
referentielijsten gebruiken en mogen België geen gege-
vens van Franse ANPR-camera’s verstrekken zonder een 
verzoek om wederzijdse rechtshulp. Omgekeerd kan de 
Belgische politie voor Frankrijk autonoom post factum 
zoekopdrachten uitvoeren in Belgische ANPR-gegevens 
(lezen/raadplegen) gedurende de eerste maand na de 
registratie ervan. De Franse wetgeving moet worden 
aangepast om een performante bilaterale samenwerking 
met België op het gebied van ANPR mogelijk te maken. 
De Belgische autoriteiten proberen de Franse autoriteiten 
bewust te maken van deze kwestie, met name via het 
INSPECT-project.

Wat de samenwerking met Frankrijk in het algemeen 
betreft, wordt momenteel het actieplan van de geïnte-
greerde politie uitgevoerd. Dat actieplan kwam er naar 
aanleiding van het monitoringsonderzoek dat in 2018 
werd uitgevoerd door het Comité P, alsook ter uitvoering 
van de resolutie betreffende een structurele verbetering 
van de politiesamenwerking tussen België en Frankrijk 
die in 2021 door de Kamer van volksvertegenwoordigers 
werd aangenomen. De minister verwijst hierover naar 
het antwoord dat ze heeft gegeven op de schriftelijke 
vraag nr. 2016 van mevrouw Ingels (qrva 55.120).

— Prioriteiten van het Belgische voorzitterschap van 
de Europese Unie inzake internationale samenwerking

De minister overloopt vervolgens haar doelstellingen. 
De voornaamste prioriteiten zullen zijn: de strijd tegen 
de georganiseerde drugscriminaliteit en de strijd tegen 
het terrorisme en het gewelddadig extremisme.

Zo zal België er in het raam van de strijd tegen de 
georganiseerde drugscriminaliteit, samen met Europol, 
over waken dat er voor het eerst een gedetailleerde 
analyse van de bedreiging door de high risk criminal 
networks wordt gepubliceerd. Een ander belangrijk punt 
in die context betreft de versterking van de samenwer-
king met Latijns-Amerika, met name door de organisatie 
van een high level vergadering met de partners uit die 
regio tijdens dewelke zal worden voortgewerkt aan de 
ontwikkeling van de samenwerking binnen het CLASI 
((Latin American Internal Security Committee) op basis 
van de EMPACT-werking van de Europese Unie.

seulement renforcera notre réputation internationale 
mais contribuera également à la durabilité à long terme.

— Coopération policière internationale

La ministre confirme que la coopération avec la France 
en matière d’ANPR est toujours freinée par le cadre 
juridique français. Les services de police français ne 
sont autorisés à utiliser qu’un nombre très limité de listes 
de référence et ne peuvent pas fournir à la Belgique de 
données provenant de caméras ANPR françaises sans 
une demande d’entraide judiciaire. Inversement, la police 
belge peut effectuer des recherches autonomes post 
factum pour la France dans les données ANPR belges 
(reads/consultations) au cours du premier mois suivant 
leur enregistrement. Une modification de la législation 
française est nécessaire en vue d’une coopération 
bilatérale performante en matière d’ANPR. Les autorités 
belges tentent de sensibiliser les autorités françaises 
à ce sujet, notamment par le biais du projet INSPECT.

Concernant la coopération avec la France en général, 
le plan d’action de la Police Intégrée qui a été élaboré 
suite à l’enquête de contrôle réalisée en 2018 par le 
Comité P et à la résolution visant une amélioration 
structurelle de la coopération policière entre la Belgique 
et la France adoptée par la Chambre des représentants 
en 2021, est en cours d’exécution. La ministre se réfère 
à ce sujet à la réponse qu’elle a donnée à la question 
écrite n° 2016 de Mme Ingels (qrva 55.120).

— Priorités de la présidence belge de l’Union 
européenne en matière de coopération internationale

La ministre passe ensuite en revue ses objectifs 
concernant les priorités principales, qui seront la lutte 
contre la criminalité organisée liée à la drogue et la lutte 
contre le terrorisme et l’extrémisme violent.

Ainsi, dans le cadre de la lutte contre la criminalité 
organisée liée à la drogue, la Belgique, en collaboration 
avec Europol, veillera à ce que, pour la première fois, une 
analyse détaillée de la menace des “réseaux criminels 
présentant un risque élevé” soit publiée. Un autre point 
important dans ce contexte concerne le renforcement 
de la coopération avec l’Amérique latine, notamment 
par l’organisation d’une réunion de haut niveau avec les 
partenaires de cette région durant laquelle on continuera 
de développer la coopération au sein de CLASI sur la 
base du fonctionnement EMPACT de l’Union européenne.
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Bovendien zal de politie op basis van de evaluatie 
van de in 2022 in werking getreden aanbeveling van 
de Raad over de grensoverschrijdende operationele 
politionele samenwerking, werken aan de versterking 
van het Europese wetgevingskader met betrekking tot, 
onder andere, de grensoverschrijdende waarnemingen en 
vervolgingen alsook de inzet van gezamenlijke patrouilles.

De minister zal ook inspanningen blijven leveren om 
uit de huidige patstelling in de onderhandelingen over de 
Child Sexual Abuse-verordening te geraken, en zal er 
alles aan doen om binnen de Raad een politiek akkoord 
te bereiken. Tot slot wil de minister ook het driehoeks-
overleg betreffende de Schengengrenscode tot een goed 
einde brengen. Op basis van de door de Commissie 
uitgevoerde evaluatie van het Frontex-agentschap zal 
de politie binnen de Raad ook besprekingen voeren over 
de te nemen maatregelen ter versterking van de taken 
en verantwoordelijkheden van dat agentschap.

— Samenhang tussen het Belgische voorzitterschap 
van de Raad van de EU en het voorzitterschap van de 
Benelux

De Benelux is vaak de proeftuin voor de grensover-
schrijdende samenwerking alvorens naar het Europees 
niveau te trekken. Dat is met name het geval voor het 
crisisbeheer, waar de interconnecties tussen de twee 
Unies talrijk zijn.

De minister verwijst in dat verband ter illustratie naar 
het Netwerk van directeuren-generaal van de Europese 
Crisiscentra waartoe België het initiatief heeft genomen 
en dat veel steun vindt bij de Benelux Unie. Dat netwerk 
wordt vandaag ontwikkeld in volle samenwerking met de 
Europese Unie en de Benelux Unie, wat het Belgische 
voorzitterschap op twee fronten zal stimuleren.

De diensten die betrokken zijn bij de voorbereiding 
van het voorzitterschap van de EU, zijn dat ook bij de 
voorbereiding van het voorzitterschap van de Benelux 
en zorgen voor samenhang en complementariteit tussen 
de twee programma’s.

Wat de Benelux betreft, wordt de laatste hand gelegd 
aan het Jaarplan 2024. Dat plan bepaalt onder meer 
dat de landen van de Benelux volgend jaar hun samen-
werking inzake de bestrijding van de georganiseerde 
criminaliteit zullen voortzetten. Concrete voorbeelden 
van die samenwerking zijn de maatregelen tegen de 
internationale drughandel via de post- en koerierdiensten.

Zoals reeds vermeld wil België de grensoverschrijdende 
operationele politionele samenwerking ontwikkelen op 
het niveau van de EU. Daartoe zal het zich laten inspi-
reren door het nieuwe Benelux-politieverdrag dat op 1 

En outre, sur la base de l’évaluation de la recommanda-
tion du Conseil sur la coopération policière opérationnelle 
transfrontalière, qui est entrée en vigueur en 2022, la 
police s’efforcera de renforcer le cadre législatif euro-
péen concernant, entre autres, les observations et les 
poursuites transfrontalières ainsi que le déploiement de 
patrouilles communes.

La police poursuivra également ses efforts pour sortir 
de l’impasse actuelle concernant les négociations sur 
le règlement relatif aux abus sexuels sur les enfants, et 
s’efforcera de parvenir à un accord politique au sein du 
Conseil. Enfin, la ministre veut également mener à bien 
les trilogues relatifs au code frontières Schengen. Sur la 
base de l’évaluation de l’agence Frontex réalisée par la 
Commission, la police discutera également au sein du 
Conseil des mesures à prendre pour renforcer encore 
les tâches et les responsabilités de l’agence.

— Articulation entre la présidence belge du Conseil 
de l’UE et la présidence du Benelux

Le Benelux sert souvent de terrain d’expérimentation 
pour la coopération transfrontalière avant de passer 
au niveau européen. C’est notamment le cas dans le 
domaine de la gestion de crise, où les interconnexions 
entre les deux Unions sont nombreuses.

La ministre cite à titre d’illustration le Réseau des 
directeurs généraux des Centres de crises européens 
initié par la Belgique et largement soutenu par l’Union 
Benelux. Aujourd’hui ce réseau se développe en pleine 
coopération avec l’Union européenne et l’Union Benelux, 
ce que la présidence belge stimulera sur les deux fronts.

Les services impliqués dans la préparation de la 
présidence de l’UE sont également impliqués dans la 
préparation de la présidence du Benelux et s’assurent 
de la cohérence et de la complémentarité entre les deux 
programmes.

Au niveau du Benelux, le Plan annuel 2024 est en 
cours de finalisation. Ce plan prévoit, entre autres, que 
les pays du Benelux poursuivront, l’année prochaine, leur 
coopération dans la lutte contre la criminalité organisée. 
Des exemples concrets de cette coopération sont les 
mesures contre le trafic international de stupéfiants via 
les services postaux et de courrier.

Comme déjà mentionné, la Belgique a l’intention 
de développer la coopération policière opérationnelle 
transfrontalière au niveau de l’UE. Pour ce faire, elle 
s’inspirera du nouveau traité de coopération policière du 



1333647/019DOC 55

C H A M B R E   6 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2023 2024 K A M E R • 6 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

oktober in werking is getreden en dat ongetwijfeld een 
van de meest vooruitstrevende verdragen over politie-
samenwerking binnen de EU is.

— Verbindingsofficieren en de strijd tegen drugshandel

De inzet van een verbindingsofficier is een doeltreffend 
middel om de samenwerking met prioritaire partnerlanden 
te versterken. Elke drie jaar voert de federale politie een 
evaluatie uit van het netwerk van verbindingsofficieren.

Op basis van de meest recente netwerkevaluatie 
van 2021 werd beslist om een bijkomende post voor 
een verbindingsofficier te openen in Colombia en de 
betrokken verbindingsofficier ook voor Ecuador te la-
ten accrediteren. In de tweede helft van 2024 zal een 
nieuwe evaluatie worden uitgevoerd. Op basis daarvan 
zal moeten worden beslist hoe het netwerk van verbin-
dingsofficieren van de Belgische politie het best verder 
kan worden versterkt.

— Digitale transformatie - Opvolging van de 
aanbevelingen van het COC

De aanbevelingen van het COC werden in augustus 
2023 verzameld en omgezet in een actieplan. De voort-
gang ervan wordt regelmatig besproken met het COC. 
Dat plan is nauw verbonden met de digitale transformatie 
en wordt dus ook opgevolgd door het commissariaat-
generaal van de federale politie, in afwachting van een 
aangepast organisatiemodel. Tijdens de vergadering 
van het CCGPI van 27 oktober 2023 werd beslist een 
werkgroep GPI in te stellen die de komende weken 
een aantal mogelijke scenario’s zal onderzoeken die 
moeten leiden tot een passende beheersstructuur om 
de digitale transformatie vorm te geven en een aantal 
leemten in de huidige informatieverwerking beter aan 
te pakken, met een specifieke focus op de verwerking 
van persoonsgegevens.

— i-Police

De Ministerraad heeft de toekenning van de raamo-
vereenkomst goedgekeurd, alsook de financiering van 
het hele i-Police-programma op zeven jaar. De dienstver-
lener werd daarvan op 6 december 2021 op de hoogte 
gebracht, waarna de werken in januari 2022 van start 
zijn gegaan.

De minister licht de opgestarte proefprojecten toe. 
In het project Quick Win CGI wordt casemanagement 
ingevoerd bij de Directie van de internationale politiesa-
menwerking (CGI), inclusief een integratie de databanken 
betreffende de Schengenzone, Interpol en Europol. 

Benelux, qui est entré en vigueur le 1er octobre dernier et 
qui est sans aucun doute l’un des traités de coopération 
policière les plus progressistes au sein de l’UE.

— Officiers de liaison et la lutte contre le trafic de 
drogue

Le recours à un officier de liaison permet de renforcer 
efficacement la coopération avec les pays partenaires 
prioritaires. Tous les trois ans, la Police fédérale réalise 
une évaluation du réseau des officiers de liaison.

Sur la base de la dernière évaluation du réseau 
de 2021, il a été décidé de recruter un officier de liaison 
supplémentaire en Colombie ainsi que de permettre 
l’accréditation de ce dernier pour l’Équateur. Une nou-
velle évaluation sera réalisée dans la deuxième moitié 
de 2024. Cette évaluation devra permettre de voir com-
ment l’on peut continuer de renforcer au mieux le réseau 
d’officiers de liaison de la police belge.

— Transformation numérique – Suivi des 
recommandations du COC

Les recommandations du COC ont été compilées 
et traduites dans un plan d’action en août 2023. Son 
état d’avancement est discuté périodiquement avec le 
COC. Ce plan est étroitement lié à la transformation 
numérique et est donc aussi suivi par le Commissariat 
général de la Police fédérale, dans l’attente d’un modèle 
organisationnel adapté. Lors de la réunion du CCGPI 
du 27 octobre 2023, il a été décidé de créer un groupe 
de travail GPI, qui examinera dans les semaines à venir 
plusieurs scénarios possibles menant à une structure de 
gouvernance adaptée pour aider à façonner la transfor-
mation numérique, et à mieux combler un certain nombre 
de lacunes dans le traitement actuel de l’information, 
avec un accent spécifique sur le traitement des données 
à caractère personnel.

— i-Police

Le Conseil des ministres a approuvé l’attribution de 
l’accord-cadre et le financement de l’ensemble du pro-
gramme i-Police sur sept ans. Le prestataire de services 
en a été informé le 6 décembre 2021, après quoi les 
travaux ont débuté en janvier 2022.

La ministre apporte des précisions concernant les 
projets pilotes qui ont été lancés. Dans le cadre du pro-
jet Quick Win CGI, la gestion de cas, ainsi que l’intégration 
des bases de données relatives à l’espace Schengen, 
à Interpol et à Europol, sont mises en place au sein de 
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Begin 2024 zullen er tests gebeuren en opleidingen 
worden verschaft.

In het project Quick WIN ILP zullen analysetools be-
schikbaar worden gesteld voor de bestaande data van 
de Algemene Nationale Gegevensbank (ANG) en het 
Integrated System for Local Police (ISLP). Dit project 
start eerstdaags in de pilooteenheden van de provincie 
Luik. Door analytische tools ter beschikking te stellen 
van onderzoekers kunnen die laatsten analyses inzake 
dadernetwerken of feitcorrelaties alsook geografische 
analyses uitvoeren op het alle gegevens van de ANG 
en op alle ISLP-databanken. Een ander project be-
treft de bestudering van de migratie van de ANG naar 
nieuwe technologie. De eigenlijke migratie van de ANG 
is gepland voor 2024. Tevens wordt een onderliggend 
platform gerealiseerd voor de systemen waarop i-Police 
wordt gebouwd.

Voor de digitalisering van de politieprocessen kregen 
de leden van de werkgroepen een demonstratie van de 
mogelijkheden die de record and case management 
software van de dienstverlener standaard aanbiedt. De 
gebruikers zijn enthousiast over de off-the-shelftoepassing 
die hun dagelijkse toepassingen zullen vervangen voor 
het verwerken van processen-verbaal en van informa-
tie. De gebruikers zullen meewerken aan de verdere 
afstemming van de software op de politionele werking.

De toepassingen FOCUS@GPI en i-Police moeten 
samen één visuele oplossing vormen voor de politieme-
dewerker. De Ministerraad trok in november 2022 een 
budget van 299 miljoen euro uit voor de realisatie van 
i-Police, inclusief de integratie van FOCUS@GPI. Tot op 
heden werd er ten belope van 172 miljoen euro besteld, 
conform de opdracht inzake de budgettaire timing van de 
Ministerraad voor de verschillende projecten. Daarvan 
werd tot op heden 80 miljoen euro vereffend, eveneens 
conform de opdracht inzake de budgettaire timing van 
de Ministerraad.

— Police-on-web

Het platform Police-on-web biedt de mogelijkheid 
online klacht in te dienen of aangifte te doen, zoals bij 
haatmisdrijven.

De federale politie heeft bovendien de nodige aan-
passingen gedaan opdat de informatie zonder dubbele 
registratie in de systemen (ISLP) van de lokale politie 

la Direction de la coopération policière internationale 
(CGI). Des tests ainsi que des formations auront lieu 
début 2024,.

Dans le cadre du projet Quick WIN ILP, des outils 
d’analyse seront mis à disposition pour les données 
existantes de la Banque de données nationale générale 
(BNG) et de la plateforme ISLP (“Integrated System for 
Local Police” – ISLP). Ce projet débutera prochainement 
dans les unités pilotes de la province de Liège. Grâce 
à la mise à disposition d’outils analytiques, les enquê-
teurs pourront réaliser des analyses concernant les 
réseaux d’auteurs et les corrélations de faits ainsi que 
des analyses géographiques en exploitant l’ensemble 
des données de la BNG et l’ensemble des banques de 
données de l’ISLP. Un autre projet concerne l’étude de 
la migration des données de la BNG vers la nouvelle 
technologie. La migration effective de ces données est 
prévue pour 2024. Une plateforme sous-jacente est par 
ailleurs développée pour les systèmes exploités par la 
plateforme i-Police.

Dans le cadre de la numérisation des processus de la 
police, les membres des groupes de travail ont bénéficié 
d’une démonstration des possibilités que le logiciel re 
cord and case du prestataire de services offre dans sa 
version de base. Les utilisateurs sont ravis de son utili-
sation standard, qui remplacera les applications qu’ils 
utilisent au quotidien pour traiter les procès-verbaux 
et les informations. Les utilisateurs contribueront à la 
poursuite de l’alignement du logiciel sur le fonctionne-
ment de la police.

Les applications i-Police et FOCUS@GPI doivent 
ensemble constituer une solution visuelle pour le col-
laborateur de la police. En novembre 2022, le Conseil 
des ministres a libéré un budget de 299 millions d’euros 
pour la réalisation de l’application i-Police ainsi que pour 
l’intégration de l’application FOCUS@GPI. Jusqu’à pré-
sent, le montant des commandes s’élève à 172 millions 
d’euros, conformément au calendrier budgétaire donné 
par le Conseil des ministres pour les différents projets. 
Quatre-vingts millions d’euros de ce montant ont à ce 
jour été liquidés, également conformément au calendrier 
budgétaire fixé par le Conseil des ministres.

— Police-on-web

La plateforme Police-on-web permet de démarrer la 
procédure “porter plainte” ou “faire une déclaration à 
la police” de manière numérique comme par exemple 
pour des crimes de haine.

La Police fédérale a apporter en outre les modifications 
nécessaires pour que les informations arrivent sans 
double encodage dans les systèmes (ISLP) de la police 
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terechtkomt. Op die manier kan de informatie onmiddellijk 
worden verwerkt, afhankelijk van de urgentie.

Uiteraard is het niet altijd mogelijk de rest van het 
proces digitaal voort te zetten. Zoals op de website aan-
gegeven, zal de politie het nodige gevolg geven aan de 
aangifte van de vermelde misdrijven. Er zal pas opnieuw 
contact met de burger worden opgenomen indien het 
dossier dat vereist. Het is immers mogelijk dat contact 
moet worden opgenomen voor bijkomende informatie 
of omdat de politiediensten ter plaatse vaststellingen 
moeten doen.

In 2024 wordt een versie Police-on-Web 2.0 verwacht. 
Die versie bevat vooral verbeteringen met betrekking tot 
klachten voor misdrijven tegen goederen. De minister 
heeft ook gevraagd te blijven zoeken naar mogelijkheden 
om de burger digitaal bij te staan na een confrontatie 
met seksueel of intrafamiliaal geweld. Ze zal al het 
mogelijke doen om de digitale opvang van slachtoffers 
te verbeteren.

— Aanpak van georganiseerde criminaliteit

De DGJ 3.0-strategie blijft de algemene gedragsregel 
voor de werking van de gerechtelijke component. Wat de 
strategie betreft, werd op verschillende vlakken een stap 
voorwaarts gezet. Het gaat onder meer om de instelling 
van een maandelijkse monitoring betreffende de beslis-
sing van de Ministerraad om de capaciteit van de DGJ te 
verhogen met 195 vte’s, het uitwerken van een nieuwe 
opleiding voor de hoofdinspecteurs van politie (HINP), 
het nemen van initiatieven om het integriteitsbeleid te 
bevorderen of het geven van voorrang aan investeringen 
om het meest verouderde deel van het wagenpark van 
de DGJ te verjongen.

Er moeten in 2024 nog afspraken worden gemaakt 
over andere inspanningen, onder meer om de Digital 
Investigation-strategie te implementeren, om de ontwikke-
ling te garanderen van IT-oplossingen die beantwoorden 
aan de specifieke behoeften van de DGJ in de context 
van i-Police. De synergie binnen de hoven van beroep 
werd versterkt, meer bepaald met betrekking tot de 
technische en wetenschappelijke politie.

Wat de internationale politiesamenwerking betreft, 
legt de DGJ zich toe op tal van operationele dossiers 
en stuurt ze diverse projecten aan in domeinen zoals 
seksueel kindermisbruik of georganiseerde criminaliteit.

Wat de informatie betreft, worden voortdurend in-
spanningen geleverd om een beeld te krijgen van de 
georganiseerde criminaliteit en om het observatori-
um ‘Crim Org’ op te richten. Er werd een netwerk van 
Intelligence Managers opgericht. De opbouw van de 

locale. Ainsi, ces informations peuvent être directement 
traitées en fonction de l’urgence.

Bien entendu, il n’est pas toujours possible de pour-
suivre le reste du processus de manière numérique. 
Comme indiqué sur le site, la police donnera les suites 
utiles à la déclaration pour les délits mentionnés. Le 
citoyen ne sera recontacté que si le dossier l’exige. En 
effet, il se peut qu’une prise de contact soit nécessaire 
pour un complément d’informations ou des constatations 
sur place par les services de police.

Une version Police-on-web 2.0 est attendue en 2024. 
Il s’agira principalement d’améliorations pour les plaintes 
relatives aux délits contre les biens. La ministre a éga-
lement demandé de continuer à développer des options 
pour aider le citoyen de manière numérique quand il 
a été confronté à un délit de violences sexuelles ou 
intrafamiliales. Elle fera tout ce qui est possible pour 
améliorer l’accueil numérique des victimes.

— Approche de la criminalité organisée

La stratégie DGJ 3.0 reste la ligne de conduite générale 
pour le fonctionnement du pilier judiciaire. Sur le plan 
de la stratégie, diverses avancées ont été enregistrées. 
Il s’agit notamment de la mise en place d’un suivi men-
suel concernant la décision du Conseil des ministres 
d’augmenter la capacité de la DGJ de 195 ETP, de la 
conception d’une nouvelle formation pour les INPP, des 
initiatives prises pour promouvoir la politique d’intégrité 
ou encore de la priorité donnée aux investissements 
destinés à rajeunir la portion la plus vétuste du parc 
automobile de la DGJ.

Des efforts restent à consentir en 2024, entre autres 
pour donner vie à la stratégie Digital Investigation, pour 
garantir le développement de solutions informatiques 
répondant aux besoins spécifiques de la DGJ dans le 
contexte d’i-Police. Les synergies au sein des cours 
d’appel ont été renforcées, notamment concernant les 
services de police technique et scientifique.

Au niveau de la coopération policière internationale, la 
DGJ s’investit dans de nombreux dossiers opérationnels 
et pilote divers projets dans les domaines tels ceux des 
abus sexuels d’enfants ou de la criminalité organisée.

Sur le plan de l’information, des efforts continus sont 
réalisés pour mettre sur pied une image de la criminalité 
organisée et l’observatoire ‘Crim Org’. Un réseau des 
Intelligence Managers a été constitué. La mise en place 
des structures JIC/JDC se poursuit et la DGJ met tout 
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JIC/JDC-structuren gaat onverminderd voort en de DGJ 
stelt samen met de partners alles in het werk om die 
grote uitdating zo spoedig mogelijk tot een goed einde 
te brengen.

Wat het onderzoek betreft, gaat de voorrang vooral uit 
naar de gevolgen van het Sky-ECC-dossier, aangezien 
het geweld waarmee de drugshandel gepaard gaat veel 
inspanning vergt van alle componenten van de DGJ. 
De strijd tegen andere vormen van criminaliteit gaat 
intussen onafgebroken voort en er wordt werk gemaakt 
van specifieke methodes in domeinen zoals het vermo-
gensonderzoek en de terugvordering van illegale activa.

— Aanpak van radicalisering, gewelddadig extremisme 
en terrorisme

Na de aanslag van 16 oktober 2023 is besloten om 
de Brusselse directies van de DGJ die de terreurpro-
blematiek en de wapenhandel tegengaan, via interne 
mobiliteit met 50 mensen te versterken. De kandidaten 
zullen dus komen van de lokale of de federale politie of 
via een externe procedure worden aangeworven.

Op korte termijn komen 19 krachten van de federale 
politie de FGP van Brussel versterken. Via detachering 
gaat ook 1 persoon de DJSOC versterken, in afwachting 
van de uitvoering van de interne mobiliteit.

Voor de spoorwegpolitie van Brussel worden alle 
mogelijke rekruteringskanalen gebruikt om de vacatures 
zo snel mogelijk in te vullen. Voor dit specifieke doel 
zijn een detacheringsaanbod en een ‘erratum interne 
mobiliteit’ gepubliceerd. De SPC Brussel is al versterkt 
dankzij de detachering van 20 politieagenten.

Wat de terreurdreigingsgerelateerde bewakingsop-
drachten betreft, herinnert de minister eraan dat de 
Nationale Task Force (NTF) onder het voorzitterschap 
staat van het OCAD. De multidisciplinaire aanpak in 
het raam van de nationale strategie tegen terrorisme 
en extremisme (de Strategie T.E.R.), vroeger gekend 
onder de naam Plan R, wordt gecoördineerd door het 
OCAD. De werkgroep waarnaar wordt verwezen is een 
ad-hocwerkgroep die is belast met het formuleren van 
aanbevelingen ter verbetering van de medicolegale 
opvolging van personen die in de GDB voorkomen.

Onverminderd de bevoegdheden van de rechterlijke 
overheden om maatregelen van gerechtelijke politie te 
nemen, treft het NCCN beschermingsmaatregelen op 
basis van een dreigingsevaluatie door het OCAD. Die 
beveiligingsmaatregelen worden uitgevoerd door de po-
litiediensten naargelang van het dreigingsniveau. Binnen 

en œuvre avec ses partenaires pour concrétiser cet 
important défi dans les meilleurs délais.

Sur le plan de l’enquête, les suites du dossier Sky-Ecc 
demeurent une priorité, les violences liées au narcotrafic 
nécessitant un important investissement de toutes les 
composantes de la DGJ. Les autres formes de crimi-
nalité sont combattues sans relâche et des approches 
particulières sont mises en œuvre dans des domaines 
tels que l’enquête patrimoniale et la récupération des 
actifs illégaux.

— Lutte contre la radicalisation, l’extrémisme violent 
et le terrorisme

Suite à l’attentat du 16 octobre 2023, un renfort par 
mobilité interne de 50 emplois au profit des directions 
bruxelloises de la DGJ, concernées par la problématique 
du terrorisme et du trafic d’armes a été décidé. Les can-
didats viendront donc de la police locale ou fédérale ou 
via la procédure de recrutement externe.

À court terme, un renfort de la Police fédérale vers 
la PJF Bruxelles (19) et DJSOC (1) est également prévu 
par détachement, dans l’attente de la mise en place de 
la mobilité interne.

Pour la police des chemins de fer de Bruxelles, tous 
les canaux de recrutement possibles sont utilisés pour 
pourvoir aux emplois vacants au plus vite. Une offre 
de détachement ainsi qu’un erratum à la mobilité ont 
été publiés à cette fin spécifique. Actuellement, la SPC 
Bruxelles a déjà été renforcée grâce au détachement 
de 20 policiers.

Concernant les missions de surveillance liées aux 
menaces terroristes, la ministre rappelle que la Task force 
nationale (TFN) est présidée par l’OCAM. L’approche 
multidisciplinaire dans le cadre de la Stratégie nationale 
de lutte contre le terrorisme et l’extrémisme (Stratégie 
T.E.R.), anciennement Plan R, est coordonnée par 
l’OCAM. Le groupe de travail auquel il est fait référence 
est un groupe de travail ad hoc chargé de formuler des 
recommandations en vue d’améliorer le suivi médicolégal 
des personnes fichées dans la BDC.

Sans préjudice des compétences des autorités judi-
ciaires pour prendre des mesures de police judiciaire, 
le NCCN prend des mesures de protection sur la base 
d’une évaluation de la menace par l’OCAM. Ces missions 
de sécurisation sont réalisées par les services de police 
en fonction du niveau de menace. Il existe, au sein de 
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de geïntegreerde politie bestaat een mechanisme dat 
het mogelijk maakt om door middel van personeel en 
middelen versterkingen aan te leveren.

Na de tragische dood van Thomas Monjoie is het 
noodzakelijk gebleken om de basisdiensten de moge-
lijkheid te bieden gegevens inzake mentale en fysieke 
gezondheid en inzake de gevaarlijkheid van personen 
opgenomen in de gegevensbank T.E.R. mee te delen 
aan de zorgverstrekkers. Het is eveneens noodzakelijk 
gebleken te voorzien in een procedure om ervoor te 
zorgen dat alle politieagenten in het veld kennis kun-
nen nemen van de evaluatie van de dreiging van een 
persoon die in de gegevensbank T.E.R. is opgenomen 
en met wie ze in contact komen, zonder dat ze daarvoor 
over een veiligheidsmachtiging hoeven te beschikken. 
Zo moet de politie, wanneer zij onsamenhangende 
en bedreigende uitspraken van een persoon opvangt, 
problematische antecedenten kunnen melden in haar 
verslagen aan de bevoegde overheden. Aan de hand 
van de in de gegevensbank beschikbare gegevens kan 
worden verduidelijkt hoe groot het gevaar is en hoe vaak 
het zich voordoet. Het wetsontwerp inzake de GDB 
T.E.R. zal weldra worden besproken in de commissie 
voor Justitie.

Informatie en folders/affiches zijn verspreid binnen 
de verschillende diensten van de lokale en federale 
politie. Voorts lichten de leden van de multidisciplinaire 
werkgroep ook hun eigen departement of organisatie in 
over de toekomstige realisaties en de updating van de 
interne documentatie. Dit is van toepassing op zowel 
de gezamenlijk ontwikkelde onderwijsmodule, die zeer 
binnenkort wordt gepubliceerd, als op COL 06/2023.

Een grote verdienste van die COL is dat het ‘gedeelde’ 
beroepsgeheim tussen de verschillende betrokken ur-
gentiediensten wordt benadrukt. Die verbetering in de 
uitwisseling van inlichtingen zal een positieve weerslag 
hebben op elke discipline in de toekomst. Dit zal het im-
mers mogelijk maken om een beter onderbouwde analyse 
uit te voeren en de nodige maatregelen te treffen. Zo 
zal de betrokkene op de best mogelijke manier worden 
behandeld en zal het veiligheidsrisico minimaal zijn.

— Het Kanaalplan

Zeven jaar na de inwerkingtreding zijn het Kanaalplan 
en de bijhorende bepalingen geleidelijk geïntegreerd in 
de reguliere werking van de betrokken politiediensten. 
De tenuitvoerlegging van het politionele en gerechtelijke 
onderdeel van het Kanaalplan wordt verzekerd door een 
operationele stuurgroep onder het voorzitterschap van 
de directeur-coördinator van Brussel en de korpschef 
van de politiezone Brussel-West.

la Police intégrée, un mécanisme permettant de fournir 
des renforts en termes de personnel et de moyens.

Par suite du décès tragique de Thomas Monjoie, il est 
apparu nécessaire d’une part, de permettre aux services 
de base de communiquer des données relatives à la 
santé mentale et physique et à la dangerosité des per-
sonnes enregistrées dans la banque de données T.E.R 
aux professionnels des soins de santé. Il est également 
apparu nécessaire, d’autre part, de prévoir une procé-
dure afin de permettre à l’ensemble des policiers qui 
sont sur le terrain de pouvoir prendre connaissance 
de l’évaluation de la menace d’une personne qui est 
enregistrée dans la banque de données T.E.R. et avec 
laquelle ils sont en contact sans devoir disposer d’une 
habilitation de sécurité. Ainsi la police qui détecte des 
propos incohérents et menaçants d’une personne doit 
pouvoir faire part dans ses rapports aux autorités com-
pétentes d’antécédents problématiques. Les données 
disponibles dans la banque de données permettent de 
préciser le niveau de dangerosité et le caractère récurrent 
de celle-ci. Le projet de loi de la BDC TER sera bientôt 
examiné en commission de la Justice.

Des informations et des dépliants/affiches ont été 
distribués au sein de différents services, à la police 
locale et fédérale. Par ailleurs, les membres du groupe 
de travail multidisciplinaire informent également leur 
propre département ou organisation des réalisations 
futures et de la mise à jour de la documentation interne. 
Ceci s’applique à la fois au module d’enseignement 
développé conjointement qui sera publié très prochai-
nement et à la COL 06/2023.

Un mérite important de cette COL est de mettre en 
lumière le secret professionnel “partagé” entre les diffé-
rents services d’urgence concernés. Cette amélioration 
de l’échange d’informations aura un impact positif sur 
chaque discipline à l’avenir. En effet, cela permettra 
d’effectuer une analyse plus étayée et de prendre les 
mesures qui s’imposent. De cette manière, la personne 
impliquée sera traitée de la meilleure façon possible et 
le risque de sécurité sera minimisé.

— Plan Canal

Sept ans après son lancement, le Plan Canal et les 
dispositions qui lui étaient adjointes ont progressivement 
été intégrés dans le travail régulier des services de 
police concernés. La mise en œuvre du volet policier 
et judiciaire du Plan Canal est assurée par un comité 
de pilotage opérationnel qui est présidé par le directeur 
coordinateur de Bruxelles et le chef de corps de la zone 
de police Bruxelles-Ouest.
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De uitvoering van het plan wordt weerspiegeld in een 
aantal strategische doelstellingen met betrekking tot de 
monitoring van entiteiten, de uitwisseling van bestuurlijke 
informatie en een multidisciplinaire aanpak van de onder-
steunende fenomenen. De operationele stuurgroep zal 
de verwezenlijking van die doelstellingen en de vereiste 
middelen of aanpassingen kunnen evalueren.

De permanente aandacht die nodig is voor de strijd 
tegen radicalisme en terrorisme, vereist uiteraard een 
zekere capaciteit. De minister verwijst naar de beslissing 
van de regering om de FGP van Brussel te versterken 
met 50 medewerkers. Alles wordt in het werk gesteld 
om zo snel mogelijk de juiste mensen met de nodige 
deskundigheid voor die functies aan te trekken.

— Havenbeveiligingskorps

Voor de ontwikkeling en bestaffing van het Haven-
beveiligingskorps heeft de regering ervoor gekozen de 
nodige beveiligingsagenten extern aan te werven. Het 
rekruteren, selecteren en opleiden van die agenten 
neemt vanzelfsprekend tijd in beslag.

Ondertussen volgen 61 aspiranten de basisopleiding 
voor beveiligingsagent van politie in Gent en Wilrijk. De 
laatste aanwervingen zullen in november 2023 afgerond 
zijn en op 1 december 2023 zullen de laatste kandidaten 
voor het Havenbeveiligingskorps hun opleiding starten. 
Er zullen dan 70 kandidaten aan de opleiding zijn gestart. 
Het Havenbeveiligingskorps zal tegen de zomer van 
2024 in zijn definitieve versie operationeel zijn.

Opdat het operationele concept van de versterkte 
beveiliging van de Antwerpse haven onmiddellijk zou 
kunnen worden gerealiseerd, werden 42 beveiligings-
agenten van de Directie van de Beveiliging (DAB), die 
instaan voor de beveiliging van de kerncentrale in Doel, 
ter beschikking gesteld van de Scheepvaartpolitie te 
Antwerpen. Zij patrouilleren 24/7, doen controles en 
voeren specifieke acties uit in de haven. Het zijn deze 
beveiligingsagenten die succesvol de eerste vorm van 
het Havenbeveiligingskorps gestalte hebben gegeven.

Inzake de samenwerking met de dienst Douane wijst 
de minister erop dat de douane in de eerste plaats ver-
antwoordelijk is voor de veiligheid van haar infrastructuur 
en activiteiten, in voorkomend geval in samenwerking 
met particuliere veiligheidsdiensten.

De federale politie neemt niet de plaats in van de 
douane, maar verstrekt tweedelijnsondersteuning aan 

La mise en œuvre du plan se traduit par un certain 
nombre d’objectifs stratégiques relatifs au suivi des 
entités, à l’échange d’informations administratives ainsi 
qu’à une approche multidisciplinaire des phénomènes 
de soutien. Le comité de pilotage opérationnel pourra 
évaluer la réalisation de ces objectifs et les ressources 
ou ajustements nécessaires.

L’attention permanente nécessaire à la lutte contre le 
radicalisme et le terrorisme requiert naturellement une 
certaine capacité. La ministre se réfère à la décision 
du gouvernement de renforcer la PJF de Bruxelles 
avec 50 collaborateurs. Tout est fait pour attirer le plus 
rapidement possible les bonnes personnes possédant 
l’expertise nécessaire pour ces postes.

— Corps de sécurisation portuaire

Pour mettre en place le corps de sécurisation portuaire 
et le doter en effectifs, le gouvernement a choisi de 
recruter les agents de sécurité nécessaires en externe. 
Le recrutement, la sélection et la formation de ces agents 
prennent évidemment du temps.

Entre-temps, 61 aspirants suivent la formation de base 
d’agent de sécurité à Gand et à Wilrijk. Les derniers 
recrutements auront lieu au cours du mois de novembre et 
le 1er décembre 2023, et les derniers candidats à une 
fonction au sein du corps de sécurisation portuaire 
commenceront alors leur formation. À ce moment-là, ce 
seront 70 candidats qui auront entamé leur formation. 
Le corps de sécurisation portuaire sera opérationnel 
dans sa version définitive d’ici l’été 2024.

Afin que le concept opérationnel de sécurisation 
renforcée du port d’Anvers puisse être mis en œuvre 
immédiatement, 42 agents de sécurité de la Direction de 
la sécurisation (DAB) habituellement chargés d’assurer 
la sécurité à la centrale nucléaire de Doel ont été mis à 
la disposition de la Police de la Navigation d’Anvers. Ils 
patrouillent 24 heures sur 24, 7 jours sur 7, effectuent 
des contrôles et mènent des actions spécifiques dans 
le port. Ce sont ces agents de sécurité qui ont façonné 
avec succès la première mouture du corps de sécuri-
sation portuaire.

En ce qui concerne la coopération avec le service 
des Douanes, la ministre rappelle que les douanes 
sont en premier lieu responsables de la sécurité de 
leurs infrastructures et activités, en coopération le cas 
échéant avec des services de sécurité privés.

La Police fédérale ne se substitue pas aux douanes, 
mais les soutient en deuxième ligne dans leur 
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de douane bij haar gebruikelijke werking, door zeer 
geregeld fysiek aanwezig te zijn op of in de buurt van 
de sites van de douane.

De federale politie zorgt eventueel voor de fysieke 
veiligheid, wanneer er concrete informatie is betreffende 
een specifieke dreiging of risicosituatie. Die ondersteuning 
is ad hoc, bijkomend en aanvullend op de capaciteit die 
door de douane wordt ingezet.

De inzet van de gespecialiseerde diensten van de 
federale politie voor de beveiligde begeleiding van 
drugstransporten kan gecoördineerd en gepland worden 
uitgevoerd. De federale politie probeert de termijnen van 
die planning zo kort mogelijk te houden.

De betrokken veiligheidsdiensten en de privépartners 
stellen thans alles in het werk om ervoor te zorgen dat 
de in beslag genomen drugs snel worden vernietigd. 
Daarom heeft de nationale drugscommissaris het initi-
atief genomen om alle betrokken spelers rond de tafel 
te krijgen. Voor de opslag van de in beslag genomen 
drugs wordt op korte termijn een alternatieve denkpiste 
uitgewerkt bij Defensie.

— Drugsdossiers in Antwerpen

De politie bepaalt door middel van het concept van 
Intelligence-Led Policing (ILP) of verdachten of criminele 
organisaties al dan niet onder de noemer van High Value 
Target (HVT) of High Risk Criminal Network (HRCN) val-
len. Recherchemanagement wordt steeds belangrijker 
en moet nog verder ingang vinden bij de parketten. Zo 
kunnen de middelen op een verantwoorde en gedragen 
manier effectief en efficiënt worden ingezet om maximaal 
destabiliserend te werken.

— Luchtsteun

Inzake de vernieuwing van de helikoptervloot luidt de 
planning voor het bestellen en leveren van de nieuwe 
toestellen als volgt: bestelling in 2024, levering van de 
eerste twee helikopters in 2026, nog twee helikopters in 
2027 en dan de laatste in 2028. Het duurt immers twee 
jaar om die toestellen te maken.

Deze regering heeft het nodige budget goedgekeurd 
om de eerste twee helikopters te bestellen via de pro-
cedure van Defensie, en de volgende drie helikopters 
werden als optionele tranche ingeschreven via dezelfde 
procedure. De timing van de eerste fase van de vervan-
ging van de helikoptervloot van de federale politie wordt 
dus in acht genomen.

fonctionnement habituel, par une présence physique 
très régulière sur leurs sites ou à proximité.

La Police Fédérale fournit une éventuelle sécurité 
physique sur la base d’informations concrètes concernant 
une menace ou une situation de risque spécifique. Ce 
soutien est ponctuel, subsidiaire et complémentaire à 
la capacité déployée par les douanes.

La mobilisation de services spécialisés de la Police 
fédérale pour l’accompagnement sécurisé de transports 
de drogue peut être effectué sur une base coordonnée 
et de manière planifiée. La Police fédérale s’efforce de 
réduire au maximum les délais dans le cadre de cette 
planification.

Les services de sécurité et les partenaires privés 
concernés mettent actuellement tout en œuvre pour 
assurer la destruction rapide de la drogue saisie. À 
cette fin, la Commissaire nationale aux drogues a pris 
l’initiative de réunir tous les acteurs concernés autour 
de la table. Pour l’entreposage de la drogue saisie, une 
piste alternative est en cours d’élaboration à court terme 
à la Défense.

— Lutte contre le trafic de stupéfiants à Anvers

La police utilise le concept d’Intelligence-Led Policing 
(ILP) pour déterminer si des suspects ou des organisations 
criminelles relèvent ou non des catégories High Value 
Target (HVT) ou High Risk Criminal Network (HRCN). 
Le management de la recherche devient de plus en plus 
important et doit encore davantage trouver sa place dans 
la pratique des parquets. De cette manière, les moyens 
disponibles pourront être déployés de manière rationnelle 
et efficace afin d’avoir un impact le plus déstabilisant 
possible sur les criminels.

— Appui aérien

Concernant le renouvellement de la flotte d’hélicop-
tère, le planning de la commande et des livraisons des 
nouveaux appareils est le suivant: commande en 2024, 
livraison des deux premiers hélicoptères en 2026, de 
deux autres en 2027 et du dernier en 2028. Le délai de 
fabrication de ces appareils est en effet de deux ans.

Ce gouvernement a voté le budget nécessaire pour 
la commande des deux premiers hélicoptères via la pro-
cédure de la Défense, et a inscrit les trois hélicoptères 
suivants en tranches optionnelles dans la même procé-
dure. Le timing de la première phase du remplacement 
de la flotte des hélicoptères de la Police Fédérale est 
donc respecté.
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Het partnerschap met de AD Civiele Veiligheid bestaat 
al meerdere jaren. De nieuwe helikopters zullen onder-
steunende opdrachten blijven uitvoeren, om bosbranden 
te blussen bijvoorbeeld. Dit partnerschap komt ook tot 
uiting in de geplande aankopen van specifieke appara-
tuur door de AD Civiele Veiligheid. Zo zullen drie nieuwe 
bambi buckets voor bluswerken door helikopters worden 
aangekocht, alsook vijf nieuwe mobiele reservoirs voor 
die waterzakken, die dicht bij de branden kunnen worden 
ingezet door de teams van de Civiele Bescherming. De 
minister wijst erop dat ze recent de kennisgeving tot 
gunning van de opdracht heeft ondertekend.

Inzake de personeelscapaciteit van de directie 
Luchtsteun van de federale politie worden voort in-
spanningen geleverd om voor alle functies het nodige 
personeel in dienst te nemen opdat de gespecialiseerde 
ondersteunende opdrachten kunnen worden uitgevoerd. 
Voorts worden militaire piloten ter beschikking gesteld 
in het raam van een protocolakkoord met Defensie, 
waardoor de operationele paraatheid van de directie 
Luchtsteun wordt gegarandeerd.

— Spoorwegpolitie (SPC)

Voor de personeelsformatie van de spoorwegpolitie 
(SPC) werden er passende maatregelen genomen op het 
gebied van aanwervingen, ter uitvoering van de beslissing 
van de Ministerraad op 17 juni 2022. De Ministerraad 
kende toen extra kredieten toe in het kader van de ver-
sterking van de geïntegreerde politie, namelijk voor de 
een-op-eenvervanging van het personeelsbestand dat 
op 1 januari 2022 aanwezig was.

De SPC doet nagenoeg dezelfde inspanning als de 
andere (federale) politiediensten en maakt met name 
gebruik van de statutaire mogelijkheden om personeels-
leden hetzij via interne mobiliteit hetzij via externe rekru-
tering aan te werven. Daartoe worden informatiesessies 
aan de verschillende politiescholen georganiseerd en 
worden er op de sociale media acties gehouden om de 
bekendheid te vergroten. Er worden bij elke mobiliteits-
ronde dus wel degelijk inspanningen geleverd om een 
deel van de vacante plaatsen in te vullen, al vraagt dat 
uiteraard ook enige tijd.

Met de interregionale zichtbaarheidsacties, waarvan in 
november de vijftigste plaatsvond, verhoogt de SPC de 
zichtbaarheid op haar prioritair actieterrein in de treinen 
en op en rond de sporen. Op basis van een doorgedreven 
beeldvorming tracht de SPC zich hierbij zoveel mogelijk 
te richten op de in kaart gebrachte risicolijnen.

In het kader van de begrotingsopmaak voor 2024 
werden met het oog op leefbare en veilige stations op 

Le partenariat avec la DG Sécurité civile existe déjà 
depuis plusieurs années. Les nouveaux hélicoptères 
continueront à effectuer des missions d’appui pour 
l’extinction de feux de forêt. Ce partenariat est également 
démontré dans l’achat planifié par la DG Sécurité civile 
d’équipements spécifiques tels que trois nouveaux “bambi 
buckets” ou seaux de largage pour les hélicoptères, et 
cinq nouveaux réservoirs mobiles de remplissage pour 
ces seaux, déployés à proximité des incendies par les 
équipes de la Protection civile. La ministre indique qu’elle 
vient de signer la lettre de notification d’attribution du 
marché.

Quant à la capacité en personnel de la Direction de 
l’appui aérien de la Police fédérale, celle-ci poursuit ses 
efforts de recrutement de toutes les fonctions nécessaires 
à l’exécution de ses missions d’appui spécialisé. Par 
ailleurs, des pilotes militaires sont mis à la disposition 
dans le cadre d’un protocole d’accord avec la Défense, 
ce qui permet de garantir l’opérationnalité de la Direction 
de l’appui aérien.

— Police des chemins de fer (SPC)

En ce qui concerne le cadre du personnel de la Police 
des chemins de fer (SPC), des mesures appropriées ont 
été prises sur le plan du recrutement afin de mettre en 
œuvre la décision du Conseil des ministres du 17 juin 
2022. Le Conseil des ministres a en effet prévu des 
crédits supplémentaires dans le cadre du renforcement 
de la Police Intégrée, à savoir pour le remplacement 
systématique des départs sur la base des effectifs 
présents au 1er janvier 2022.

La SPC fait pratiquement le même effort que les 
autres services de police (au niveau fédéral) et profite 
notamment des possibilités statutaires pour recruter du 
personnel, soit via la mobilité interne, soit par recrute-
ment externe. À cette fin, des séances d’information sont 
organisées dans les différentes écoles de police, et des 
campagnes sont menées via les réseaux sociaux afin de 
mieux faire connaître la SPC. Lors de chaque période 
de mobilité, des efforts sont donc bel et bien déployés 
afin de combler une partie des postes vacants, même 
si cela prend évidemment un certain temps.

Grâce aux actions de visibilité interrégionales, dont la 
cinquantième a eu lieu en novembre, la SPC accroît sa 
visibilité sur son terrain zone d’action prioritaire, à savoir 
dans les trains et aux abords des quais. Sur la base d’un 
profilage poussé, la SPC tente de se concentrer autant 
que possible sur les lignes à risques.

Dans le cadre de la confection du budget 2024, et en 
vue d’améliorer la sécurité et l’agrément des gares, la 
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initiatief van de minister extra middelen uitgetrokken voor 
de uitbouw van een nationaal cameranetwerk waarbij 
de beelden van de NMBS gedeeld zullen worden met 
lokale politiezones en de diensten van de federale politie. 
Dat moet ervoor zorgen dat digitale patrouilles kunnen 
worden ingezet in en rond stations, waardoor snellere 
en adequatere interventies kunnen worden uitgevoerd.

— Luchtvaartpolitie (LPA)

De Luchtvaartpolitie van Brussels Airport kampt reeds 
enkele jaren met een structureel personeelstekort. Om 
tijdelijk aan het structurele deficit tegemoet te komen, 
wordt sedert juni 2023 in het kader van een proefproject 
een beroep gedaan op Franstalige collega’s die nog 
geen eerste plaats van affectatie hebben. Het gaat dus 
om tijdelijk afgedeelde politie-inspecteurs.

Zo hebben op 1 juni 2023 13 Franstaligen de rangen 
van de Luchtvaartpolitie van Brussels Airport vervoegd 
ter ondersteuning van de grenscontroles. Op 3 oktober 
en 6 november 2023 zijn er nog eens respectievelijk 10 
en 19 Franstaligen afgedeeld naar de Luchtvaartpolitie 
van Brussels Airport. Enkelen hebben die alweer ver-
laten om via mobiliteit een vaste betrekking binnen de 
geïntegreerde politie te krijgen. Op dit ogenblik zijn er 
nog steeds 39 Franstalige personeelsleden afgedeeld 
naar de nationale luchthaven Brussels-Airport.

De afgedeelde Franstalige politie-inspecteurs kregen 
ook een opleiding tot assistent-grenscontroleur. Mede 
hierdoor is de zomer op Brussels Airport zeer goed 
verlopen. Wachttijden aan de grens konden in vergelij-
king met 2022 aanzienlijk worden verminderd. Naast de 
Franstalige inspecteurs heeft de Luchtvaartpolitie van 
Brussels Airport in de zomer van 2023 ook versterkingen 
gekregen van de andere LPA-eenheden, waaronder die 
van Liège Airport (Bierset) en Oostende.

Franstalige collega’s worden steeds omkaderd door 
Nederlandstalige collega’s, ook tijdens eventuele inter-
ventiepatrouilles, opdat de taalwetgeving wordt gerespec-
teerd. Spraakverwarring of risico’s met betrekking tot de 
communicatie over de radio zijn dan ook quasi uitgesloten. 
Een proces-verbaal zal steeds in het Nederlands en door 
een Nederlandstalige politieambtenaar worden opgesteld. 
De Franstalige politieambtenaren krijgen daarnaast ook 
de mogelijkheid om een taalopleiding te volgen.

De Luchtvaartpolitie van Brussel-Nationaal is een 
eenheid van een directie van de federale politie in de 

ministre a pris l’initiative d’affecter des moyens supplé-
mentaires au développement d’un réseau national de 
caméras, dans le cadre duquel les images de la SNCB 
seront partagées avec les zones de police locale et les 
services de la police fédérale. Cela devrait permettre à 
la police d’effectuer des “patrouilles numériques” dans 
les gares et à leurs abords, ce qui permettra d’intervenir 
plus rapidement et de manière plus adéquate.

— Police aéronautique (LPA)

La police aéronautique de Brussels Airport est confron-
tée depuis plusieurs années à une pénurie structurelle 
de personnel. Depuis juin 2023, afin de répondre tem-
porairement à ce manque structurel d’effectifs, la police 
aéronautique fait appel, dans le cadre d’un projet pilote, 
à des collègues francophones qui n’ont pas encore de 
premier lieu d’affectation. Il s’agit donc d’inspecteurs 
de police détachés à titre temporaire.

Le 1er juin 2023, 13 inspecteurs de police francophones 
ont ainsi rejoint les rangs de la police aéronautique 
de l’aéroport de Bruxelles-National, et ce, en appui 
aux agents affectés aux contrôles des frontières. Les 
3 octobre et 6 novembre 2023, 10 et 19 inspecteurs 
francophones supplémentaires ont rejoint la LPA de 
l’aéroport national. Depuis lors, certains l’ont déjà quit-
tée car une possibilité de poste permanent au sein de 
la Police intégrée s’offrait à eux grâce au système de 
mobilité. A l’heure actuelle, 39 d’entre eux sont encore 
actifs à Brussels Airport.

Les inspecteurs de police francophones détachés 
ont également suivi formation de contrôleur frontalier 
adjoint. C’est en partie grâce à cela que la saison esti-
vale s’est passée de manière très fluide à l’aéroport de 
Bruxelles. Les temps d’attente à la frontière ont pu être 
considérablement réduits par rapport à 2022. Outre 
les inspecteurs francophones, la police aéronautique 
l’aéroport de Bruxelles-National a également bénéficié, 
l’été dernier, de l’appui d’autres unités de la LPA, dont 
celles des aéroports de Bierset et d’Ostende.

La ministre précise que les inspecteurs francophones 
détachés sont toujours encadrés par des collègues 
néerlandophones, y compris lors d’éventuelles patrouilles 
d’intervention, afin que la législation linguistique soit 
respectée. Les erreurs de compréhension ou les risques 
liés à la communication par radio sont donc quasiment 
exclus. Les procès-verbaux sont toujours rédigés en 
néerlandais par un fonctionnaire de police néerlando-
phone. Les policiers francophones ont par ailleurs la 
possibilité de suivre des cours de néerlandais.

La police aéronautique de l’aéroport de Bruxelles-
National est une unité d’une direction de la Police fédérale 
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provincie Vlaams-Brabant en het gerechtelijk arrondis-
sement Halle-Vilvoorde. De federale politie werkt met 
naleving van de taalwetgeving en overeenkomstig de 
adviezen van de Vaste Commissie voor Taaltoezicht 
(VCT), en meer bepaald overeenkomstig advies 29.123 
van 6 juni 1997, dat eerdere adviezen van 1981 en 1988 
bevestigt. Volgens de VCT dient het veiligheidsdetache-
ment van Brussels Airport, gelet op de bijzondere functie 
die dat detachement vervult, te worden beschouwd “als 
een gewestelijke dienst sui generis”. Deze dienst dient 
volgens de VCT zo te worden georganiseerd dat het 
publiek “zonder enige moeite te woord kan worden ge-
staan in het Nederlands en in het Frans.” In dat verband 
worden aldus Franstalige politieambtenaren ter beschik-
king gesteld van de desbetreffende Luchtvaartpolitie. De 
evaluatie van het proefproject is tot op heden unaniem 
positief in alle geledingen en bij alle partners, inclusief 
de vakorganisaties van de politie, Brussels Airport 
Company en Brussels Airlines. Het project wordt dan 
ook voortgezet in de toekomst.

— OCAD

Het koninklijk besluit betreffende het eengemaakt 
statuut voor het personeel van de VSSE, de ADIV en het 
OCAD werd ter advies voorgelegd aan de inspecteurs 
van Financiën en wordt tevens in IKW besproken. Het 
zal binnenkort worden voorgelegd voor vakbondson-
derhandelingen, aan de Ministerraad en aan de Raad 
van State. Beoogd wordt dat het koninklijk besluit wordt 
bekendgemaakt in het tweede trimester van 2024, met 
het oog op de voorbereiding van de tenuitvoerlegging 
ervan die op 1 januari 2025 werkelijkheid zou moeten zijn.

— ASTRID

Een nieuw 4G/5G-breedbandnetwerk voor de hulp- 
en veiligheidsdiensten zal vanaf 2027 operationeel zijn.

In principe zal het huidige TETRA-netwerk operationeel 
blijven tot 2030, opdat de hulp- en veiligheidsdiensten 
op hun eigen tempo naar het nieuwe netwerk kunnen 
overstappen.

De komende jaren zal ASTRID uiteraard het hui-
dige netwerk blijven onderhouden om de beveiligde, 
gegarandeerde en bestendige communicatie tussen 
de hulp- en veiligheidsdiensten te waarborgen. Het 
ASTRID-radionetwerk is de afgelopen jaren bestendig 
en stabiel gebleken, met een gemiddelde beschikbaar-
heid van 99,98 %. Zelfs tijdens grote crisissen zoals de 
overstromingen van 2021 is het ASTRID-netwerk ope-
rationeel gebleven, in tegenstelling tot de commerciële 
netwerken.

située dans la province du Brabant flamand et l’arrondis-
sement judiciaire de Halle-Vilvorde. La police fédérale 
opère dans le respect de la législation linguistique et 
conformément aux avis de la Commission permanente 
de contrôle linguistique (CPCL), et plus particulièrement 
à l’avis n° 29.123 du 6 juin 1997, qui confirme des avis 
précédents publiés en 1981 et 1988. Selon la CPCL, le 
détachement de protection de l’aéroport de Bruxelles-
National doit être considéré comme “un service régional 
sui generis”, compte tenu de la fonction particulière qu’il 
remplit. Selon la CPCL, ce service doit être organisé de 
manière à ce que le public “puisse faire usage, sans la 
moindre difficulté, du français et du néerlandais”. C’est 
donc dans ce cadre que des fonctionnaires de police 
francophones sont mis à la disposition de la police 
aéronautique concernée. À ce jour, l’évaluation du projet 
pilote a été unanimement perçue comme positive par 
l’ensemble des services et des partenaires, y compris 
par les organisations syndicales, la Brussels Airport 
Company et Brussels Airlines. Ce projet sera donc 
prolongé.

— OCAM

L’arrêté royal sur le statut unique pour le personnel de 
la VSSE, du SGRS et l’OCAM est actuellement soumis 
à l’avis des inspecteurs des finances et est discuté éga-
lement en IKW. Il sera prochainement soumis aux négo-
ciations syndicales, au Conseil des ministres ainsi qu’au 
Conseil d’État. Il est prévu que l’arrêté royal soit publié 
au second trimestre 2024 afin de préparer sa mise en 
œuvre qui devrait être effective au premier janvier 2025.

— ASTRID

Un nouveau réseau large bande 4G/5G pour les 
services de secours et de sécurité sera opérationnel à 
partir de 2027.

Le réseau TETRA actuel restera opérationnel en 
principe jusqu’en 2030, afin de permettre aux services 
de secours et de sécurité de migrer à leur propre rythme 
vers le nouveau réseau.

Au cours des prochaines années, ASTRID continuera 
bien sûr d’entretenir le réseau actuel afin d’assurer la 
communication entre les services de secours et de 
sécurité de manière sécurisée, garantie et robuste. Le 
réseau radio ASTRID s’est avéré robuste et stable ces 
dernières années, avec une disponibilité moyenne de 
99,98 %. Même pendant de grandes crises telles que 
les inondations en 2021, le réseau ASTRID est resté 
opérationnel contrairement aux réseaux commerciaux.
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De 101/112-noodcentrales zullen de komende jaren 
ook een grondige update krijgen, teneinde de continuïteit 
en de stabiliteit te garanderen. De jongste maanden 
hebben de 101/112-noodcentrales te maken gekregen 
met storingen in het systeem voor het beheer van de 
korte nummers bij de commerciële operator.

Een koninklijk besluit verplicht de sector om een 
‘stabiele’ versie van dat beheer te dupliceren naar twee 
operatoren, om een back-up te hebben. In dat verband 
verwijst de minister naar de voor Telecommunicatie 
bevoegde minister.

De levensduur van de software van de hulpcentrales 
van de politie (101) loopt ten einde en ASTRID is een 
updateproject gestart om te garanderen dat een en 
ander kan worden uitgerold.

De IT-systemen van de 112-noodcentrales werden 
geüpdatet, maar er zijn nog enkele kinderziektes die 
worden aangepakt.

C. Replieken en bijkomende antwoorden

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) wijst erop dat zo-
wel tijdens de vorige als de huidige legislatuur heel 
wat studies werden uitgevoerd. Zo bestelde de vorige 
regering studies over een mogelijke schaalvergroting, 
preventieplannen, onderwijs en rekrutering, en liet de 
minister tijdens deze legislatuur studies uitvoeren inzake 
de Civiele Bescherming, het crisisbeheer, de Directie 
van de politionele informatie en de ICT-middelen (DRI) 
en de Staten-Generaal van de Politie (SEGPOL). Tussen 
de ambtsperiode van twee ministers dreigen bepaalde 
studies niet volledig afgerond te raken of achterhaald 
te worden, wat een verspilling is van tijd, geld, visie en 
ideeën. Wat zal de minister ondernemen om te verhinde-
ren dat al het voorliggende studiemateriaal niet verloren 
gaat? Het Parlement kan immers niet alles uitvoeren via 
wetgevende initiatieven.

De heer Ortwin Depoortere (VB) kan zich, ook op basis 
van de ontvangen antwoorden, niet van de indruk ontdoen 
dat deze regering geen enkele werf heeft afgewerkt, on-
danks de vele projecten en werkgroepen die naar voren 
geschoven worden. Enkel het Havenbeveiligingskorps is 
een kleine positieve noot, al werd het veel te laat inge-
steld. De spreker verwijst naar de gedachtewisselingen 
omtrent de situatie van de federale gerechtelijke politie, 
die reeds plaatsvonden in mei 2022 en tijdens welke het 
College van procureurs-generaal een alarmkreet sloeg 
over de politiek die achterwege bleef in de bestrijding 
van de georganiseerde drugscriminaliteit. De spreker 
hoopt dat dit korps resultaten zal opleveren.

Les centrales d’urgence 101/112 bénéficieront égale-
ment dans les années à venir d’une mise à jour appro-
fondie afin de garantir la continuité et la stabilité. Ces 
derniers mois, les centrales d’urgence 101 et 112 ont été 
affectées par des pannes dans le système de gestion 
des numéros courts chez l’opérateur commercial.

Un arrêté royal oblige le secteur à dupliquer cette 
gestion selon un mode “balancé” vers deux opéra-
teurs pour assurer une solution de secours. La ministre 
renvoie à ce sujet à la ministre compétente pour les 
télécommunications.

Les logiciels des centrales de secours policiers (101) 
arrivent en fin de vie et ASTRID a lancé un projet de 
mise à jour pour assurer son déploiement.

Une mise à jour des systèmes informatiques des cen-
trales d’urgence 112 a été réalisée, mais il y a encore des 
problèmes de jeunesse qui sont en cours de traitement.

C. Répliques et réponses complémentaires

Mme Yngvild Ingels (N-VA) souligne que de nom-
breuses études ont été réalisées sous la législature 
précédente et sous la législature actuelle. Par exemple, 
le gouvernement précédent a commandé des études 
sur un éventuel agrandissement d’échelle, des plans 
de prévention, l’éducation et le recrutement, et sous 
l’actuelle législature, la ministre a commandé des études 
sur la protection civile, la gestion de crise, la Direction 
de l’information policière et des moyens ICT (DRI) et 
les États généraux de la police (SEGPOL). Entre les 
mandats de deux ministres, certaines études risquent 
de ne pas être entièrement achevées ou de devenir 
obsolètes, ce qui constituerait un gaspillage de temps, 
d’argent, de vision et d’idées. Que fera la ministre pour 
éviter que tout le matériel d’étude dont elle dispose soit 
perdu? En effet, le Parlement ne peut pas tout mettre en 
œuvre en prenant des initiatives législatives.

Compte tenu, notamment, des réponses reçues, 
M. Ortwin Depoortere (VB), ne peut pas se défaire de 
l’impression que ce gouvernement n’a finalisé aucun 
chantier bien qu’il ait mis en place un grand nombre de 
projets et de groupes de travail. Seul le Corps de sécu-
risation portuaire est une modeste réussite, quoiqu’il 
ait été créé beaucoup trop tard. L’intervenant renvoie 
aux échanges de vues sur la situation de la police 
judiciaire fédérale qui ont eu lieu dès mai 2022 et au 
cours desquels le Collège des procureurs généraux a 
poussé un cri d’alarme à propos du défaut de politique 
en matière de lutte contre la criminalité organisée liée à 
la drogue. L’intervenant espère que ce corps engrangera 
des résultats.
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De minister meent dat de opmerking van mevrouw 
Ingels voor alle legislaturen geldt. Veiligheidsuitdagingen 
laten zich niet dicteren door verkiezingsdata. Bovendien 
hebben deze regering en de administraties heel wat 
crisissen moeten bezweren, wat een impact had op de 
beschikbare mensen en middelen.

De minister onderlijnt dat ze op een gefundeerde 
manier een beleid uitzet en knopen doorhakt waar 
nodig, op basis van beschikbare adviezen. Dergelijke 
adviezen vragen voor bepaalde zaken wat meer tijd, 
maar zijn nodig om alle belanghebbenden bij een beslis-
sing te betrekken. Dat geldt des te meer wanneer men 
een transitieproject probeert uit te werken organisatie 
zoals de federale politie, die 40.000 personeelsleden 
telt. Om die redenen zijn er denkgroepen nodig. Met 
de verschillende proefprojecten, zoals die voor politie-
onderwijs, worden zaadjes gepland die wellicht in de 
volgende legislaturen resultaten zullen opleveren. Om 
te voorkomen dat studies tussen wal en schip vallen kan 
de administratie een en ander opvolgen. Bovendien is 
er steeds een follow-up van een minister.

Beweren dat er geen enkele werf werd afgewerkt, 
getuigt van weinig respect voor de administraties en 
miskent de vele verwezenlijkingen. De minister noemt 
de wet betreffende de gemeentelijke bestuurlijke hand-
having, de instelling van een gemeentelijk integriteits-
onderzoek en houdende oprichting van een Directie 
Integriteitsbeoordeling voor Openbare Besturen, de 
ministeriële omzendbrief CP 5 betreffende het hande-
lingskader inzake het professioneel profileren en con-
troleren, de wijzigingen aan de GAS-wet2 en de nieuwe 
beheersovereenkomst met ASTRID.

Mevrouw Vanessa Matz (Les Engagés) licht toe dat 
ze niet de intentie heeft om het kind met het badwater 
weg te gooien. Ze erkent dat er veel werd opgestart, 
maar men kan alleen maar vaststellen dat er slechts 
weinig werd afgerond.

Inzake de KUL-norm, bijvoorbeeld, wordt erop gewezen 
dat de voorgangers van de minister óók onderzoeken 
hadden laten uitvoeren met het oog op de herziening 
ervan. Op een bepaald ogenblik mogen daar eindelijk 
ook eens conclusies uit worden getrokken en moet 
een politieke keuze worden gemaakt, ook al is dat niet 
gemakkelijk.

2 Wetsontwerp tot wijziging van de wet van 24 juni 2013 betreffende 
de gemeentelijke administratieve sancties, van de Nieuwe 
Gemeentewet en van de wet van 15 mei 2007 tot instelling van 
de functie van gemeenschapswacht, tot instelling van de dienst 
gemeenschapswachten en tot wijziging van artikel 119bis van 
de Nieuwe Gemeentewet (DOC 55 3490/001).

La ministre estime que l’observation de Mme Ingels 
s’applique à toutes les législatures. Les défis en matière 
de sécurité ne sont pas dictés par les dates des élec-
tions. En outre, le gouvernement et les administrations 
ont dû faire face à de nombreuses crises qui ont eu un 
impact sur les personnes et les ressources disponibles.

La ministre souligne qu’elle définit sa politique sur 
des bases solides et qu’elle tranche, si nécessaire, sur 
la base des avis disponibles. Ces avis prennent un peu 
plus de temps pour certaines questions, mais ils sont 
nécessaires pour associer toutes les parties prenantes 
aux décisions prises. C’est d’autant plus vrai lorsqu’il 
s’agit d’élaborer un projet de transition pour une orga-
nisation comme la police fédérale, qui emploie 40.000 
personnes. C’est pourquoi des groupes de réflexion sont 
nécessaires. Les différents projets pilotes, par exemple 
pour l’enseignement policier, permettent d’entamer des 
processus qui pourront porter leurs fruits sous les pro-
chaines législatures. Pour éviter que certaines études 
passent à la trappe, l’administration peut en assurer le 
suivi. De plus, un suivi est toujours assuré par un ministre.

Prétendre qu’aucun chantier n’a été finalisé, c’est 
manquer de respect à l’égard des administrations et 
méconnaître les nombreuses réalisations. La ministre 
mentionne la loi relative à l’approche administrative 
communale, à la mise en place d’une enquête d’intégrité 
communale et portant création d’une Direction chargée 
de l’Évaluation de l’Intégrité pour les pouvoirs publics , la 
circulaire ministérielle CP 5 fixant le cadre de référence 
relatif au profilage et au contrôle professionnel2 et la 
nouvelle convention de gestion avec ASTRID.

Mme Vanessa Matz (Les Engagés) explique qu’il 
n’entre pas dans ses intentions de jeter le bébé avec 
l’eau du bain. Elle reconnait que de nombreux chantiers 
ont été entamés mais force est de constater que peu 
d’entre eux ont abouti.

Concernant la norme KUL, par exemple, il faut rap-
peler que les prédécesseurs de la ministre avaient eux 
aussi lancé des études en vue de sa révision. Mais, à 
un moment donné, il convient de tirer les conclusions 
de ces travaux et de poser un choix politique même si 
on le sait, ce choix n’est pas évident à faire.

2 Projet de loi modifiant la loi du 24 juin 2013 relative aux sanctions 
administratives communales, la Nouvelle Loi communale et la 
loi du 15 mai 2007 relative à la création de la fonction de gardien 
de la paix, à la création du service des gardiens de la paix et à 
la modification de l'article 119bis de la Nouvelle Loi communale 
(DOC 55 3490/001).
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Een ander dossier waar veel onbegrip over heerst, 
betreft de follow-up van de overstromingen. De resultaten 
van de onderzoeken waartoe de minister de opdracht 
had gegeven, zijn immers al meerdere maanden be-
schikbaar. Waarom werden daaruit dan geen politieke 
conclusies getrokken?

Voorts is het helemaal niet zeker dat de volgende 
regering rekening zal houden met het voorbereidend 
werk dat op andere gebieden werd verricht. De ervaring 
leert immers dat de opeenvolgende regeringen zulks in 
het verleden zelden hebben gedaan en liever vanaf nul 
beginnen. Mevrouw Matz durft bijvoorbeeld te hopen dat 
de opvolger van de minister zal voorzien in een follow-up 
van de aanbevelingen van de Staten-Generaal van de 
Politie, maar niets is minder zeker.

Kortom: de minister heeft weliswaar blijk gegeven van 
grote ambities binnen haar bevoegdheidsgebied, maar 
het is nog wat te vroeg om de balans op te maken van 
haar optreden.

III. — ADVIES

De commissie brengt met 9 tegen 3 stemmen een 
ongunstig advies uit over amendementen nrs. 1 tot 6 
van mevrouw Matz.

De commissie brengt bij naamstemming met 9 tegen 
3 stemmen een gunstig advies uit over sectie 13 — FOD 
Binnenlandse Zaken (partim: Binnenlandse Zaken) en 
sectie 17 – Federale politie en geïntegreerde werking 
van het wetsontwerp houdende de algemene uitgaven-
begroting voor het begrotingsjaar 2024.

De naamstemming is als volgt:

Hebben voorgestemd:

Ecolo-Groen: Julie Chanson, Eva Platteau;

PS: Ahmed Laaouej, Daniel Senesael, Eric Thiébaut;

MR: Caroline Taquin;

cd&v: Franky Demon;

Open Vld: Tim Vandenput;

Vooruit: Meryame Kitir.

Un autre dossier suscitant l’incompréhension est 
celui du suivi des inondations. Les résultats des études 
commandées par la ministre sont en effet disponibles 
depuis plusieurs mois. Pourquoi, dès lors, ne pas en 
avoir tiré les conclusions politiques?

Par ailleurs, il n’est pas sûr que les travaux prépa-
ratoires menés dans d’autres chantiers soient pris en 
compte par le prochain gouvernement. L’expérience 
montre en effet que les gouvernements successifs l’ont 
rarement fait par le passé et ont préféré reprendre le 
travail à zéro. Mme Matz ose espérer par exemple que 
les recommandations des États généraux de la police 
feront l’objet d’un suivi par le successeur de la ministre, 
mais rien n’est moins sûr.

En conclusion, si la ministre a montré de grandes 
ambitions dans son domaine de compétence, il est 
encore un peu tôt pour effectuer le bilan de ses actions.

III. — AVIS

La commission émet, par 9 voix contre 3, une avis 
défavorable sur les amendements nos 1 à 6 de Mme Matz.

La commission émet, par vote nominatif, par 9 voix 
contre 3, un avis favorable sur la section 13 — SPF 
Intérieur (partim: Intérieur) et sur la section 17 – Police 
fédérale et Fonctionnement intégré du projet de loi 
contenant le Budget général des dépenses pour l’année 
budgétaire 2024.

Résultat du vote nominatif:

Ont voté pour:

Ecolo-Groen: Julie Chanson, Eva Platteau;

PS: Ahmed Laaouej, Daniel Senesael, Eric Thiébaut;

MR: Caroline Taquin;

CD&V: Franky Demon;

Open Vld: Tim Vandenput;

Vooruit: Meryame Kitir.
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Hebben tegengestemd:

N-VA: Yngvild Ingels, Sigrid Goethals;

VB: Ortwin Depoortere.

Hebben zich onthouden:

Nihil.

De rapporteurs, De voorzitter,

Julie Chanson
Eric Thiébaut

Ortwin Depoortere

Ont voté contre:

N-VA: Yngvild Ingels, Sigrid Goethals;

VB: Ortwin Depoortere.

Se sont abstenus:

Nihil.

Le rapporteurs, Le président,

Julie Chanson
Eric Thiébaut

Ortwin Depoortere

Imprimerie centrale – Centrale drukkerij


